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SLUŽBA 
V SENCI 

V celjski regi j i lani p reko 10 t isoč 
o d v z e m o v k r v i . O k r v o d a j a l s t v u ob 

s v e t o v n e m d n e v u zdrav ja na s t ran i 33. 

IPORNO REZANJE VOLILNE POGAČE 
0 volilnih okraj ihln zaupnici vladi v aktualni temina strani 5. 

PRAZNE SONDE IN 
VREČA ŽIVALSKIH KOSTI 

Kriminalistična preiskava o domnevnih množičnih grobiščih v dolini sv. Janeza 
je obmirovala. stran 19. 

lEDELJA - DAN ZA VOLITVE 
V svetu Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije bo 78 članov, stran 4. 

PRSTI NISO ZARJAVELI 
^ ^ c e l j s k a d i s k d ž ^ ^ 



D O G O D K I 

Celje pred praznikom 
v spomin na 11. april leta 1451, ko je 

Friderik 11. Celju s posebno listino po
delil mestne pravice, v Mestni občini 
Celje zadnja leta praznujejo svoj ob
činski praznik. Osrednja slovesnost ob 
letošnjem prazniku bo na sam praznič
ni večer. 

S tradicionalnim dvigom celjske zasta
ve se bo prireditev pred Narodnim do
m o m začela v torek ob 19. uri, pol ure 
zatem pa bo osrednja slovesnost s pode
litvijo najvišjih občinskih priznanj v veli
ki dvorani Narodnega doma. Program 
spremljajočih prazničnih prireditev se je 
v Celju že začel , s prazničnim dogaja

njem pa bodo v mestu ob Savinji posegli 
še v drugo polovico aprila. 

Ž e sinoči so se na multikulturnem 
večeru v Narodnem domu predstaviU 
dijaki I. Gimnazije v Celju, za nocoj sta 
napovedani območna revija otroških in 
mladinskih pevskih zborov ter odprtje 
razstave o spreminjanju vedute Celja v 
zadnjem stoletju. Konec tedna se bodo 
mešale kulturne in športne prireditve, 
saj v petek ob 18. uri pripravljajo tek ob 
Savinji z zbirališčem na Špici, ob 19.30 
uri pa koncert Mladinskega pihalnega 
orkestra Glasbene šole Celje v Narod
nem domu. V soboto dopoldne bo na 
mestni zvezdi območno srečanje folklor
nih skupin, v nedeljo pa že tradicionalni 

planinski pohod na Celjsko kočo, zdru
žen z družabnimi igrami in šaljivimi 
tekmovanji. 

V ponedeljek popoldne bo na mestnih 
ulicah promenadni koncert, zvečer pa 
bodo odprli razstavo Motivi Celja ter v 
Narodnem domu predstavili regionalni 
dnevnik na prireditvi Delo v Celju - Celje 
v Delu. V torek in sredo pripravljajo v I. 
Osnovni šoli Celje medobmočno sreča
nje otroških gledališč in gledaliških sku
pin, v sredo ob 17. uri pa se bodo s 
samostojnim koncertom predstavili še 
dijaki srednje stopnje Glasbene šole C e 
lje. Zatem se bodo praznične prireditve 
vrstile še do 18.-aprila. 

I. S T A M E J Č I Č 

Smarska gradbena mrzlica 
v občini Šmarje pri Jelšah 

bodo letos med drugim gradili 
prizidek vrtca in stanovanjski 
blok ter začeli z gradnjo čistil
ne naprave. V občinskem pro
računu, ki so ga sprejeli prejš
nji teden, načrtujejo za 13 od
stotkov višje prihodke od lan
skih. 

Letošnji skupni prihodki bo
do znašali predvidoma 973 mili
jonov tolarjev ter skupni od
hodki 965 milijonov, pri čemer 
namenjajo proračunski prese 
žek za plačilo kreditov. Za pri
memo porabo, to je za izvajanje 
nalog, ki so občini naložene z 
zakonom, imajo Šmarčani 729 
milijonov tolarjev, za finančno 
izravnavo 403 milijone. 

Sicer pa namenjajo v občini, 
ki ima blizu 9700 prebivalcev, 
letos kar 40 odstotkov načrto
vanih proračimskih odhodkov 
za različne naložbe. Največji sta 
700 kvadratnih metrov velik pri
zidek šmarskega vrtca, ki ga 
težko pričakujejo že vrsto let. 
Zdaj je namreč del vrtca v pro

storih centralne osnovne šole, 
kjer pričakujejo poskusno uva
janje devetletke s šolskim letom 
2001/2002. Tako bi prizidek vrt
ca letos spravili pod streho, z 
deli pa bi nadaljevali še dve leti. 

Druga velika naložba je grad
nja stanovanjskega bloka v ob
činskem središču, z osemnajsti
mi neprofitnimi stanovanji, ki 
bodo vseljiva še letos. Med tež
ko pričakovanimi naložbami je 

tudi začetek gradnje šmarske 
čistilne naprave, pri čemer bi 
letos začeli z gradnjo kolektor-
ja, za kar namenjajo v proraču
nu 25 milijonov tolarjev. Izgrad
njo same čistilne naprave načr
tujejo za prihodnje leto. Za ka
nalizacijo in različne vodovode 
namenjajo še 14 milijonov tolar
jev. 

V letošnjem proračunu je 
med drugim denar za asfalti

ranje, preplastitve in rekon
strukcije približno 10 kilome
trov občinskih cest. Poleg te
ga bo občina kandidirala za 
sredstva na razpisu za sklad
nejši regionalni razvoj za re
konstrukcijo ceste Šmarje pri 
Jelšah-Dvor, ki vključuje ure
ditev dveh mostov. Dvorske
ga potoka ter dela kanalizaci
je. 

BRANE J E R A N K O 

Najpref denar , potem parkir išče 
v Celju je s 1. aprilom za

čelo veljati nekaj novosti 
oziroma sprememb parkir
nega reda v središču mesta. 
Kljub vnaprejšnjim najavam 
in obvestilom pa je v pone
deljek zjutraj mesto za nekaj 
časa prometno skorajda po
vsem ohromelo. 

Ena od novosti, na katero 
vozniki očitno niso bih pri
pravljeni, je pobiranje parkir
nine ob mitnici za parkirišče 
za Mestnim gradom. Voznik 

mora pred vstopom na parki
rišče odšteti 250 tolarjev, v 
primeru, da parkirišče zapu
sti prej kot v štirih urah, pa 
mu ob odhodu vrnejo 100 to
larjev, nadzor parkirišča pa se 
zaključi ob 15. uri. Voznikom, 
ki parkirajo za Mestnim gra
dom, so delavci Kostre v pe
tek in soboto razdelili obve
stila, da bo nov način pobira
nja parkirnine uveden s pone
deljkom, a po besedah direk
torja podjetja Jožeta Krajnca 

bi v ponedeljek zjutraj skoraj 
na prste roke lahko prešteli 
tiste, ki so imeli pripravljen 
denar. Kolona vozil se je tako 
po Gregorčičevi vlekla vse do 
Zdravstvenega doma Celje, 
otežen pa je bil tudi promet 
po Ljubljanski. 

Najhujše je bilo v času pro
metne konice med 7. in 8. uro 
zjutraj, ko so vozniki za sla
bih 200 metrov porabili tudi 
po pol ure časa. Nejevolje je 
bilo največ med us lužbenci , 
ki tudi zvečine zasedajo par
kirišče za Mes tn im gradom, 
saj so zamujali v s lužbo. »V 
ponedeljek zjutraj sta parkir
nino pobirala 2 delavca, v 
torek pa smo dodali še tretje
ga, ki je voznike pred mitni
co opozarjal, naj pripravijo 
denar,« pojasnjuje Krajnc in 
dodaja, da tudi zato gneče 
pred mitnico v torek ni bilo 
več. 

IS 

Vrh SLS na srečanju v Celju. 

Se bosta SKD in SLS zdražili v Celfu? 
V petek se je v Celju sestal Glavni odbor Slovenske ljudske stranke, razpravo pa so v celoti 

namenili pripravam na strankin kongres, ki bo 14. aprila v Krškem, ter združitveni kongres 
s Slovenskimi krščanskimi demokrati. 

Združitveni kongres, ki se ga bo* udeležilo po 250 delegatov vsake od strank, je za 15. april 
napovedan v ljubljanskem Cankarjevem domu. Ker rezervacija dvorane še ni potrjena, so v SLS 
za vsak primer rezervirali tudi dvorano Celjskega sejma. Zna se torej zgoditi, da bi se stranki 
združevali prav v Celju. V petek so člani Glavnega odbora SLS razpravljali tudi o kandidatih za 
organe stranke, seveda pa ni šlo tudi brez razprave o imenu bodoče, skupne stranke. Kot kaže, se 
jeziček na tehtnici preveša v poimenovanje SKD-SLS Slovenska ljudska stranka. IS , Foto: G K 

Telefoniranje iirez težav 
v celjski območni enoti Telekoma Slovenije ocenju 

da je v omrežni kodi 03 prehod na novo Števik' 
telefonskih številk minil brez kakršnih koli posebno^.' 

Težav ni, saj je velika večina telefonskih naročnikov 
do novembra zaradi vzporednega sistema dosegljiva tal̂ o 
starih kot novih številkah. Naj ponovimo, da na naj 
območju dobijo vse dosedanje 6-mestne telefonske štev; 
spredaj dodatno petico, s tem pa bo zadoščeno doloeiiy 
morajo biti vse telefonske številke v Sloveniji 7-mestii5 
menjavo 250 I S D N naročniških številk in približno 60 št̂ ^ 
hišnih telefonskih central, ki jo bodo v celoti opravili 
movi operaterji, naročniki pa bodo po menjavi §tev[ 
dosegljivi le na novih številkah, na Celjskem še niso 
naročniki pa bodo pravočasno obveščeni. 

Hotel PrelMld prodan 
Pooblaščena investicijska družba Triglav je Hotel Pre[ 

prodala mešanemu slovensko-ukrajinskemu podjetju, las, 
pa je Izak Valetnin. Pri pogajanjih so sodelovali tudi preds 
niki občine Prebold, nov lastnik hotela pa naj bi takoj, \ 
pripravil ustrezne projekte za oživitev nekdaj slovečega h 
la, svoje načrte predstavil tudi občinskim svetnikom. 

Dediči znani 
Svetniki v petih občinah Spodnje Savinjske doline (občii 

svet Polzela je bil v torek zvečer po zaključku naše redaki 
so na sejah občinskih svetov od prejšnjega ponedeljka 
torka potrdili delitveno bilanco bivše Občine Žalec oziroin 
strinjali s pogodbo o razdružitvi premoženja, ki so jo podp 
župani vseh šestih občin. 
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V Žalcu proti sof inanciranfu 
žalski svelniki so zavrni l i 
jjog Mestne obč ine Cel je , 

\ a te rem bi za regi jske 
'iturne ustanove ( S L G , Po-
".jpski m u z e j in M u z e j 
Lejše zgodovine, vsi iz C e -
, celjska občina prispeva-
polovico denarja, ostala 

,|ovico potrebnih sredstev 
it)i prispevale d ruge obči-
Iceljske regije. 

potem ključu bi občina Ža-
delovanje treh omenje-

1, ustanov morala letos pris-
,̂ [̂\ nekaj več kot 21 milijo

nov tolarjev. V žalskih občin
skih službah sicer pravijo, da 
z vsemi tremi ustanovami do
bro sodelujejo, vendar da se 
jim ne zdi primerno niti »kul
turno« reševanje njihovih fi
nančnih potreb. Ker v občini 
Žalec v proračunu nimajo pred
videnih sredstev in ker M O C 
drugih občin ni povabila k 
soustanoviteljstvu teh zavodov, 
so žalski svetniki predlog za
vrnili. Obstaja možnost, da 
minister za kulturo za vse ob
čine, ki ne bodo sklenile do
govorov, predlaga finančneinu 
ministru odvzem 5 odstotkov 

dohodnine, v Žalcu pa meni
jo, da naj jim pač vzamejo 
denar. Vendar naj minister to 
stori, preden pride denar v 
proračun in naj upošteva de-

Zaradi racional izaci je pri 
šolskih prevozih bodo s 1. 
septembrom ukin i l i p lači lo 
prevozov za otroke iz ža lske 
občine, ki se šolajo v šolah 
na Dobrni in v Velenju. 

lež, ki ga je M O C že dobila za 
financiranje ustanov. Podob
no je stališče tudi drugih spod-
njesavinjskih občin. 

Podobno državno-nedržavno 
se gre država tudi pri bolnišni
cah, točneje pri financiranju 
bolnišničnih oddelkov za pred
šolsko vzgojo - ministrstvo za 
šolstvo za otroke, ki se dlje časa 
zadržujejo v Kliničnem centru v 
Ljubljani, plačuje vrtčevske od
delke, za Bolnišnico Celje pa to 
ne velja. Tako bi morala občina 
Žalec po zahtevi Mestne občine 
Celje sofinancirati vrtčevske od
delke v celjski bolnišnici, kar so 
žalski svetniki prav tako zavrni
li in zahtevali, naj država finan
cira vse oddelke v bolnišnicah, 
kjer je ustanovitelj. U . S . 

LDS o poplavah 
predstavniki Pokra j inskega odbora Libera lne demo-

l̂ facije Sloveni je za z a h o d n o Štajersko so na ses tanku v 
jfaslovčah spregovori l i o vodno-gospodarski problema-
liî i in varstvu pred pop lavami . 
Poleg številnih županov iz regije in poslancev v državnem 

jboru se je srečanja udeležil tudi dr. Pavle Gantar, minister 
;a okolje in prostor, s svojimi sodelavci. Minister je predsta
vil aktivnosti, ki jih izvajajo za zaščito pred poplavami, 
največji korak pa bo po njegovem storjen s sprejetjem 
lakona o vodah. Župan občine Laško Jože Rajh je pozval, naj 
;e v prihodnje več sredstev nameni tistim občinam, kjer je 
loplavna škoda največja; razpravljavci pa so opozorili na 
iianjše reke in potoke, ki ponekod vsako leto poplavljajo in 
naredijo škodo. Takšen primer je Hudinja s svojimi pritoki. 
Ja področju poplavne varnosti bo potrebno bolj usklajeno 
egijsko delovanje, so še menili v Braslovčah. 

T. T A V Č A R 

Optimistično za hmeljarje 
Podpredsednik vlade R e p u b l i k e Sloveni je Mar jan Podob-

n i t s e je v petek popoldan v Ž a l c u srečal s sav in jsk imi 
Wjarji. 
\'a srečanju so bili še Boris Gabrijan z ministrstva za kmetijs-
0, župan občine Žalec Lojze Posedel, načelnik Upravne enote 
ilec Marjan Žohar, člani odbora za kmetijstvo pri občinskem 
Hu, direktor inštituta za hmeljarstvo in pivovarstvo Iztok Košir, 
tfdstavniki konzorcija za nakup hmeljišč, pridelovalcev hme-
i kmečkega sindikata in drugi. Govorili so o financiranju 
s k u p a premoženja Hmezad Kmetijstvo v stečaju, o urejanju 
svoljenj za delo za sezonske delavce ter o vplivih avto ceste na 
meiijstvo oziroma na okolje v Spodnji Savinjski dolini. 
Podpredsednik Podobnik je bil s problemi v večini že sezna-

)fn in je pojasnil, kako bi se naj reševali. Tako bo znašala 
'bvencija za letos 118 tisoč tolarjev na hektar; vlada pa preko 
"nistrstva za kmetijstvo vodi več aktivnosti za poenostavitev 
idobivanja delovnih viz. Konzorcij bo prejel pismo o nameri, 
»dpredsednik vlade pa je obljubil skorajšnji ponovni sestanek s 
Beljarji. T. TAVČAR 

Vojni iki dom za 150 
upokojencev 

Minul i teden so na seji sveta 
Obč ine Vojnik predstavili ak
tivnosti v zvez i z izgradnjo 
D o m a starejš ih občanov. 
Obravnaval i so zak l jučn i ra
čun občine za leto 1999 in 
sprejeli sporazum o ureditvi 
medsebojnih premoženjskih 
razmerij med obč inama Voj
n ik in Dobrna ter predlog o 
povišanju cen vrtca Mavr ica 
V o j n i k . 

Po podpisu pogodbe o od
stopu zemljišča družbi Con-
traco d.o.o. iz Celja in sprejet
ju odloka o spremembah in 
dopolnitvah zazidalnega načr
ta, ki vključuje šolski kom
pleks, funkcionalno zemljišče 
vrtca, območje obstoječe blo
kovne gradnje in nezazidane 
površine severovzhodno od vrt
ca, so tako izpolnjeni vsi po
goji za začetek del, ki bodo 
vključevala tudi gradnjo Do
ma starejših občanov za preko 
150 oskrbovancev. O izgledu 
doma in poteku izgradnje, ki 
se je že pričela, je svetnikom 
spregovoril direktor družbe 
Contraco Dragan Žohar , dela 
pa naj bi predvidoma končali 
v dobrih dveh letih. Zaposlo
val naj bi približno 60 ljudi. 

od tega polovico z zdravstve
nega področja. Dom bo velik 
5600 kvadratnih metrov, inve
sticijska vrednost pa bo znaša
la od 800 milijonov do mili
jarde tolarjev. Investitor ob
jekta, katerega standard naj bi 
bil po besedah Žoharja višji, 
kot je republiški, bo v prihod
nje poskušal pridobiti tudi dr
žavno koncesijo, za kar se zav
zema tudi vojniška občina. 

Svetniki so v nadaljevanju 
potrdili zaključni račun za le
to 1999 s kumulativnim pre
sežkom v višini nekaj več kot 
600 tisoč tolarjev ter sprejeli 
sporazum o ureditvi medse
bojnih premoženjskih razme
rij med občinama Vojnik in 
Dobrna. S tem so naredili po
memben korak v smeri dejan
ske finančne osamosvojitve 
obeh občin. 

Sprejeti predlog o višjih eko
nomskih cenah v vrtcu Mavri
ca, ki ga je predlagal Odbor za 
družbene dejavnosti, pa po
meni 7-odstotno povišanje cen 
programov drugega starostne
ga obdobja in 10-odstotno po
višanje cen pri programih pr
vega-starostnega obdobja. 

B. J A N Č I Č 

Z O B Č I N S K f f l S V E T O V 

Začetki v obrtni coni 
^ - ^ L E C - Lastnika obrtne cone Arnovski gozd, SKB banka in 
"'̂  Vegrad, sta gradnjo obrtne cone zastavila fazno, kar bo 
'•'"ogočilo hitrejšo komunalno opremljanje območja. Tako 
"'̂ o najprej poskrbeli za oskrbo z vodo in čiščenje odpadnih 

za kar bosta Občina Žalec in Komunalno podjetje Žalec 
Î Pravila tehnične rešitve in predlagala financiranje. GIP 
ĝrad je že pridobil tudi dovoljenje za izgradnjo priključka na 

°̂ 'ozno cesto. 

Y Grižah anglešici jezile 
I ^ ^ L E C - Svetniki so izrekli pozitivno mnenje za spremembo 
^^diTietnika v Osnovni šoli Griže, kjer je bil doslej prvi tuj 
^̂ '̂1̂  nemški, drugi pa angleški. S 1. septembrom bo, seveda če 

odobrilo tudi ministrstvo za šolstvo, na predlog staršev v 
'̂ ''•že prvi tuj jezik angleški, nemščino pa bodo poučevali 

'''^'"ugi tuj jezik. 

Nov zavod v Mozirju 
^ M o z i r j e 

- Svetniki so tudi v drugem branju soglašali z 
, ^ "^ovitvijo Javnega vzgojno izobraževalnega zavoda Mozirje, 
.^'^'^^m bosta organizacijski enoti Osnovna šola Rečica ob 
|. )i in Vrtec Mozirje. Sedež zavoda bo v Mozirju. Za v.d. 

zavoda so svetniki imenovali Ano Kladnik, v.d. 
"^ '̂eljica rečiške šole pa je Vlasta Poličnik. 

Grb na zastavi 
Ž A L E C - V občini so delno spremenili zunanji izgled občin

ske zastave. Prej sta bila hmeljna kobula in list v desnem 
zgornjem kotu, po novem (s tem so strinjali tudi svetniki) pa bo 
v zgornji tretjini zastave grb občine Žalec. (US) 

Po dveh amandmajih proračun sprejet 
B R A S L O V Č E - Svetniki v drugem branju sprejeli letošnji 

proračun, ki so ga dopolnili z dvema amandmajema. Na 
pobudo Ivana Paleta so za obdarovanje novorojenčkov namenili 
1,6 milijona tolarjev; na pobudo Franca Skoka pa za sanacijo 
odsekov cest Šalamon, Brinovec in Topovlje 3,5 milijona 
tolarjev. Braslovški proračun znaša nekaj več kot 489 milijonov 
tolarjev. 

Nova člana in dražji vrtec 
B R A S L O V Č E - Zaradi nedelavnosti v odborih so svetniki 

imenovali dva nova člana. V odboru za kmetijstvo je nov član 
Edi Uratnik, v svet za preventivo pa so imenovali Marijo 
Ažman. Na predlog OŠ Braslovče, kamor sodijo tudi trije vrtci, 
so za n odstotkov povišali ceno programov predšolske vzgoje, 
ki je začela veljati s 1. aprilom. (T. T.) 

Plakatiranje po novem 
Š M A R J E P R I J E L Š A H - V Šmarju pri Jelšah so sprejeli odlok 

o plakatiranju in oglaševanju, kar doslej ni bilo podrobno 
pravno urejeno. Z njim velja za celotno občino enotna ureditev, 
ki preprečuje plakatiranje^na neprimernih mestih. Z odlokom, 
ki predvideva za kršilce kazni do 100 tisoč tolarjev, želijo 
doseči lepšo podobo krajev, z dodatnimi prihodki pa bodo 
prispevati k višjim številkam občinskega proračuna. (BJ) 

P O S V E T U 
SFOR aretiral 

Krajišnika 
Iz Bosne prihaja presenet

ljiva novica. Pripadniki Sfor-
ja so na njegovem domu na 
Palah aretirali M o m č i l a Kra
j išnika, nekdanjega tesne
ga sodelavca Radovana Ka-
radžiča, voditelja bosanskih 
Srbov. Obtožnica Kraj išni
ka bremeni genocida, zloči
nov proti človeštvu ter krše
nja vojnega prava in Ženev
skih konvencij med vojno v 
Bosn i . 

V 17 strani dolgi obtožnici 
je še zapisano, da je skupaj s 
Karadžičem in generalom Mla
dičem nadziral vojaške sile 
bosanskih Srbov in da je od
govoren za zločine tako kot 
posameznik kot tudi v vlogi 
nadrejenega. Aretacijo so iz
vedli ob treh ponoči; nasilno 
so vdrli v hišo njegovih star
šev in S6-letnega soustanovi
telja Republike srbske, Kraji-
šnik se aretaciji ni upiral, men
da odvlekli bosega in v piža
mi. Po letu 1998 se v javnosti 
ni pojavljal, ohranil pa naj bi 
redne stike s Karadžičem, ki 
ga haaško sodišče še čaka. 

Več nafte, umiritev 
cen 

Dunajsko kr izno srečanje 
držav izvoznic nafte, zdru
ženih v O P E C , je prineslo 
velik napredek. Treba je bilo 
namreč nekaj storiti proti 
visoki ceni nafte. Ta se je v 
enem letu zvišala z 10 na 
dobrih 30 dolarjev za sod
ček "črnega zlata". Izvozni
ce so se zato dogovorile, da 
bodo s 1. apri lom povečale 
proizvodnjo nafte. 

Tako naj bi proizvedle 21 
milijonov sodčkov dnevno (en 
sodček je 159 litrov), kar je za 
6,3 odstotka več kot doslej. 
Za večjo proizvodnjo so si 
zelo prizadevale ZDA, ki so 
največja potrošnica nafte na 
svetu. Vendar pa je na njiho
vih črpalkah cena bencina pre
cej nizka, okrog dolar in pol 
za galono, kar je približno 
tretjina cene, ki jo vozniki 
plačajo v Evropi. Visoka cena 
v Evropi je predvsem posledi
ca visokih davkov, ki v pov
prečju dosegajo 60 odstotkov 
cene. Ekstremni primer je Ve
lika Britanija, ki ima najdraž
ji bencin na svetu in kjer dav
ki presegajo 80 odstotkov ce
ne. Odločitev o povišanju kvot 
naj bi tako stabilizirala naftni 
trg; cena za sodček se bo ver
jetno ustavila nekje na 24 ali 
25 dolarjih. 

Kaj bo s 
kubanskim 

dečkom? 
v Združenih državah A m e 

rike je spet v ospredju šest
letni kubanski deček Elian 
Gonza lez , ki je novembra 
lani z materjo pobegnil s 
Kube, vendar je ta na poti 
potonila, tako da so skrb 
zanj prevzeli sorodniki iz 
Miamija . Tamkajšnje sodiš
če je sicer razsodilo, da bi se 
fant moral vrniti domov k 
očetu. 

Vendar so se sorodniki na 
razsodbo pritožili. Menijo, da 
bi z vrnitvijo na komunistič
no Kubo dečka izdali, vrnitev 
pa bi tudi bila proti volji nje

gove preminule matere. Zdaj 
se je v zadevo vmešala celo 
visoka pohtika. Ameriški pod
predsednik in predsedniški 
kandidat Al Gore je te dni 
namreč predlagal, da bi Elia-
novemu očetu in bližnjim so
rodnikom, dodelih stalno pre
bivališče v ZDA. Dečkov oče 
je ponudbo že zavrnil in v 
pismu kongresu zapisal, da 
želi le dobiti nazaj svojega 
sina in se z njim vrniti na 
Kubo. Javno se je oglasila tudi 
pravosodna ministrica Janet 
Reno, ki meni, da bi Eliana 
morali vrniti njegovemu oče
tu, saj so zakoni v tem prime
ru povsem jasni. 

Truplom ni videti 
konca 

v Ugandi so začasno ustavili 
izkopavanje trupel pripadni
kov verske sekte Gibanje za 
ohranitev deset božjih zapo
vedi. Kot je znano, so na ne
kem posestvu v cerkvi najprej 
odkrili okoli 500 zoglenelih 
trupel. Temu je sledilo odkrit
je treh množičnih grobišč z 
okrog 400 trupu. 

Najprej je kazalo, da gre za 
množični samomor, vendar je 
policija kasneje na nekaterih 
truplih našla znake nasilja, tako 
da so bili sektaši najverjetneje 
umorjeni. Zaenkrat tudi še ni 
znano, ali je 68-letni samozvani 
prerok in vodja sekte Joseph 
Kibwetere umrl s svojimi privr
ženci, ali pa je, kot menijo neka
teri, najverjetneje pobegnil v 
Evropo. Voditelji sekte naj bi 
prve poboje zagrešili že januar
ja letos, ko se dolgo pričakovani 
konec sveta ni zgodil. Nekdanja 
Kibvveterova žena je povedala, 
da je bil njen mož ljubeč dru
žinski oče, vse dokler ni padel 
pod vpliv neke nekdanje prosti
tutke, ki je trdila, da je govorila z 
Devico Marijo. Poleg tega so ga 
v ugandski psihiatrični bolni
šnici pred manj kot dvema leto
ma zdravili zaradi duševnih mo
tenj. 

Plaz pokopal 1 2 
smučarjev 

v avstrijskih Alpah se je 
spet zgodila huda nesreča. V 
znanem smučarskem središ
ču Kaprun je plaz zasul skupi
no smučarjev; 12 jih je umrlo. 
P laz se je utrgal na približno 
2700 metrov višine in za zdaj 
še ni znano, ali se je sprožil 
sam. 

Lastnik smučarske šole, ki je 
organizirala tečaj za učitelje smu
čanja, ki so se ga udeležiU pone
srečenci, trdi, da je bil vodnik 
skupine eden od najbolj izkuše
nih učiteljev smučanja v Avstri
ji. Poleg tega naj bi bili smučarji 
in deskarji dobro opremljeni. Če 
so plaz zunaj označenih prog 
sprožili smučarji, bo potrdila ali 
zavrgla podrobna preiskava. Med 
mrtvimi je sedem Avstrijcev, dva 
Finca ter po en Danec, Belgijec 
in Slovak. To je zdaj že tretja 
velika nesreča zaradi plazov v 
avstrijskih Alpah v zadnjih 13 
mesecih. 

file:///aterem
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Nedelja - dan za volitve 
V svetu Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije bo 78 članov- Na Celjskem dve volilni e n o i 

Kmetje, lastniki kmeti jskih 
zemljišč in gozdov ter kmetij
ski podjetniki, podjetja in za
druge so s sprejetjem zakona 
v s lovenskem parlamentu o 
ustanovitvi Kmeti jsko goz
darske zbornice Slovenije do
bili svojo interesno in stanov
sko organizacijo, preko kate
re bodo lahko uveljavljali svo
je skupne interese do lokal
nih skupnosti , države in 
Evropske unije. 

Kmetijsko gozdarska zbor
nica Slovenije je pravna oseba 
javnega prava z obveznim' 
članstvom, njene glavne nalo- • 
ge pa so zastopanje interesov 
članov, svetovanje, izobraževa
nje in pospeševanje ter izvaja
nje javnih pooblastil. Obvezni 
člani zbornice so a) osebe, ki 
so registrirane kot kmetijske 
organizacije i/i fizične osebe 
(lastniki, zakupniki, uživalci, 
imetniki pravice uporabe kme
tijskih zemljišč in gozdov na 
območju RS, ki imajo najmanj 
20 tisoč tolarjev katastrskega 
dohodka); b) osebe, ki oprav
ljajo kmetijsko, gozdarsko ali 
ribiško dejavnost in so se pri
glasile kot samostojni podjetni
ki; c) lastniki, zakupniki ali 
uporabniki kmetijskega ali 
gozdarskega obrata, ki za svoj 
račun opravlja kmetijsko, goz-
darsko oziroma ribiško dejav

nost kot svoj edini ali glavni 
poklic, nimajo katastrskega 
dohodka, so pa zavezanci za 
davek od dejavnosti; č) osebe, 
ki so pokojninsko in invalidsko 
zavarovane kot kmetje. Ob
veznih članov v Sloveniji je več 
kot 178 tisoč, prostovoljni člani 
pa lahko postanejo tudi druge 
pravne in fizične osebe. 

Zbornica se bo financirala z 
zborničnim prispevkom, s pri
hodki iz lastne dejavnosti in s 
sredstvi, ki jih zbornici v skladu 
z zakonom dodelijo država, ob
čine in druge lokalne skupnosti. 
Stopnjo zborničnih prispevkov 
določi svet zbornice, potrdi pa 
jo vlada RS. Do sprejema stop- j 
nje zborničnih prispevkov na 
pristojnem organu znaša letni 
prispevek za člane pod a) in č) 3 
odstotke od osnove, vendar ne 
manj kot 2 tisoč tolarjev; za 
člane pod b) in c) pa 1,53 odstot
ka od osnove. Za pravne osebe 
znaša zbornični prispevek 0,2 
odstotka od osnove. 

Kmetje, kmetijske organiza
cije in lastniki kmetijskih zem
ljišč in gozdov bodo z ustanovi
tvijo kmetijsko gozdarske 
zbornice pridobili enotno inte
resno organizacijo, ki bo uskla
jevala in zastopala njihove inte
rese, pospeševala razvoj kme
tijstva, gozdarstva in ribištva 
ter nudila svojim članom stro
koven servis. V ta namen bodo 
v okviru zbornice delovali 

kmetijsko gozdarska svetoval
na služba, selekcija in kontrola 
proizvodnje v živinoreji, centri 
za sadjarstvo, vinogradništvo, 
zelenjadarstvo... 

V torek so na turistični 
kmetiji Marguč v Draži vasi 
podrobneje predstavili kandi
date s Celjskega, ki kandidira
jo na Kmečk i listi - Društvo za 
razvoj kmetijstva in podeže
lja. Lista je koordinirana z 
listo Društvo S K Z - Slovenska 
kmečka zveza in naj bi v svetu 
zbornice tvorili koalicijo. 

Volitve v organe kmetijsko 
gozdarske zbornice, ki bodo v 
nedeljo, bodo pripravili v dveh 
volilnih skupinah: prvo tvorijo 
fizične, drugo pa pravne osebe. 
Volitve v prvi volilni skupini se 
opravijo v 13 volilnih enotah - v 
vsaki volilni enoti pa se po pro
porcionalnem sistemu volijo po , 
štirje člani v svet zbornice. Liste 
kandidatov so predlagale posa
mezne skupine članov zbornice 
in organizacije kmetov. V vsaki 
volilni enoti bodo pravne osebe 
izvolile dva svoja predstavnika, 
torej bo skupno 78 članov sveta 
zbornice. Pri letošnjih volitvah 
se pri oblikovanju volilnih enot 
pojavljajo razni odkloni, saj v 
njih ni zajeto enako število volil
nih upravičencev. S tem je krše
na ustava, kajti volilna pravica 
mora biti enaka za vse. Vseka
kor bo to treba v prihodnje 
popraviti, vendar vsi, ki so si 
prizadevali za ustanovitev zbor
nice, upajo, da to ne bo vplivalo 
na uspešnost prvih volitev. 

Volitve v nedeljo 
Prve volitve v svet Kmetijsko 

gozdarske zbornice Slovenije 
bodo v nedeljo, 9. aprila. Vo
lišča, ki bodo v posameznih 
občinah, bodo odprta od Z do 
19. ure. Na Celjskem bodo člani ^ 

zbornice glasovali v dveh volil
nih enotah - volilni enoti Celje 
in volilni enoti Slovenj Gradec. 
Volivci lahko glasujejo tudi 
predčasno, in sicer na sedežih 
volilnih komisij volilnih enot. 
Predčasno glasovanje je mož
no še danes, torej v četrtek, 6. 
aprila, od 9. do 17. ure; člani 
zbornice pa so lahko glasovali 
tudi po pošti. 

Volilna enota Celje, ki nosi 
številko 9, obsega območja na
slednjih občin: Laško, Radeče, 
Žalec, Vransko, Tabor, Prebold, 
Braslovče, Polzela, Slovenske 
Konjice, Vitanje, Zreče, Celje, 
Štore, Vojnik, Dobrna, Šentjur 
pri Celju, Dobje, Šmarje pri Jel
šah, Rogaška Slatina, Rogatec, 
Podčetrtek, Bi.strica ob Sotli in 
Kozje. V seznamu je vpisanih 8 
list kandidatov, glasuje pa se 
samo za eno listo kandidatov 
tako, da se obkroži zaporedna ; 
številka pred imenom liste. 

»Ženske volite ženske!« 
pravijo v listi kmetic, ki jih na 
glasovnici najdete pod števil
ko 1, 

Na seznamu so pod številko 
1 lista Društvo kmetic Ajda, 
Društvo kmečkih žena Spod
nje Savinjske doline in Društvo 
kmetic Slovenske Konjice; pod 
številko 2 lista Simon Agič; pod 
.številko 3 lista Društvo S K Z -
Slovenska kmečka zveza; pod 
številko 4 lista Ivan Polh; pod 
številko 5 lista Edvard Obrul; 
pod številko 6 lista Janko Šket; 
pod številko 7 lista Društvo 
vinogradnikov Virštanj-Koz

jansko, Duštvo sadjarjev celj
ske regije. Društvo rejcev drob
nice celjske in koroške regije. 
Združenje pridelovalcev vrtnin 
celjske in koroške regije ter 
Združenje turističnih kmetij 
Slovenije in pod številko 8 
Kmečka lista - Društvo za raz
voj kmetijstva in podeželja. 

»Od zbornice pričakujemo 
boljšo organiziranost našega 
kmetijstva in zaščito tudi 
manjših kmetov, večji vpliv 
pri odločitvah vlade in kmetij
skega ministrstva - skratka, 
kmetje že l imo sami odločno 
sodelovati pri oblikovanju na
še kmetijske politike,« so za
pisali v izjavi za javnost kan
didati skupne liste društev 
(na glasovnicah so pod števil
ko 7) s celotne celjske regije; 
sooblikovali pa so jo vino
gradniki, sadjarji, rejci drob
nice, pridelovalci vrtnin in tu
ristične kmetije. 

Volilna enota Slovenj Gra
dec s številko 12 obsega poleg 
koroških občin še območje ob
čin Mozirje, Solčava, Luče, Gor
nji Grad, Ljubno, Nazarje, Vele
nje, Šoštanj in Šmartno ob Pa-
ki; v seznamu pa so vpisane 
štiri liste kandidatov. Volivci 
bodo lahko glasovali pod šte
vilko 1 za listo Društvo S K Z -
Slovenska kmečka zveza; pod 
številko 2 za listo Pankracij Se-
mečnik; pod številko 3 za listo 
Janez Kaker in pod številko 4 
za Kmečko listo - Društvo za 
razvoj kmetijstva in podeželja. 

U R Š K A SELIŠNIK 

KOMENTAR 

S l o v e n c i v k r e m p l j i h s e k t 
Slovenija in še nekatere dr

žave v prehodu so postale 
evropski raj za vse mogoče sek
te ter gibanja. Čas, ko je prejš
nji režim omejeval tudi najbolj 
dobronamerne, je mimo, da-, 
nes je dovoljeno čisto vse. 

V Sloveniji zato vlada anar-' 
hija, odprti lov na duše. Tudi 
najbolj sporne sekte imajo prU 
nas nič manj kot status polno
pravnih verskih skupnosti, ne 
društev, kot jih poznajo izku-
šenejše razvite države. Zato v 
takšnih »verskih skupnostih« 
ne slišijo radi izraza »sekta«, 
kljub vsemu najbolj uveljavlje
nega, saj ima nekoliko nega
tivni prizvok. Nič čudnega. V 
najbolj svežem spominu ima
mo množični samomor v 
Ugandi, pred tem v Švici, 
Franciji in še kje, morijo na 
tokijski podzemni železnici, 
slišimo o najrazličnejšem iz
koriščanju članov. 

V Nemčiji in še nekaterih 
državah so na primer zelo 
omejili ali prepovedali delo
vanje Scientološke cerkve (pri 
nas s sedežem v Kopru), saj ji 
pripisujejo med vsem mogo
čim tudi finančno okoriščanje 
na račun članov. Po pisnih 
ugotovitvah prejšnje avstrij
ske vlade prihaja v najbolj 
vpijočih primerih v sektah 
Božji otroci in Akcijskoanali-
tična organizacija do spolne
ga zlorabljanja otrok, nemška 
vlada pa je posvarila tudi 
pred Transcendentalno medi
tacijo: »Pri labilnih ljudeh 
lahko privede do duševnih 

obolenj.« Svarijo celo pred Je-
hovimi pričami in Univerzal
nim življenjem, ki se izrekata 
proti knmi transfuziji. 

Na Celjskem je še posebno 
veliko sekt. Vseh seveda ni mo
goče metati v isti koš, gre za 
nekatere ekstrenme primere. 
In kdaj je potrebna posebna 
previdnost? Po mnenju stro
kovnjakov za sekte takrat, ko 
ponujajo odgovor na grozečo 
katastrofo, rešitev vsake teža
ve ali pa so člani odvisni od 
karizmatičnega vodje. Prav ta
ko je potrebna previdnost, ko 
odklanjajo znanstvene ugoto
vitve in racionalno mišljenje, v 
njihovi skupnosti ni mesta za 
kritiko, do članov imajo resne 
finančne zahteve ali kadar 
prepovedujejo stike s sorodniki 
in prijatelji. Pozoren je treba 
biti na njihove spore z oblastjo, 
na spore z nekdanjima člani ter 
kadar je najvišji cilj sekte zgolj 
delo za skupnost. Tako stro
kovnjaki. 

Vse to je zapisano v brez
plačni svetovalni knjižici Sek
te: poznavanje varuje, bivše
ga avstrijskega ministrstva za 
okolje, mladino in družino. 
Žrtvam sekt nudijo pravno in 
svetovalno pomoč države, na
slove skupin za samopomoč, 
psihoterapijo in druge rešitve. 

Pri nas bo treba na vse to še 
počakati, saj je mogoče dobiti 
občutek, da slovenska oblast 
sekte celo vzpodbuja. Po pnn 
hujši tragediji bo gotovo dru
gače, vendar prepozno. 

B R A N E J E R A N K O 

Alojz Kampuš s praporom. i 

Veterani vojne razvili prapor 
v dvorani Gas i l skega doma v Ž a l c u so se na letni konferenci sestali č lan i Z v e z e veteranov 

vojne za Sloveni jo - O b m o č n o združenje za Spodnjo Savinjsko dol ino, 
O delu območnega združenja je poročal predsednik Alo jz Kampuš, Združenje šteje 303 

Člane, končno pa so dobili prostore v Bergmar.ovi hiši v Žalcu in urediU evidenco članov. V 
združenju so pripravili več prireditev, srečanj in predavanj. Po pestri razpravi so se člani 
seznanili z dopolnitvijo zakona o vojnih veteranih in sprejeli program dela, ob koncu zbora pa 
je republiški sekretar Zveze veteranov vojne Slovenije Drago Bitenc razvil prapor, na katerega 
so predstavniki vseh šestih občin Spodnje Savinjske doline pripeli trakove. T. TAVČAR_ 

Kračun gre v Zi 
L J U B L J A N A , 29. nia, 

(Delo) - Dosedanjega vj 
poslanika v Z D A dr. 
ja Rupla, ki je trenutno 
nanji minister, bo v v̂I 
hingtonu zamenjal dr. 
rin Kračun. 

Komisar pride 
kasneje 

L J U B L J A N A , 29. ma, 
(Delo) - Zaradi nepredviij 
vih političnih razmer, k i i 
bi jih povzročil odhod SL$ 
vlade, je evropski komi 
Verheuger že napoved, 
obisk v Ljubljani prestavi 
17. aprila na 18. maj. 

SNTO brez vodst 
L J U B L J A N A , 31. mai 

(Dnevnik) - Mitja Koče^ 
ki bi moral 1. aprila prev, 
vodenje Slovenske na( 
nalne turistične orgaiiia 
je, se je temu položaju 
povedal. V.d. direktorja 
zato še naprej ostal Fra 
Križan. 

Denarja bo dov( 
L J U B U A N A , 3. api 

(Delo) - Država bo letos 
programe zmanjševanja 
cialnih srisk, povezanih 
uživanjem drog, namer 
140 milijonov tolarjev, 
nove programe je namei 
40 milijonov tolarjev, z a i 
nar pa se poteguje 22 i 
vladnih organizacij s 35ii 
grami. 

Zaskrbl jeni 
delavci 

B E G U N J E , 3. aprila (1 
lo) - Sindikalisti v Elanua 
tevajo sestanek z upra 
družbe in predstavniki Sri 
Zlasti jih zanima, zakaj f 
haja do zavlačevanja pri; 
gonu proizvodnje, dobitii 
Jijo tudi poslovni načrt se( 
njega vodstva. 

Sodelovanje s; 
sodiščem ; 

L J U B L J A N A . 4. 
(STA) - Na prvi obiski 
prišla glavna tožilka haa | 
ga sodišča za vojne zločii 
nekdanji Jugoslaviji Ca 
del Ponte. Med drugim se 
o možnostih boljšega s o i 
lovanja pogovarjala tud.̂  
pravosodnim ministroiTi 
mažem Marušičem in g*;-
ralno državno tožilko Zi^ 
ko Cerar. 

Spet dražji b e t i c i 
L J U B L J A N A , 4. apr> 

(STA) - Začela je vel'' 
vladna uredba o oblika' 
nju cen naftnih derivatov 
določa, da se bodo c«;-
motornih vrst bencina 
novem izračunavale 
podlagi povprečne H -di^' 
ne cene nafte na svetov" 
borzah. Pri Petrolu so 
izračunali, da bo cena n̂ -
vinčenega 95-oktansk^-
bencina zrasla za 4,7 tol'|' 
in bo po novem 132,8 t̂ *' 
ja. Najbolj , za 3,9 odsto'̂  
ali za 5,3 tolarja se bo P: 
dražil neosvinčeni 98' 
tanski bencin, naj mani 
osvinčeni 98-oktanski. 
bo dražji za 3 odstotK^ • 
za 4,3 tolarja. 
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Sporno rezanje volilnih glasov 
Za včeraj predvidena obravnava razdelitve Slovenije v 88 volilnih okrajev v krovni komisiji za volilni sistem - Bodo poslanci že jutri odločali o zaupnici vladi 

dr. Janeza Drnovška? 

((daj bomo šli v S loven i j i 
državnozborske voli tve? 

' to zgod i lo zgoda j a l i 
,̂,jo jeseni? M o r d a že v 

J u g i polovici juni ja? O d g o -
na ta vprašanja bi v 

^^gtku tedna l a h k o napo-
^ ^ 3 l a le k a k š n a jasnovid-
j jesni ana l i t ik i po l i t i čn ih 
jzmer v d ržav i ter vod i ln i 
jijtiki pa so se napoved im, 
jpčine ce lo p rv im k o m e n -
irjem, spretno i z m i k a l i . 
Ijsti potem, ko je predsed-
jl; vlade dr. J a n e z Drnov-

v ponedel jek spet vze l 
jrte v svoje roke in j i h 
fl(aj v presojo p o s l a n c e m , 
predlogom za imenovan je 
novih ministrov, vrge l na 
lizo. 

Če je b i l a r d e č a n i t p o l i t i č n o 
jroma volilno obarvanih 
i govo rov v državi še prejš-
ji t e d e n razdelitev Slovenije 
a 8 8 volilnih okrajev, potem 
idnji dnevi minevajo v ugi-
Hijih, kako se b o razpletla 
oteza dr. Drnovška, da svojo 
lado obnovi z 8 ministri še 
[ed 1 5 . aprilom, ko naj bi ga 
ipustili ministri iz vrst S L S . 

• j p poslanci - premier je 
K a v o o tem v državnem 

predlagal za jutri, v pe-
• r podprli njegov predlog 

ivo, da bodo najprej razrešili 
udske ministre, zatem pa 

I Denovali 8 novih kandidatov 
I s tem izrekli zaupnico za 
elo vladi do rednih držav-
ozborskih volitev ter imeno-
Jnja nove vlade? Ali bodo 
dločili drugače in s tem priž-
ili zeleno luč za predčasne 
' l itve, ki bi lahko bile že v 
fugi polovici junija? Morda 
3 bodo z nasprotovanjem 
ffhodni manjšinski vladi od
rti možnost za imenovanje 
"Vega predsednika vlade ali 
onovno glasovanje o seda-

vladnem predsedniku, 
finur se je dr. Drnovšek v 
onedeljek v naprej odrekel? 
' '^3nje novega mandatarja, 
^ je najprej potrebnih 46 
W poslanske podpore, bi 
'•'o najslabše, je prepričan dr. 
'"^ovšek, saj bi čas, »v kate-

se slovenska politika uk-
sama s seboj«, nera-

^'^no in po nepotrebnem 
l^i^aljševali. Zlasti še v času, 
î î am je sprejemanje evrop-
^ naravnane zakonodaje 
''merjeno skorajda do mi-

če želi Slovenija v letu 
^ postati polnopravna čla-

'̂ a Evropske unije. 

Volitve po novem 
Q l i po starem? 

^spreminjanje volilnega si-
J^^' za katerega je v Slove-

potrebna dvotretjinska 
J i n a vseh državnozborskih 
^f^ncev, se vleče kot jara 

Pred tedni so se v večini 
^^'^nskih skupin le odločili 

podporo dvokrožnemu 
1̂ '̂nskei-nu volilnemu siste-
^' ^ačin, kako so t o odloči-
lu«. Politiki sprejemali, pa 
[u^^ v javnosti dvom, da je 
L ^ ^ ^ d o med njimi držal f i^ 

ge v žepu. Dvotretjinsko veči
no bo vsekakor težko zagoto
viti, še zlasti zdaj, ko se spet 
začenja »muditi«. 

Dr. J a n e z Drnovšek je v 
ponedel jek predlagal 8 no
v ih kandidatov za ministr
ska mesta; Ireno Badovinac 
Bjel ič za pravosodni resor, 
Tatjano Mar i jo Gazvoda za 
zdravstvo, Vojko Ravbar za 
e k o n o m s k e odnose in raz
voj , dr. Luci jo Č o k za zna
nost in tehnologi jo , Igorja 
J a n e z a Za jca za promet in 
zveze , Jože t a Smoleta za ma
lo gospodarstvo in tur izem, 
dr. An tona Gr izo lda za 
obrambo ter dr. J a n e z a Hri
barja za kmeti js tvo. 

Poznavalci ustavno pravne 
ureditve in slovenske zako
nodaje puščajo odprte vse 
možnosti , tudi morda najbolj 
neverejetno, da bi predčasne 
volitve v juniju izpeljali po 
novem, večinskem volilnem 
sistemu. »Če bo dovolj pohtič-
ne volje, je to mogoče,« pravi
jo, a poudarek je seveda na 
zadostni politični volji, ki pa 
je zaenkrat (še) ni zaznati. 
Sestavni del spremenjene vo
lilne zakonodaje, so se pred 
časom strinjali v državnem 
zboru, morajo biti tudi novi 
volilni okraji. Njihovo obliko
vanje so naložili posebni stro
kovni komisiji, ki je v treh 
tednih po svojih najboljših 

• močeh in znanju razrezala 
Slovenijo na 88 bolj ah manj 
pravičnih koščkov. Da je bilo 
njihovo mukotrpno delo zgolj 
en velik kompromis, s kate
rim nikoli ne moremo biti za
dovoljni vsi volivci, priznava
jo celo v komisiji. 

V luči spoštovanja enake 
volilne pravice bi morali po
samezni okraji šteti okoli 18 
tisoč volivcev, njihove meje 
pa bi morale sloneti na geo
grafsko in demografsko zao
kroženih teritorialnih območ

jih. Pa je to v Soveniji sploh 
mogoče? Tudi ob odklonih 
glede na število volivcev -
predlagani okraji zdaj štejejo 
med 16 in približno 20 tisoč 
volivci - je nezadovoljstva 
med ljudmi in v političnih 
strankah ogromno. Da so me
je začrtane umetno, da ločijo 
teritorialno zaokrožena ob
močja in po drugi strani zdru
žujejo takšna, ki nimajo prav 
veliko skupnega, so najpogo
stejši očitki. 

Tudi če so včeraj, ko je bila 
-V krovni komisiji za volilni 
sistem napovedana obravna
va predloga razdelitve Slove
nije v 88 volilnih okrajev, 
prižgali zeleno luč, bodo za
kon na koncu vendarle spre

jemali poslanci. Za njegov 
sprejem in uveljavitev dvo-
krožnega večinskega volilne
ga sistema pa je, kot je zna
no, potrebna dvotretjinska 
večina vseh 90 poslancev. Si
cer bomo, spomladi ali jese
ni, volili po starem, propor
cionalnem sistemu. 

Očitki na delitev 
Slovenije 

Oglašajo se na Gorenj
skem, nezadovoljni so Pri
morci. Kako bo z Belo kraji
no, se sprašujejo celo predla
gatelji sami. Na Celjskem je 
nelogična zaokrožitev voUl-
nih okrajev vidna zlasti v 
Šentjurju, na Šmarskem, v 

Laškem in Štorah, pa tudi 
Braslovč in Vranskega doslej 
nismo prav pogosto videvaU v 
družbi šestih zgornjesavinj-
skih občin ter Slovenskih Ko
njic ne brez Vitanja. 

Celjsko območje so predla
gatelji razdelili v 11 volilnih 
okrajev; pri čemer naj bi ime
lo Celje 2, sedeži preostalih 
pa bi bili v Vojniku, Laškem, 
Mozirju, Slovenskih Konjicah, 
Šentjurju pri Celju, Šmarju pri 
Jelšah, Velenju, Šoštanju in 
Žalcu. Če pogledamo podrob
neje, bi v volilni okraj s sede
žem v Vojniku ob delu Celja 
(Šmartno v Rožni dolini) so
dili še Dobrna, Vitanje, sever
ni konec šentjurske občine 
(Dramlje) in del Žalca (Galici

ja, Gotovlje, Leveč, Petrovče, 
Ponikva in Ložnica) , skupaj z 
Laškim bi bile Štore, Dobje 
ter najjužnejši del šentjurske 
občine (Planina), preostali del 
šentjurske občine pa bi sku
paj z občinami Kozje, Podče
trtek in Bistrico ob Sotli tvoril 
samostojni volilni okraj. 
Šmarski volilni okraj bi zao
krožila še Rogaška Slatina in-
Rogatec. 

Za komentar smo poprosili 
šentjurskega župana Ju r i j a 
Malovrha , ki barve S K D v dr
žavnem zboru zastopa že os
mo leto. Obakrat je bil izvo
ljen neposredno, na volitvah 
leta 1996 po deležu dobljenih 
glasov na strankini listi celo 
na drugem mestu v državi, 
kandidirati pa namerava tudi 
na letošnjih volitvah. »S tak
šno razdelitvijo našega ob
močja smo v stranki močno 
nezadovoljni, ne oglašam se 
samo jaz, podpirajo me tudi 
kolegi,« pravi Malovrh, ki ob 
natančnejšem preštevanju 
volivcev najbrž nima niti 
praktičnih niti teoretičnih 
možnosti za izvolitev v držav
ni zbor. O b predpostavki, da 
bi ga podprla velika večina 
Šentjurčanov, ni videti pravih 
razlogov, zakaj bi bil pravšnji 
tudi za preostalo območje, za 
Kozje, Bistrico ob Sotli in Pod
četrtek, ki zaokrožujejo volil
ni okraj. Ker je bilo prav sled
nje, prepoznavnost kandida
tov in odpiranje možnosti, da 
volivci res izvolijo »svojega« 
človeka, eden glavnih argu
mentov zagovornikov večin
skega volilnega sistema, je lo
gično vztrajanje lokalnih 
skupnosti, da tudi v volilnih 
okrajih ostanejo čimbolj zao
krožene s svojimi siceršnjimi 
mejami. 

I V A N A STAMELIČIČ 

Predlagana delitev Celjskega na 11 volilnih okrajev. 

Skoda je denarja! 
In kaj meni jo ljudje o predlogu pred

sednika vlade dr. J a n e z a Drnovška za 
rekonstrukcijo vlade? 

Silvester Kuželj : »Zdi se mi, da se 
politiki samo igrajo z denarjem, saj bo 
Drnovškov predlog spet stal milijone 
tolarjev. Mi pa še za kruh nimamo. Plače 
in pokojnine so majhne, treba pa je trdo 
delati.« 

J o ž i c a Ž m a h a r : »To, da bi Drnovšek 
odstavil prejšnje ministre in na njihova 
mesta postavil svoje, se mi zdi v redu 
predlog. Kako se bo zadeva razrešila, 
nihče ne ve, še sam premier ne.« 

A n i c a Horvat : »Vsak ima izbranega 
politika, vendar je skoraj bolje biti neo
predeljen. Absolutno sem na Drnovš
kovi strani. Bati se je treba tistih, ki so 

agresivni, on pa ima mirno politiko. 
Mis l im, da se bo stvar ugodno razreši
la.« 

Ma t j až Steiner: »Koalicija Slovenije mi 
ni všeč. Ta vlada - to bomo pa še videli. 
Pustimo času čas. Spet bo šlo ogromno 
denarja iz državnega proračuna. Upam, 
da ne bo predčasnih volitev. Sicer pa sem 
pristaš Kobala in tega, kar je izjavil v 
lutkovnem gledahšču.« 

S A B I N A K R A N J E C 
Foto: G R E G O R KATIC 

Silvester Kuželj Jožica Žmahar Anica Horvat Matjaž Steiner 
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Prevzem preko hodnika 
Koncem Infereuropa napovedal prevzem celjske družbe STC - Rezerviranih že 51 odstotkov delnic - Nihče ne bo ostal brez službe 

Ugibanj , za koga sta borz
no posredniška hiša I l i r ika 
in l jubl janska družba A d m i 
ral Cas ino februarja in mar
ca odkupi l i precejšnje svež
nje delnic Sk lad i ščno trans
portnega centra (STC) Cel je , 
ni več. Prejšnji teden je na
mreč Intereuropa objavila 
namero o p revzemu te cel j 
s k e družbe in napovedala , 
da bo sama in tudi p reko 
posrednikov še naprej kupo
vala delnice. V Ce l ju in v 
Kopru pravijo, da gre za pri
jateljski prevzem, saj je bi l 
dogovorjen z upravo S T C , ki 
v koncernu Intereuropa vidi 
zlasti varnejšo prihodnost . 

Direktor S T C Marko Brezi-
gar meni, da sprememba last-1 
niške strukture, vsaj takšna, kot; 
je sedaj, ne bo bistveno vplivala j 
na poslovanje družbe. »S celj-j 
sko filialo Intereurope, ki je 
sicer naš največji konkurent na 
področju špedicije, smo ves čas 
dobro sodelovali, to, da bomo 
postali enajsta hčerinska druž
ba koncema, pa se mi za naše 
podjetje zdi pametna in tudi 
koristna dolgoročna rešitev,« je 
povedal Brezigar, ki vidi v Inte-
reuropi zlasti kapitalsko moč
nega partnerja. 

STC, ki trenutno zaposluje 
80 ljudi, je imel lani za 670 
milijonov tolarjev neto reali

zacije in 44 milijonov tolarjev 
dobička. Od lani ima celjska 
družba tudi 49-odstotni last
ninski delež v mešanem pod
jetju Interfruct STC, ki ga je 
ustanovila z madžarsko trgov
sko verigo Interfruct oziroma 
njenim lastnikom nemško 
združbo Tangelmann. Brezi
gar je prepričan, da se zaradi 
novih lastnikov ne bo nič bis
tvenega spremenilo tudi v me
šani družbi, ki je sredi januar
ja odprla v Celju svoj prvi 
cash&carry center, v nasled
njih petih letih pa jih namera
va v Sloveniji odpreti še devet. 

Bolj konkreten kot Brezigar 
je direktor celjske filiale Inte
reurope Goran Travner, ki je 
bil tudi glavni pobudnik za 
prevzem Skladiščno-trans-
portnega centra. Povedal je 

namreč, da želijo odkupiti vse 
delnice celjske družbe, kar 
pomeni, da bodo v prodajo 
poskušali prepričati še pid In-
fond Zlat. ki ima v STC 20-
odstotni delež, kapitalski in 
odškodninski sklad, ki imata 
po 10 odstotkov delnic, ter 
notranje in zunanje manjše 
delničarje. Kot poglavitni raz
log za prevzem STC Travner 
navaja skladiščne zmogljivo
sti. »Od vseh Intereuropinih 
filial po Sloveniji samo celj
ska nima lastnega skladišča, 
kar nas zelo omejuje pri nude-
nju celovitih špediterskih sto
ritev,« pojasnjuje Goran Trav
ner. »Razmišljali smo že o 
tem, da bi skladišča kupili ali 
pa jih zgradili sami, vendar se 
je vedno ustavilo pri carini, ki 
na tako majhnem območju ni 

pripravljena imeti dveh ali 
treh izpostav. Na podobno 
blokado smo naleteli tudi ob 
nameravani gradnji transport
nega centra, pri katerem bi 
bila Intereuropa največji inve
stitor. Carinarnica bi se stri
njala s preselitvijo le v prime
ru, če bi se na novo lokacijo 
odselil tudi S T C , vendar je 
vodstvo podjetja temu naspro
tovalo.« Za lažje razumevanje 
naj povemo, da so Intereuro
pa, STC in carinarnica nameš
čeni v isti zgradbi. 

Koncern Intereuropa je la
ni ustvaril 15,5 milijarde to
larjev prihodkov iz poslova
nja, čisti dobiček pa je znašal 
dobri dve milijardi tolarjev, 
kar je za 48 odstotkov več kot 
leta 1998. Po napovedih 
uprave lahko delničarji pri
čakujejo 140 tolarjev bruto 
dividende na delnico, družba 
pa načrtuje tudi za 1,4 mili
jarde tolarjev naložb. 

Intereuropi se je zato prev
zem S T C , pri katerem imajo v 
najemu 1.500 kvadratnih me
trov skladiščnih prostorov, 
zdel najugodnejša rešitev. Po
leg tega je celjsko podjetje 
njihov največji konkurent na 
področju špedicije v regiji. In 
kaj bo s prevzemom dobilo 
Celje? »Predvsem novo kon
kurenčno podjetje, ki bo spo

sobno nuditi še bolj komplek
sne storitve,« je prepričan 
Travner. »Skupaj z S T C bomo 
padec meja pričakali še bolje 
pripravljeni, saj bomo spo
sobni nuditi celovito reševa
nje logističnih problemov.« 

Goran Travner pričakuje, da 
se bo poslovanje celjske Inte
reurope, ki je zelo uspešno 
zlasti od druge polovice lan
skega leta, po združitvi še iz
boljšalo. Načrtujejo tudi nekaj 
novih projektov, med drugim 
naj bi bili glavni špediter pri 
gradnji štajerskega dela avto
ceste. Če bo Intereuropa prido
bila v STC več kot 75-odstotni 
delež, bo najbrž prišlo do reor
ganizacije obeh celjskih 
družb, vendar bodo, kot pou
darja Goran Travner, o obliki 
nove organizacije in tudi o bla
govni znamki odločali skupaj z 
vodstvom STC. Potrebna bo 
tudi racionalizaciji poslova
nja, saj se podjetji »pokrivata« 
na področju špedicije, vendar 
zaradi tega, zagotavlja Travner, 
ne bo nihče ostal brez dela. 
Pričakovati je mogoče le neka
tere notranje prerazporeditve. 
V celjski filiali pa za zdaj še ne 
vedo, kaj bo z mešanim podjet-' 
jem Interfruct. O tem, ali bodo 
delež v njem obdržali ali pro
dali, bo odvisno predvsem od 
rezultatov poslovanja tega i 
podjetja. j 

J A N J A INTIHAR 1 

Marko Brezigar Goran Travner 
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odrešilni bistrišici poljub 
Novi lastniki slatinskihhotelov so prepričani, da se bodo letos končala najtežja leta zdravilišča - V treh letih spet 300 tisoč nočitev 

»Prisi lna poravnava v Zdrav i l i š ču 
Rogaška d.d. je zgol j formalne narave 
in ne bo vpl ivala na poslovanje ostal ih 
družb. Pravzaprav p o m e n i z ak l j uček 
skoraj desetletne agoni je in prepr ičan 
sem, da se bo uspavana pr incesa letos 
končno prebudi la . S lovenska razvoj
na družba se u m i k a iz Rogaške Slati
ne, dejstvo, da ima že skoraj vsak 
hotel drugega lastnika, pa ne pomen i 
nič s labega. P o m e m b n o je le, da Ro
gaška ostane povezana kot celota in 
da zdravi l išče zadrž i vodi lno mesto v 
Slovenij i in v srednjeevropskem pro
storu.« 

T a k o je lui n e d a v n i n o v i n a r s k i k o n t e -
renci v Rogaški Slatini poudaril direktor 
družbe Grand hotel ter lastnik kopališča 
Terme in hotela Donat J o ž e Pipenbaher , 
sicer poslovnež iz Slovenske Bistrice. 
Povedal je, da lastniki posameznih ob
jektov ne pričakujejo ničesar od Sloven
ske razvojne družbe, sedanje poslovno 
sodelovanje pa naj bi sčasoma utrdili 
tudi s kapitalskim povezovanjem. O 
tem, da je lahko Rogaška uspešna le kot 
celota, je prepričan tudi S tane Pšenič-
nik, prav tako Bistričan, ki je pred 
dvema mesecema odkupil ho
tela Savo in Zagreb. Bo nova 
povezovalna organizacija 
koncern ali krovna družba, za 
zdaj v Rogaški Slatini še ne 
vedo. Znano bo najbrž kmalu, 
saj naj bi družba Grand hotel 
ostala le še do konca aprila. 
Takrat bodo namreč potekle 

najemne pogodbe, ki jih ima s 
posameznimi hoteli, iztekel 
pa se bo tudi mandat Jožetu 
Pipenbaherju. 

Kljub vsem dosedanjim za
pletom in težavam je Zdraviliš
če Rogaška po številu nočitev 
ostalo prvo med slovenskimi 
naravnimi zdravilišči, obišče 

jih tudi največ tujcev. Lani so 
imeli blizu 200 tisoč nočitev, 
od tega 137 tisoč v družbi 
Grand hotel, ki upravlja hotele 
Donat, Sava in Zagreb. Med 
tujimi gosti jih je bilo največ iz 
Italije, sledijo Avstrijci, Hrva
ti, Nemci... Novi lastniki so 
prepričani, da se bo v treh letih 

število nočitev dvignilo na 300 
tisoč, saj bodo gostom ponudi
li še več novih programov in še 
izboljšali kakovost vseh stori
tev. Sodeč po zasedenosti hote
lov v prvih letošnjih mesecih 
jim bo to najbrž tudi uspelo. 

Vlasta Kuč i š , direktorica 
marketinga, ki je bil v prete

klih letih in je še vedno najpo
membnejši povezovalni de
javnik v zdravilišču, je pove
dala, da se je v primerjavi z 
lani število obiskovalcev po
večalo za devet odstotkov. V 
družbi Grand hotel so si za 
letos začrtali 15-odstotno 
rast. Imeli naj bi 158 tisoč 
nočitev, od tega 80 odstotkov 
tujih. Glede na podatke do 
konca marca bodo cilje naj
verjetneje še povišali. »Po
membno je, da vsi sodelujejo 
pri ohranjanju enotne blagov
ne znamke,« je poudarila Ku-
čiševa. 

Novi irh stari lastniki hote
lov napovedujejo, da se bodo 
letos lotili nekaterih pomem
bnih obnovitev. Nadzorni svet 
družbe Hoteli K D , ki ima v 
lasti hotel Slovenija, se je od-.^ 
ločil o temeljiti prenovi več i 
kot 160 let starega objekta, k i ] 
je priljubljen zlasti med gost i ' 
iz Slovenije. Nekaj del naj bi 
opravili še pred sezono in jih 
nato v celoti zaključili v jese
ni. Svoje objekte, to je Zdravi
liški dom ter hotela Styrio in 
Strossmayer, ki so gotovo 
med najbolj dotrajanimi v Ro
gaški Slatini, želi prenoviti tu
di družba Hoteli Rogaška Sla
tina oziroma njena lastnica 
Slovenska investicijska ban
ka. 

:i J A N J A INTIHAR 

Nova lastnika hotelov Donat, Sava in Zagreb Jože Pipenbaher (desno) in 
Stanislav Pšeničnik iz Slovenske Bistrice sta prepričana, da je lahko Zdravilišče 

Rogaška uspešno le kot celota. 

BAROMEI^ 

iPI Z novimi 
lastniki 

Bistriško podjetje g 
grad. ki je v lasti Dg^jJ 
Brumca, je postalo večjj 
ski lastnik gradbene« 
podjetja IPI iz Rogaške 
Slatine. Z odkupom deluj 
kapitalskega in odško; 
ninskega sklada ter K i n e j 
ke družbe si je pridobil 
54-odstotni delež v m a t i j 
nem podjetju in tudi nj( 
govi hčerinski drug 
Iping, v katerih je skupn 
zaposlenih 22 ljudi, g 
grad. ki ima 73 zaposli 
nih, računa zlasti na pridi 
bitev poslov pri prenc 
slatinskih hotelov. 

Dokapitalizirani 
Smreka 

Na zadnji skupščini 
gornjegrajskem podjeij 
Smreka so potrdili sklef 
nadzornega sveta glede di 
kapitalizacije. Tako 
66,9-odstotni lastnik pi 
stala Zadruga Mozirji 
6,5-odstotni delež lastni 
tva pa je v rokah občir 
Gornji Grad. DirekK 
podjetja B r u n o Zagod 
pravi, da bo treba v S m n 
ko investirati 700 tisoč d 
milijon nemških mar! 
kar bo mogoče samo s p( 
močjo lastnikov. 

Drugačno 
obračunavanje 

položnic 
Nova Ljubljanska bani 

je s 1. aprilom spremenil 
način obračunavanja pn 
vizij za plačilo položnii 
Provizija znaša 200 tola 
jev, ne glede na vredno: 
položnice. V banki zatrji 
jejo, da ne gre za podrai 
tev storitev, ampak želij 
predvsem spodbuditi upe 
rabo sodobnejših in hitrei 
ših bančnih poti. Za strac 
ke je najcenejše plačevanj 
prek trajnega naloga, ki& 
že uporablja 45 odstotke 
imetnikov tekočih raco 
nov. Pri drugih večjih ban 
kah v Sloveniji se provizij' 
plačila položnic za zdajš; 
ni spremenila. 

Kulinarika 
in v ino 

Na Gospodarskem 
stavišču v Ljubljani s t a se' 
torek začela mednarodni 
sejma Kulinarika in 
ki prvič potekata sočasi^' 
Na 8.000 kvadratnih m̂ ' 
trih razstavnih površin s' 
predstavlja 262 pomif̂ '̂ ' 
kov hrane in oprei 
gostinstvo in gospo.- -
tvo iz petnajstih drž-' 
Med njimi je 142 slove'-
skih. Sejma Vino se ude'̂  
žuje sto vinarjev iz Slo^''' 
nije, Hrvaške in Franci'^ 
Na sejmu Kulinarika, Ki 
trajal do nedelje. 8. apr'''; 
kar nekaj domačih po l̂̂ , 
tij predstavlja svoje IT^^,; 

izdelke. Mlekarna Cel^'; 
iz Arje vasi bo danes dal̂ ^ 
pokušino nov tekoči P"̂^ 
biotični jogurt iz že 
ijavljene znamke LCA . 
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s sto na uro proti Evropi 
Pogovor z direktorjem podjetja BSH Hišni aparati Vilijem Eisenhutom, ki zapušča Nazarje 

^azarsko podjetje B S H Hi -
/ aparati, ki je v več insk i 
l̂ ti nemškega k o n c e m a 
IIIJJ.II S iemens , bo dobi lo 

,̂gga direktorja. Doseda-
' i direktor podjetja Vi l i Ei-
"jnhut se namreč po pet ih 
ujti in pol dela v Nazar jah 
î-jdi osebnih raz logov 
ĵ̂ a v Maribor, za njegovo 

pfsto pa bodo v konce rnu 
obrali drugega č loveka . 

,,\/ minulili letili smo storili 
0 korak naprej, sploh pri 
sveslicijah. V Nazarjah so 
Jasli novi proizvodni prosto-
1 sedaj pa iščemo proizvod
ih programe, ki bi preusmeri-
sezonsko krivuljo - v prvi 

olovici leta je namreč precej 
{Ugodna, v drugi polovici pa 
;za nas začenja visoka sezo-
a i n takrat delamo s polno 
arov treh izmenah. Z novimi 
[ogrami poskušamo priti do 
ormalne proizvodnje v ce-
•m letu,« pravi V i l i Eisen-
ut. 
Koliko v a m pri tem iska-
ju pomaga mat ično podjet-
tBosch Siemens? 
Nenehno izdelujemo kalku-

icije, ki pokažejo, kateri pro-
pmi se izplačajo v Nazarjah, 

'itev koncema pa je, ka-
ograme bodo prestavili 

/ , : j i e podjetje. 
Veliko ste že investirali v 
odjetju, pa vendar se še 
edno otepate težav zaradi 
omanjkanja prostora. 
Poleg investicij v opremo 
Bsčakajo še investicije v logi-
lil̂ o in skladiščne prostore, 
ISO skoraj naš največji prob-
m. Od leta 1993 smo potro-

li proizvodnjo in čeprav smo 
sjprej dogradili dva mf)ntaž-
3 objekta za skladišča, to ne 
'došča našim potrebam. Si-
frsmo najeli površine in pro
dre na Ljubnem, v Velenju in 
Îju, vendar je kljub neprob-

'•^atičnim stroškom prob-
'11 pot: dogaja se, da je tudi 
f3 ali dve preveč za prevoz 
"lizdelkov, ki jih potrebuje-

v proizvodnji. Zaradi tega 
ob podjetju že dokupili 

parceli - na eni bo skladiš
či na drugi strani ceste proti 
"'lovi pa bomo zgradili par-. 

kirne prostore in s tem spro
stili sedanje parkirišče. 

O gradnj i novega parkiriš
ča razmišl ja te že dalj časa.. . 

Letos je predvidena rekon
strukcija ceste iz Mozirja mi
mo podjetja, ob tem bodo tudi 
regulirali potok, zato je ne
smiselno prej začeti z deli, 
sploh ker je država odkupila 
tudi del zemljišča. Obljublje
no je, da bodo razširili cesto 
in zgradili tudi križišče. 

K o l i k o so odločitve o po
s lovanju podjetja v vaših ro
k a h ? 

V preteklosti je bilo ocenje
no, kaj naj bi nazarska tovarna 
dajala - sedaj letno realizira
mo od 120 do 130 milijonov 
mark, podjetje z investicijami 
in pravimi programi ter 700-
750 zaposlenimi delavci pa bi 
bilo sposobno nekako podvo
jiti realizacijo. To bi bilo 
možno v obdobju petih let, 
seveda ob pravih programih in 
izdelavi čimvečih komponent 
priznaš oziroma v bližnjem 
okol ju . 

K a k o so nemšk i lastniki 
zadovol jn i s poslovanjem? 

Nazarje je bilo imenovano 
za center malih gospodinjskih 
aparatov na elektro pogon, 
kar še vedno velja. Vsi elektro 
motorji v sistemu BSH so iz 
Nazarij. Koncern je organizi
ran tako, da hišni aparati spa
dajo v področje bele tehnike, 
ki je v koncernu ustvarila 1,2 
milijarde mark skupnih po
slovnih rezultatov, cel kon

cern pa ustvari 10 milijard 
mark. Račun pove, da v Nazar
jah s 530 zaposlenimi delavci 
(v koncernu jih je 40 tisoč) 
ustvarimo odstotek v skup
nem prometu, pri tem da 
letno izdelamo 2 milijona 
aparatov - torej za vsakega 
Slovenca enega, kar v sloven
skem merilu ni tako malo. Od 
tega izvozimo dobrih 90 od
stotkov izdelkov, za naš trg pa 
se itak ve, kje je. 

V podjetju ste dolga leta 
opozarjali na nepravi lno po
li t iko države, ki jo je vodila 
do izvoznikov. So se razme
re s pr ibl iževanjem Evropi 
kaj spremenile? 

Slovenska zakonodaja se 
»sto na uro« približuje Evrop
ski uniji, vendar bo nekatere 
zamujene stvari vseeno težko " 
nadoknaditi. V pridruženem 

članstvu se pozablja, da kar je 
v EU zakonsko urejeno, bi 
morali samo prevzeti, ne pa si 
izmišljevati dodatnih zahtev. 
Ko bo Slovenija v EU, bomo 
zagotovo lahko spraznili oma
re, saj moramo še sedaj zaradi 
administrativnih zahtev shra
njevati ogromno dokumentov 
in papirja. Tudi carinska za
konodaja bo usklajena, pri 
tem pa je treba vedeti, da v EU 
vse že funkcionira, da se mo
ramo mi prilagoditi. Opaža
mo, da smo v našem podjetju 
na elektro področju korak 
pred drugimi, ker to od nas 
zahteva lastnik. 

S kakšn imi vtisi zapušča
te Zgornjo Savinjsko dolino? 

V okolju pa tudi pri delu 
nikoli nisem imel težav, sploh 
pa sem se držal vodila, da sta 
za sodelovanje potrebna vsaj 
dva. Pomagala mi je ekipa 
pravih sodelavcev in samo 
skupaj smo lahko dosegali us
pehe: v podjetju je 12 montaž
nih linij, s katerih vsako mi
nuto pride 12 novih izdelkov -
nemogoče je, da bi en človek 
obvladal cel proces. Imel sem 
srečo, ker smo se vsi začeli 
učiti od začetka in dano pri
ložnost dobro izkoristili. Po
leg tega nisem obremenjen z 
regionalizmom, verjamem, 
da lahko nekdo iz drugega 
okolja prinese pozitivne iz
kušnje. Po moje je najpo
membneje, da bo Hišne apara
te spet vodil Slovenec in priča
kujem, da se bodo lastniki 
pravilno odločili glede novega 
direktorja. 

URŠKA SELIŠNIK 

Vili Eisenhut 

Gorenje ima štiri 
odstotice 

Revija Gospodarski vest-
nik je objavila lestvico tristo 
največjih izvoznikov v letu 
1999. Izračuni kažejo, da 
pretiranega razloga za vese
lje ni , saj so bil i izvozni 
rezultati za pet odstotnih 
točk slabši od predlanskih. 
Upadel je sicer tudi uvoz, 
vendar je bil zunanjetrgo
vinski primanjkljaj z 1,5 mi
lijarde dolarjev največji do
s le j . 

Krivce za takšno stanje vse
kakor ne smemo iskati med 
največjimi izvozniki, pa tudi 
sicer velja, da so vsa tista pod
jetja, ki so se uvrstila na lestvi
co tristotih, brez dvoma odlič
na. Prvo mesto je s 149 mili
jardami tolarjev zasedel novo
meški Revoz, sledi mu Gore
nje iz Velenja, ki je lani izvozi
lo za dobrih 63 milijard tolar
jev izdelkov, tretji je Prevent 
iz Slovenj Gradca z izvozom v 
višini 38,4 milijarde tolarjev. 

Na lestvico tristo največjih se 
s širšega območja celjske regi
je uvrstilo še štirideset podje
tij. V prvi stotniji so Cinkarna 
Celje, Unior Zreče, BSH Hišni 
aparati iz Nazarij, Elektroni
ka Velenje, Steklarna Rogaš
ka, Alpos Šenjur, Kovintrade 
Celje, Comet Zreče, Gorenje 
Notranja oprema, Radeče pa
pir, Aero Copy in Pivovarna-
Laško. Razen Kovintradea in 
Pivovarne Laško so vsa podjet
ja izvozila več kot uvozila, pri 
Uniorju, na primer, je pokri
tost uvoza z izvozom kar dva-
najstkratna. V primerjavi z le
tom 1998 je močno padla Ko-
vinotehna, ki je bila predlani 
po izvozu na 81. mestu, lani pa 
zdrsnila za skoraj sedemdeset 
stopničk. 

Povejmo še, da znaša delež 
Gorenja v slovenskem blagov
nem izvozu 4 odstotke. Cin
karne Celje pa en odstotek. 

JI 

Stumpf noče prodati Lipa 
Potem ko je na območju nekdanjega konj iškega Lipa konec 

z ime zaživela prva nova poslovna dejavnost (salon Avtocen-
tra Košaki ) , se je pokazalo , da ena lastovka res še ne prinese 
pomladi . Oživl janje območja Lipa je namreč znova zastalo. 

Kot je bilo slišati na zadnji seji občinskega sveta, je znan tudi 
»krivec«. »Sedanji lastnik, podjetnik Jože Štumpf, noče podpisati 
predpogodb s kar štirinajstimi zainteresiranimi kupci,« je na 
konjiškem občinskem svetu pojasnjeval direktor Sica Franc Šelih. 
Povedal je še, da naj bi si sedanji lastnik Lipa še vedno veliko obetal 
od sovlagateljev iz tujine, zato ne želi razprodati zemljišč in 
objektov. Sicer pa naj bi se o oživljanju Lipa pogovarjali tudi 6. 
aprila, ko bo v Konjicah gost minister za malo gospodarstvo. V . M . 

Vrednostni papirji delnišicili družb 
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Igralec za vse čase 
Stanovsko priznanje za igro Renatu Jenčku iz SLG Celje 

Združen je d r a m s k i h ume tn ikov S lo 
venije vsako leto ob svetovnem dnevu 
gledališč, 27. marcu , razglas i stanov
ske nagrade in pr iznanja ig ra lcem za 
ž ivl jensko delo in za ume tn i ške dosež
ke v minuli sezoni. 

Nagrado za življensko delo je letos 
dobila igralka M i n a J e r a j , dolgoletna 
članica ansambla Slovenskega mladin
skega gledališča Ljubljana. Njuna mlajša 
kolega, Barbara Cerar, zdaj članica Slo
venskega stalnega gledališča Trst (pred 
tem stalna članica S L G Celje, tudi žlahtna 
komedijantka Dnevov komedije) in igra
lec SLG Celje, zvest gledališki hiši že 
deset let. Renato J e n č e k , pa sta dobitni
ka priznanja za sezono 1998/99. Prizna
nje mu bo v soboto. 8. aprila, pred 
pričetkom predstave Limonada Sloveni-
ca na domačem odru izročil predsednik 
Združenja dramskih umetnikov Sloveni
je, igralec, pred leti tudi član celjskega 
ansambla, Marko Simčič. Čestitamo mu 
tudi mi, 'črnolasemu možu, zaobljublje-
nemu boginji Taliji in njenemu vozu, na 
katerem sedi skupaj z igralci slovenske 
gledališče scene: zdaj nasmejanimi, zdaj 
žalostnimi, kakršen je tudi muzin obraz. 

Z mehkim, žametnim glasom, ki se mu 
lepo poda pesem in kitara pod prsti, pa s 
svojo rahlo pojočo primorščino. kadar se 
preda zasebnosti, ostaja Renato Jenček 
zvest celjskemu gledališču. Še bolje: ob
činstvu. 

Renato Jenček 

Fant, rojen v Kranju, doma iz Postojne, 
ki se je sprva kot igralec poskušal v Novi 
Gorici in tudi v Mariboru, se je ustalil v 
Celju. Diplomsko predstavo je odigral 
pri prof. Miletu Korunu. v razredu z 
znameniti sošolci, kot so: Tomaž Pandur, 
Ivo Godnič . Barbara Lapajne. Mirjam 
Korbar in drugi. Delal je tudi z Živadino-
vim, vendar še pred njegovimi »vesoljski
mi podvigi«. 

V Celju je odigral veliko predvsem 
komičnih vlog. saj ima do komedije^ 

poseben odnos. Ljudem pa je seveda prav 
ta gledališka zvrst še posebej pri srcu. In 
še najde čas za delo z gledališčniki iz 
ljubiteljskih vrst in svoje dragocene igral
ske izkušnje razdaja Velenjčanom in jim 
pomaga na oder postaviti kakšno predsta
vo. Uživa z njimi. 

Ko beseda nanese na priznanje, ki ga bo 
prejel v soboto pred predstavo, ne skriva 
zadovoljstva, da ga je vesel. »Posebej 
zato, ker je to stanovska, cehovska nagra
da. Priznanje mojih kolegov, igralcev 
torej, s katerimi sedim na istem vozu.« 

Priznanje, ki ga dobiva, ni denarna 
nagrada, kot bi kdo zmotoma mislil, je pa 
lahko moralna opora igralcem, prav tako 
pa se ga lahko veselijo tudi gledališke 
hiše. iz katerih so nagrajenci. 

V obrazložitvi k priznanju Združenja 
dramskih umetnikov Slovenije med dru
gim piše, »da se Renato Jenček odlikuje s 
prepoznavno individualnostjo in hkrati s 
posluhom za kolektivno igro, z občut
kom za odrski prostor in karakterno 
komičnost lika, kar se vse lepo odraža v 
vlogah iz minule sezone, za katero dobiva 
priznanje. Zlasti v Larryju iz Marberjeve-
ga Bližje in Oberona iz Shakespearovega 
Sna kresne noči.« Ob teh dveh nosilnih 
vlogah je Jenček oblikoval še manjše, ki 
prav tako ostajajo v spominu iz predstav: 
Človek za vse čase kot Richard Rich, Don 
Juan kot Pierrot in Vlado Krehižar v 
Limonadi Slovenici... 

Igralec za vse čase pač. 
M M H H M M M M M H i MP 

Slovenska himna v osrčju Argentine 
Z gostovanja v Argen t in i , 

kjer so v provinci Santa Fe 
odprli za ogled razstavo otroš
kih l ikovnih del na temo konj , 
ki so j ih v okvi ru natečaja 
revije L ikovni svet lani us
tvarili otroci i z 30 držav sve
ta, se je pred dnevi vrnil ured
nik revije M i h a i l o L išan in . 
Od sredine marca častni ob
čan mesta Vi l la Const i tuc ion, 
kjer je na ogled razstava. 

Odprtje pregledne razstave 
otroških likovnih del je bilo 
po besedah M i h a i l a L i šan ina 
velik dogodek za ta predel 
Argentine. »V sodelovanju z 
likovno šolo Taller del Sol in 
direktorico šole prof. M a r i o 
Crist ino Espandin smo izbor 
za razstavo začeli pripravljati 
že lanskega novembra, gosti
telji pa so se na sam dogodek 

odlično pripravili. Medijsko 
odlično podprta otvoritvena slo
vesnost je bila dogodek zase.« 
je tudi po povratku v domovi
no navdušen Lišanin. saj je 
program popestrila tudi četica 
gaučov, ki so na konjih prijez
dili do velikega prireditvenega 
odra. Skupaj z Lišaninom je 
Slovenijo na otvoritvi predstav
ljal naš konzul v Argentini To
m a ž Kunstel j ter predstavni
ki slovenskega društvenega živ-
Ija v Argentini. »Sledili so zvo
ki slovenske in argentinske him
ne, nastopi plesalcev, pri če
mer so bili največjega navdu
šenja med občinstvom deležni 
prav folkloristi Slovenskega-
kulturnega društva Triglav iz 
Rosaria, ki so v originalnih 
gorenjskih nošah odplesali go
renjske in belokrajnske plese, 
ter podelitev priznanj nagra
jencem iz Argentine za letošnji 

likovni natečaj.« pripoveduje 
Lišanin, ki so ga argentinski 
gostitelji presenetili s podeli
tvijo simboličnega ključa mest
nih vrat Ville Constitucion in 
listine o častnem meščanstvu. 
Mihailo Lišanin je tako v do
brih dveh stoletjih zgodovine 
mesta postal 260 častni meš
čan Ville Constitucion. 

Sicer pa je bilo v Argentini 
veliko zanimanja za Sloveni
jo, tako da nobeno srečanje z 
novinarji, šolarji v Villi Con
stitucion, San Nicolasu in Ro-
sariu. s tamkajšnjimi slikarji 
in grafiki ni minilo brez vpra
šanj o življenju v Sloveniji ter 
prošenj za naš promocijski ma
terial. Obisk v Argentini pa je 
bila tudi priložnost za dogo
vore o bodočem sodelovanju. 
Novembra bodo v sklopu ted
na narodov v Slovenskem kul
turnem društvu Triglav v Ro-

sariu gostili razstavo likovnih 
del slovenskih otrok na temo 

'Prešeren, iz arhiva revije Li
kovni svet, za prihodnje leto 
pa naj bi razstavo otroških del 
na temo konj pripravili v naj
večjem argentinskem kultur
nem centru Ricoleto v Buenos 
Airesu. IS 

Mihailo Lišanin je bil v Argentini tudi častni gost Rotary cluba. 

Gimnaii jske 
Strunebesed 

v veliki dvorani Narodnega 
doma so sinoči, v sredo, dijaki 
I. Gimnazi je v Celju pripravili 
literarno-glasbeno-plesni večer 
Strunebesed. 

Edino tovrstno multikulturno 
srečanje mladih ustvarjalcev so 
pripravili pod okriljem šolskega 
KUD Anton Aškerc, namenili pa 
zaključni predstavitvi lastnega 
ustvarjanja dijakov, zlasti matu
rantov, ki so zadnja štiri leta 
vtisnili pomemben pečat druš
tvenemu kulturnemu ustvarja
nju. Program so sooblikovali Mi 
ha Lajlar z vokalno-instrumen-
talnimi skladbami s kitaro, Gaš
per Piano in Benjamin Černec 
z lastnimi instrumentalnimi deU 
za kitaro, Tim Orač s skladbo za 
vokalno-instrumentalno zased
bo ter recitatorja lastnih pesmi 
Igor Knez in Saša Kačičnik . 
Mark Požlep je s svojimi likov
nimi izkušnjami sodeloval kot 
scenograf, režiserka literarno-
glasbeno-plesnega večera, saj je 
z lastno koreografijo nastopila 
tudi skupina mlajših gimnazijk, 
pa je bila Hana Vodeb. V gene
racijo, ki se letos poslavlja od 
gimnazijskega šolanja, sodita še 
prizadevna organizatorja Urban 
Golež in predsednica K U D An
ton Aškerc Tanja Četina, IS 

ZAPISOVANJA 

Kikirikanje v prazn^ 

Piše: T A D E J ČATER 

Ja, odkikirikali so še eni 
petelini. Menda zlati. Ni po
membno. Samo, da so odkiki
rikali. Da so bili podeljeni. 
Kar spet ni tako zelo pomem
bno. Oziroma drugače; vse v 
zvezi z zlatimi petelini, tisto 
medijsko manifestacijo, na ka
teri podelijo nagrade z ime
nom Zlati petelin za največje 
in najboljše glasbene dosežke 
v preteklem koledarskem le
tu, je nepomembno v primer
javi s tem, da se taka priredi
tev sploh zgodi. Kaj hočem 
povedati? 

Naj bo podelitev oskarjev še 
tako brezhibno organizirana, 
naj bo scenografija še tako 
zelo dobra, naj bodo voditelji 
še tako zelo duhoviti in lucid-
ni, naj bodo nominiranci še 
tako zelo, hja, radoživi in ti
sti, ki podeljujejo še tako zelo 
cinični, prireditev bi izzvene
la v prazno, če v dvorani ne bi 
bilo občinstva. Še več, če tele
vizija, ki tako prireditev sprem
lja, tega ne bi posnela in do
gajanje iz dvorane prenesla v 
naše domove. Kar spet pome
ni, da gre za občinstvo. Izključ
no za občinstvo. In spet; naj bo 
televizijski prenos še tako za
nimiv, še tako vizualno nepo
novljiv, če se tam v dvorani ne 
bi dogajalo tisto, kar se pač že 
dogaja, bi od samega dolgčasa 
preklopili na drug kanal in 
rajši gledali poslovne novice in 
primerjali cene mleka v Slove
niji in Maleziji, preverjali borz
ne indekse... 

Viktorji, denimo, ki so bili 
izvrstno organizirani, so bili 
na naše male ekrane konver
tirani tako zelo uborno, da 
sploh ne vemo, ali so se v 
resnici zgodili. Kadar sprem
ljate košarkarske tekme Unio-
na Olimpije in Pivovarne Laš
ko v evropski ligi, se vam v 
glavi porajajo dvomi, če v/e-^ 
snici gledate prireditvi, ki so
dita v isto skupino. Z drugimi 
besedami; tako kot so tekme 
Uniona Olimpije dogodek že 
zaradi občinstva v hali Tivoli, 
tako naj bo sama tekma Pivo
varne Laško in prenos te tek
me iz Treh Lilij še tako zelo 
dober, spremljamo en sam 
dolgčas, ker tam v Laškem ni 
ljudi, ki bi na licu mesta znali 
ustvariti dogodek. 

In naprej; zlati petelini so 
bili televizijsko zanimivi. No 
ja, če ne bi bilo domislice 
Igorja Zapeta, ki je na oder 
poslal golo mladenko, bi naj
brž zehali od nelagodja in 
dolgčasa. Če ne bi bilo Psyho-
Path, skupine iz Prekmurja, 

kije nastopila kot gost in i;j 
sodelujočim predstavila n( 
drugo - vzporedno in moi 
celo konkurenčno glasben^ 
grado, potem se ne bi kaj j 
da zabavali. Potem bi po fa 
čani prireditvi enostavni j 
klopili in že padli v gleda 
kakšnega filma na dru^ 
kanalu. Da o tem, da si m 
ogledali niti odjavne špice, 
ti ne govorim. 

Torej, zlati petelini, ki 
bili televizijsko zanimivi, 
so imeli vse, kar takšna pn 
ditevpotrebuje: sijaj, blišč.i 
mour, bedo, pritlehnost, a) 
in škandale, dobro voljo... 
so imeli dobro izbiro gostov, 
so imeli podeljevalce na^r, 
ki niso zardevali. Ki so in 
voditeljski par, ki je izgle 
kot avtomobilski akumuki 
na katerem sta dva pok 
negativni in pozitivni, 
med seboj izključujeta, d 
brez drugega pa ne m o r e t a 
delujeta le kot celota. Kt 
imeli skratka vse. Razen i 
činstva v dvorani. Ki je vt 
mer isto. 

Če verjamete ali ne, na^ 
tovrstnih prireditvah v S l o 
niji sedi eno in isto občinst 
In kar je najbolj zanimivo: 
občinstvo nikoli ne sodeli 
Niti aktivno niti pasivno. • 
koli niso organizatorji. M 
niso podeljevalci nagrad, 
manj \ominiranci ali dol 
niki nagrad. Nič. So samol 
lisa, ki je potrebna, da 
neka prireditev sploh izpei 
In tega se zavedajo. Čep 
globoko v sebi iščejo p r i l i 
nost, da bi nekega dne H 
sodelovali. Pa ne vedo, to 
to storiti. Kako se prikljnt 
In bolj ko o tem razmišljni 
težje je realizirate svoje ^ 
Ker, ko si enkrat del partei 
del scenografije, ko nisi vei^ 
marveč le še predmet, fc' 
nujno potreben za izpelf 
prireditve, težko postaneš i 
kaj drugega kot samo 
met. Lahko se samo še nas^ 
haš in nemo ploskaš. Do^ 
te ne zamenjajo in naj^] 
spet kakšen drug predme^'] 

Zlato in brona z državnega 
tekmovanja 

Na d ržavnem tekmovanju mladih g lasbenikov od •̂ 
do 26. marca v Ljubl jani so koncert iral i najboljši ml̂ "" 
glasbeniki Sloveni je . Z z la tom regijskega tekmovanr 
Štajerske in Koroške so se finala v Ljuli l jani udeležil i 
štirje tekmovalc i Glasbene šole Cel je , ki so se v hnf 
k o n k u r e n c i in i z j emno v i sokemu nivoju tekmovan! 
odl ično odrezali . 

Zmago in zlato priznanje je z doseženimi 97,33 točkaill. 
od možnih 100, dosegla solopevka Urška Arlič iz razre '̂ 
prof. Davorja Mikuliča. Njen izvrsten rezultat sta z bronaŝ ^ 
ma plaketama in prav tako visokim številom točk doŝ .̂, 
kitarist Tomaž Jurič (87 točk) iz razreda prof. Blanše Jove"| 
in violistka Maja Rome (85 točk) iz razreda prof. Kristin"! 
Kolmana, ter s priznanjem violinist Andrej GubenŠek- ' 
razreda prof. Mirka Petrača. A L E N K A CO^^ 
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Zlata lilija za zborovodkinjo 
genski zbor Društva upo-

i , jencev Laško je s koncer-
111 v petek, 31. marca, v Ku l -

'Jrnem centru Laško prosla-
'jl svoje jubi le jno dvajseto 
Lo delovanja. Zbor že dru-
g pevsko sezono vodi priz-

J^„a zborovodkinja J o ž i c a 

• 2a)ubdejni koncert je Jožica 
coko s pevkami pripravila 
program slovenskih umetnin 
Lsini in priredbe slovenskih 
Ldskih pesmi. Pesemske iz
vedbe so bile skrbno naštudi-
fane. Interpretacije so bile mu-
îkalno zastavljene, z bogatim 

dinamičnim niansiranjem in 
primernimi tempi. Tudi zvok 
2[,ora je kompakten, le into-
„3cija posameznih glasov je 
|,ila kdaj pa kdaj nestabilna. 

. Kot pevca solista sta se 
predstavila Tanja Soko in La
do Mlakar, na klavirju je zbor 
spremljala pianistka Mojca 

na harmoniko je igral 
:VikiAšič. 

Gostje na koncertu so bili 
. ijevci moškega pevskega zbora 

Prosvetnega društva Dominik 
Hriberšek iz Šmartnega v Rožni 
dolini, ki jih vodi zborovodja 
Jože Dimec. Zbor je izvajal 
predvsem priredbe ljudskih pe
smi, zvočno bogato in dinamič
no pestro, vendar včasih manj 
verno zapisom v partiturah. 

Pomembnost svečanega 
koncerta je dopolnila tudi po
delitev bronastih, srebrnih in 
zlatih Gallusovih priznanj, ki 
jih za pet, petnajst in petind
vajsetletno prepevanje v zbo
ru pevcem podeljuje Zveza 
kulturnih organizacij Sloveni
je. Tri pevke so prejele brona
sta priznanja, devet priznanj je 
bilo srebrnih in šest pevk je 

prejelo zlata Gallusova prizna
nja. 

Domačini so se praznova
nju visokega jubileja pevk 
ženskega zbora Društva upo
kojencev odzvali v zelo veli
kem številu. Župan občine, 
gospod Jože Rajh, je zboro-
vodkinji podelil tudi zlato lili
jo. 

D R A G I C A ZVAR Uspešen začetek 
Novačanovili srečanj 

Kot prvi v le tošnjem p rogramu osmih Novačanovi g l eda l 
ikih srečanj na odru ku l tu rnega doma v Trnovl jah so v 
soboto uspešno gostovali č l an i Ama te r skega gledališčaf 
Vrba iz Vrbja pri Ž a l c u . Občins tvo , k i je povsem napoln i l ( | 
Jvorano ku l tu rnega d o m a v Trnovl jah, so nasmejal i da 
solz z odl ično Fla towovo komedi jo M o ž , k i si ne upa... , ki! 
/oje režijsko postavil J o ž e Kra jnc . 
Letošnja Novačanova gledališka srečanja, ki jih organizirci 

KUD Zarja Trnovlje Celje v spomin na znanega dramatika! 
pisca, politika Antona Novačana, obsegajo pet gostujočih 
predstav in premiero domačega ansambla. Jutri, v petek, 7. 
aprila, bodo pred občinstvo stopili gledališčniki K U D Ivan; 
Cankar Sveti Duh pri Škofji Loki in zaigrali Tavčarjevo komedi-j 
jo Pariz je pač Pariz v režiji Iztoka Alidiča. V soboto, 8. aprila, 
pa bo v goste prišlo Gledališče Toneta Čufarja z Jesenic, 
Zaigrali pa bodo Moderndorferjevo komedijo Mama je umrla> 
dvakrat v režiji Alenke Bole-Vrabec. Ž I V K O BEŠKOVNIK 

Vzemi , da boš imel 
Kaj imata skupnega Pre

šernov Krst pri Savici in 
skup ina mladole tn ih pre
stopnikov, ki kadi , pijančuje 
in se drogira, denar za vse to 
pa »služi« s k r imina ln imi 
dejanji? Na prvi pogled po
po lnoma nič , po ogledu gle
dal iške predstave »Vzemi 
d rug im, da boš imel sam« 
di jakov Srednje ekonomske 
šole Celje pa je jasno, da je 
Prešernova misel s luži la 
m l a d i m ustvarjalcem za os
novo sodobne priredbe. 

Ob pomoči mentoric Vesne 
Gubenšek in Dubravke Bere 
Prah sta se v sodelovanju z 
dijaki L I razreda ekonomske 
gimnazije posodabljanja ozi
roma priredbe enega osred
njih Prešernovih del. Krsta pri 
Savici, lotili Me tka Ocvi rk in -
Nuša Masnec. Glasbo in 
zvočne efekte za predstavo 
sta prispevala Črt Cene in Va
silij Centrih, mladim igral
cem J o ž k u Škrablinu (kot 
Prešernu), Gregorju Poči-
va lšku (Črt), Nuši M a s n e c 
(Boža), Robertu Beri (To
maž) , Nejcu Liparju (oče), 
Metk i Ocvirk , Uršk i Petelin-
šek. Sanji Krašovec, Lei 
Vrečko , Sabini Kropeč, Nej
cu Kori tn iku, Davorju Vreč-
ku in Igo r ju Š o n u pa je z 
nasveti pomagal Ž i v k o Beš-
kovnik. 

Mladi igralci so se na odru 
dvorane Union predstavili 
prejšnji teden, drama v štirih 
prizorih se je zvečine dogaja
la v zapuščenem skladišču, le 
za tretji prizor so sceno preu
redili v dnevno sobo družin
ske hiše. IS 

GUTENBERGOVA GALAKSIJA 

»Cvetje v jeseni« 
Poslovne partnerje je treba 
ŝaj občasno vzeti resno, sem 

U g o t o v i l lanskega junija in se 
^ boljšo polovico odpeljal v 
telovadnico Osnovne šole 
''fankolovo, kjer so Vojničani 

občinskem prazniku prire-
•iili osrednjo proslavo. 

Malo so peli in muziciraU, 
J 3 župan je povedal nekaj 

'̂̂ 0̂ priljudnih in pametnih 
" '̂̂ li. potem pa so podelili 

občinskih priznanj. Po-
^^^] nama je padla v oči gos-

ki je bila že krepko v 
/̂ )̂em življenjskem obdobju 
"^i^ prejela zlati grb. Pokonč-
"̂^ drža, brezhibna obleka,. 
Jelena frizura + dodatki. 

sva rekla, tisti, ki takole 
Pokončen dočaka penzijo, 

p a srečo z geni ali pa zna. 
"[ '^ekam zamišljeno sva po
lj.̂  Ĵ la najino že malo kanc-
^̂ •̂ 0 kilavo držo in nekaj 
l^^^glednih mehastih blazinic 
J ^^s ta kapital pomnožila 
QJ vrsto let, ki jih bo treba 
J^lati. Bova dobra, če bova 
jĵ ^̂ t̂ še sploh znala ploskati, 

P^. da bova stala kot tista 
tam. Očitno je i m e l a 

tudi srečo, da je 
življenje ni pre
več poškodova
lo. 

Za veliko ljudi 
pokoj še zdaleč ne pomeni 
konca, ampak čas, ko si' živ
ljenjsko zreli končno brez sla
be vesti upajo vzeti čas zase in 
za tisto, kar jih veseli. Ko zara
di obstoja ni treba v večne 
kompromise vsakdanjega 
preživetja. Nekateri jo ucvrejo 
za šank, drugi na vrt, tretji k 
vnukom, četrti k vsemu po 
malem in vsak mesec v Lenti. 
Številni se spomnijo na knjige, 
ki so jih vse življenje čakale na 
policah, pa zanje nikoli ni bilo 
dovolj miru in časa. Ali pa so 
aktivni še bolj in nekateri se 
včlanijo v našo Univerzo za III. 
življenjsko obdobje. Letos jih 
imamo že 221. Slavica jo vodi 
in z občudovanja vrednim or
ganizacijskim darom kombi
nira številno družino doma in 
pestre interese svojih »študen
tov«. Učijo se nemško, angleš
ko, italijansko, deluje zelo živ 
k u l t u r n i š k o - d o m o z n a n s k i 
krožek, imajo atraktiven pro

gram Zdravje za življenje, 
krožke ustvarjalnih zvrsti itd. 
Prihajajo predvsem ženske; 
delno najbrž zato, ker so se 
morale v času zaposlenosti za
radi družin pogosteje odpove
dati svojim interesom kot 
moški, deloma pa zaradi pra
viloma večje vitalnosti v poz
nejših letih. Ni pa to nikakršen 
klošter. Vmes je nekaj vitalnih 
kerlcev. 

Ker pri nas računalniška iz
posoja poteka že kar nekaj let, 
si je podjetnejši del Univerze 
zaželel obvladati osnove sa
mostojnega iskanja gradiva z 
računalnikom. Slavica je anga
žirala Martino in ker si je ome
njena dama iz informacijske
ga opismenjevanja bralcev iz
delala enajsto božjo zapoved, 
je bila zadeva tudi izvedena z 
vsem potrebnim žarom in šte
vilno publiko. Na soboto po
poldne jih je prišlo toliko, da 
so nekateri mislili, da je knjiž
nica normalno odprta. 

Zadovoljni ponedeljkovi 
komentarji obeh organiza
tork so pričali o tem, da njuno 
delo ni zgrešilo. Pa čeprav je 
bila sobota popoldne. In zu
naj lep dan. 

Bibeljnik 

PRIREDITVE 

GLEDALIŠČE 
S L G : L imonada S lovenica 

- 6. 4. ob 10.30 za abonma 
srednje trgovske šole I, 8. 4. 
ob 19.30 za izven abonmaja, 
10. 4. ob 11.30 za abonma 
Gimnazija Lava I in 11. 4. ob 
10.30 za abonma Sred. eko
nomske šole Celje; A l i s a , A l i -
ca 7. in 12. 4. ob 20. uri na 
Odrupododrom, za abonma 
in izven. 

Hmel ja r sk i dom Petrovče 
6. 4. ob 20. uri gledahška igra 
»Ljubezen v kovčku«. 

K u l t u r n i d o m V r b j e 7. 4. 
ob 20. uri »Randevu s podla
go« K U D Grifon Šempeter. 

K u l t u r n i d o m Trnov l je 7. 
4. ob 19.30 komedija Pariz je 
pač Pariz; 8. 4. ob 19.30 kome
dija Maja je umrla dvakrat; 
vse v okviru Novačanovih 
gledaliških srečanj. 

KONCERTI 
Narodni d o m Cel je 6. 4. ob 

17. in 19.30 območna revija 
otroških in mladinskih pev
skih zborov M O C ter občin 
Dobrna, Štore in Vojnik, z na
stopom otroških in mladin
skih pevskih zborov osnov
nih in srednjih šol teh občin. 7. 
4. ob 19.30 redni letni koncert 
Mladinskega pihalnega orke
stra Glasbene šole Celje. 

Kul turn i center Laško 7. 4. 
ob 19.30 koncert legendarne
ga pevca iz Holandije Lexa 
van Somerena. 

Kul tu rn i d o m Pon ikva pri 
Grobelnem 8. 4. ob 20. uri 
nastop mešanega okteta in 
folklorne skupine Dolga G o 
ra., K U D Trta. 

Kul turni dom Rogatec 9. 
4. ob 18. uri samostojni kon
cert Kvarteta Rogatec. 

Športna dvorana Zreče 9. 
4. ob 16. uri koncert ob 10-
letnici ansambla 7. raj. 

Telovadnica O Š Frankolo-
vo 9. 4. ob 16. uri srečanje 
narodno zabavnih ansamb
lov »Ostanimo prijatelji«. 

D o m svobode Gr iže 8. 4. 
od 10. ure naprej finale 4. 
državnega tekmovanja slo
venskih citrarjev, ob 18. uri 
razglasitev skupnega zmago
valca. 

Dvorana Liboje 8. 4. ob 19. 
uri koncert Adija Smolarja. 

RAZSTAVE 
M u z e j novejše zgodov ine 

Živeti v Celju, stalna razstava. 
4. ob 10. in 16.30 ter 9. 4. ob 
16. uri demonstracija^ obrtni
ka frizerja Avgusta Čatoriča, 
9. 4. ob 16. uri strokovno 
vodstvo po razstavi prof. To
neta Kregarja, 12. 4. ob 10. in 
16.30 uri demonstracija modi-
stinje Marte Žohar, od 16. do 
18. ure pa zlatarska delavnica 
Miroslava Bahčiča. 

Osrednja kn j ižn ica Cel je 
6. 4. ob 19. uri otvoritev raz
stave Razgledi lepega mesta, 
z gostom - mag. Ludvikom 
Rebeuškom, častnim mešča
nom M O C . 

Kul turn i center Laško Da
rinka Pavletič - Lorenčak. 

Razstavišče Kul tu rn i cen
ter Laško Ferdo Mayer. 

D o m kul ture Polzela 7. 4. 
ob 19. uri otvoritev razstave 
likovnih del Darinke Pavletič -
Lorenčak. 

Savinova hiša 7. 4. ob 19. 
uri otvoritev razstave likov
nih del Klavdija Palčiča. 

Galer i ja Velenje Slovenija 
odprta za umetnost, do 3. 5. 

Pokra j insk i muze j Cel je 
Celjski grofje, do 28. 5. Danes 
bo ob 16.30 po razstavi vodila 
Rolanda Fugger Germadnik. 

O b č a s n i prostori M u z e j a 
n o v e j š e z g o d o v i n e 100 let 
Leona Štuklja - Ave, Triump-
hator. 

Krekova b a n k a Vlado Ren-
čelj - Ver; Borovo trade Vesna 
Filipič, do 4. 5.; galerija Volk 
od 10. 4. naprej celjski ljubi
teljski likovniki razstava Mo
tivi Celja; Etol Niko Ignjatič, 
od 10. 4. do 3. 5.; M e r x od 10. 
4. do 3. 5. Štefan Vrbanič ; . 

S tekleni fotografski atelje 
Josipa Pelikana, Razlagova 
ulica 5, Celje - razstava Celje, 
ki ga ni več. 

OSMJLOL̂  
Kul turn i d o m Trobni Dol 

8. 4. ob 19.30 prireditev »V 
Trobnem Dolu spet rožice 
cvetijo«. 

Kn j i žn ica Velenje 6. 4. ob 
19. uri delavnica o slikanju na 
svilo, gostja večera bo Jadran
ka Mrak. 

Vrtec Zreče 6. 4. od 18. do 
21. ure Klub mravljic priprav
lja barvanje pirhov. 

Tržnica Zreče 7. 4. od 16. 
do 18. ure delavnica »Pomlad 
in velika noč«. 

V e č n a m e n s k a dvorana 
Zreče 8. 4. ob 20. uri večer 
otoka in mesta Rab s tam
kajšnjo dalmatinsko klapo, 
folklorno skupino in ansamb
lom. 

Skomarska hiša 8. 4. ob 19. 
uri - 7. literarni večer z Justino 
Strašek. 

M u z e j s k e ustvarjalne de
lavnice 11. in 12. 4. ob 10. uri 
VeUkonočni zajčki. ^ 

Knj ižn ica Šentjur 6. 4. ob 
17. uri okrogla miza z naslo-
vofn »Šentjur in prostor knjiž
nice v njem«. 

Zdravi l i šče Laško 11. 4. ob 
20. uri nastop folklorne sku
pine Anton Tanc iz Marija 
Gradca. 

Kr iž i šče Prešernove in 
Stanetove u l ice Cel je 8. 4. ob 
10.30 območno srečanje fol
klornih skupin Mestne občine 
Celje in občin Dobrna, Laško, 
Štore in Vojnik. 10. 4. ob 17.30 
promenadni koncert ob praz
niku M O C Godbe a pihala 
K U D Ljubečna. 

Mlad insk i center Celje 6. 
4. od 18. do 20. ure Windows 
in Office delavnica, ob 20. uri 
potopisno predavanje o Bali-
ju in Javi Matjaža Nemaniča; 
7. 4. od 15. do 18. ure likovna, 
od 18. do 20. ure angleška 
delavnica, ob 19. uri solo kon
cert Nadežde Gajič - ruske in 
slovenske pesmi; 9. 4. ob 14. 
uri ogled Formule 1; 10. 4. od 
15. do 18. ure ustvarjalna de
lavnica, ob 19. uri javna tribu
na: približevanje Slovenije k 
Evropski uniji, z gostom Bo
rutom Pahorjem; 11. 4. od 18. 
do 20. ure osnove Interneta; 
12. 4. od 18. do 20. osnove 
Interneta in nemška delavni
ca. 
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Zametek nečesa novega 
Sklad za ljubiteljske kul

turne dejavnosti območne iz
postave Celje je v sredo, 29. 
marca, v dvorani Cel jskega 
doma organiziral prvo sreča
nje mal ih otroških vokalnih 
skupin . Pobudo za takšno 
srečanje j e dal aktiv ravnate
ljev osnovnih šol in s tem 
ustvaril zametek nove oblike 
delovanja in predstavljanja 
otroških pevskih skupin . 

Na prireditev so se iz celjske 
regije javile le štiri vokalne 
skupine: vokalna skupina Or-
fej OŠ Gustava Šiliha Velenje 
(Simona Zaveršnik), vokalna 
skupina O Š Slivnica pri Celju 
(Metka Bevc), vokalna skupi
na O Š Anton Aškerca Velenje 
(Jelka Repenšek) in vokalna 
skupina OŠ Dobrna (Darinka 
Stagoj) . 

Ideja takih srečanj je hvale
vredna, vendar je nujno po-. 

trebno razviti in vsebinsko ob
likovati cilje malih vokalnih 
skupin na osnovnih šolah in 
cilje takih srečanj. Šolski si
stem podpira delovanje šol
skih pevskih zborov kot nad
gradnjo dela v razredu in ta 
naj bo množična dejavnost vsa
ke osnovne šole. Male vokalne 
skupine ne morejo nadome
stiti šolskega zbora, lahko pa 
so del izbirnih vsebin, ki jih 
ponuja nova 9-letna osnovna 
šola. 

Male vokalne skupine tudi 
ne morejo biti le skupina pev
cev, ki jih za to priložnost 
odberemo iz pevskega zbora, 
se udeležimo srečanja in izva
jamo pesemski program, ki i 
smo ga sicer naštudirali s pev-i 
skim zborom. 

Organizatorji bodo morali 
dodelati pravila takih srečanj 
z namenom, da bo določena 

tudi programska usmerjenost 
delovanja takih skupin (napri-
mer klasika v zabavnih prired
bah, pesmi z elementi jazza, 
priredbe ljudskih pesmi). Iz
bor pesmi za te skupine bo še 
občutljivejši kakor za pevske 
zbore: pravi glasovni obsegi, 
primerna besedila starosti 
otrok itd. Umetniški vodje bo
do morali še z večjo mero 
občutljivosti izbirati pevce vo
kalne skupine glede na kako
vost in barvo glasov. 

Vsekakor je prvo srečanje 
otroških malih vokalnih sku
pin lahko dober zametek ne
česa novega, kar se bo razvilo 
in živelo v Celju. Lahko se bo 
razširilo na vseslovensko sre
čanje takih skupin, zaživelo in 
obdržalo pa se bo le, če bo 
programsko zanimivo in skrb
no dodelano. 

D R A G I C A ZVAR 

Nastop MPZ Svobode Prebold, ki ga vodi Matjaž Kač. Zbor letos praznuje 80 let delovanja. 

N a s t o p i l o p e t s t o p e v c e v 
V telovadnici Osnovne šole 

Prebold je bila v soboto in 
nedeljo območna revija odra
slih pevskih zborov, ki so jo 
pripravili Sklad R S za ljubi
teljske kulturne dejavnosti. 
O b m o č n a izpos tava Ž a l e c , 
D P D Svoboda, moški pevski 
zbor in Osnovna šola Pre
bold, izvedbo pa so omogoči
le tudi občine Braslovče, Pol
zela, Prebold, Tabor, Vran
sko in Ža lec . 

Na začetku revije sta nasto
pajoče in občinstvo pozdravi

la preboldski župan Vinko De-
beljak in v imenu območne 
izpostave sklada Marko Slo-
kar, ki je revijo tudi odprl. V 
soboto so nastopili moški pev
ski zbori K D Ponikva, Gotov-
Ije, Petrovče, Tabor in Šempe
ter, ženski pevski zbor K U D 
Svoboda Griže, mešana pev
ska zbora K U D Polzela in Vran
sko, prvič se je javnosti pred
stavil dekliški pevski zbor žup
nije sv. Pavel, Prebold, nasto
pila pa sta še Savinjski oktet 
K U D Svoboda Žalec in Savinj

ski komorni zbor Žalec. Na 
nedeljskem delu revije pa so 
nastopili moški pevski zbori 
DPD Svoboda Prebold, ki praz
nuje letos 80-letnico, KD Bra
slovče in Polzela, ženski pev
ski zbor KD Gotovlje, Dekfiš-
ka pevska zbora KD Galicija in 
Gomilsko, mešani pevski zbo
ri KD Andraž, Polzela in Pe
trovče, Kvinteta Dobroveljski 
fantje in Lastovka Polzela. 

Nastope posameznih zborov 
je ocenjeval Mitja Gobec. Re
vija je bila dobro obiskana in 
je pokazala dokaj visoko umet
niško raven petja. 

T T A V Č A R 

Jubilejni koncert Kompolcanov 
z nastopom vokalne skupi

ne Kompolčani v celjskem Na
rodnem domu se je začela kon
certna sezona, v kateri je zaob
jeto celoletno delo pevskih se
stavov. To je čas nastopov, 
vnetega poslušanja in konč
no tudi ocenjevanje celovito
sti in muzika lne izbrušenosti 
programov. V ta okvir sodi 
tudi nastop vokalnega noneta 
Kompolčani, ki s tem koncer
tom zaključuje svojo petnajst
letno uspešno delo. 

V letih svojega prepevanja 
se je oblikoval v zrel, polno-
zveneč in do glasbene snovi, 
ki jo obdeluje, odgovoren vo
kalni sestav. Njihovo petje te
melji na raznolikosti izbrane 
literature, na avtentičnem iz
vajanju in razumevanju vsake 

skladbe. Zvok je homogen in 
glasovno izenačen, intonacija 
čista, tako da rahla nihanja 
skoraj ne pridejo do izraza. 
Interpretativno je zbor ustvar
jalno motiviran; izogibajo se 
pretiravanjem in nepotrebni 
uporabi efektov. Tudi dina
mično se znajo uokviriti in 
ohraniti zvokovno homoge
nost. Čista in jasna izgovorja
va in skrbno izpeljane fraze so 
umetniški vtis močno pouda
rile. To je bil nastop, ki ga 
velja ocenjevati z višjimi kri
teriji. 

Programska raznolikost pev
skega zbora je ob takih prili
kah že skoraj pravilo. Štiri 
sakralne skladbe različnih ob
dobij in stilov so izzvenele 
prepričljivo, čeprav bi bil Jah-^ 

ko Agnus Dei dinamično ne
koliko bolj agresiven. V Sre-
botnjakovi Kraška jesen se je 
pokazala sposobnost stilnega 
preskoka iz romantike v so
dobno pevsko literaturo. Pose
bej pa pevcem leži ljudska pe
sem, kot bi jo nosili v ta namen 
izbranem delu svojih src; izva
jana sproščeno in doživeto, za
to pa tudi prepričljivo. 

Umetniško sta pevsko skupi
no oblikovala najprej Dragica 
Zvar, nato Milan Kasesnik, se
daj pa je bil jubilejni koncert 
zopet zaupan prof. Žvarovi. 
Prepričan sem, da jih čaka še 
veliko trdega dela in pogloblje
nega študija ob še višje postav
ljenih merilih. Glasovne rezer
ve še niso izrabljene. 

M A R J A N LEBIČ 

Na slovenski borzi humorja so odnesli prvo in drugo nagrado v Ljubljano, tretjo v Bistri 
ob Sotli. Na fotografiji predaja slatinski župan mag. Branko Kidrič nagrado Bistričani 

Antonu Babiču, v ozadju predsednik žirije Jože Volfand. 

Smeh je pol zdravja 
Peta slovenska Borza humorja Rogaška Slatina - Imena, ki niso več skrivnost 

Od sobote so znan i nagra
jenci letošnje slovenske Bor
ze humorja Rogaška Slat ina 
2000, imena, ki so j ih pred 
slovesno razglasitvijo v Kri
stalni dvorani skrbno skri
val i . Prva in druga nagrada 
sta odšli v Ljubl jano, tretja v 
Bistrico ob Sotl i . 

Strokovna komisija, ki so jo 
sestavljali Jože Volfand, Fran
ce Forstnerič in Jože Jakoš, je 
odločila, da bo prejelo prvo 
nagrado besedilo Bled in Bo
hinj. Njegov avtor, ki je pisal 
na letošnjo skupno borzno te
mo Dobro je biti nor ob pra
vem času, je Senad Dizdare-
vič iz Ljubljane. Drugo nagra
do so prisodili Andrej i Klad-
n ik iz Ljubljane, avtorici pre
delane Prešernove novodobne 
Zdravljice ter tretjo A n t o n u 

Bab iču iz Bistrice ob Sotli za 
njegov abecedni splet aforiz-
mov. Pri tem je žirija pohvali
la njegovo nabrušeno rezilo in 
duhovite poante. 

Slatinski župan mag . Bran
ko Kidr ič je podelil letošnjim 
najboljšim avtorjem kristalne 
plakete in tri denarne nagrade 
v zneskih 100 tisoč, 80 tisoč in 
50 tisoč tolarjev. Med dobitni
ki petih posebnih priznanj pa 
so letos J u r i j M u r n iz Novega 
mesta, M i l a n Detela iz Ljub
ljane, Franjo Franč ič iz Pira
na, Teo Ž i ž e k iz Ljubljane in 
Uroš Vošnjak iz Brezovice. 

Na letošnji natečaj je pris
pelo dvesto prispevkov, vsak 
posebej varovan s šifro. Tride
set izbranih, med katerimi, jih 
je več izpod peres najbolj zna
nih imen slovenske satire, j e | 
izšlo v posebni knjižnici, ki j o : 
je založil prireditelj vsakolet-^. 

ne borze, občina Rogaška! 
tina. Tam so prepričani, 
imajo Slovenci za humor p 
malo časa in volje, zato i 
skušajo zadnjih pet let prip 
viti, da bi bilo drugače. 

V celjski regiji j im to 
uspeva tako, kot bi želeli, 
so prišli iz naših krajev vt 
izbor le trije avtorji: po 
nagrajenega Antona Babil!j 
Bistrice ob Sotli še Ivan Ša 
m o n iz Podčetrtka in Amal 
J e l k a Škrobar iz Celja (vse 
bomo obširno predstavili vj 
hodnji številki). Šalamon, 
je med enajstimi najboljše m 
čenimi, je na satirični na' 
opisal razporoko šestih ob 
teljskih občin, Škrobarje 
med sedemnajstimi najbol] 
mi, pa se je pozabavala s ša 
vimi čestitkami in pozdij 
naših poslušalcev. ' 

B R A N E JERANl 
Foto;, 

Mešani pevski zbor iz Mozirja pod vodstvom Antona Acmana mlajšega je na srečanja 
nastopil v najbolj številčni zasedbi. 

Srečanje odrasl ih p e v s k i h z b o r o v 
M i n u l o soboto so se v Gorn jem Gradu na 

območnem srečanju odrasl ih pevskih zbo
rov zbali pevci in pevke iz cele Zgornje 
Savinjske doline. 

Srečanja, ki ga j i pripravila mozirska izposta
va Sklada RS za ljubiteljske kulturne dejavnosti, 
so se udeležili člani Moškega pevskega zbora 
Bočna pod vodstvom Mitje Venišnika, Komorni 
zbor Viva la Musica iz Luč z zborovodkinjo 
Simono Moličnik Sovine, Ženski pevski zbor 
Bočna pod vodstvom Jožeta Venišnika, Vokalna 

skupina Jurij iz Mozirja z zborovodkinjo 
Repenšek ter Pevska skupina Savinjski roŽi' 
rin, ki jo vodi Tadeja Cigale. Največ zborov 
na srečanje pripeljala Acmanova oče in s'"* 
Anton Acman mlajši vodi Mešani pevski 
Nazarje in Mešani pevski zbor Kulturnega 
tva Mozirje; Anton Acman starejši pa je v Go^ 
Grad pripeljal pevke in pevce iz Mešanj, 
pevskega zbora Društva upokojencev Mozifr 
Moški pevski zbor Kulturnega društva Mo^'^ 

U S , Foto: C' 
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Sveta vojna 
svecenice Mekoilo 

Svecenica Alojzija Erjavc s Kalobja: kmetica in reinkarnacija device Marije? - Odklonilna odločba za velikansko nadomestno gradnjo 

îa Šentjurskem je vroče. 
Alojzija Erjavc (svecenica 

l\jekoilo), ženska na čelu 
.jl̂ te, ki se je nasel i la na 
planinci pod Ka lob jem, hoče 

občine in upravne enote 
dovoljenje za gradnjo veli
kanskega objekta. Gre za 
([avbo s t lorisom nič manj 
i;oi 497 kvadratnih metrov, 
; čemur je treba prišteti še 
ladstropje in mansardo. 

m 
Alojzija Erjavc želi nado-
lestno gradnjo za propadajo-
0 enodružinsko kmečko hi-
o.zato so ji poslali iz Šentjur-

. a negativno odločbo. V ob-
1 insko-upravni stavbi poudar-
1 ajo, da lahko po zakonu izda-

0 dovoljenje le za objekt v 
; naki izmeri, pri čemer opo-
sarjajo tudi na morebitno bis
tveno spremembo kozjanske 
mjine. 
Eriavčeva se je zato pritožila 

trstvu za okolje in pro-
:ia sedež politične stran-
.1 ji pripada šentjurski 

; upan in poslanec Ju r i j Ma lo 
vrh, pa poslala zahtevo, naj ga 

:iposlanske funkcije »suspen-
;iirajo«. V Šentjurju so priča 
i ogovarjanjem iz različnih 
ninistrstev, naj kar pogledajo 
tezi prste, iz različnih držav 

iprejemajo sporočila v pod-
!)oro Erjavčevi oziroma njene-
nu cilju. 

: Po zagotovilih Alojzije Er-
3VC naj bi veliki objekt služil 
•^potrebe njene Naravovars-
êne neprofitne ekološke 

kmetije d.n.o., kot pilotski 
Tojekt usposabljanja v eko-
"škem kmetovanju. V njem 
^ bi bilo veliko garsonjer ter 
'̂̂ čja dvorana. Ko smo se pred 

lekaj dnevi oglasili na Planin
ci ter se želeli z vsem podrob-

seznaniti, nam je »mama 

Alojzija« (kot jo imenujejo 
njeni sledniki in častilci) po
vedala, da bo to mogoče šele 
takrat, ko bo pripravila ti
skovno konferenco. 

Alojzija Erjavc, ki časti in
dijskega preroka Sai Babo ter 
Jezusa Kristusa, nam je že 
pred tem povedala, da ima z 
novinarji zelo neprijetne iz
kušnje. Znano je, da so že 
pred leti v slovenski ženski 
reviji zapisali, kako namerava 
nad Grosupljem graditi indij
ski tempelj, novinarje je tudi 
zanimalo, čemu se verniki, ki 
jih vodi, odpovedujejo svojim 
nepremičninam v korist sekte 
ter jih nato zahtevajo nazaj, pa 
še kaj. »Naše delo je pošteno,« 
nas je prepričevala, »zaradi 
takšnega pisanja imamo tako 
moralno kot gospodarsko 
škodo.« 

Kmetija S čistilno 
napravo 

Kmetiji, kjer prebiva, moli 
in dela kalobška Sai družina, 
po zunanjem videzu res ni 
mogoče nič očitati. Na njej so 
postavili z lastnim delom tri-
stopenjsko biološko čistilno 
napravo, pridelujejo zdravo 
hrano, skrbijo za čebelnjak in 
različne živali (med katerimi 
je celo lama), očistili so divja 
odlagališča ter so nasploh pre
dani delu. 

Na zapuščeni kmetiji na 
Planinci pod Kalobjem so se 
naselili leta 1995 ter jo kmalu 
očistili. Pravijo, da so vegeta
rijanci, ob vodi se postijo tri
krat na teden, druge dni jejo le 
do 17. ure. V tem Sai centru 
živi približno deset ljudi, veči
noma visoko izobraženih, ki 
so tukaj našli smisel življenja. 
S pomočjo mame Alojzije se

veda, ki je njihova duhovna 
voditeljica ter še veliko več. 

V več kot 1200 Sathya Sai 
Baba centrih, v vsega skupaj 
137 državah po vsem svetu, 
častijo indijskega preroka Sai 
Babo. Priletni Sai Baba živi v 
vasici Putaparti v južni Indiji, 
kjer sprejema častilce in rado
vedneže z vsega sveta. Ta učlo-
večeni bog naj bi. bil reinkar
nacija Jezusa Kristusa, zato 
obiskujejo njegovi sledniki na 
Kalobju katoliško cerkev. Nji
hove goreče molitve naj bi 
bile toliko prepričale prejš
njega župnika, da ga je mari
borski škof premestil. Takrat 
je postala okolica prvič pozor-
nejša na Sai družino na Pla
ninci . 

Sai Babi pripisujejo nadna
ravno moč, ki naj bi jo imela 

po pričevanjih častilcev prav 
tako Alojzija Erjavec. Tako je 
mogoče na spletnih straneh 
Naravovarstvene neprofitne 
ekološke kmetije d.n.o. s Pla
nince (»Welcome to Planin
ca«) prebrati o njenem brez
madežnem spočetju, zdravlje
nju, obvladovanju vremena, 
reševanju nemirnega letala in 
podobnem. Nič čudnega, saj 
je mama Alojzija napisala Sve
to pismo resnice boga Sathye-
boga Jezusa, po neposrednih 
sporočihh boga Sathye, kot ve
rujejo njeni sledniki. 

Vegetarijansica 
iciobasa 

o delu Alojzije Erjavec ozi
roma svecenice Mekoilo je 
mogoče slišati zelo različna 
mnenja. Njeni sledniki so ji 
predani, v širši javnosti jo ne
kateri hudo obtožujejo. 

Priznani slovenski psihiater 
dr. J o ž e Lokar, ki je sveto 
pismo izpod peresa mame 
Alojzije pozorno prebral, je 
nekoč v Delu zapisal: »Pri po
vršnem branju je to neužitna 

klobasa, neprebavljivo pre
pletanje napihnjenih in bob-
nečih besed s tistim, kar učijo 
monoteistične religije. Toda 
pri natančnem branju se izka
že, da je to lahko pripomoček 
za manipuliranje z ljudmi, za 
izpiranje možganov...« In ne 
nazadnje: »Očitno ima (mama 
Alojzija) samo njej predane 
vernike, ki v svoji zaverovano
sti koristijo le njej ter škodu
jejo sebi in svojim bližnjim. 
To ni več neumnost, to je zlo
rabljanje ljudi.« 

Odklonilno mnenje ima tu
di Bojan Gorenc , ki je S poti 
po Indiji (prav tako v Delu) 
zapisal hude besede: »Gre za 
zavajanje javnosti, ko se neka
teri, željni oblasti, moči in 
denarja, razglašajo za Sai Ba-
bove poslance. Na žalost ima
mo tak primer tudi v Sloveni
ji: skupina ljudi je ustanovila 
samoimenovani center Sai, 
razvila svojo kultno osebnost 
in začela oznanjati, da ima 
Slovenija posebni status v sve
tovni družini Sai in nalogo 
zgraditi bolnišnice, šole, vrt
ce, itd ... kot v Putapartiju. 
Upamo samo, da slovenska 
javnost temu ne bo več nase
dala, ker center lahko obstaja 
le kot enakopraven član celot
ne organizacije in mora delo
vati v skladu s pravili, ki jih je 
postavil Sai Baba in veljajo 
brez izjeme za ves svet.« 

Dr. V inko Škafar omenja v 
svoji knjigi Verstva, sekte in 
novodobna gibanja na Sloven
skem med drugim mnenje Ve
sne Krmpot ič , slednice Sai 
Babe, ki trdj, da Alojzija Er
javc zlorablja Sai Babino ime 
ter pri vsem skupaj manipuli
ra z ljudmi. Teolog prof. Raf
ko Vodeb iz Gorice pri Slivni
ci pa je v Večeru opozoril na 
izreden vpliv na ljudi, ki ga 
ima Erjavčeva, za katero opa
ža, da se razglaša za reinkar-
nacijo device Marije. 

Vsi niso takšnih mnenj. Ča
stilci Sai Babe in z njo Alojzije 
Erjavc so prepričani, da je to, 
kar razglaša, sveta resnica. To 
je tudi njihova pravica. Do
kler je v s e v okviru zakona. 

B R A N E J E R A N K O 
Foto: G R E G O R KATIC 

Pogled na kmetijo na Planinci, tik pod vrhom Kalobja, kjer živijo svecenica Alojzija 
Erjavc ter njeni častilci. 

^^etija je zelo lepo urejena. Med drugim ima biološko čistilno napravo, pogled pa še 
posebej pritegne kapelica, posvečena katoliški Mariji. 

N a d n a r a v n a dejanja »mame« A l o j z i j e , 
v ka tera ver jame jo njeni s lednik i 

Alojz i ja Erjavc o svojem b rezmadežnem 
spočetju: 

»...Bila sem poročena, v času spočetja sina 
Roberta sem bila sama doma. Mož je bil nekaj 
dni pri svojem očetu. V noči med šestim in 
sedmim dnem sem šla kot običajne večere 
počivat. Po molitvi sem mirno zaspala. Noč je 
bila mirna, tiha. Okoli tretje ure zjutraj me je 
nekdo nežno prebudil. Pogledala sem, okoli 
mene je bilo vse razsvetljeno - bela svetloba! 
Bilo je nebeško lepo! Trajalo je nekaj trenut
kov in ponovno sem milostno zaspala. Kdo me 
je prebudil? Božja iskra, dušica, ki je kasneje 
dobila ime Robert. To se je potrdilo čez devet 
mesecev, rodil se je Robert...« 

»Mama« Alojz i ja in pirhi : 
Ko smo pripravljali pirhe za veliko noč, smo 

vprašali mamo Alojzijo, koliko jajc bi skuhali. 
Dejala je: petindvajset. Nasveta nismo dosled
no spoštovali, kuhati smo dali 30 jajc. Ko so 
bila jajca kuhana, smo jih očistili iz čebulnih 
olupkov. 25 jajc je bilo lepih, celih, 5 jajc je 
bilo razbitih. »Komentar ni potreben«. 

Alojzi ja Erjavc o bolezni , epilepsiji : 
»Bolezni ni, bolezen si izmisli nečlovek, ki 

ignorira boga in božjo nalogo, zaradi katere je 
prišel na zemljo... Ena pogostih oblik bolezni 

je epilepsija. Omenjena oblika človekovega 
protesta je stara toliko, kot je staro človeško 
nezaupanje Bogu. To je izmišljena in super 
odigrana metoda sebičnih ljudi! Iz prakse 
trdim, da so vse oblike epilepsije takoj ozdrav
ljive, če sebična oseba prestopi prag resnice.« 

»Mama« Alo jz i ja vpl iva na vreme: 
Sai družina se je napotila na otok Krk. Ves čas 

je deževalo, grmelo in treskalo, vendar ko je na 
cilju mama Alojzija izstopila iz avtomobila, je 
v trenutku posijalo sonce. Nebo je postalo 
popolnoma jasno, brez vsakega oblaka. Ko je 
Sai družina po dveh dneh odhajala z morja, so 
se na nebu spet zbrali temni oblaki. Tudi morje 
je bilo vzburkano, hladno. 

»Mama« Alo jz i ja rešuje letalo: 
Med vračanjem Sai družine iz Indijo je 

začelo hudo premetavati letalo, potnike je 
postalo strah. Sai družina, ki je molila, je 
pogledovala mamo Alojzijo. Ta je sedela umir
jeno, zaprtih oči ter je v trenutku prekrižala 
roke in stisnila prste rok. V tistem hipu se je 
letalo popolnoma umirilo in nadaljevalo pot v 
miru. 

(S spletnih strani Naravovarstvene neprofit
ne ekološke kmetije d.n.o. na Planinci pri 
Kalobju, »Welcome to Planinca«) 



12 N A S I K R A J I I N U U D J E 

Spomladansko čiščenje 
zelenih površin 

Da minuli petek in sobota ne bi bila izjemi - Mestni park čistili skavti in župan - Poziv 
mladim, ki se zbirajo v parku 

v redni spomladanski ak
ciji čiščenja okolja v Celju se 
je konec tedna v zabojnikih , 
ki so j ih v J a v n i h napravah 
postavili ob Šmart insko jeze
ro, v Mestni park in po Cel ju , 
nabralo 2,5 tone odpadkov. 
Veliko? Malo? Dovolj, da je 
bil sprehod po mestu in ob 
Šmart inskem jezeru v na
slednjih dneh lep in prijeten, 
še lepše pa bi bi lo, če bi skrb 
za urejeno okolje postala v 
Celju stalnica. 

Organizatorji akcije Očisti
mo Celje ocenjujejo, da so v 
petek šolarji, osnovnošolci in 
srednješolci, lepo poskrbeli^ 
za širšo okolico svojih šol, v; 
sodelovanju s Projektno pisar
no Celje, zdravo mesto pa so • 
počistili Mestni park ter letos 
prvič tudi območje ob progi 
Savinjske železnice od Medlo-
ga do mesta, kjer so pomagali 
še železničarji. Ob pripravah 
na akcijo so poskrbeli za po
sebne posode, v katere bi od
lagali najdene injekcijske ig
le, a bojazen, koliko jih bodo 
po Celju našli, je bila morda le 
prevelika. V dveh dneh so jih 
mladi na območju Savinjske
ga nabrežja in Mestnega parka 
pobrali 9. 

Čiščenja okolja se je udeleži
lo okoli 150 občanov, vsem, ki 
so sodelovali; zlasti pa Ribiški 
družini Celje, vrtcem, osnov
nim in srednjim šolam, celjskim 
skavtom, projektni pisarni, Slo
venskemu ekološkemu gibanju. 
Gobarski družini Bisernica ter 
Slovenskim železnicam pa se 
organizatorji zahvaljujejo za 
opravljeno delo. 

Poziv ravnateljem 
in mladim 

v dneh pred akcijo čiščenja 
je celjski župan Bojan Šrot na 

ravnatelje srednjih šol naslovil 
odprto pismo, v katerem jih je 
zaprosil, da dijake seznanijo z 
željo občinskega vodstva, da 
Mestni park ostaja zbirališče 
oziroma sprehajališče vseh 
meščanov, ter opomnijo, da 
park ni zgolj njihov. 

Objestno obnašanje peščice 
mladih namreč zlasti ob pet
kih popoldne odganja iz parka 
druge obiskovalce, vse več pa 
je tudi uničevanja parkovne 
opreme ter nasadov in zele
nic. Ravnatelji so županu od
govorili, da s svojim pozivom 
krepko presega njihova poob
lastila, zlasti pa poudarili, da 
je med številnimi mladimi, ki 
se ob lepih spomladanskih 
dneh zbirajo v Mestnem par
ku, le nekaj takšnih, ki s svo-; 
jim vede*njem mečejo slabo t 
luč na vse ostale. Župan Šrot] 
je zatem odgovarjal, da je bil^ 
namen pisma opozoriti di jake ' 
na njihovo neprimerno vede
nje in ne prenesti odgovorno
sti na šole in učitelje. »Ker pa 
imajo ravnatelji in učitelji 
vsakodnevni stik z dijaki, sem . 

se na njih obrnil s prošnjo, da 
jih v mojem imenu na to opo
zorijo,« je pojasnjeval in do
dal, da je bil namen pisma 
napačno razumljen. Želja ob
činskega vodstva je namreč 
imeti urejen in prijazen park, 
v katerem bo prostor tako za 
druženje mladih kot za spre
hajalce, zato so v Mestni park 
tudi uvedli občasno redarsko 
službo. 

IVANA S T A M E J Č I Č 
Foto: G R E G O R K A T I C , 

SHERPA 

Posebna posoda za odlaganje injekcijskih igel. Med akcijo 
čiščenja okolja v Celju so jih našli devet. Vse v Mestnem 

parku in na Savinjskem nabrežju. 

Celjski župan Bojan Šrot s sodelavci in komandirjem Policijske postaje Celje Zvonimirji 
Kozjakom je v petek obiskal Mestni park. Skupino mladih je prepričal, naj pločevinke i 

steklenice pospravijo za seboj, v soboto pa se je čiščenja parka lotil tudi sam. Zelene 
površine ob Savinji je v soboto čistilo tudi okoli 30 mladih skavtov. 

Krvodajalci 
za celjsko 
bolnišnico 

v redni krvodajalski akciji, 
ki jo dvakrat na leto za potre
be Bolnišnice Celje organizi
ra krajevni odbor Rdečega 
križa Ravne pri Šoštanju, se 
je tokrat odzvalo kar 184 kr
vodajalcev. Bolnišnici so po
darili približno 70 litrov krvi. 
Med prvimi krvodajalci je bil 
tudi šoštanjski župan Mi lan 
Kopušar, ki je kri daroval pet-
najstič. Najstarejši udeleže
nec akcije je bil 65-letniMir-
ko Bilič, ki je daroval kri že 
sedemdesetkrat, največkrat, 
kar sedeminsedemdesetkrat 
pa je daroval kriEdo Korun. 

M.K. 

Ribici med prvimi 
April bo v občini Slovenske Konjice mesec za pomladno 

čiščenje. Za ribiči, ki so med prvimi štartali z letošnjimi 
očiščevalnimi akcijami, bodo naslednji lovci - akcijo čiščenja 
prirejajo 8. aprila. 

Sledile bodo akcije v krajevnih skupnostih, ki bodo potekale od 
10. aprila dalje, teden dni kasneje pa se bodo čiščenju in urejanju 
pridružile še osnovne šole. Vsi naj bi zaključili delo do dneva 
Zemlje, 22. aprila, torej še pred velikonočnimi prazniki. Do takrat pa 
se bodo zvrstili še štirje pomembni datumi: 13. in 14. aprila bo 
organizirano zbiranje nevarnih odpadkov, 17.,18. in 21. aprila 
zbiranje tekstilnih odpadkov, 15. aprila bo cvetlični sejem in 20. 
aprila predstavitev okoljskih aktivnosti osnovnih šol. B.R 

Namesto v smeti 
na razs tavo 

Mladi iz parka o varovanju okolja - Prizadevanja 
Lesičnega so opazili v prestolnici 

Osnovna šola Les ično , k i 
je na območju Koz janskega 
parka, sodeluje že četrto leto 
v nac iona lnem projektu Eko 
šola kot nač in živl jenja . Z 
nj im žel i jo vzgoj i t i otroke za 
pravi lni odnos do okolja . 

Tako si izberejo vsako leto 
po eno zanimivo temo, ki jo 
nato podrobno obdelajo. V pre
teklih letih so se lotili črnih 
odlagališč, recikliranja ter ure
janja okolja šole in kraja sploh, 
letos pa stekla. V projektu, ki 
sta ga vodili profesorica biolo
gije in kemije Ani ta Pihler in 
profesorica likovne vzgoje M i -
lojka Drobne, so sodelovali 
učenci od 1. do 8. razreda. 
Obravnavali so steklo kot od
padni material, ravnanje s ste
klenimi odpadki v Lesičnem, 
zgodovino stekla in kozjan
skih glažut, predelavo odpad
nega materiala in izdelavo 
predmetov uporabne vredno
sti, steklo in energijo s sonč
nim kolektorjem ter steklar

sko industrijo. Prav tako 
izdali posebno eko glasilo. 

Po zaključku projekta, ki 
končajo vsako leto aprila 
okviru praznovanja prazni 
občine Kozje in dneva zeml 
bodo jutri, v petek, 7. apri 
odprli v šoli razstavo Stekli 
tako in drugače. Tam si joi 
mogoče ogledati do 14. apii 
ko jo bodo preselili v razs 
višče Kozjanskega parka v Pi 
sredi, s katerim šola naspj 
dobro sodeluje. 

Prizadevanja lesičenskih! 
larjev si je mogoče ta čas og 
dati tudi na posebni razstav 
Ljubljani, o odpadkih v gn 
beništvu. Do razstave, kjer 
med drugim njihove poso( 
vaze in stekleni zvončki 
odpadnih steklenic, je prii 
po nastopu osnovne šole 1 
sično na novembrskem sejn 
Eko Celje 99, kjer so jih opa; 
li ljudje iz prestolnice. 

B R A N E JERANK 

Šentjurčani grede pod nebo 
Šentjurska odprava odhaja na dolgo pot - S četrte najvišje gore sveta se vrnejo junija 

V Šentjurju bo jutri , 7. apri
la, veselo in žalostno obe
nem. Domač i bodo dva in pol 
meseca pogrešal i č lane nove 
alpinis t ične odprave Plezal 
nega k luba Rifnik Šentjur, ti 
se po drugi strani veseli jo 
novih a lp inis t ičnih podvigov. 

Slovenska alpinistična od
prava Lhotse 2000, kot se urad
no imenuje, se bo dvignila z 
Brnika pod nebo jutri, v pe
tek, 7. aprila, po spustu pa se 
bodo spet odpravili zelo viso
ko, na 8516 metrov visoko 
goro Lhotse. Gora med Nepa
lom in Tibetom je v senci 
Mount Everesta, zato je manj 
obiskana. Slovenski alpinistični 
odpravi je za las spodletela 
osvojitev Lhotseja že leta 1981, 
pod vodstvom Aleša Kunevar-

ja, nakar ga je osvojil alpinist 
Viki Grošelj. 

Lhotse, ki je četrta najvišja 
gora na svetu, ima izredno 
zahtevno južno steno ter veči
noma poledenelo zahodno ste
no, v grebenu pa še neosvojeni 
vrh Mali Lhotse. Šentjurčani 
želijo priti na vrh Lhotseja po 

P leza ln i k lub Rifnik Šent
jur je bil ustanovljen leta 
1995 ter vkl jučuje 27 ljubite
ljev gora. Ponašajo se lahko 
z r az l i čn imi uspehi v Hima
laji, A n d i h in drugod. Njiho
vo odpravo na Lhotse, ki od
haja na pot jutr i , je mogoče 
spremljati na internetnem na
slovu »www.promel.s i / lhot-
se2000«. 

sedemsto metrov dolgem, str
mem žlebu, s približno šest
desetimi stopinjami naklona. 
Med odpravo je šest članov 
Plezalnega kluba Rifnik Šent
jur, ki so uspeli preživeti po
slovilno zabavo v Domu pla
nincev Logarska dolina, kot so 
se pošalili. Svoje načrte so 
podrobno predstavili na tor
kovi tiskovni konferenci v ljub
ljanskem hotelu Slon, veliko 
pa je mogoče izvedeti tudi na 
spletnih straneh zanimive od
prave. 

Iz Šentjurja se odpravljajo v 
Himalajo alpinisti Aco Pepev-
nik, Dušan Debelak, Tomaž 
Žerovnik. Viktor Mlinar, Bošt
jan Jezovšek in Rudi Podgor
šek, z njimi bodo tudi pred
sednik kluba Aci Gajšek. Mi-

Gora Lhotse, le tristo me
trov nižja od Mount Evere
sta, je bila prvič osvojena 
leta 1956, ko sta na njen vrh 
stopila Švicarja. Najboljši 
čas za vzpon je pred monsu-
nom, aprila in maja ter po 
njem, Iconec septembra in 
oktobra . 

lan Romih iz Slovenske Bistri
ce in Matko Škalimera iz Reke 
na Hrvaškem ter zdravnik od
prave Klemen Jagodic, dr. med., 
iz Celja. S seboj bodo imeli 
satelitske telefone, ki jim bo
do omogočili stik s Slovenijo, 
saj se vrnejo šele med 15. in 
17. junijem. 

B R A N E J E R A N K O 

NA KRATKO 
Znanje veselošolar jev 

C E L J E - V II. Osnovni šoli Celje pripravljajo jutri, v petek," 
14. uri tekmovanje v znanjih Vesele šole za 172 osnovnošo^ 
celjske, vojniške, dobrnske in štorske občine. Na državj 
prvenstvo, ki bo v Ljubljani, se bodo uvrstili veselošolarji z' 
in več točkami od 40 možnih oziroma tekmovalci Šol' 
prilagojenim programom, ki bodo dosegli 16 ali več od skup* 
20 točk. Zanje v Medobčinski zvezi prijateljev mladine pripf̂ ' 
Ijajo izlet v Gardaland. 

Kipar jen je nadarjenih šolarjev 
T R N O V U E - Za nadarjene osnovnošolce iz Celja, Vojnih; 

Dobrne in Štor pripravljajo v Medobčinski zvezi prijate'!' 
mladine že šesto leto zapored kiparsko delavnico. V ponedel'^ 
in torek bodo mladi ustvarjali v ateljeju prof. Roka Kome'^ 
Trnovljah, kot mentor pa bo sodeloval tudi kipar Lojze Pong|' 
čič . Kiparski izdelki bodo ob tednu otroka v oktobru razstav' 
ni v knjižnici Gimnazije Celje - Center. 

Velikonočne delavnice 
C E L J E - Herman Lisjak vabi od torka naprej v svoj brlogi, 

otroke, ki bi se v muzejskih ustvarjalnih delavnicah 
seznanili z velikonočnim zajčkom. Delavnice bo v torek, 
in petek, zatem pa še prihodnji teden, vselej ob 10. uri, '̂̂ ^ 
Mihela Jezernik. (IS) 

http://�www.promel.si/lhot-
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petnajst let obujanja preteklosti 
S šegami in delovnimi opravili po Laškem in okolici 

\ soboto, 1. aprila, je bila v 
I,urnem centru Laško za-

[liiiciia prireditev ob 15-let-
^p, delovanju Odbora za 
zvijanje, ohranjanje in 
prikazovanje starih Ijud-
L šeg in delovnih opravil 

j2:vezi ku l turn ih društev 
[iĵ ine Laško. O b tej prilož-

SO ob iskovalcem poda-
jjlj tudi brošuro z nas lovom 
.jjegami in de lovnimi opra-

po Laškem in okol ic i -
jših petnajst let", ki jo j e 
jjal odbor, besedi lo zanj pa 
eprispevala Irena M u l e j . 

V pozdravnem govoru je 
j-edsednik odbora V lado 
jarot orisal prehojeno pot od 
uvih načrtov za ustanovitev 
jmostojnega društva do na-
lanka odbora v okviru Zveze 
ultumih društev občine Laš-
0, "Kljub obsežnemu delu in 
jivovanju dragocenega časa 
loram priznati, da je delovati 
odboru s takimi ljudmi -

lani odbora - prijetno in da je . 

to tisto, kar mi vliva veselje do 
dela tudi v prihodnje," je dejal 
Marot ter poudaril, da jih čaka 
še precej dela. Zahvalil se je 
tudi ostalim sodelujočim, ki 
so s svojim delom in pobuda
mi pripomogli k prikazu sta
rih ljudskih šeg in delovnih 
opravil z Vrha nad Laškim, 
Jurkloštra, Sedraža, Rečice, 
Marija Gradca, Reke, Tevč in 
drugod. 

Med slavnostnimi gosti bi 
moral biti tudi J u r e Krašovec, 
ki pa se prireditve ni mogel 
udeležiti iz zdravstvenih razlo
gov. V svojem govoru, ki ga je 
posredoval zbranim, je opozo
ril na to, da bi ta dejavnost 
morala imeti večjo težo v dr
žavnem merilu, razmišljati pa 
bi bilo potrebno tudi o tem, 
kako čimbolj navdušiti tudi 
mladino, da bi nadaljevala za
četo delo. Kot soavtor omenje
ne brošure je svo j jovor zaklju
čil z besedami: "Skrbno preči-
tajmo to knjižico, ki je le sko
po pričevanje o ustvarjenem 
bogastvu in si skušajmo zami

sliti, kolikšna gluha praznina 
bi nastala, če bi se zaradi nave
denih in morda še kakšnih raz
logov ta naš >možnar<, ki sim
bolizira praznični topič, kot 
prastaro orodje za pripravo 
preproste in zdrave hrane, a 
tudi kot razganjalca grozečih 
oblakov brezdušnega pragma
tizma - sesul. Bog ne daj - in 
hvala lepa!" 

O brošuri je na kratko spre
govorila še avtorica Irena 
M u l e j , ki se je vsem sodelujo
čim, med drugim tudi dr. Ma
riji Makarovič,- Juretu Krašov-
cu, županu Jožetu Rajhu in 
drugim, zahvalila za sodelo
vanje. 

Prvi del slovesnosti se je 
zaključil z zahvalo kraju Škof-
ce nad Rimskimi Toplicami, 
ki je z odborom sodeloval že 
od vsega začetka s prvo Občin
sko revijo skupin, ki gojijo 
ljudske šege. Prireditev so za
ključili člani ansambla Truta-
mora Slovenica s predstavitvi
jo zvočnih rekonstrukcij in 
arhivskih posnetkov sloven

skih ljudskih pesmi in glasbil. 
Poslušalce je navdušil s sproš
čeno igro na izvirna ljudska 
glasbila muzejske vrednosti 
ter vrsto preprostih, improvi
ziranih otroških glasbil in 
učil . 
mmm^m B O J A N A J A N Č I Č 

Skupina za 
samopomoč 
v okviru društva SOS tele

fon za otroke in ženske, žr
tve nasilja, je v Celju v torek 
začela delovati skupina za 
samopomoč , namen jena 
vsem, ki doživljajo različne 
oblike nasilja. 

Skupina za samopomoč se 
bo sestajala v prostorih na 
Krekovem trgu 3 oh torkih ob 
18. uri, podrobnejše informa
cije o delu pa lahko zaintere
sirani dobijo po telefonu 03 
492-41-70 od ponedeljka do 
petka med 8. in 16. uro ali 080 
11-55 med tednom od 12. do 
22. ure, ob sobotah in nede
ljah pa med 6. in 22. uro. Delo 
skupine bo temeljilo na med
sebojni pomoči in podpori v 
procesu osebnostne rasti, 
izražanju svojih težav ter od
kritem pogovoru, žrtvam fi
zičnega, psihičnega ali spol
nega nasilja pa bo pomagalo 
pri obUkovanju pozitivne sa-
mopodobe in razvijanju sa
mospoštovanja. IS 

Kdo pozna kmetijstvo? 
Zmaga Laškega z Radečami, drugo Šmarje, tretji Gornji Grad 

I Zmagovalec letošnjega re-
k^ega kviza Mladi in kme-

je ekipa Društva pode-
;Vi5Ke mladine Laško-Rade-
tkise bo 15. aprila pomeri-
ina državnem tekmovanju 

: Lipici na Krasu. 
Zmagovalno ekipo iz Laške-

ain Radeč so sestavljali Seba-
iiian Vreze, Mihela Deželak 
i M e t k a Čadej. N a 2. mesto 
e je uvrstila ekipa Društva 
^ d e ž e l s k e mladine Šmarje pri 
elšah (Jože Strašek, Aleš Gro-
in i n Edi Boršič) ter na 3. 
i f s t o Društvo podeželske mla-
ine Zgornja Savinjska dolina 
e k i p a iz Gorn jega Grada 

Edi Suhovršnik, Jožica Pur-
' « i n Anica Prek). 

tekmovanju, ki je bilo v 
" b o t o v Kmetijski in gospo-
l injski soli Šentjur, je sodelo

valo 7 ekip, zmagovalcev ob
činskih tekmovanj, ki so se 
vrstila v marcu. V soboto so 
tekmovali v poznavanju po
zabljenih poljščin, starih sort 
sadja, energije iz biomase, DDV 
v kmetijstvu, ohranjanja slo
venske avtohtone domače ži
vali, misli o slovenskem člo
veku in kmetijsko gozdarske 
zbornice. Najboljši so prejeli 
priznanja s praktičnimi nagra
dami. 

Letos je veljal nov, drugačen 
pravilnik, ki dovoljuje nastop 
le tekmovalcem do 27. leta 
starosti, glede izobrazbe pa so 
po novem omogočili tudi so
delovanje študentom. Zato so 
bila letošnja vprašanja temu 
primerna. 

Letošnje regijsko tekmova
nje so pripravili enota za kme

tijsko svetovanje Šentjur, kme
tijska in gospodinjska šola ter 
šentjursko društvo podeželske 
mladine. BJ 

PLANINSKI KOTIČEK 
Na Boc 

Planinsko društvo Laško vabi to nedeljo, 9. aprila, na 
P^hod na Boč. 
2bor bo na železniški postaji v Laškem ob 7.15, nato se boste 

^ ' 3 k o m odpeljali do Poljčan, od tam pa v dobri uri in pol prišli 
Hoče na Boču. Po krajšemi počitku se lahko podate na sam 

Boča, kjer je z 20-metrskega razglednega stolpa čudovit 

.^se dodatne informacije dobite pri Paniki V/iegele, telefon 
^•323, med 20. in 21. uro. 

Pohodi V aprilu 
planinsko društvo Zla tarne Celje pripravlja v apri lu še tri 

j ^ . =^Prila vabi na Goteniški Snežnik, Krempo in Cerk. Na pot 
odo odpravili ob 6. uri z avtobusne postaje na Glaziji. 

aprila bo pohod na Jerebikovec nad Mojstrano. Odhod bo 
..^^^Ijo, 16. aprila, ob 6. uri z avtobusne postaje na Glaziji. 

pohod bo 22. aprila in sicer na Lisco, Lovrenc in Kozje, 
bo ob 6.25 z železniške postaje v Celju. 

^ Slovesno ob jubileju 
v l̂̂ .̂ ^̂ liisko društvo Zabukovica ob svojem jubileju, SO-letnici, 

H a slovesno proslavo, ki bo danes ob 18. uri v prostorih 
Svobode v Grižah. 

M O J C A M A R O T 

Stanovalci doma med praznovanjem. 

Velika družina drugačnih 
Včeraj je 238 stanovalcev 

v D o m u Nine Pokorn Gr
movje v Pernovem skupaj z 
zapos lenimi proslavilo 20 
let obstoja ustanove. 

Dom v Pernovem je sicer 
socialna ustanova, ki je neko
liko drugačna od klasičnih ob
lik socialnega varstva, stano
valcem z različnimi duševni
mi motnjami pa poskušajo vsaj 
delno omogočiti socializaci
j o . 

Ob jubileju ustanove so os
novnošolci iz Petrovč in Žalca 
skupaj s stanovalci doma, 
seveda pod budnim očesom 
številnih mentorjev, spozna
vali razsežnosti slikarskih 
zvrsti. V tem času so pripravili 
tudi okroglo mizo, na kateri 
so spregovorili o pomenu sti

kov med stanovalci in sorod
niki; najlepše pa je bilo dru
žabno srečanje varovancev do
ma s svojci in bližnjimi. S 
pomočjo domskega osebja so 
pripravili kulturni program in 
poskrbeli za pogostitev, ob ju
bileju pa izdali tudi lično bro
šuro, v kateri direktorica do
ma Zdenka Ferlež razmišlja o 
novih delovnih izzivih. 

Kljub praznovanju so v Do
mu Nine Pokorn omenili tudi 
težave, s katerimi se srečuje
jo: zaradi prostorske omeje
nosti je oteženo strokovno de
lo, povečati bi bilo treba števi
lo zaposlenih, stanovalcem bi 
radi omogočili pogostejše sti
ke s socialnimi delavci, potre
bovali bi več ur psihiatra... V 
vsakem primeru je velika dru

žina 238 »drugačnih« ljudi 
vredna razumevanja, podpore 
in v prvi vrsti človeškega spo
štovanja. 

EDI M A V R I C 
Foto: M A R T A TISEL 

Krvodajalske 
akcije 

V aprilu bodo na našem 
območju naslednje krvoda
jalske akcije: 6. aprila v 
Šmartnem ob Paki, 13. apri
la na Planini pri Sevnici, 
19., 20. in 21. aprila v Vele
nju ter 20. aprila v Korsu v 
Rogaški Slatini. 

M . M A R O T 

Živele razvade! 

Piše: PIKA K U K E R L 

Ne vem, kako na vas vpli
va biori tem, ampak j a z mo
ram priznati , da se pred de
veto zjutraj težko spomnim 
celo, kako mi je ime, v poz
nih večernih urah mi pa 
možgan i delujejo kot švicar
ska ura. In se mi zato zdi 
prav hecno, ko me kakšn i 
duŠebr ižni sorodniki pomi-
lujejo, ker se j im zdi , da -
uboga reva - opravl jam svo
je delo ob povsem nečloveš
kih večernih urah. A m p a k 
meni to ustreza! Ž e res, da je 
takrat malo težje koga po 
telefonu dobiti , da je težko 
takrat kaj (do)kupiti , da mo
ra družina sama za večerjo 
poskrbeti , ampak v bistvu 
pa zadeva št ima. Za to se mi 
že od nekdaj zdi , da je ma lo 
več gibljivosti pri de lovnem 
času č loveku pri jazna iz
najdba. In si težko predstav
ljam, da bi še živeli v časih, 
ko se je delalo od šestih do 
dveh in od dveh do desetih. 
No, ob takem odnosu do ča
sa me je seveda s i lno razve
selila novica, ki mi jo je iz 
Konj ic poslala Cvetka . 

Draga Pika! 
Oglašam se ti po dolgem 

času. Ker sem tvoja redna 
bralka, se spomnim, da si en
krat lani pisala, kako rada bi 
kdaj nakupovala ob nedeljah, 
skočila po nakupih zvečer... V 
Celju ti to ni dano. No, v 
Slovenskih Konjicah smo v za

četku marca dobili prvo živil
sko trgovino, ki je odprta vse 
dni v tednu, tudi med prazni
ki, in to od šeste zjutraj pa do 
enajste zvečer. Uvedba novega 
delovnega časa v prenovlje
nem Marketu Dravinjskega 
doma (to je največja živilska 
trgovina v kraju) pa je dvignila 
obilico prahu: kupci večino
ma zadovoljno prikimavajo, a 
obenem sočustvujejo z zapo
slenimi trgovci. Ta tema se je 
pojavila celo na seji konjiške
ga občinskega sveta in na stra
neh časopisov. 

.Kaj smo lahko prebrali? Ob
činski svetnik, sicer član upo
kojenske stranke, je menda 
zatrdil, da prodajalne s tak
šnim delovnim časom v Konji
cah ne potrebujemo, saj gre le 
za podpiranje razvad nekate
rih potrošnikov. Navedel je 
še, da gre pri uvedbi novega 
delovnega časa za veliko izko
riščanje ženske delovne sile, 
ki zaradi strahu pred izgubo 
delovnega mesta sama ne upa 
javno spregovoriti. Zahteval 
je, da občinska uprava preve
ri, ali je takšen delovni čas v 
skladu z občinskimi odloki o 
odpiralnem in delovnem ča
su. Župan, je predlagal, da ob
činski odbor za varstvo potro
šnikov preveri, kje je meja 
okusa za delovni čas proda
jaln v mestu kot so Konjice. 
Svetnika LDS in Liste mladih 
pa sta opozorila, da prihajajo 
časi, ko bo za delo in trgova
nje potrebno izrabiti vsako 
uro in da tudi v drugih pokli
cih in dejavnostih delajo po
noči (na primer v bolnišnicah, 
na bencinskih servisih, v tu
rizmu...). Pa tudi to smo lah
ko prebrali, da občina ne mo
re biti tista, ki bo narekovala, 
kaj se komu splača in kaj ne. 

Kaj praviš, kdo ima prav? Pa 
oglasi se kaj. Kadarkoli, saj 
me sedaj obiski ne presenetijo 
več. 

Lep pozdrav. 
Cvetka 

P.S.: Seb ična , kot sem, sem 
seveda najprej dojela samo 
to, da zdaj l ahko v miru 
nakupu jem ponoči . Šele po
tem se me je dotakni la za
skrbljenost, ki jo včasih tudi 
sama dož iv im . In se mi zd i 
edini odgovor ta, ki ga še 
č a k a m : namreč razpis pod
je tnega lastnika trgovine, da 
zaposl i samo l judi , ki bi radi 
imel i de lovnik na primer od 
petih popoldne do polnoči . 
A l i pa take, ki bi za dober 
denar svoje delo opravljali 
pravzaprav samo po izteku 
rednega delovnika . . . Zaka j 
pa bi moral i vsi biti v s lužbi 
prav po osem ur, a? 
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Mladi debaterji o 
enakopravnosti 

v G imnaz i j i Cel je - Center 
so v sodelovanju z l jubljan
sk im Z a v o d o m za ku l tu ro 
dialoga Z a in proti konec 
tedna pripravil i d ržavno in 
mednarodno debatno tekmo
vanje, ki se ga je udeleži lo 
22 ekip iz Sloveni je ter mladi 
debaterji iz Češke , Madžar
ske in Hrvaške . 

Dijaki so debatirali na dve 
temi oziroma trditvi: »Moški 
in ženske bi si morali enako
pravno razdeliti gospodinjska^ 
dela« in »Vsi državljani in dr
žavljanke Evropske unije bodo 
imeli enake možnosti«. Deba
terji so se na temi pripravljali 
nekaj mesecev, saj je tekmova
nje slonelo na točno določenih 
pravilih, po metodi Karla Pop-
perja. Mladi so debatirali v 
angleškem jeziku, tekmovanje 
pa je finančno podprla delega
cija Evropske komisije. 

V debatni klub Gimnazi je 
Celje - Center je vključenih 8 
dijakov in dijakinj, 6 pa jih 
tekmuje na državnih in med
narodnih tekmovanjih. Dru-

gošolci Katar ina Požar, Bar
bara Rupn ik , Gregor Gajšek, 
Ana Jager in Sergej Šuštar 
ter četrtošolec Lovro Suho
dolčan se pripravljajo pod men
torskim vodstvom prof. Mate
je G l u š i č Lenarč ič in asistenta 
za angleški jezik Christopher-
ja Bedee. Gimnazija Celje -
Center je bila prva na Celj
skem, ki se je lotila debatira-

. nja mladih, v svojem prvem 
tekmovalnem letu pa so ja- i 
nuarja na mednarodnem tek-j 
movanju v Ljubljani osvojilL; 
3. mesto, dijaki pa so se tudi 
posamično dobro odrezali, saj 
je Barbara Rupnik osvojila če
trto, Ana Jager peto, Katarina 
Požar sedmo in Lovro Suho
dolčan deseto mesto. 

Na tekmovanju ob koncu 
tedna v Celju sta se v finalni 
debati pomerili skupina iz Tr
bovelj (Samo Novak, Tina Le-
skovšek in Barbara Tori), ki je 
v predhodnih tekmovanjih do
segla 4 zmage in 371 točk, ter 
skupina B iz Celja (Ana Jager. 
Sergej Šuštar in Lovro Suho

dolčan), za katero je bilo 5 
zmag in osvojenih 378 točk. V 
finalu so tesno, s 3:2, zmagali 
Trboveljčani, na 3. mesto se je 
uvrstila ekipa Raven na Koroš
kem, 5. mesto pa je osvojila 
skupina A iz Celja. Konec ted
na so v Celju izbrali tudi ekipi, 
ki bosta sodelovali na medna

rodnem poletnem taboru de
baterjev konec julija na Polj
skem (v ekipi treh tudi Barbara 
Rupnik) in na svetovnem pr
venstvu srednješolskih debater
jev januarja 2001 v Johannes-
burgu v Južnoafriški repubhki 
(v ekipi petih tudi Ana .Jager). 

IS 

Celjski debaterji z mentorjema prof. Matejo Glušič Lenarčič 
in Christopherjem Bedeo. 

Priročnik iz prakse 
Izobraževaln i center Gorenja je pripravil predstavitev 

novega Pr i ročnika o zunan je t rgov inskem poslovanju, za 
katerega je že pred i z idom vladalo ve l iko zan imanje . 
Knjiga avtorjev Emila Špeca in Franca Turka obsega 460 
strani s 125 uporabn imi obrazc i . 

Avtorja sta strnila pestre delovne izkušnje v Gorenjevem 
Trženju in Nabavi ter bogati vsebini s področja zunanjetrgo
vinskih predpisov dodala nekaj praktičnih podatkov in 
zgoščenih informacij o oblikah podjetij, odpremnih klavzu
lah in mednarodnih gospodarskih povezavah. Predstavljeni 
so predpisi in postopki, vezani na zunanjetrgovinsko poslo
vanje ter ostala delovna področja zunanjetrgovinskega po
slovanja. Knjiga bo koristila tudi pripravnikom in študen
tom, uporabna bo za direktorje, samostojne podjetnike, 
carinske delavce... Gorenje je doslej izdalo 35 različnih 
priročnikov. . H , J £ R Q Č 

D E S K A N J t 

P O S P L E T U 

Hej , ka j je noveg«; 
S shareware in freeware kon

ceptoma distribucije program
ske opreme smo se že seznani
li. Kako lepo. Zdaj nam ne bo 
treba vsakič skozi osnove, ka-
4ar se bomo podali na kakšno 
stran, ki ponuja takšne pro
grame. Torej lahko tokrat ta
koj skočimo na FileClicks.com 
(www.fileclicks.com), ki po
nuja izdaten izbor shareware 
in freeware programov. 

Programe si lahko iz File-
Clicks prenesete na svoj raču
nalnik, jih preizkusite, če gre 
za shareware, ali pa jih, če so 
freeware, kar začnete uporab
ljati. Takšnih strani je na Inter
netu veliko. Zakaj sem se to

krat odločil prav za FileClicks? 
Hja, zato, ker mi je všeč gra
fični vmesnik, če sem popol
noma pošten. Poznavalci mi 
bodo nemara očitali, da je 
vsebina pomembnejša in da je 
vmesnik postranskega pome
na, a bom očitke kratkomalo 
preslišal. FileClicks ima na
mreč tako vsebino kot dober 
grafični vmesnik. Kaj ta gra
fični vmesnik sploh je? To ni 
samo design, temveč tudi na
čin, na katerega je stran orga
nizirana ter predstavljena upo
rabniku. 

V našem primeru nam na 
osrednji strani poleg osnovnega 
menija najprej padejo v oči no
vosti. V svetovnem spletu je to 
že nekaj časa spJošno priznana 

zapoved. Namreč, nov;> 
rajo biti na prvi strani, laî g 
lahko redni obiskovalci k a r u 
hitreje zvedo, kaj se je nov{ 
zgodilo od njihovega zadnjj 
obiska. Pri FileClicks s o , 
stvar vzeli kar najbolj r e s n o 
za razliko od drugih s o r o d , 
spletnih strani postavili i s k ^ 
programov v ozadje. Torej, 
iščete natančno določen p 
gram, boste morali na tenii 
slovu najprej izbrati opcijo »is, 
nje«. Na prvo mesto pa s o | 
stavljene novosti. 

Čeprav se stvar morda; 
malce rizična, saj vsi najvf 
ponudniki te vsebine (Tucoi 
C-Net, itd.) postavljajo is| 

nje na prvo mesto, za njim 
običajno natrosijo čim večc 
cij in vsebine, med njimi 
nekje skrivajo tudi novos 
imam občutek, da pri Fil 
Clicks niso ustrelili v prazi 
Stran je pregledna, prijazi 
uporabniku ne pušča občui 
zmedenosti in izgubljenos 
predvsem pa je enostavna 
uporabo. Iskanje po ključn 
besedah smo že omenili, tuk 
S.0 tudi obvezne kategorije,! 
cer pa imamo pred očmi ni 
prej novosti in recenzije p 
gramov. Zanimiv koncept,' 
ga je vredno preizkusiti. 

Če na tem mestu ne bi doi 
li, da se je pri FileClicks m' 
naročiti tudi na tedenska 
vestila o novostih in NOVK 

na področju računalništva,! 
bilo že malce sumljivo, kair' 
Sicer pa boste o vsem ski 
še najbolj objektivno pres|j 
li sami. Za konec vam md^ 
le še povedati, kdaj se ' 
splača obiskati to stran, 
kadar boste potrebovali 1̂'̂  
šen kos softvera, jasno. Pa' 
sicer. Ko sem namreč prtr 
doval to stran, nisem v 
čutil prav nobene potrebe.' 
kakšnih programskih dod̂  
kih na mojem računalnik^' 
mi srce kljub vsemu ni d̂ '' 
da si ne bi na hitro prenê * 
enega programčka. Saj ves'' 
kako gre to, ko pride Člô '̂  
pred izložbo in postanejoj 
lačne bolj kot trebuh. Kam 
meni, da koncept, ki stojii 
FileClicks, deluje. 

Vasja Oc\; 
vasja@kibl3''^ 

Kinologi z a i z o b r a ž e v a n j e 
M i n u l i petek so se na druš

tvenem vadbišču v Varpo-
Ijah na občnem zboru zbral i 
č l an i K i n o l o š k e g a društva 
Zgornjesavinjske doline M o 
zirje. 

Po pregledu dela v lanskem 
letu je predsednik kinološke
ga društva V i n k o Jera j nani
zal obilo nalog, ki so jih že 
opravili ali pa jih še čakajo v 
letošnjem letu. Poleg tega, da 

so v soboto dodobra očistili 
vadbišče, so že začeli s semi
narji, tečaji in izpiti tako za 
vodnike kot njihove ljubljen
ce. V naslednjih mesecih jih 
čakajo številna izbirna tekmo
vanja, tečaji, letni tabori in 
udeležbe na različnih sreča
njih in memoriaiih, vodniki 
reševalnih psov se bodo spo
prijemali s teoretičnimi in prak
tičnimi izpiti, septembra bo
do pričeli z malo šolo ter pri
pravili regijsko srečanje šola-
nih psov... V društvu, ki obsta
ja 14 let, načrtujejo, da bodo 
za delo porabili 1,8 milijona 
tolarjev, velik del denarja pa 
bodo zbrali člani sami. Na 
občnem zboru so kinologi za
vrnili prošnjo motoristov iz 
Moto kluba, ki bi radi na vad
bišču v Varpoljah pripravili 
moto zbor. U S 

Operativna desetina društva stoji ponosno pred gasilskim lepotcem, 
desno poveljnik Jože Gajšek. 

N o v o v o z i l o z a gasilce v Lokar j ih 
v letu, ko praznujejo 100 let, se j e č l anom P G D Lokarje izpolni la dolgoletna želja, saj so 

končno dobili novo sodobno gas i l sko vozi lo . 
O njem so razmišljali blizu 25 let, zbirali denar in se pripravljali na velik dogodek, ki so ga 

doživeli v petek, 17. marca. Vozilo so kupili v Nemčiji, nadgradnjo pa je opravil Marjan Pušnik 
s.p. v Slovenski Bistrici. Intervencijsko vozilo ima cisterno za 3000 litrov vode, visokotlačno 
črpalko in mnogo drugih nujnih pripomočkov za uspešno intervencijo na terenu. Vozilo je stalo 
25 milijonov tolarjev, denar pa so prispevali društvo, krajani, občina Šentjur, G Z Šentjur, KS 
Blagovna in drugi. V gasilskem vozilu je še nekaj prostora, kar pomeni, da še manjka oprema. To 
bodo lahko kupili takrat, ko bodo zbrali še okoli tri milijone tolarjev. Novo vozilo je tako v 
gasilskem domu v Lokarjih, blagoslov pa bodo opravili 8. julija, ko bo osrednja prireditev ob 
100-letnici P G D Lokarje. Srečanja se je udeležil tudi župan Jurij Malovrh, predsednik društva 
Martin Trebovc pa je predstavil program dejavnosti v jubilejnem letu. TV 

Zaščita čebel in 
izobraževanje 

Drug ič so se na le tnem občnem zboru zbra l i delegat i 
devetih čebelarskih društev, ki so povezana v Z v e z o 
čebelarskih društev Spodnje Savinjske dol ine. 

O delu je poročal predsednik zveze A n t o n R o z m a n , ki je 
poudaril, da je ob številnih aktivnostih čebelarjev na prvem 
mestu zaščita čebel pred boleznimi in zajedalci, enako 
pomembno pa je izobraževanje. Med pomembne zadolži
tve zveze sodi zagotavljanje zdravil za čebele ter sladkorja 
za jesensko dohrajevanje čebeljih družin. Sicer so lani 
veliko dela namenili praznovanju 90-letnice organizirane
ga čebelarstva v Savinjski dolini, ob tej priložnosti so izdali 
almanah o razvoju čebelarstva v Savinjski dolini. Po 
besedah predsednika so zaradi praznovanja nekoliko zane
marili čebele, tako da je v Andražu in Taboru izbruhnila 
huda gniloba, kar so s pomočjo veterinarskega pospeševal
ca Draga Goručana sanirali, kljub temu bodo posledice 
občutili še letos. Ob koncu so razpravljali še o pravilniku o 
odlikovanjih in odličjih, Antona Rozmana pa so razglasili 
za častnega člana v Čebelarskem društvu Braslovče. 

T. T A V Č A R 

http://FileClicks.com
http://www.fileclicks.com


K M E T U J T E Z N A M I 15 

Kmetijska mehanizacija 
Glavni pomočniki na kmečkih dvoriščih - Od pridnih rok do biokmetijstva 

Verjetno je še kar nekaj 
u^nih, ki se spomnijo ča-

JJ ko so po njivah težko 
^plj voli ali pa konji. Kljub 
fjaliin je težaško delo na 
jgijih in manjših gruntih v 
jjljh časih pomenilo dolo-

napredek, saj je človek 
ijjprej ljubil in obdeloval 
nmljo z golimi rokami. 

j^arsikdo se d a n e s s ice r z 
ostalgijo spominja časov, ko 
o fantje v prvem svitu z ve-
jlimi vriski pozdravljali prve 
jnfne žarke, se postavili na 
tavnik in kosili z ostrimi ko-
jnii, dokler se je mlade trave 
fžala biserna rosa. Veliko je 
rizorov iz idiličnega kmeč-
Ega življenja, ko so fantje 
rešerno pozdravljali dekle-
I, ki so prinesla najboljšo 
alico, vsi skupaj pa so po
ni sušili, obračali in nakla-
jliseno... Tisti, ki so doživeli 
Čase, znajo sicer na tihem 

rišepniti, da je bilo več ali 
saj toliko kot petja tudi trp-
enja in trdega dela. 
Tudi zato si je kmet - nekaj 
o to zahtevale spremembe v 
asu, nekaj pa vedno novi 
auni in stroji, ki so olajšali 
Ifenje na vseh področjih 
Pekovega življenja - izna-
f pomočnike: na številna 

kmečka dvorišča so prišli raz
lični stroji. Z vidika sodobne
ga človeka so se na polja in na 
travnike najprej podali nerod
ni stroji, ki jih je bilo težko 
upravljati, imeli so manj mo
či. . . Toda razvoj je šel neneh
no brez zadržkov in iz dneva 
v dan naprej. Znanstveniki in 
inovatorji so iz dneva v dan 
razmišljali o tehnoloških iz
boljšavah, o modernem v 
preprostem, o močnejših in 
bolj zanesljivih pripomočkih, 
ki človeku - kmetu lajšajo de-

.10. 
Razvoj tehnike je šel (in 

tudi danes je tako) nezadržno 
naprej. Včasih sicer brez sen
zacionalnih, prelomnih odkri
tij, številne drobne izboljšave 
pa nenehno olajšujejo delo s 
stroji, izboljšujdo zaneslji
vost in kakovost dela ter pris
pevajo h gospodarni rabi. V 
vseh teh letih se število upo
rabnikov kmetijskih strojev 
in mehanizacije nenehno širi, 
saj na trg prihaja vse več in 
vse bolj izpopolnjenih strojev. 

Osnovna 
kmetijska 

mehanizacija 
Kmetijsko mehanizaci jo 

lahko.okvirno del imo v tisto, 
ki jo uporabljamo za pogon 

in vleko; za obdelavo zemlje 
in gnojenje; za setev in oskr
bo posevka; za spravilo pri
delkov; za pridobivanje mle
ka in različne dvoriščne na
prave. 

Pripomoček, brez katerega 
si danes sodobne kmetije ne 
znamo predstavljati, je trak
tor, ki je glavni pogonski stroj 
za zunanje delo v kmetijstvu. 
Še danes velja, da je pogoj za 
uspešno izrabo njegove sto
rilnosti usklajenost traktorja 
z delovnimi stroji in delovni
mi potrebami. Obstajajo raz
lične delitve in kategorije 
traktorjev, različne so seveda 
oblike. Traktorji priznanih 
znamk so večinoma del širše
ga proizvodnega programa, 
ki obsega celo družino trak
torjev različnih kategorij s 
številnimi istovetnimi sestav
nimi deh. Proizvajalci lahko 
zagotovijo redno servisno 
službo in oskrbo z nadomest
nimi deli. Pri nakupu poleg 
tehničnih prednosti pazite na 
sedež, saj je vožnja na neu
dobnem, trdem sedežu ne
varna za zdravje; opozorila in 
napotke o varnostnih lokih in 
kabinah pa ne jemljite za spet 
nekaj, kar so si izmisUli, saj so 
traktorji brez ustrezne zaščite 
smrtno nevarni - nesreče, ki 
se dogajajo tudi v sodobnem 

času, so zadosten kazalec in 
opomin za previdnost. 

Oranje je najstarejša člove
kova dejavnost in sega v čas, 
ko se je začel živež načrtno 
pridelovati - plug, ki ga je 
zamenjalo ralo, pa sodi med 
najstarejše pripomočke. Z a 
dopolnijijo obdelavo zemlje 
uporabljajo še razne vrste 
kultivatorjev, bran, k rožne 
brane in valjarje, predsetveni-
ke; za gnojenje pa uporablja
jo trosilnike gnojil in gnoja, 
cisterne za gnojevko... , pač 
odvisno od kmetije in terena. 

Z a setev se uporabljajo 
stroji, ki jih imenujejo sejalni-
ce, presajalniki, sadilniki za 
krompir; različni so stroji za 
oskrbo posevkov, za varstvo 
rasthn ... Za spravilo pridel
kov so med najbolj pogosto 
uporabljanimi kosilnice in 
obračalniki; za nakladanje in 
spravilo krme s travnikov 
uporabljajo nakladalne priko
lice (stroj s podobnimi ele
menti so poznali že leta 1936, 
vendar so jih začeU izdelovati 
šele po drugi svetovni vojni 
zaradi pomanjkanja delav
cev), rotacijske stiskalnice, si-
lokombajne, krmoreznice in 
puhalnike... 

Pri spravilu žita je večino 
nekdanjih strojev spodrinil 
kombajn, v katerem sta zdru
ženi žetvena naprava in mla-
tilnica, tako da kombajn žito 
hkrati požanje, omlati in oči-
sd; za spravilo krompirja po
nekod uporabljajo izkopalni-
ke ah pa tudi kombajne. 

Za hmelj kot končen pride
lek kmetovalci seveda upo
rabljajo celo vrsto pripomoč
kov, ki j im pomagajo pri pri
delavi - podobno pa je z dru
gimi za posamezno območje 
bolj značilnimi pridelki. 

Za kakovostno mleko sta 
skrajna higiena in pravilen 
transport najbolj pomembna. 
Molže si seveda ne znamo 
predstavljati brez molznih 
naprav in naprav za hlajenje 
mleka. Poleg naštetih na 
kmetiji srečamo še električne 
ograje za živino na paši, na
prave za sušenje krme s hlad
nim zrakom, razne naprave 
za sušenje zrnja... Strojev, 

aparatov in naprav s skupnim 
ciljem - pomagati pri delu, je 
ogromno, nekaj pa jih lahko 
spoznate tudi v prilogi Nove
ga tednika. 

Obdobje 
biokmetijstva 

Pomlad je že tu, z njo pa 
tudi raznovrstni opravki na 
polju, travniku in v gozdu. 
Čas , ko dela še niso mogoča, 
je najbolje izkoristiti za pri
pravo strojev, da vam bodo 
zanesljivo in učinkovito služi-
H. Tako ste verjetno že konča
li z drobnimi vzdrževalnimi 
deli kmetijske mehanizacije, 
morda poskrbeli tudi za bolj 
strokoven pregled strojev. 

Tudi v Sloveniji se v zadnjih 
letih zelo spreminja tehnolo
gija obdelave zemlje in s tem 
tudi mehanizacija. Začenja se 
obdobje biokmetijstva, ki pri
naša več posledic. Proizvod
nja slovenskih kmetijskih 
strojev je tehnološko, kon

strukcijsko in izvedbeno do
volj kakovostna, tudi zato, 
ker je namenjena predvsem 
manjšim površinam. Nekate
ri uspešno sodelujejo s tujimi 
izdelovalci opreme, deloma 
kot dobavitelji posameznih 
sklopov in elementov, v 
manjši meri pa s končnimi 
izdelki. 

Pri pr idobivanju podatkov 
sta pomagala Bernarda Bre-
zovn ik iz Kmet i j sko sveto
va lne s lužbe Moz i r j e in šem-
petrski Sip. 

Seveda vsako delo zahteva 
svoj pripomoček in tako tudi 
vsak pridelek, preden zapusti 
kmetijo, potrebuje obdelavo 
z različnimi stroji, predvsem 
pa veliko umnega gospodar
jenja in ljubezen do zemlje. 
Te pa žal noben stroj, ne gle
de na svojo popolnost, ne 
more nadomestiti ah jo pride
lati. 

Vigor za slovenske njive 
Vigor je slovenski traktor 
ta. Laskavi naziv si je pri-
Bril s svojimi tehničnimi in 
porabnimi lastnostmi, ki 
lede na ceno najbolj ustre
glo povprečni slovenski 
metiji. 

'Uizvajalec Vigorja družba 
'ew Holland je v večinski lasti 
^janskega Fiata, čeprav s 
•11 še ne prevzema vseh last-
''sti, ki jih poznamo v progra
mih osebnih avtomobilov. Lah-
" bi rekli, da je New Holland 
^ 90 Vigor, kot je polno ime 
'sorskega favorita, medna-^ 

rodni kmetijski stroj, ki ne iz
gublja svoje prepoznavnosti. 
Vigor je predvsem dober gos
podar kmetije, dovolj sodo
ben, zelo okreten in brez od
večnih priponk. Vodno hlajeni 
Ivecov turbinski štirivaljnik 
pod pokrovom, ki se pred voz
nikovo kabino spušča skoraj 
neopazno in z velikimi stekli 
ter vitkimi nosilci ponuja po
poln pregled nad terenom, je 
temperamenten in elastičen na 
upravljalske komande. Vozilo 
z 12-stopenjskim mehanskim 
menjalnikom (4 osnovne pre
stave) zmore končno hitrost 40 
km/h . Prestave so sinhronizi-

rane, v glavnem delovnem ob
močju med 4 in 12 k m / h so jih 
5 razvrstili v dveh delovni sku
pini. Senzor na hidravličnem 
dvigalu (tudi hidravlika je me
hansko krmiljenja) omogoča 
samodejno uravnavanje dife
rencialnih zapor - nadvse pri
merno za oranje ah vožnjo po 
težkih terenih. Dobro obvladlji
vost tiaktorja omogoča pre
prosta namestitev upravljal-
skih funkcij z analognimi poka
zatelji, nastavljiv volan, sedež z 
zračnim vzmetenjem ter pro
storna kabina z zadovoljivo 
zvočno izolacijo. 

EP 

^drtin Senica in Simon Pevcin na podelitvi priznanja »Duktor leta 2000« po izboru \ 
strokovne kmetijske revije Kmetovalec. 
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Aprilska opravila v vrtu 
Pomlad nas že razveseljuje 

s svojim svežim zelenjem, 
aprila pa je delo v vrtu v pol
nem zamahu. Tako bomo lah
ko ponosni na naš vrt, v njem 
bomo uživali številne trenut
ke sprostitve, na koncu pa 
pobrali tudi obilen pridelek. 

Zelenjavni v r l 
v aprilu je že čas za presa

janje sadik, ki smo jih vzgojili 
v topli gredi. Tako na prosto 
presajamo cvetačo, zgodnjo 
kolerabico, zelje in solato za 
poletno pridelavo (atrakcija, 
braziljanka, ljubljanska in 
dalmatinska ledenka, leda...), 
proti koncu meseca pa zele
no. Seveda so tla navadno 
dovolj ogreta tudi za nepo
sredno setev korenčka, peter-
šilja, pastinaka, redkvice, po
letne bele redkve (že po sed
mih tednih lahko uživamo 
odlične bele redkve), rdeče 
pese (detroit, egiptovska...), 
novozelandske špinače, gra
ha in pora, ki ga bomo na 
stalno mesto presajah junija. 
Še vedno je čas tudi za sajenje 
čebulčka in krompirja. Da nas 
v aprilu ne bo presenetil 
mraz, v začetku posevke pre
krijemo z vrtno tkanino. Po
leg zaščite se bodo pod tkani
no ustvarili tudi ugodni pogoji 
za hitrejši vznik in boljšo rast, 
preko pokrivala pa bomo 
rastline lahko tudi zalivali. 

V zaprti gredi si vzgajamo 
sadike kumar, paradižnika, 
paprike in jajčevca, ki jih bo
mo na prosto presajah maja. 
Kumaram na vrtu pripravimo 

rastišče, ki naj bo bogato s 
humusom, po robovih grede 
pa posadimo solato in kolera
bico. 

Kompostni kup zavaruje
mo pred soncem tako, da na 
južni strani kupa izkopljemo 
30 cm globok jarek. Izmetani 
zemlji primešamo kompost
no prst in s to mešanico na
polnimo jarek. Posejemo buj
no rastoče rastline, da bodo 
zasenčile kup, npr. topinam-
bur, ki ga sadimo aprila na 
razdaljo 30 cm, 10 cm globo
ko. Sladkaste gomolje jemo 
kot zelenjavo. 

Krti, voluharji in polži nam 
v vrtu pogosto delajo številne 
preglavice. Krti v vrtu niso 
škodljivi, saj so žužkojedi in 
nam škodo naredijo le takrat, 
ko na svoji poti do hrane pre
grizejo koreninice rastlin, ki 
segajo v njihov rov. Krte in 
voluharje preženemo s štiri-
rednim mlečkom (Euphotbia 
lathyris), ki ga sejemo aprila, 
v naslednjih letih pa se bo 
zasejal sam. Polžem nastav
ljamo vabe (caracol, limax, 
mesurol) , saj so v deževnem 
aprilu že zelo dejavni. Proti 
polžem je zelo učinkovita tu
di »pivska vaba«, to je nastav
ljanje jogurtovih lončkov, ne
koliko napolnjenih s pivom, 
na več mest na gredici. Lonč
ke damo v zemljo tako, da bo 
njihova višina z nivojem tal. 
Polži, ki j im bo zadišalo pivo, 
bodo popadali vanje in se 
utopih. 

Okrasni v r t 
Aprila obnavljamo tudi trav

no rušo ter pripravljamo tla za 

novo travo, ki jo bomo sejali 
ob koncu meseca. K pripravi 
spada izbira ustreznih tal, ozi
roma izboljšanje že obstoječih 
(dodajanje mivke preveč ilov
natim tlem ali organske mase 
preveč peščenim), obdelava 
tal do globine 15 do 20 cm, 
odstranitev ostankov pleve
lov, korenin, kamenja ipd., 
ravnanje, utrjevanje, gnoje
nje... Dela na travi prav gotovo 
nikoli ne zmanjka, tudi potem, 
ko je površina že zelena. 

O d sredine aprila sejemo 
na prosto enoletnice grenik, 
lobulario, dišeči grahor, vrtni 

ognjič, kapucinko, nepostra-
nik in še mnoge druge. Kapu
cinko sejemo v bližino sadne
ga drevja, da ga bo zaščitila 
pred ušmi, vrtni ognjič pa je 
odlična zaščita pred polži in 
talnimi škodljivci. 

Sadimo tudi okrasne čebul
nice (npr. kano, hemerokalis, 
agapant, kalo, gladiole, lilije...), 
ki nam bodo poleti in jeseni 
krasile vrtove in atrije. Okrasne 
čebulnice si lahko omislijo tudi 
ljudje brez vrta, saj posajene v 
okrasne lonce (seveda s pri
merno drenažo) čudovito kra
sijo balkone in terase. 

Aprila sadimo tudi vrtnice 
in okrasno drevnino. Stebel-
nim vrtnicam ne pozabimo 
dati kolov, že ob brstenju pa 
pazimo, da jih ne napadejo 
listne uši. Za z imzelene žive 
meje sta od iglavcev zelo lepa 
brin in tisa, od ostalih pa češ-
min, lovorikovec in liguster. 
Kot plezalko si lahko omisli
mo klernatis, ki nas bo razve
seljeval s čudovitimi cvetovi. 

Sadni v r t 
v hladnih in vlažnih pomla

dih dneh jablane in hruške ž e 
ogroža škrlup, ki se najprej 

pojavi na listih v obliki 
nih madežev, zato je potr*! 
stalno opazovanje in pra^ 
sno ukrepanje - na VO1JQ 

tudi škropiva, ki so zelo J 
kovita že pred cvetenjem! 

Proti cvetni moniliji, 
vadno okužuje koščičarj^ 
potrebno škropiti v zaCj 
cvetenja in potem še dvai 

Češlje in slive zelo rada 
pada češpljeva grizlica. 
koncu cvetenja samice o 
gajo jajčeca v komaj obl 
vane plodiče, hčinke pa z j 
danjem notranjosti povzu 
jo njihovo odpadanje, 
češpljeve grizlice lahko uj 
šno spremljamo z 
ploščami, obešenimi i 
drevesa. 

A N D R E J A T04 
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Setev vrtne trate 
y okras v sakega h i šnega 
.pa nedvomno sodi tudi 

Jepo urejena vrtna trata. 
Lorabl jamo jo kot vse-
transko površ ino , po kater i 

L lahko svobodno gib l je -
Q^ hkrati pa o b č u d u j e m o 

jjjeno ze l eno svež ino vse le-

želimo zagotoviti upo-
ĵt̂ no in lepo vrtno trato, mo-

upoštevati naslednje 
i,3Jpomembnejše ukrepe ozi-
ronia napotke; 

priprava zemljišča 
za setev 

Osnova za trato je nosilni 
jloj zemljišča, ki služi za od-
vodnjavanje vode in nosilnost 
rastnega sloja. Rastni sloj nu
di travi razvoj korenin in naj 
bo vsaj 10 cm globoka plast 
rodovitne zemlje. Površino 
tal prekultiviramo, odstrani
mo kamenje in jo skrbno po
ravnamo ter povaljamo. Tako 
bo trata dovolj ravna, ne bo 
ie posedala in bo primerna za 
;ošnjo. 

Setev 
Pomladi od aprila do maja 
najprimernejši čas za setev 
rtne trate, saj je že dovolj 
soka temperatura za kali-
V. Izbira semena trav je od-

"sna od namena uporabe in 
I PA rastnih pogojev. V mešani-

TALI / A setev trat, ki so name-
IDJENA za sončne in sušne lege, 

revladujejo trave, kot so bil-
ice, za bolj vlažna in sončna 
stišča pa so primerne pred

vsem latovke in pa ljulke. Ki
logram semena zadošča za 30 
50 m^ površine, odvisno od 
itenzivnosti razraščanja. 
Travno seme plitvo zadelamo 
f zemljo in obilno zalijemo, 
posebno še pri pozni pomla
danski setvi, ko je običajno že 

sušno obdobje. Trave kalijo v 
10 do 14 dneh, prvič pa jo 
pokosimo, ko dosežejo viši
no vsaj 5 do 7 cm. 

Oskrba trate 
z rednim in vestnim oskr

bovanjem vrtne trate zagoto
vimo gost sklop travne ruše, 
kar ji daje lep videz. Najpo
membnejši ukrep je ned
vomno redno in zadostno 
zalivanje trate. Omočit i mo
ramo vsaj 10 - 20 cm globok 
sloj tal. Zal ivamo pozno zve
čer ali pa zgodaj zjutraj, da 
voda č im manj izhlapi. Gnoji
mo po treh mesecih od setve 
z gnojili, ki vsebujejo počasi 
topen dušik, kar omogoča 
enakomerno rast travne ru
še. Redno odstranjujemo 

plevele, če je m o ž n o ročno, 
sicer pa moramo izbrati pri
meren herbicid za kemično 
zatiranje. 

O b upoštevanju vseh našte
tih napotkov bo naša vrtna 
trata primerna za različne 
obremenitve in lepa na po
gled, kar pa bo seveda tudi v 
vaše veselje in ponos. 

V O J K O G O L A V Š E K 

Porok za lep izgled vaše zelenice je pravočasna in kvalitetna 
košnja. 

Preusmerjali je v 
ekološko kmetovanje 

čas, v katerem se kmetija 
prilagaja zahtevam ekološke
ga kmetovanja, se imenuje 
obdobje preusmeritve. To ob
dobje traja različno dolgo, 
običajno 2 leti, odvisno od 
hitrosti prilagajanja kmetije. 

Obdobje preusmeritve je 
najtežje obdobje v ekološkem 
kmetovanju, saj je potrebno 
upoštevati vse dejavnike na 
kmetiji kot delčke organizma, 
ki deluje optimalno le takrat, 
ko so med seboj usklajeni. 

Da bi prehodno obdobje 
prešli s čim manjšimi težavami 
in pričeli uspešno ekološko 
kmetovati, moramo na začet
ku izhajati iz temeljnih po
stavk, na katerih lahko zgradi
mo uspešen sistem ekološke
ga kmetovanja. 

Tako je na prvem mestu 
sprememba v načinu razmiš
ljanja, odnosu do narave, upo
števanju naravnih zakonitosti, 
ki določajo posamezne ekosi-
steme, večji odgovornosti pri 
zaščiti okolja pred negativnimi 
vplivi (zaščita zemljišč pred 
erozijo, zaščita podtalnice) in v 
povezavi s tem ohranjanju ro
dovitnih zemljišč za prihodnje 
rodove. Osebno prepričanje je 
zelo pomembno, saj le tako 
lahko uspešno pričnemo s 
preusmerjanjem našega kme
tijskega gospodarstva. 

Nato moramo narediti po
polno analizo naše kmetije in 

seveda ob tem predvideti tudi 
ustrezne rešitve. Tako mora
mo upoštevati naravne danosti 
(mikroklima, količina padavin, 
lega kmetije, itd.), strukturne 
značilnosti kmetije (velikost 
kmetije in določenih parcel, ka
ko smo oskrbljeni z mehaniza
cijo itd.), narediti pregled orga
nizacije gospodarjenja na kme
tiji (obdelava tal, kolobar, gos
podarjenje z gnojili, uporaba 
primernih rastlin, pasem žival, 
kakšno krmo uporabljamo za 
živaU, primernost objektov za 
živali,) in utečenih tržnih poti 
ter upoštevati možnosti trženja 
ekoloških pridelkov na kmetiji 
v bodoče. 

V obdobju preusmeritve je 
smiselno narediti tudi analizo 
tal na nekatere snovi, npr. tež
ke kovine ali ostanke pestici
dov, še zlasti, če gre za izpo
stavljena mesta, kjer bi se lah
ko te snovi nakopičile v preko
mernih koncentracijah. 

Preusmerjali je po 
načrtu 

Po opravljeni popolni analizi 
kmetije in določitvi ustreznih 
rešitev, seveda s finančnim 
ovrednotenjem, pa pričnemo s 
preusmerjanjem tudi praktič
no na našem posestvu po 
predhodno pripravljenem na
črtu. Ta vedno temelji na ukre
pih za zagotavljanje dolgoroč

ne rodovitnosti tal, ki je osnova 
za uspešno ekološko kmeto
vanje. Tako je potrebno na 
njivskih površinah pripraviti 
pravilen kolobar, izračunati z 
živalmi optimalno obremeni
tev kmetijskih površin, ki naj 
ne bo večja od 2 glav velike 
živine na hektar, pripraviti na
črt pravilne oskrbe travnatih 
površin, na mestih, kjer so po
vršine izpostavljene negativ
nim vplivom okolice, postaviti 
primerne pregrade - žive meje, 
pripraviti načrt skladiščenja or
ganskih gnojil in uporabe le-
teh, urediti primerna bivališča 
domačim živalim z vsakodnev
nim izpustom in izdelati tržno 
usmeritev kmetije. 

V Sloveniji vstopajo v preu
smerjanje in kasneje v certifici-
ranje ekoloških kmetij celotne 
kmetije z vsemi svojimi površi
nami. Poleg tega so tudi vse 
kmetije, ki se aktivno vključu
jejo v sistem ekološkega kme
tovanja, registrirane pri kon
trolni službi, ki kmetije kontro
lira tako v obdobju preusmer
janja kot tudi v obdobju, ko so 
že priznane kot ekološke kme
tije. S tem na eni strani zagotav
lja potrošniku pričakovano ka
kovost pridelkov s teh kmetij, 
na drugi strani pa ščiti proizva
jalca pred nelojalno konkuren
co in zlorabo imena »biološko« 
oziroma »ekološko pridelano«. 

MITJA Z U P A N Č I Č , 
univ.dipl.inž.zoot., 

specialist za ekološko 
kmetovanje 

Zelenjava iz 
krušne peci 

Med zanimivi razstavami, 
ob katerih so se ustavljali 
številni obiskovalci Jožefo-
vega sejma v Petrovčah, je 
bila tudi razstava jedi, ki so 
jih pripravile pride roke sa
vinjskih gospodinj. 

Tokrat so se iz Društva 
kmečkih žena Spodnje Sa
vinjske doline predstavljale 
članice iz krajevnih odborov 
Šempeter in Ponikva, jedi pa 
so pripravile v okviru Druš
tva zelenjadarjev celjske in 
koroške regije. Savinjske 
gospodinje so se tematsko 
navezale na glavno razstavo 
in pripravile vrsto jedi iz ze
lenjave. Na njihovi z lanenim 
prtom pogrnjeni mizi je bilo 
v glinenih loncih in skledah 
videti jedi po starih receptih, 
kot so repa z žganci, ričet s 
svinjskim rilcem, aleluja..., 
na krožnikih pa so se bohoti
li štruklji z različnimi nadevi. 
S tem so gospodinje želele 
obuditi spomin na stare črne 
kuhinje in kuhanje v krušni 
peči. Da pa znajo zadovoljiti 
tudi še tako zahtevne porab
nike današnjega časa, so do
kazale z jedrni, kot so polnje
na čebula in repa, zeljni zrez
ki in zeljna potica, krompir
jeva pogača... Po odzivu obi
skovalcev sodeč so takšne 
razstave na sejmu, kot je J o 
žefov, zelo dobrodošle. 

V J 
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Pravljica za Anico, veselje za malčke 
Oi) 100-letnici rojstva pesnice in pedagoginje Anice Černejeve so njeni stihi oživeli v besedi, melodiji, risbah, slikah ter glinenih izdelkih 

v ponedeljek, 3. aprila, je 
minilo natančno 100 let od 
rojstva An ice Černejeve, hkra
ti pa letos mineva tudi 70 let, 
kar so luč belega dne, prav 
tako v Celju, prvič ugledali 
njeni Metuljčki. Anič ina 
otroška pesem, so menil i v 
celjskem vrtcu, ki vse od usta
novitve v letu 1956 nosi njeno 
ime, je tako živa, tako spevna 
in melodična, da jo je treba 
ma lčkom še bolj približati. 

S ponedeljkovimi prireditva
mi, od predstavitve Klip, klop -
pravljice za Anico niag. Mi re 
Voglar do odprtja razstave 
otroških likovnih del, ki so v 
celjskem in šentjurskem vrtcu 
nastajala ob petju in pripove
dovanju Aničinih pesmi iz zbir
ke Polžek je gospod pa so 
vzgojiteljice in malčki naredih 
še korak naprej v tisto, kar 
strokovna javnost pozna kot 
kurikulmn za vrtce. »To je do
kument, knjižica navodil, ki sa
ma po sebi še ne pomeni pre
nove, prinaša pa novo filozofi
jo, takšno, kakršna se v praksi 
odraža na današnji prireditvi,« 
je bila zadovoljna predstojnica 
celjske območne enote Zavoda 
RS za šolstvo Jud i t a K e ž m a n 
Počkaj , ki Khp, klop - pravljico 
za Anico vidi kot dragoceno 
gradivo vzgojiteljicam za delo v 
vrtcu. 

V celjskem Vrtcu Anice Čer
nejeve so pred štirimi leti ob 
svoji 40-letnici zaprosili mag. 
Miro Voglar, naj uglasbi 15 Ani
činih pesmi. »Najprej sem od
ločno odklonila, saj menim, da 
je besedilo in melodija v otroški 
pesmi eno, zato sem melodije 
dodajala samo svojim bese
dam. Potem pa - Aničine pesmi 
so dobivale melodije kar same 
od sebe, še nobenega dela ni
sem opravila tako z lahkoto in 
tako hitro.« V vrtcu so izdali 

zbirko uglasbenih pesmi Pol
žek je gospod, mag. Voglarjeva 
pa je že pisala prvo Aničino 
pravljico, scenarij za prireditev 
Potovanje na začetek sveta, ki 
so jo malčki ob 40-letnici vrtca 
uprizorili na gledališkem odru. 
»Pa mi je bilo žal, pravljica je bila 
preveč razkošna, preveč zah
tevna, da bi jo vzgojiteljice lah
ko uporabile tudi v vrtcih,« po
jasnjuje začetke pisanja Klip, 
klop pravljice mag. Voglarjeva. 
Kar nekaj dodatnih vzpodbud. 

med njimi tudi Ane Četkovič 
Vodovnik, ki se je pretekla leta 
lotila raziskovanja Aničinega 
življenja, je potrebovala, da je 
pravljici za Anico spisala še ko
nec. Vzgojiteljicam, nenazadnje 
pa tudi staršem v pomoč, pa je v 
knjižico primaknila še nekaj 
metodičnih napotkov za delo z 
malčki. Piko na i so pravljici za 
Anico postavili malčki iz celj
skega in šentjurskega vrtca, ki 
so poskrbeli za likovno podobo 
knjižice, a brez odlične obliko- • 

valske roke Vrline Hauser in 
Dejana Jordanova iz slovenj-

graške založbe Karo studio se 
mlinček ob prebiranju ne bi vr
tel tako zlahka in ubrano. 

Razstava otroških risb, slik 
in glinenih izdelkov Polžek je 

ustvarili pod vodstvom \jzJ^ 
teljic Majde M a g d i č in Mile,[" 
Jurak, v Šentjurju pa ir^J 
Seničar, bo v HermanovJ 
briogu na ogled do 14. a p J 
Za maj ali junij pa v Vr^ 
Anice Černejeve napoveduje 
jo še predstavitev kasete AHJ, 
činih pesmi, ki jih otroci 

te dni snemajo pod vodstvou 
vzgojiteljice Mar te Strahov 
nik. 

IVANA STAMEJČK 
mKtm Foto: G R E G O R KATli 

Mali recitatorji in pevci Aničinih pesmi ob otvoritvi razstave otroških likovnih del Polžek je 
gospod. 

Klip, klop - pravljico za Anico so v ponedeljek v Celjske^, 
domu predstavili tudi slovenskim vzgojiteljicam, prireditve m 
se je udeležila tudi pesničina nečakinja Saša, ki je lep 
svojega otroštva p režve la s svojo teto. Ko je pri petih letjj, 
osirotela, jo je k sebi vzela teta Anica , skupaj pa sta živeli vsedj 
leta 1943, ko so jo okupatorji zaradi njene zavednosti 
pripadnosti slovenstvu najprej zaprli, zatem pa poslali v taborij 
če Ravensbriick. Tam je 3. maja 1944, prav na Sašin 15. rojstjj 
dan;, tudi umrla. _ 

Podpora dojenju 
Redno mesečno srečanje 

Skupine za podporo dojenju 
bo v prostorih Projektne pisar
ne Celje, zdravo mesto na 
Slomškovem trgu 4 danes, v 
četrtek, ob 16. uri. (IS) 

O d z i v dobr ih l judi 
Posamezniki , podjetja, 

društva, klubi , sindikati in 
druge organizacije so doslej v 
akciji celjskega Rdečega kri
ža, namenjeni h romemu se-
denmajsUetnemu Gregorju 
Janež i ču , darovali že 1,3 mili
jona tolarjev. Pobudniki akci
je upajo, da j im bo kmalu us
pelo zbrati dovolj denarja za 
nakup vozila. 

Seznam prvih donatorjev, ki 
so se odzvali, smo že objavih, a 
do začetka aprila se je število 
darovalcev v zadovoljstvo or
ganizatorjev akcije in Gregorje
vih staršev še povečalo. Denar
no pomoč so prispevali: Media 
PubUkum d.o.o., C M Celje d.d., 
uprava, trenerji in igralci nogo
metnega kluba PubUkum, na
vijači Celeia Boys, Terezija 
Martinec, Fanika Pšeničnik, 
Cvetka Bobnič, sindikat Uprav
ne enote Žalec, Jakopin, Kralj, 
Habjan, Anica Podergajs, Po
trošnik d.d. Solidarnost Celje, 
Jože Blagotinšek, Grafična re

zilna orodja Felix, Cetis Gra 
d.d. Celje, delavci Potrošnik 
d.d.. Srednja šola za gost ins tV( 
in turizem Celje, Milka Gojko 
vič, Mihec Ribič, sindikat pod 
jetja Potrošnik, Majda Tavčai 
Vida Praprotnik, Ivan Budna ii 
Ingrad Gostinstvo d.d. Člania 
Lions kluba Celje Moza ika 
napovedale, da bodo večji de 
izkupička od majskeg 
dobrodelnega plesa ol 
oblemici ustanovitve klub 
darovale Gregorju Janežiču. 

Akcija še ni zaključena. Vsi,! 
morda žehjo Gregorju Janežiču 
pomagati pri nakupu a v t o m o 
bila ter mu omogočiti prevoz, 
lahko svoje prispevke nakažejc 
Območnemu združenju Rde 
čega križa C^lje, na številk 
ž i ro računa 50700-678̂ 5410 
sklic na številko 88, s pripisom 
»Za Gregorja Janežiča«. Da 
mladostnik, ki mora prenašati 
breme ohromelosti, ne bi o s t a l 
med štirimi stenami! 

Najraje hodijo na Buicovico 
č l a n i P lan inskega društva 

Ž a l e c , k i j i h j e 480, so še 
posebno ponosni na svoji 
dve p lan insk i postojanki na 
Bukov ic i in Šentjugert i . 

Prvo je, kot so na nedav
nem občnem zboru ugotovili, 
obiskalo lani dvajset tisoč, 
Šentjugert pa več kot deset 
tisoč obiskovalcev. Nekateri 
pohodniki so bili na Bukovici 
več kot tisočkrat. 

Predsednik društva J a n e z 
Megl ic je v svojem obsežnem 
poročilu, ki sta ga dopolnila 
še predsednika planinskih 
sekcij Ponikva Dani Je len in 

Galicija Viktor Furman, izra
zil zadovoljstvo ob tako 
množ i čnem obisku, pa tudi 
sicer so z delom planinskega 
društva in obeh planinskih 
sekcij zadovoljni. Za obe po
stojanki so vzorno skrbeli, 
nabavili so nekaj dodatne 
opreme, za dom na Šentju
gerti in brunarico so podpi
sali novo najemno pogodbo 
s cerkvijo, pripravili več po
hodov in izletov. Tekmovali 
so v orientaciji v Savinjski ligi 
in v kategorijah A , B , C in D 
zasedli druga mesta, v kate
goriji E pa četrto. V okviru 

društva deluje tudi meŠ3 i " 
pevski zbor, ki ga vodi Mif̂  
Kodrun, popestril pa jim )̂  
tudi občni zbor in vsa drug^ 
planinska srečanja. 

Izvolili so nov upravni o^' 
bor, podehli 58 priznanj, br"̂  
nasti častni znak Planinsl^^ 
zveze pa sta prejela zakon"̂ ^ 
Pavla in Albert Lichtenegef-

Občni zbor, na katerem 
seveda sprejeli tudi plan de' 
za tekoče leto, so zaključili 
predavanjem in diapoziti^ 
Matica Jošta z odprave ^ 
Gyachung Kang. , . 

T . T A V C A " * 
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prazne sonde in vreča 
živalskih kosti 

Kriminalistična preiskava o domnevnih množičnih grobiščih v dolini sv. Janeza je 
obmirovalo 

Okoli Z i čke kartuzi je so se 
Ijnsko poletje zbirale komi
sije, odbori, društva in novi-
l̂ jfji, ki so j ih v Šp i ta l i č 
privedle trditve nekdanjega 
jgniačina S tanka Novaka o 
jpninevnih m n o ž i č n i h po-
ĝjnih pobojih. I zkopa l je 
f̂gčo kosti in j ih izročil cel j -

;liini kriminalis tom, medtem 
p3je tema o mračn ih dogod-
Ijjli v dolini sv. J a n e z a me
dijsko odmevala doma in na 
Hrvaškem. Pre i skova lc i so 
irditve o domnevn ih grobiš-
jjli preverili in raz iskal i . Po-
fočilo izvedenke za sodno 
jjedicino kaže , da so kosti , s 
taterimi je Novak podkrepi l 
jvoje navedbe, ž iva lskega iz
vora. V sondah , ki so j ih 
izkopali med preiskavo, pa 
ludi niso našl i nobenih člo
veških kosti. 

0!<rožni tožilec M i l a n Bir-
saje odredil, naj kriminalisti 
opravijo preiskavo na tem ob
močju, saj je Novak navajal, 
ianaj bi bilo med kartuzijan-
iimi zidovi in v bližnji okoli-
cina stotine po vojni zamolča-
iili grobov civilistov in razo-
.ienih vojakov. Po mnenju 
zjodovinarjev in drugih poz-
fflvalcev povojnih dogodkov 
sobile trditve pretirane, a obe-
aem so dopuščali verjetnost, 
da so se poboji na tem območ-
jti zgodili. Zgodba o domnev
nih grobiščih je minulo polet
je vrela iz Stanka Novaka. Za-
Irjeval je, da je skušal kopati 
M več lokacijah in povsod kaj 
"dkril, »tudi z živim apnom 
prel(rita grobišča in sledove 
'elefonske žice okoli okostij 
'ok ali nog«. 

Kartuzijanski stolp 
neraziskan 

Nekateri v obstoj vsaj enega 
'̂ čjega grobišča na tem ob
močju niso dvomili. Med nji-
'̂ je bil tudi J o ž e Baraga, 

'̂ k̂danji konjiški župan in član 
komisije za ugotavljanje po-
''%ih zločinov, ki je bil mne-
"13. da grobišče obstaja, ni pa 
l̂an njegov obseg, obenem pa 

J^edaj poudaril, da so trditve 
•Novaka pretirane. Po sedmih 
"̂ ŝecih smo ga znova povpra-
1̂1' za mnenje, tokrat o rezul-

'̂'h kriminalistične preiska
li' »Ni čisto res, da ni nič. 
ĵ di to ni res, da je tam na 
'̂ °̂ e pokopanih,« je dejal in 
Jjozoril na dogodek iz leta 
I ^. ko je Žičnica tako nara-

da je spodjedla kartuzi-^ 
•̂ •iski stolp in v njem razkrila 

kup kosti, domnevno človeš
kih. »Prav stolp bi morali po
sebej raziskati,« je še pristavil 
Baraga. Enakega mnenja je tu
di J a n e z Črnej , član vladne 
komisije za popravo krivic. 
»Stolp bi morda pokazal sled, a 
so se mu v preiskavi izognili,« 
je dejal Črnej in menil, da bi 
morali natančneje raziskati tu
di območje ob špitališkem po
kopališču, saj je zanj že konjiš
ka skupščinska komisija za ra
ziskave povojnih pobojev pred 
skoraj desetimi leti navedla, da 
naj bi bile tam pokopane žrtve 
povojnih pobojev. 

Kriminalisti v dosedanji prei
skavi niso odkrili prav nobe
nih grobišč. Pod nadzorom 
kriminalistov so delavci s po
močjo gradbene mehanizacije 
na več mestih, na katera je 
opozarjal Novak, naredili son
de. Pokazal je šestnajst loka
cij, vendar vzorčna odkopava-
nja niso pokazala nobenih sle
dov o grobiščih in tudi v nobe
ni od odkopanih jam niso naš
li kakšne človeške kosti. Kljub 
temu so se odpravili naprej po 
sledi Novakovih trditev, saj je 
ta zatrjeval, da je v Špitaliču še 
nekaj živih, prič povojnih do
godkov. Načelnik urada kri

minalistične policije Celje Ro
bi Mravljak je povedal, da so 
opravili trinajst razgovorov, 
vendar tudi ta preiskava ni 
potrdila suma o domnevnih 
povojnih dogodkih. Po bese
dah okrožnega tožilca Milana 
Birse preiskava za zdaj miru
je, arheologi in cestarji, ki 
delajo na tem območju, pa 
imajo navodilo, da morajo ob 
morebitni najdbi kakršnihko
li kosti nemudoma ustaviti de
la, obvestiti tožilca in krimi
naliste. 

K .L . 

Stanko Novak je več let kopal po preteklosti in lansko 
poletje pokazal komisijam, odborom in kriminalistom kosti 
domnevnih žrtev povojnih pobojev. Kasneje se je izkazalo, 

da so kosti živalskega izvora in tudi med odkopavanji 
preiskovalci niso našli nobenih prikritih gomil. 

MODRI TELEFON 
v tem tednu je bi lo kar 

nekaj kl icev na Modri tele
fon. Nekater im bralcem smo 
lahko pomagal i , nekateri pa 
bodo morali počakati na od
govor še teden dni. 

Telefon? Ni 
problema 

Bralec Mi rko iz Rogaške 
Slatine je bil precej razoča
ran, potem ko je na pošti v 
svojem kraju kupi l S imobi-
lov paket Halo . Neprijetno 
presenečen je bil , ko je ugo
tovil, da telefon »ne vleče«, 
da ni omrežja in da mu nova 
stvarca seveda nič ne kori
sti. »Kako je to mogoče?« 
sprašuje Mi rko . 

V nasprotju z dosedanjo 
prakso smo v agenciji Prestiž, 
ki je v s Simobilu predstavnik 
za odnose z javnostmi, nalete
li na razumevanje in uspešno 
rešili problem, saj so Mirku, 
vsaj tako so zagotovili, vrnili 
denar za kupljen telefon. »Ob
staja dogovor med Pošto Slo
venije in Simobilom, da na 
območju, kjer ni signala, po
šte naj ne bi prodajale naših 
telefonov in paketov. To je 
precej težko kontrolirati, ker 
je \̂  Sloveniji veliko pošt; in 
zato pristajamo na možnost, 
da je bil Halo paket prodan na 
območju, kjer ni signala - to bi 
bil drugi primer v Sloveniji,« 
so pojasnili v agenciji in doda
li: »Glede na to, da Simobil 
izredno pospešeno gradi 
omrežje, tudi v Rogaški Slati
ni že stoji bazna postaja, ven
dar pa se pojavljajo admini
strativni zapleti in problemi z 
dovoljenji, zato postaja še ni 
priklopljena. Seveda se bo to 
zgodilo takoj, ko bo mogoče, 
in takrat bo tudi na tem ob
močju signal dober.« Počakaj-
mo torej do takrat, kakor pa 
že rečeno, so v Simobilu po
nudili, da bodo kupljen tele
fon brez težav unovčili in gos
podu Mirku vrnili denar. 

Kontejner? Ni 
problema 

»Odkar so na novo uredil i 
cesto na Celjsko kočo čez 
Vipoto, se pri kapel ici ustav
lja kar precej l judi. Na žalost 

ti puščajo tudi vel iko odpad
kov; nekaj smo j ih že sami 
odstranili . K a m naj se obr
nemo, da bi se pri kapel i 
postavil kontejner?« je zani 
malo Draga iz Ri fengozda . 

Odgovor smo poiskali pri 
Jože tu Smodi l i v Komunalni 
direkciji, ki je povedal, da 
bodo v teh dneh dijaki iz Sred
nje strokovne in poklicne šole 
Celje lotili poti - dijaki bodo 
dobili vrečke, postavili bodo 
nekaj kontejnerjev in tako bo
do v okviru pomladanskih ak
cij pot tudi očistili. Za naprej 
pa so v Komunalni direkciji 
pripravljeni poskrbeti za po
stavitev kontejnerja - če se bo 
pokazala potreba, bi lahko 
kontejner za odpadke postavi
li tudi za stalno, saj je to 
ceneje kot občasne očiščeval
ne akcije. 

Odpadke 
inšpektorjem 

Bralko iz Zagrada motijo 
odpadki , k i j ih brezvestneži 
prinašajo ali vozi jo v tam
kajšnji k a m n o l o m . Sprašu
je, če bo k a m n o l o m postal 
neke vrste odlagal išče . 

V Krajevni skupnosti Pod 
gradom so povedali, da je 
kamnolom uradno zaprt, da 
se tja seveda ne smejo voziti 
odpadki, da pa bodo v kamno
lom navozili usedline iz Savi
nje. Glede odpadkov je treba 
problem javiti ustreznim inš
pekcijskim službam, ki bodo 
ukrepali v okviru svojih pri
stojnosti. _ 

Do prihodnjega četrtka bo 
vaše telefonske klice na Mo
drem telefonu sprejemala 
novinarka Ksenija Lekič. Na 
številko 031 569-581 jo lahko 
pokličete vsak dan med 10. 

Lažje V l ekarno . 
Lana iz Ce l j a je mamica , ki 

jo moti ureditev prostorov v 
Lekarn i Celje Center. Pravi, 
da m a m i c e z voz ičk i , v kate
rih sedijo najmlajš i , ne mo
rejo do pulta, kjer izdajajo 
zdravila brez receptov, in da 
morajo voz i čke puščati ob 
ograji , kar pa je nevarno. 
»Že z otroškimi vozički je 
težko, kako pa do pulta pri
dejo invalidi?« sprašuje La
n a . 

V Javnem zavodu Celjske 
lekarne se problema še kako 
dobro zavedajo in si že nekaj 
časa prizadevajo za njegovo 
rešitev. »Obnova Lekarne Ce
lje Center, s tem pa tudi uredi
tev prijaznejšega dostopa za 
invalide, matere z vozički in 
težje dostopne uporabnike je 
predvidena v prihodnjem le
tu,« je na Lanino vprašanje 
odgovorila direktorica Celj
skih lekarn Li l i jana Grosek. 

Brez izplačila 
Mari ja iz Cel ja je bila za

poslena v podjetju Metka , ki 
ga je doletel stečaj. Nato je 
nastalo podjetje Metka Tek
stil, ki je prav tako moralo v 
stečajni postopek. Ker pa 
gospa Mar i ja sl iš i , da so bil i 
i zp lačan i tudi delavci pod
jetja Me tka Tekstil , jo zani
ma, a l i bodo delavci Metke 
še kaj dobil i . 

V celjski območni sindikal
ni organizaciji je Forto Turk 
pojasnil, da gre za dva ločena 
stečaja, ker gre tudi za dve 
ločeni podjetji. Stečaj Metke 
so vodili po stari zakonodaji, 
stečaj pa še ni zaključen. Ker 
so podjetje bremenile precej 
visoke hipoteke, gospa Marija 
verjetno ne more pričakovati 
izplačila. V podjetju Metka 
Tekstil, kjer je bil tudi znan 
lastnik, je bil stečaj voden po 
novi zakonodaji in je zaklju
čen, tako da so bili v tem 
podjetju poplačani tudi delav
ci . 

Nemočni veterinarji 
Bralka Branka iz Šentjur

ja je najbrž še vedno žalost
na - v nedel jo je v Draml jah 
avto zb i l njeno psičko. Po 
telefonu je pokl ica la celjske 
veterinarje, pa j i je dežurni 
veterinar odgovori l , da se bo 
l ahko pri njej oglasi l šele čez 
dve uri , nasveta po telefonu 
pa ni dal . »Moja psička je v 
m u k a h pogini la ,« je poveda
la Branka , ki jo je najbolj 
zan ima lo , kako je z organi
zaci jo dežurne veterinarske 
s l u ž b e . 

V Veterinarskem centru Ce
lje so povedali, da se podobni 
dogodki na žalost dogajajo in 
zatrdili, da razumejo bralkino 
žalost. Vendar je dežurna služ
ba čez vikend organizirana ta
ko, da dežura samo en veteri
nar, ki »pokriva« zelo veliko 
območje. Dežurni spi v centru 
ali pa je dosegljiv pri telefonu. 
Vendar nenehno odhaja na te
ren, potrebuje ga več strank, 
včasih pa se njegovo delo tudi 
zavleče. Zato se dogajajo ne
srečni primeri, kot se je to 
zgodilo naši bralki, da dežur
ni veterinar ni bil na razpola
go takoj, ko bi ga ljudje in 
njihovi ljubljenci potrebova
li. Do težav prihaja tudi med 
tednom - v torek, na primer, je 
bil veterinar na Svetini, nujno 
pa bi ga potrebovali tudi v 
Višnji Gori. 

Pogostili naistarejše 
Krajevna organizacija Rdečega križa in Krajevna skupnost Trnava sta tudi letos povabili 

svoje sokrajane, stare 70 in več let, na srečanje v prostorih.podružnične osnovne šole Trnava. 
V kulturnem programu so nastopili otroci iz vrtca in šole, vodila ga je Irena Štusej, za veselo 

razpoloženje pa je poskrbel glasbenik Vili Kotnik. Srečanje je bilo prijetno, ob zakuski, programu 
in pozneje, ko je bilo dovolj priložnosti tudi za dobro voljo, klepet, petje in še kaj. T. TAVČAR 
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S čeki po novem 
Večina s lovenskih bank 

od 1. aprila že dosledno spo
štuje tisti del medbančnega 
dogovora o nač inu unovče-
vanja čekov, ki določa, da 
lahko trgovci unovčujejo če
ke le v tistih bankah , ki so 
j ih izdale in ki so na ček ih 
tudi napisane. 

Druga pomembna spre
memba, da bodo banke trgov
cem izplačevale denar samo v 
primeru, da ima plačnik po
kritje na tekočem računu, bo 
po dogovorih bančnikov in tr
govcev začela veljati šele 1. 
julija. Oba sklepa sta v prete

klih tednih tako med trgovci 
kot potrošniki povzročila pre
cej razburjenja, prva pa sta se 
na nov red pri plačevanju s 
čeki odzvala Petrol in O M V 
Istrabenz, ki sta že zadnjega 
marca ukinila nakup goriva s 
čeki. Na največ šest čekov sta 
ohranila le nakup kurilnega 
olja. 

Čeprav so banke po 1. aprilu 
zavrnile kar nekaj prinašalcev 
čekov, to med trgovci ni pov
zročilo pretiranega razburja
nja. Nekoliko več dela so ime
li le bančni uslužbenci, ki so 
tistim, ki so prinesli čeke dru

gega izdajatelja, pojasnjevali, 
kam naj jih odnesejo. 

V Novi Ljubljanski banki in 
Abanki so prve dni aprila 
unovčevali po starem samo 
tiste čeke, ki so imeli datume 
zadnjih osem dni v marcu, v 
SKB in Poštni banki Slovenije 
pa od 1. aprila unovčujejo sa
mo svoje čeke. V nekaterih 
bankah (katerih natančno, za 
zdaj še ni uradnih informacij) 
so s trgovci že začeli sklepati 
pogodbe o novih storitvah, to 
je posredovanju čekov, ki jih 
bod-o izvajalci, to je banke, 
tudi posebej zaračunale. J I 

Skrunjenju ni videti konca 
Dobrih štirinajst dni nazaj 

je S lovensko pokopal išče na 
cel jskem Golovcu za nekaj 
časa zaživelo . Gost i lo je fil-
marje, k i so na tem območju 
posneli nekaj kadrov za no
vi s lovenski film o Prešernu, 
zatem pa še delavce, ki so za 
f i lmsko ekipo pospravil i ku
lise. A pri jazne obiskovalce 
so k m a l u nadomest i l i tisti, 
ki so podobo pokopal išča v 
zadnj ih letih zmal ič i l i sko
raj do neprepoznavnost i . 

Sredi prejšnjega tedna so v 
Komunalni direkciji Mestne 
občine Celje skupaj s policisti 
obiskali Slovensko pokopališ
če in odkrili nova skrunjenja. 
Po besedah strokovnega sode
lavca v direkciji Jože t a Smo
dile je poškodovanih preko 40 
grobov, ponekod so se lotili 
spomenikov, drugod nagrob
nih plošč oziroma okvirjev, pa 
grobnic... Za začetek maja v 
Celju napovedujejo, da bo 
osem delavcev programa jav
nih del skupaj s podjetjem 
Remont začelo s popravili na 
tistih grobovih, kjer je to še 
mogoče, ostale poškodovane 
in uničene nagrobne elemente 
pa bodo odstranili. 

Ker je v obstoječih razme
rah zavarovanje Slovenskega 
pokopališča praktično nemo
goče, skrunjenju ni videti 

konca. Zanimiva pa je pobuda 
našega bralca Draga iz Celja, 
ki je bil pretekli teden med 
tistimi, ki so poklicali Modri 
telefon Novega tednika. Pred
lagal je, naj celjski župan Bo
jan Šrot povabi na srečanje 
vse župane, ki so zadnjih 15 
let vodili Celje. »Pa naj skupaj 

sedejo in se odkrito pogovori
jo, kaj je kdo od njih storil za 
ureditev pokopališča.« Naše
ga bralca kot mnogo drugih 
Celjanov namreč zelo moti za
nemarjeno pokopališče, ki je 
prava sramota za mesto. 

1. S T A M E J Č I Č 
Foto: G R E G O R KATIC 

Nove rane na Slovenskempokopališču. 

Opekarniška jama čaka na stadion 1 
S pripravljalnimi deli v Opekarn išk i jami v Cel ju so delavci C M Cel je marca začel i urejj 

vse potrebno za gradnjo športnega centra oz i roma osrednjega nogometnega stadiona, kij 
mesto potrebuje, a se je iskanje pr imernega prostora vleklo dolga leta. ^ 

Med pripravljalnimi deli bodo delavci C M Celje odstranili približno 30 tisoč kubikov odvA 
zemlje in odpadkov, s preostalo zemljo pa bodo utrdili zemljišče za travno površij 
Oblikovanje amfiteaterske zelene površine, ureditev vseh komunalnih vodov ter zagradite 
o.bmočja pa so tudi dela, ki naj bi jih zaključili še letos. Te dni pa v gradbenem odboru izbiraj 
projektanta, ki bo pripravil projekt, s katerim bodo z javnim razpisom med sredino majaj 
junija iskali izvajalca za nadaljnja dela. IS, F o t o J 

Planinci, zbraninaCeljskikoČi. 

Serv is z a d r u š t v a 
Predstavniki društev Sa

vinjskega meddruštvenega 
odbora planinskih društev so 
se na letošnji prvi seji zbrali 
na Celjski koči, kjer jih je, z 
gostiteljema Francem Sinkom 
in Edijem Stepišnikom, poz
dravil tudi župan Mestne ob
čine Celje Bojan Šrot. 

Osrednji del seje je bil name
njen pregledu gradiva za sejo 
upravnega odbora Planinske 
zveze Slovenije. Jože Melan-
šek iz PD Velenje je ponovno 
kritično spregovoril o delu zve
ze, saj je preveč stvari nedoreče
nih, kar pomeni izgubo ljudi na 

terenu. Za boljšo koordinacijo 
bi kazalo nekatere naloge 
prenesti na meddruštvene od
bore, za katere bo treba preučiti 
tudi kriterije za financiranje. 
Melanšek se je kritično dotak
nil tudi nalog predsedstva, saj 
mnogi želijo vedeti, kaj 
omenjeni organ dela. 

D a n i l o Sb r i za j , nače ln ik 
gospodarske komisije pri PZS, 
je predstavil težave, s katerimi 
se srečujejo - predvsem so to 

premoženjska vprašanja, reJ 
vali pa so tudi denacionalizac 
ske zadeve. Lani so bili kiji 
pičlim sredstvom, ki jih za ek 
loško sanacijo planinskih d 
mov namenja država, aktiv 
tudi pri naložbah. »Za koče 
kategorije je država nameni 
borih 15 milijonov, kolika 
stane ena čistilna naprava,« 
povedal Sbrizaj. Del krivde g 
pripisati tudi društvom, saj' 
na razne razpise kljub veliki 
potrebam ne prijavljajo. 

EDI MAVI^ 
Foto: CIRIL SE 

Z zaporo ceste nad 
divje avtomobil iste 

Predlog za zaporo cest na 
območju Smrekovec-Kernes 
in J eze rn ikova p lanina-Bu-
kovc je Lovska druž ina 
Ljubno septembra lani na
slovila na O b m o č n o enoto 
Zavoda za gozdove Nazarje , 
na eni zadnj ih sej pa so ga 
sprejeli tudi l jubenski svet
n i k i . 

Omenjene ceste so speljane 
preko ozemlja divjega 
petelina ter pasišč srnjadi in 
gamsov, v tem predelu pa 
gnezdita tudi znamenita »Iju-
benska« orla. Večji promet 
opažajo zlasti lovci v polet
nem in jesenskem času, torej v 
času zorenja gozdnih sadežev. 
S težavami, ki nastajajo zaradi 
motenja tega dela naravnega 
rezervata, so bili seznanjeni 
tudi ljubenski občinski svetni
ki, ki so podprli predlog zavo
da za gozdove ter domačih 

lovcev in izglasovali sklep, ki 
v vsebini pravi, da je zapora 
obvezna za vse. Hkrati pa mo
ra biti omogočen nemoten do
voz lastnikom gozdov. 

Ljubenski planinci nad za
poro cest niso ravno navduše
ni, čeprav se jim zdi ukrep 
edina možnost vsaj nekoliko 
preprečiti tovrstno izletništvo 
po planinah. »Ne vemo, kako 
preprečiti divjim avtomobili-
stom vožnjo po rezervatu. 
Največji problem pa so moto
risti, za katere tudi cestne za
pore ne pomenijo ovir. Tisti, 
ki hodimo v planine peš, ne 
ogrožamo nikogar,« je pove
dal J o ž e Marolt , markacist 
ljubenskega planinskega druš
tva. Za nameček, pravi Ma
rolt, želijo nekateri planinsko 
transverzalo, najlepši del od 
Slemena do Raduha, prestavi
ti v dolino. EDI M A V R I C 

Vpis V vrtec 
Od 17. aprila dalje bodo v 

vrtcu Mavrica Vojnik vpisova
li otroke za šojsko Jeto 2000/ 
2001, in sicer za enote Keršo-
va, Prušnikova, Frankolovo in 
pa predšolske otroke - »malo-
šolarje«, letnik 1994 ter ja
nuar in februar 1995. B . J . 

S kabelsko televizijo tudi v 
Rečico 

Na informativnem zboru krajanov v Rečic i pri Laškem 
so se krajani seznani l i o možnosti nadaljnje razširitve 
kabelsko razdel i lnega sistema v naselj ih Spodnja Rečica 
in Huda J a m a . 

V tej krajevni skupnosti z okrog tisoč tristo prebivalci je 
trenutno priključenih le okrog sedemdeset gospodinjstev Spod
nje Rečice do tovarne Tim, kar je komaj 20 odstotkov. Na zboru 
je bilo prisotnih 51 krajanov, med katerimi vlada precejšnje 
zanimanje za kabelsko TV, vendar pa imajo besedah predsedni
ka sveta KS Matjaža Pikla težave s služnostnimi pra\acami 
lastnikov zemljišč, po katerih naj bi napeljali kable. Če bodo 
njihove izjave pridobljene do 1. maja, bo izvajalec del Elektro 
Turnšek z njimi pričel že konec maja. Prispevek naročnika bo 
znašal okrog 90 tisoč tolarjev O Zgornji Rečici pa zaenkrat še 
niso govorili, sai tudi koncesionar za ta del ne kaže velikega 
interesa. V L A D O M A R O T 

Prednosti enotnosti potrjene 
v Bras lovčah so se na 45 letnem občnem zboru sest̂  

delegati 35 prostovoljnih gas i l sk ih društev Gas i l ske zv«' 
Ža lec , ki skupaj štejejo 2800 operativnih članov. 

Med gosti zbora so bili tudi predstavniki sosednjih gasilsl^ 
zvez, republiške zveze, poveljnik savinjsko-šaleškega obmo^ 
Darko Koželj , predstavniki pobratene zveze iz Križevcev' 
Hrvaškem in braslovški župan Dušan Ggričar. 

Kot sta v poročilu poudarila predsednik Franci Skok 
poveljnik Franci Naraks , je bilo po delitvi občine Žalec naš^ 
novih tudi v gasilstvu nekaj vprašanj o delitvi. Prevladal^ 
prepričanje, da je povezanost v enotno organizacijo 
smiselna, zato so bila v občinah ustanovljena občinska pove') 
tva, povezana v gasilsko zvezo. Izjema so bila društva v ob̂ J 
Prebold, ki so ustanovila svojo zvezo. Ocenila sta, da je polo^ 
gasilstva v novih občinah dober. Gasilci so v preteklem 
opravili 69 intervencij, škode pa je bilo kar za 331 milijP'^'' 
Poudarila sta tudi prizadevanja na področju usposabljanja 
izobraževanja gasilcev. Glede tekmovalnih dosežkov ' 
posebej izpostavili mlade gasilce z Gomilskega, ki so ' 
nastopili na gasilski olimpiadi v Franciji in od zveze pf '̂' 
posebno priznanje. ^' 
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I Bodo »lilije« spet slavile? 
Pivovarna Laško, Union Olimpija, Krka Telekom in Loka kava bodo odločali o desetem pokalnem zmagovalcu 

\/ Treh HHjah se obeta najzanimivejš i za-
iijuček pokalnega tekmovanja doslej . Prvič 

jjfganizirajo laški košarkarsk i delavci , v 
'edeljskem finalu pa bi se po vseh napove-
! h morali ponovno sestati domač i in Ijub-
j^iiski evrol igaški p ivovarnišk i vrsti, toda 
\o]0 sobotno račun ico imajo tudi novo
meški zel iščni telefonisti. Edin i »outsider« 

Škofjeločani, ki sprva sp loh ne bi smel i 
^igrati v f inalnem kvartetu. 

^oka kava si je na igrišču uvrstitev sicer 
n[iborila, a jo je KZS zaradi neporavnanih 
jbveznosti do zveze nato diskvalificirala. Ka-
jjfje so vodilni možje slovenske košarke svoj 
^nepreklicen« sklep zlahka preklicali in si na-
l((,pali jezo Polzelanov (pritožba ni zalegla), ki 
bi po tej poti prišli na finalni turnir in zagotovo 
poskrbeli za veliko bolj negotov razplet. 

Težko Ljubljančanom... 
Unionu Olimpiji najbrž ni kaj posebej prijetno 

pri srcu, ko mora na pot proti Laškemu. To so 
udi sami velikokrat (posredno) priznali. Da pa 
;trah pred moštvom Aleša Pipana, kakršno je 
;eiiaj, ne bi popustil, so domači poskrbeli z 
jveina prvenstvenimi zmagama in vodilnim 
položajem v Ligi Kolinska. Bi se Laščanom z 
morebitnim pokalnim uspehom na široko odpr
la vrata tudi do prvega naslova 
iriavnih prvakov? Letošnji izi-
ji domačih tekmovanj so na 
ctrani gostiteljev. Ti so z Ljub
ljančani v tej sezoni izgubili le 
eflkrat, zadnji poraz pa jih je v 
irugein delu prvenstva doletel 
joma proti Zagorju. Brez njega 
ii »pole-position« ne bil več 
fašljiv, verjetno pa enako dr-
3za »zmajčke«, ki so ga že na 
začetku drugega dela hudo po
lomili v Kranju, v soboto pa se 
p je za uteho posrečila izdat
na revanša. Vendar pa je pokal
na tradicija zelo v prid branil
cem iz Tivolija. Od osamosvoji
le so pokal izgubili le leta 
1595, v zadnjih dveh (Novo 
inesto in Ljubljana) pa so bili 
njihove »stranke« prav laški pi-
'ovarji, ki so na pokalnem za-
ĵučku tretjič zapovrstjo. 

••.se prej pa Krka 
»Union Olimpija ima po iz-

Padu iz Evrolige dovolj časa 
^ pripravo na domače tek-

Še vedno so najboljše slo-
'fnsko moštvo, mi kajpada 
'ščemo svojo priložnost,« je 
Pfeviden M i l j a n Gol jovič , le
tos že večkrat v vlogi rešilne 
^ke, tudi v zadnjem medse-
Nnem prvenstvenem obra-
j-̂ iiu. Goljovič opozarja, da 
4ubljančani finale vselej do-
"•fo odigrajo, kljub temu pa je 
^̂ čja možnost premagati jih 
l*̂  eni tekmi kot pa v treh ali 
'̂'fih. Laški ostrostrelec še 

N opozarja na polfinale s 
f̂ko Telekomom, kjer jim bo 
Ĵ sproti stala druščina izvrst-
3 posameznikov. Smodiš , 
,̂ kič, Jevtovič, Petrov, Drob-
'̂ k in ostali so v soboto 
1̂ *̂ 080 lažje opravili svoje de--

Polzeh, kot pa je to 
JPelo "pivovarjem. Novo-
p^ini so tako dali vedeti, 

nimajo tako težkih nog in 
rok, kot bi marsikdo mi-

Strateg Ivan Sunara do-
(ĵ .̂ e bržkone prisilil, da o 
y'onu Olimpiji ne bi razmiš-
i j prezgodaj. »Proti Krki Te-
^ omu ne moremo hraniti 

takšen tekmec zahteva 
(jjjjsimalen pristop. Če pa bo 
rî 'jkovna razlika v našo ko-

^seeno velika, bomo mal

ce štedili dah,« še razmišlja 
»Golja« in napoveduje zače
tek v najmočnejši postavi. 
Seznam poškodovanih je v 
Laškem prazen, vzdušje v 
ekipi pa dogodkom primer
no. Enako velja za navijače, ki 
si bodo zaključni turnir ogle
dali skoraj zastonj (ceni 
vstopnic 200 in 500 sit), orga
nizatorji pa upajo, da na ra
čun zmerjanja gledalcev na 
K Z S ne bo potrebno spet na
kazovati cekinčkov, kot je bil 

Že v prihodnji sezoni bodo 
na vseh evropskih košarkar
skih igriščih veljala nova pra
vila, ki jih je Izvršni odbor 
FIBE lanskega decembra spre
jel v Mi inchnu . Igralni čas bo 
razdeljen v četrtine po 10 mi
nut z dvema dveminutnima 
odmoroma in 15-minutnim 
polčasom. Razen v zadnjem 
delu igre lahko trenerji zahte
vajo le en time-out, bonus pa 
je izpolnjen, ko moštvo naredi 
4 osebne napake. Napad je 
skrajšan na 24 sekund, čas za 
prenos žoge čez polovico 
igrišča pa na 8 sekund. Teh
nična napaka bo odslej kazno
vana zgolj z enim prostim me
tom in napadom nasprotnika. 

to primer po derbiju z Unio-
nom Olimpijo. 

Presenečenje in 
r e z e r v e 

Kapetan državnih in pokal
nih prvakov J u r e Zdovc se 
kaj dosti ne ozira za žaljivka
mi iz tribun, saj je v dolgoletni 
karieri doživel že hujše stvari. 
Po njegovem bi bilo podce-
njevalno vnaprej govoriti o fi
nalu. Pivovarno Laško zelo 
spoštuje, verjetno pa ga ni, ki 
bi upal staviti na škofjeloški 
podvig v dvoboju s Sagadino-
vo vrsto. »Upam, da bo naš 
pristop tokrat drugačen, kot v 
zadnjih dveh porazih z Lašča-
ni. Končali smo z Evroligo in s 
seboj ponesli še dovolj rezer
ve. Če pridemo v finale, napo
vedujem negotovost do zad
nje minute in zmago moje 

ekipe,« razmišlja Konjičan v 
dresu Ljubljančanov. 

Previden je tudi novomeški 
daljinski bombarder Ivo Na-
kič, ki se zaradi treh prvens
tvenih porazov s pivovarji ne 
želi prenagliti: »Polfinale bo tr
do, vložek je velik. V pokalu je 
vse mogoče, ključ uspeha pa 

vidim v obrambi, ki mora pre
prečiti razigra vanje nasprotni
kov. Z Laščani se dobro poz
namo in vemo, koliko je kdo 
sposoben. Odločale bodo po-

V finalu pionirskega košar
karskega festivala, ki je prav 
tako bilo v Laškem, so bili 
Domžalčani občutno boljši od 
Grosupeljčanov. Za najboljše
ga igralca so razglasili Borisa 
Jeršina (Grosuplje), najboljši 
strelec pa je bil Sanel Bajram-
liP (Domžale). Rezultati: O Š 
Primož Trubar Laško-OŠ 
Venclja Perka Domžale 61:76, 
O Š Brinje Grosuplje-OŠ Litija 
68:6L Z a 3. mesto: O Š Primož 
Trubar-OŠ Litija 65:58. Z a 1. 
mesto: O Š Venclja Perka-OŠ 
Brinje 69:45. Vrstni red: O Š 
Venclja Perka, O Š Brinje, O Š 
Primož Trubar, O Š Litija. Z a 
Laščane so nastopili Mil ia J u -
govič, Aljaž Zorko, M i h a Gaj-
šek, Enej Kirn, Ž a n Zdolšek, 
Rok Kokotec, Dejan Lamov-
šek, Gregor Siljan, David Ula-
ga, Borut Požun, Jure Krajnc 
in David Sojč. 

drobnosti,« meni veteran z za
vidanja vrednim »jugoligaš-
kim« stažem in računa na 
podporo navijačev, ki jih kot 
senca spremljajo na večini go
stovanj. 

P R I M O Ž ŠKERL 
. Foto: G R E G O R KATIC 

Aleš Kune bo skupaj z Lisico in Jurakom 
skrbel za nadvlado Laščanov pod obročema. 

Vrnitev odpisanih 
K o je že kaza lo , da so cel j 

ski košarkarj i tako kot lani 
»obviseli« v kval i f ikac i jah , 
so se po uspehu v Portorožu 
in medvedji us lug i Rudarja 
zavihte l i na 2. mesto in si 
priboril i dodatne kval i f ika
cije z Radovl j ičani . 

Rumeni so si možnost na
predovanja zagotovili z vsega 
5 točkami pozitivnega med
sebojnega količnika v krogu s 
Trbovelj čani in Portorožani 
(vsi po 2 zmagi in 4 poraze). 
Novi l.B-ligaš je Koper, Celja
ni pa bodo v dveh tekmah 
morali pokazati, da so boljši 
od Simpa Radovljice (prva 
tekma sinoči po zaklj. re-
dak.), ki pa ima kot predzad
nje moštvo iz l .B prednost 
domačega igrišča v primeru 
tretje tekme. Gorenjci so pov
prečno moštvo in brez viso
kih košarkarjev, vendar so v 
rednem delu lige doma npr. 
odpravili šentjurski Kemo-
plast, ki se že močno spogle
duje z Ligo Kolinska (odločil
no srečanje je bilo včeraj proti 
Novi Gorici po zaklj. redak.). 

Prvi mož KK Celje Franc Zor
ko ocenjuje, da je novi oziro
ma že tretji letošnji trener 
celjske vrste Mojmir Benčan 
uspel aktivirati Tajnika, Dja-
koviča in Kitka ter ekipo psi
hološko pripraviti na lovljenje 
koš razlike na obali, v moštvo 
se je po več kot polovici pr
venstva vrnil tudi Gregi. Po 
dogovoru z igralci bo klub 
zaostale obveznosti poravnal 
po končani sezoni. »Mi priha
jamo v formo, Simp Radovlji
ca pa štiri tedne ni igrala tež
kih tekem. Goji podoben slog 
igre, kot naš zadnji portoroš
ki nasprotnik, tudi mi smo v 
glavnem ohranili koncept. S 
pristopom, kot ga imamo se
daj, bi naš cilj lahko izpolnili,« 
je optimističen Zorko, ki bi 
želel, da se 12. april z velikimi 
črkami vpiše v zgodovino 
celjske košarke. Takrat bi no
vi/stari l.B-ligaš že lahko bil 
znan, le nekaj ur prej pa bodo 
košarkarice Ingrada v prvi 
tekmi finala končnice priča
kale Imos Jez ico . 

P R I M O Ž SKERL 

NA KRATKO 
Celje : Po spomladanskem 

delu namiznoteniške občin
ske lige je brez zmage le moš
tvo Nove Cerkve. Vrstni red: 
Cetis 14, Kovinotehna 12, 
Obrtnik A 10, Obrtnik B 8, 
Cinkarna 6, Petrovče 4, PUV 
N I V O 2, Nova Cerkev 0. J e 

senski del se prične 11. okto
bra. 

L jub l jana : Na zaključnem 
tekmovanju prve in druge 
strelske lige je nastopilo 12 
moštev. Uvrstitve, 1. liga, 
stand. zrač. pištola ekipno: 1. 
Rečica 99 točk, 2. Celje 78, 4. 
Mrož Velenje 53. Posamezno: 
1. Veternik (Mrož) 4010 kro
gov, 2. Maček (Rečica) 3959, 
4. Stuhec (Celje) 3948, 6. 
Brunšek (Rečica) 3931. 2. liga 
ekipno: 2. Rečica 75 točk. Po
samezno: 3. Knez (Rečica) 
385. Stand. zrač. puška, ekip
no: 3. Celje 64. Posamezno: 4. 
Ravnikar (Rečica) 4043, 5. Želj 
(Celje) 4022. 

Polze la : Na Fita lokostrel
skem turnirju je nastopilo 150 
tekmovalcev. V svojih katego
rijah so slavili Jeanipe Čoh, 
Robi Č o h , Jure Veler, Miran 
Cestnik (vsi Žalec) , Jožica 
Emeršič (Polzela), Aleksan
der Ošep in Dušan Perhač 
(oba Mozirje). 

Radenc i , Cel je : Na izbirni 
tekmi za kegljaško DP se je 
med 48 nastopajočimi v polfi
nale (15.4.) uvrstilo skupno 14 
celjskih, šoštanjskih in konjiš
kih kegljačev. Presenetil je 
Konjičan Gmajner. ki je v Ce
lju slavil s 1996 podrtimi keg-
Iji. V Radencih se je med os-
merico uvrstilo 5 Celjank, naj
višje se je z drugim mestom 
povzpela Petakova (Miro-
teks). 

Krvavec: Velenjčan Sovič je 
zmagovalec veleslalomske 
preizkušnje za DP za dečke in 
cicibane. V slalomu za pokal 
Radenske in Večera na Rogli 
pa je Celjan Srebot osvojil 
bron, Osterčeva pa je bila pri 
mlajših deklicah druga. 
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Le še navzgor? 
Predstavnika s Celjskega sta najuspešnejši »pomladanski« drugoligaški 

nogometni moštvi 

Esotech Šmar tno in Šent
jur letos sploh še nista obču
tila g renkobe poraza. Še več: 
le po enkrat sta remizi ra la , 
zato sta naraščajoč optimi
z e m in zaupanje vase po
vsem razuml j iva . Šentjur je 
le še korak do izpolni tve os
novnega cil ja - obs tanka v 
l igi , Šmarčan i pa b i mora l i 
za senzaci jo uprizori t i seri
jo v rhunsk ih predstav. 

Eno so prikazali ze minulo 
nedeljo, ko so na Bomhki doi-
lej vodilni ekipi Kopru priza
dejali šele drugi poraz v letoš
njem prvenstvu. Če dodamo, 
da je primorska obramba 
pred nedeljo kapitulirala le 
desetkrat, vijoličasti pa so ji 
nasuli kar tri gole, potem us
peh še dodatno dobi na teži. 

»Odprto« 
prvenstvo 

Esotech Šmartno je s podvi
gom poskrbel za negotovost 
pri vrhu, kjer sta doslej suve
reno vladala Tabor Sežana in 
Koper. Oba še imata lepo 
prednost sedmih oziroma še
stih točk pred najbhžjim zasle
dovalcem, toda sodeč po tre
nutnih rezultatih in pripravlje

nosti neposrednih tekmecev, 
se lahko stvari še pošteno za-
komplicirajo. Za podvig, ki ga 
v Šmartnem ob Paki sicer niso 
napovedovali, čeprav se zave
dajo, da so sposobni presene
titi, bi morali odpraviti le eno 
napako - popuščanje v navi
dezno »mirnem ozračju.« Gre 
seveda za tekme z nasprotniki 
iz spodnjega dela prvenstvene 
razpredelnice, kajti preveč je 
bilo spodrsljajev prav v po
dobnih primerih. Nazadnje z 
Nafto, ki se je v Lendavo vrnila 
neporažena... Svojo pravo 
vrednost pa bodo Šmarčani 
morali pokazati že prihodnjo 
nedeljo, kajti znova se bodo 
pomerili z vodilnim drugohga-
šein, tokrat s Taborom Seža
no, ki so ga posredno sami 
popeljali na vrh. Nov »puč« bi 
zagotovo še popestril drugoli-
gaška dogajanja in »vijoliča
ste« še pribhžal vodilnemu 
dvojcu, ob tem pa seveda ne bi 
bil pod kakšnim hudim priti
skom, da se mora za vsako 
ceno prebiti v najvišji rang tek
movanja. »Vodilni v klubu ne 
zahtevajo senzacije, zato smo 
neobremenjeni. Vprašanje je, 
ali so v Šmartnem ob Paki 
sploh pripravljeni na velik pre
skok. Naša edina naloga je, da 
dobro igramo in nabiramo 

točke predvsem proti >malim<, 
kajti izkazalo se je, da derbiji 
niso odločilni,« meni trener 
Šmarčanov Drago Kostanj šek 
in ponuja zanimivo razmišlja
nje: »Osnovni cilji so krojiti 
vrh, prikazati čim bolj všečno 
igro ter v elitno konkurenco 
vrniti kakšnega igralca. Seve
da to ne pomeni, da točke niso 
pomembne. Na pripravah 
smo vrhunsko formo tempira-
li prav za uvodnih 5 tekem, ko 
imamo izjemno težak razpo
red. Upam, da bomo presene-
tih še Sežance.« 

Pevnik bi nosil 
Enako uspešno kot Esotech 

Šmartno je v drugi del prvens
tva štartal tudi Šentjur, le da je 
imel bistveno lažji razpored. 
Toda cilji in domet moštva iz 
Športnega parka so bistveno 
skromnejši. Bojazen pred iz
padom je botrovala zagnane
mu delu »šefov« Mackoška in 
Emeršiča, trener Savič pa je 
uspešno uigral moštvo, ki ga 
krasi kolektiven duh. Šentjur
čani so bili pred nedeljskim 
obračunom z Jadranom Šepi-
čem pred zgodovinskim pod
vigom, saj v drugoligaški kon
kurenci doslej še niso štirikrat 
zapored zmagali. Tudi tokrat 
jim ni uspelo, a so bih zado
voljni tudi s točko, kajti Pri
morci še zdaleč niso naivna 
ekipa, ampak zelo disciplinira
na, ki se ni prišla le branit. 
Kljub temu so bili domačini 
boljši večji del tekme, toda več 
kot očitno je bilo, da nimajo 
svojega dne, saj je bilo v konč
nici akcij preveč napak. Med 
najbolj borbenimi je bil znova 
Robert Pevnik, nekoč zvezd
nik slovenskih prvoligaških 
igrišč, ki si je še pred časom 
silno želel povratka na Skalno 
klet. V Šentjurju je eden ključ
nih mož, tudi med najbolje 
pripravljenimi in njegove izja
ve so spet prava poslastica: 
»Na svojih plečih lahko nesem 
celotno zvezno vrsto C M Celja 
Publikuma,« meni »Pevac«, ki 
pa se mora s soigralci v prvi 
vrsti obrniti proti Črenšovcem, 
kjer bo gostoval pojutrišnjem. 
Če Šentjur ostane neporažen 
tudi po 20. krogu, potem bo 
dokončno jasno, da bo ohranil 
drugoligaški status. 

T O M A Ž L U K A Č 

Rudar ne popušča 
Velenjski nogometaš i so 

zaradi slabše razl ike v dose
žen ih in prejetih zadetk ih 
od H I T Gor ice sicer zdrsni l i 
na tretje mesto, toda točkov
na razmerja pri v rhu ostaja
jo nespremenjena. Tudi igra 
Velenjčanov je obetavna, za
to so prvi favoriti za osvoji
tev končnega drugega me
sta. 

^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ 

Rudar je vnovič postregel z 
gledljivo predstavo, žal pa je 
bilo občinstvo spet malošte
vilno. Klubski veljaki so tek
mo sprva predvideh za 18. 
uro, nato pa so jo prestavili 
na 15., češ da ta termin gle
dalcem bolj ustreza. Takšne 
in podobne odločitve ter sil
no umna razmišljanja so zaš
čitni znak velenjskega nogo
meta, ki še vedno čaka na 
popoln razcvet. S podobnimi 
prijemi ga ne bo dočakal, še 
zlasti ne v času »vladavine« 
trenerja Braneta Oblaka, ki 
uživa na tekmah pod žaro
meti, njegovi nadrejeni pa se 
na to požvižgajo. Toda ekipa 
Rudarja z enakim ritmom 
nadaljuje državno prvens
tvo. Končno se je vrnil dolgo 
časa poškodovani Živojin V i -
dojevič in proti Muri takoj 
zadel v polno, tako da bodo 
»knapi« najbrž odpravili neu
činkovitost, ki jih je stala vsaj 
treh točk: s Korotanom in 
C M C Pubhkumom. V prihod
njih štirih tekmah bodo Ve-
lenjčani za uresničitev sanj 
pač morali zaigrati odločno 
in zanesljivo zmagovati . S 

popolnim izkupičkom proti 
Domža lam, Dravogradu, Fe-
rotermu Pohorju in Potrošni
ku bi imeli enkratno izhodiš
če za naslov podprvaka. 

C M C Publ ikum še zdaleč 
nima podobno idealnega 
razporeda. Najhujšo preiz
kušnjo je sicer že prestal, saj 
je v Ljudskem vrtu izgubil na 
štajerskem derbiju. Trener 
Nikola Hlevski se s štirimi 
goli v svoji mreži nikakor ni 
mogel sprijazniti: »Dobro, da 
je deževalo, saj v nasprot
nem primeru Križanič in še 
kdo sploh ne bi zmoči l svoje 

opreme,« je bil piker Mi 
doneč, ki proti Maribo 
n o m med drugim ni mt 
računati na Šumolikosl 
in Beršnjaka. Igrala sta 
mreč za mladinsko moš 
ki se bori za obstanek v | 
ligi in je ugnalo Olimpij 
1:0. Mladinci imajo trenu 
na Skalni kleti prednost p 
vsemi. Dokler bo tako, b 
kritike na račun člansk 
moštva, ki je seveda edi 
ki zanima medije in navij; 
neutemeljene. , 

i Foto:GJ 

Nikola Ilievski: z zdesetkanim moštvom do kvarteta 
zadetkov v celjski mreži. 

ŠPORTNI KOLEDAR 
PETEK, 7.4. 

Teki 
Celje: Tek ob Savinji (18). 

Nogomet 
2 .SNL, 20. krog - Črenšov-

ci : Črenšovci-Šentjur (16). 
3 .SNL sever, 17. krog - S lo

venske Konj ice: Dravinja-
Hajdina, Šoštanj : Usnjar-Fu-
žinar, Mar ibor : Kovinar Mas-
com-Mons Claudius, Laško : 
TIM Laško-Krško, S lovenska 
Bistrica: Bistrica-Zreče (vse 
ob 16). 

Košarka 
Pokal Sloveni je , polfinale -

Laško: Pivovarna Laško-Krka 
Telekom (18), Union Olimpi-
ja-Loka kava (20,15) (finale v 
nedeljo ob 18, za 3. mesto ob 
15,30). 

Rokomet 
l .A D R L , od 1. do 6. mesta , 

1. krog - Celje: Celje Pivovar
na Laško-Termo (16,30), Ve
lenje: Gorenje-Prevent (19). 
Od 7. do 12. mesta - Hrpel je : 
Andor Jadran-Radeče (19). 

Plavanje 
Celje: Mednarodni Veliko

nočni miting (9). 

_ NlEDEUA,9.4. 

Nogomet 
Liga S i .Mob i l , 25. krog -

Velenje: Rudar (V)-Dravo
grad, Cel je : C M C Publikum-
Mura (obe ob 16). 

2 .SNL, 20. krog - Šmar tno 
ob Paki : Esotech Šmartno-Ta-

SREDA, 12.4. 
Košarka 

Liga Kol inska , od 1. do 6. 
mesta, 8. krog - Kranj : Tri-
glav-Pivovarna Laško, Polze
la: Savinjski Hopsi-Slovan 
(obe ob 19,30). O d 7. do 12. 
mesta - Zreče : Rogla Atras-
Loka kava (19). 

Doda tne kval i f ikaci je za 
l . B S K L , 2. tekma - Celje: 
Celje-Simp Radovljica (20). 

L S K L (Ž) , finale, 1. t ekma-
Cel je : Ingrad Celje-Imos Jez i 
ca (18). 

Rokomet 
L A D R L , od 1. do 6. mesta, 

2. krog - Cel je : Celje Pivovar
na Laško-Trebnje (18,30), 
Ljubl jana: Prule 67-Gorenje 
(19). O d 7. do 12. mesta -
Izola: Izola HM-Radeče (19). 

PANORAMA 
NOGOMET 

Liga Si.Mobil 
23. krog: Maribor Pivovar

na Laško-CMC Publikum 4:0 
(1:0). Rudar (V)-Mura 2:1 
(2:1) Vidojevič 7, Lavrič 23. 
Vrstni red: Maribor Pivovar
na Laško 53, HIT Gorica in 
Rudar (V) 43, Korotan 37, Pri-
morje in S C T Olimpija 35? 
C M C Publikum 31, Mura, 
Domžale in Dravograd 28, Fe-
roterm Pohorje 11, Potrošnik 
9. 

2.SNL 
19. krog: Šentjur-Jadran Še-

pič 1:1 (0:1) Pipenbaher 75. 
Koper-Esotech Šmartno 2:2 
(1:2) Mujakovič 12, Bauman 
24, Poljšak 73/avtogol. Vrstni 
red: Tabor Sežana 46, Koper 
45, Esotech Šmartno 39, Elan 
38, Železničar Ligro 36, Alu
minij 30, Zagorje 28, Živila 
Triglav in Jadran Šepič 25, 
Šentjur 23, Ivančna Gorica 21, 
Nafta 20, Rogoza 19, Drava 
15, Črenšovci 10, Avtoplus 
Korte 7. 

3.SNL sever 
16. krog: Hajdina-Zreče 2:1. 

Pobrežje-TIM Laško 1:0. 
Mons Claudius-Starše 0:1. 
Dravinja-Usnjar 1:0. Vrs tn i 
red: Paloma 38, Dravinja 37, 
Zreče 31, Fužinar 27, Gerečja 
vas 26, T I M Laško 24, Hajdina 
22, Usnjar 19, Krško, Starše in 
Kovinar Mascom 18, Mons 
Claudius 13, Bistrica 12, Po-
brežje 8. 

MALI NOGOMET 
1.SLMN 

Končn ica , polf inale: E M 
Celje Pelikan-Puntar Alpcom-
merce 4:2 (0:1). 

K O Š A R K A 

Liga Kolinska 
28. krog, od 1. do 6. mesta: 

Savinjski . Hopsi-Krka Tele
kom 71:86 (36:51) Kobale in 
Kahrimanovič 16, Cizej 14, 
Ovčina 7, S. Udrih 6, Gorjup 5, 
Josipovič 3, Jovanovič in 
Čmer 2. Slovan-Pivovarna 
Laško 66:91 (36:37) Goljovič 
28, Hafnar in Lisica 15, Kune 
11, Jurak 8, Dragšič 5, Bajra-
movič 4, Žarko vič 3, Kazafe-
rovič in Miletič 1. Vrstni red: 
Pivovarna Laško 54, Union 
Olimpija 53, Krka Telekom 
48, Slovan 42, Triglav 41, Sa
vinjski Hopsi 40. O d 7. do 12. 
mesta: Zagorje-Rogla Atras 
60:80 (31:42) Šporar in Miluti-
novič 13, Dundov, Mihailov-
ski in Benič 12, Zinrajh 8, Sta-
rovasnik 6, Herman 4. Vrs tn i 
red: Zagorje 44, Loka kava, 
Rogla Atras in Helios 37, Kraš
ki Zidar 36, Z M Maribor 35. 

Kvalifikacije za Ligo 
Kolinska 

4. krog: Flowtex Bežigrad-
Kemoplast 75:84 (40:44) No-
vakovič 26, Rovšnik, Toma-
žin, Zorko, Kočar 13, Ribezi 6. 
5. krog: Radenska Creativ-
Kemoplast 66:89 (29:39) Zor
ko 22, Novakovič 21, Ribezi 

15, Kočar 11, Rovšnik 9,1 
mažin 4, Maček in Krivec 
Vrs tn i red: Kemoplast 4 
Nova Gorica 45, Radensl 
Creativ in Flowtex Bežigr. 
44. 

Kvalilikacije za l.B S K 
6. krog: Portorož-Ce 

54:71 (25:33)Urbani jal7 ,D 
kovic 14, Kitek 13, Tajnik 1 
Čmer in Šarlah 5, Benčan 
Sušin 2. K o n č n i vrstni re 
Koper mladi 10, Celje, Ruč 
in Portorož 8. i 

ROKOMET 
1.A DRL 

22. krog: Celje Pivovar 
Laško-Radeče 43:17 (18: 
Kokšarov 10, Pungartnik 
Vugrinec 6, Šafarič 5, Skrbi«! 
Tomšič, Bedekovič, Šerbec 
Praznik 2, Pajovič in Mat 
skov 1 za GPL, Rantah 5, 
4, Trbojevič in Sotlar 2, Pr 
šek, Fister, Lipoglav in Pot' 
nik 1 za Radeče. Andor • 
dran-Gorenje 27:26 (12:1 
Rutenko 9, Plaskan 5, Ta« 
3, Kavaš, Sovič in M . Oštif 
Gavriloski in Gajšek 1. Koj 
ni vrstni red po r ednem ' 
lu : Celje Pivovarna Laško ^ 
Prule 67 39, Trebnje'34, P 
vent 33, Gorenje 23, Teri 
19, Slovan in Inles Riko 
Dobova 16, Radeče 13, An^ 
Jadran 8, Izola H M 3. 

1.A DRL (Ž) 
5. krog, od 5. do 10. me« 

Jelovica-Vegrad 26:16 (l^-
Vrstni red: Jelovica in Veĝ  
25, Gramiz Kočevje 23, ^ 
Daewoo Izola 14, Burja 6, ^ 
nik 4. 
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PREJELI 
SMO 

prijateljsko 
srečanje 

območni odbor sindikata 
.pokojencev je v Steklar-
.[em domu Hram v Rogaški 
"latini pripravil prijateljsko in 
|'(,variško upokojenih in za-
Qslenih " sindikalnih delav-

L Na srečanje so prišli upo-
igjeni in zaposleni sindikalni 
j^lavci iz Velenja pod vods-
jvom sekretarke Mire Videč-

in iz Celja pod vodstvom 
;ekretarja Kaluža Ladislava. 
\ Rogaško so prišli sindikalni 
jelavci, ki so v aktivni v svojih 
Ijstnih podjetjih, v podjetjih 
j,ivše družbene lastnine, za
posleni v raznih strokovnih 
jnstitucijah, pravnih službah 
in administrativnih delih. 
Predstavnik območnega 

odbora sindikata upokojen
cev je ugotovil, da imamo na
še bivše sindikalne delavce na 

, jelu na odgovornih funkci-
; lah. Nekateri so župani, neka-
. leri pa delujejo v Državnem 
i zboru Republike Slovenije. 
! srečanja sta se udeležila 
! predsednik slovenskih sindi-
, iiatov pred letom 1990 Marjan 

Orožen in Jeršan iz Z S S S . 
V uvodnem delu je bilo re

čeno, da je bil že dlje časa velik 
eteres, da se srečajo generaci
je sindikalistov, ki lahko veliko 
'̂ispevajo k ohranjanju tradi-

•ndikalnega gibanja in k 
i i j a n j u ustrezne družbe-
lime, zlasti takrat, kadar 

î ade do nezadovoljstva zapo
slenih pri iskanju njihovih pra
ne in zahtev. 
Prisotne je nagovoril pred

sednik Sindikata upokojen
cev Slovenije Ivan Kramer, ki 
lebil zadovoljen z udeležbo, 
prisotne pa je na kratko sez
nanil z delom sindikata upo
kojencev in kršitvami pravic 
delavcev, ki b o d o sindikat 
upokojencev potrebovali pri 
reševanju svojih problemov. 
Dotaknil se je lokalne samou
prave v bivši celjski regiji, v 
•(ateri je več kakor 50 let delo
valo osem občin, danes jih 
'niamo dvaintrideset. Prisot-
"Me pozval k včlanjevanju v 
sindikat upokojencev. 

Direktor Steklarskega do-
•t̂a Hram Valter Jordan je pri
sotne seznanil o razvoju ste
klarne in zaključenem lastni-
Jienju. Večinski lastniki v ste-
'̂ 'smi so delavci in upokojen-
?>ki si želijo, da bi s v o j delež 

povečali. K razvoju Steklar-
"5 Rogaška Slatina so prispe-

vsi zaposleni. 
V̂odnemu delu je sledila 

f̂ ferja, med katero ni manj-
'̂0 pomenkov in obujanja 

^Pominov, ob domači kapljici 
^ je razvilo pravo družab-
1° prijateljsko srečanje, ki ga 
JJPremljal tudi veseli zabavni' 

s plesom. Tako se je pozno 
•̂0̂  končalo zelo dobro pri-

J^l jeno srečanje v Steklar-
domu Hram, ki se mu 

„J!̂ 3JJujemo za prijetno 
^^aušje. Uspelo prijateljsko in 
^ .̂ '"î k̂o srečanje sindikalnih 
y .^^^ev bivše celjske regije je 
^ ''^o prisotnih spodbudilo, 

oodo tovrstna srečanja tudi 
•^^slednjih letih. 

F R A N C V R B N J A K , 
l i l Celje 

Protest 
žalitve, ki si jih je dovolil 

režiser mestnega lutkovnega 
gledališča Ljubljana Boris Ko-
bal na račun našega nadškofa 
in metropolita dr. Franca Ro-
deta in tudi na račun Koalicije 
Slovenija, presegajo vse meje 
dopustnega in še dovoljene
ga. Zaradi predvajanja tako 
vulgarne in žaljive predstave 
smo bili užaljeni in v srce 
zadeti verni in tudi drugi ljud
je blage volje. Posebej nas 
žalosti, da si tako nizke udar
ce dovoli ustanova, ki naj bi 
bila kulturna - in to proti lju
dem, ki so vzor srčne kulture 
in omike. 

Kdor naše užaljenosti in 
ogorčenosti ne razume, naj si 
predstavlja, kako bi se poču
til, če bi on bil postavljen na 
sramotilni steber? In kakor bi 
zagotovo sledile kazenske 
sankcije za režiserja, če bi bil 
na tak ali podoben način ža
ljen predsednik države, upra
vičeno pričakujemo in zahte
vamo enake sankcije za 
neodgovorno početje režiser
ja Borisa Kobala, ko gre za 
žalitve - hote in namerno pov
zročene - predstavniku cerk
ve in katoliškim vernikom, 
saj smo vendar pred zako
nom vsi enaki! So tako vul
garne žalitve odgovor na 
spravna prizadevanja cerkve 
v naši družbi? 

Na tej sporni predstavi je 
bil - poleg predsednika Kuča
na - kot gost navzoč tudi hr
vaški predsednik Stipe Mesič 
(tudi sicer se je vest o škanda
lozni in žaljivi gledališki pred
stavi bliskovito razširila po 
Evropi in svetu). Mar režiser 
Boris Kobal meni, da se bo 
Slovenija promovirala v svetu 
s tako prostaško žaljivim na
stopom do hierarhične in ob-
čestvene cerkve? Da, promo
virala že, toda v slabi in nega
tivni luči! S takšnimi žaljivimi 
predstavami Boris Kobal ne 
prispeva k časti Slovenije v 
svetu! 

Ali more biti gledališki reži
ser človek, ki ne pozna ali pa 
ne upošteva zlatega pravila 
za sožitje v družbi: »Česar 
nočeš, da bi tebi ljudje štorih, 
tudi ti drugim ne stori«? Naj
manj kar prizadeti pričakuje
mo in zahtevamo, je, da za
menjajo Borisa Kobala na 
mestu gledališkega režiserja 
in da se odgovorni za sramo
tilna dejanja in žalitve vsem 
prizadetim opravičijo. 

I V A N G L U Š I Č , 
Mozirje 

ZAHVALE, 
POHVALE 

Proslava na 
Teharjih 

S prijateljico sem se udele
žila proslave ob materinskem 
dnevu. Doživela sem krasen 
umetniški literarni večer, ki 
ga je pripravilo ljubiteljsko 
gledališče Teharje pod vods
tvom Rada Simonitija. Ob 
glasbi iz filma »Cvetje v jese
ni« smo spoznavali Cankarje
vo Skodelico kave. Sveto ob
hajilo in pesmi Ivanke Godec 
Štirje lokvanji. Obiskala me je 
mamica in še druge. Ganile so 
me njene lepe globoko čus

tvene pesmi, nove so. Moj 
pogled na polno dvorano mi 
je dal vedeti, da so tudi kraja
ni Teharij z mano vred doži
veli res lep večer. 

S A N D R A L O N Č A R , 
Celje 

Za lepše 
žMjeiije 

v Domu upokojencev Šmar
je pri Jelšah za stanovalce 
vsak mesec pripravljajo različ
ne prireditve. Tudi letos je bilo 
že več prireditev in pustna 
tombola. V marcu so združili 
praznovanje dneva žena, 40 
mučenikov in materinskega 
dne. Za 8. marec smo dobile 
vse ženske nageljne. Za tem 
smo se zbrali v veliki dvorani 
jedilnice, kjer so nas prisrčno 
pozdravili šmarski otroci iz 
vrtca z vzgojiteljicami in z le
pim nastopom. Za veselo raz
položenje je poskrbel naš stari 
znanec - muzikant Pajk, ki je 
poleg igranja tudi lepo pel. Ob 
jedači in vinski kapljici ter mu-
zikantu, ki mu je pomagal me
dicinski tehnik Ferdo, smo vsi 
zapeli tako, da dobre volje ni 
manjkalo. 

Iskrena hvala upravi Doma 
upokojencev Šmarje pri Je l 
šah, ki je stanovalcem omo
gočila lepo doživeto popold
ne. Hvala tudi šmarskim 
vzgojiteljicam iz vrtca za nji
hov trud in malčkom za lep 
nastop. Ta dan so bile pozab
ljene vse težave, ki nas 
spremljajo. 

H I L D A L O K O V Š E K , 
D U Šmarje pri Jelšah 

Skrbimo za 
svoje člane 

življenje je kruto in usoda 
se z marsikom neusmiljeno 
poigrava. Tako živi med nami 
mnogo ljudi, ki se ne morejo 
znajti v življenju brez pomoči 
širše družbe. Tudi v našem 
Društvu invalidov Celje se 
najdejo člani, potrebni pomo
či, ki jim poskušamo poma
gati in lajšati življenje. Naši 
prostovoljci - poverjeniki, ki 
delujejo na terenu, nam spo
ročajo o potrebi nudenja po
moči kateremu od članov. 

Tako se je zgodila tudi na
slednja akcija, ko se je v teža
vah znašla članica - samohra
nilka, mati treh šoloobveznih 
otrok. Brez lažne skromnosti 
se lahko pohvalimo z ekspe-
ditivnostjo članov, komisije 
za socialno delo pri DI Celje. 
Takoj smo obiskali omenjeno 
družino in ker je zima kazala 
zobe, gretja pa ni bilo, smo 
stopili v akcijo za rešitev tega 
problema. Preko oddaje »Ma
li O« na Radiu Celje smo uspe
li pridobiti peč za gretje in 

organizirali prevoz. Za* po
moč se želimo zahvaliti daro
valcem - družini Ribič iz Žalca 
in tudi Območnemu združe
nju Rdečega križa Celje za 
pomoč pri prevozu. 

Mati je v pogovoru nakaza
la tudi na potrebo zamenjave 
oken in ureditve dovozne poti. 
Stopili smo v stik z določenimi 
institucijami s prošnjo za po
moč; od njih pa pričakujemo 
razumevanje in pomoč. Re
snično si prizadevamo po naj
boljših močeh pomagati na
šim članom na takšen ali dru
gačen način. Zavedamo se da
našnjega časa in zato še bolj 
odprtih src prisluhnemo čla
nom Dl v stiski in se potrudi
mo olajšati njihove težave ter 
jim tako prinesti malo sonca in 
veselja v njihove domove. 

Ž E U K A V O V K , 
DI Celje 

Mladim V pomoč 
Mladi in mentorji programa 

S K A L A - P U M želimo vsem 
sponzorjem izreči zahvalo za 

velikodušno pomoč. Brez nji
hove darežljivosti bi bilo za
četo delo veliko bolj osiroma
šeno. 

Pri programu sodeluje 25 
mladih iz različnih krajev 
celjske regije, ki zaradi raz
ličnih vzrokov niso dokonča
li srednje šole in so brezpo
selni. Skupaj z mladimi pri
pravljamo in izvajamo različ
ne projekte ter delavnice. 
Vse to delamo z namenom, 
da spoznamo značilnost raz
ličnih poklicev, osvajamo 
znanja in spretnosti, ki nam 
koristijo v vsakdanjem živ
ljenju in si pomagamo na po
ti v samostojno življenje ter 
pri iskanju svojega mesta v 
družbi . 

Tudi s pomočjo sponzorjev 
nam je uspelo urediti prosto
re S K A L A - P U M in mladim 
omogočiti nemoteno delo. 
Imena podjetij in darovalcev 
so že izpisana na vidnem me
stu v naših prostorih na Kidri
čevi 3 v Celju. Vabimo vse, da 
nas ob priložnosti obiščete. 
Hvala vsem, ki so s svojim 

dejanjem pokazali, da j im 
mladi veliko pomenijo! 

J A N E Z K R N C , 
mentor 

Za vec svetlobe 
V mesecu novembru 1999 

je M D S S izdalo zloženko, s 
katero je predstavilo potrebe 
in nujnost po posodobitvi 
opreme in uvajanja novih 
programov v našem invalid
skem podjetju Svetloba, kjer 
zaposlujemo naše slepe in 
slabovidne člane. 

V akcij i je bi lo zbranih 
skromnih 572.000,00 sit. S 
temi sredstvi smo kupih 
sredstva za delo in delavce 
z okvaro vida. V s e m , ki ste 
n a m pomaga l i , se najlepše 
zahva l ju jemo, pr iporočamo 
pa, da uporabite možnost 
fotokopiranja, masaže in 
čiščenja ušes s tulci v našem 
inva l idskem podjetju Svet
loba na Gregorč ičevi 6 v C e 
lju. 

EDI V O D E B , 
predsednik M D S S 
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Vse več vlomov 
v Polici jski upravi Cel je 

ocenjujejo, da je stanje na 
področju kriminalitete še ved
no v takšnih razsežnost ih , 
da ga je mogoče uč inkovi to 
obvladovati , četudi se je šte
vilo vseh kazn iv ih dejanj v 
letu 1999, v primerjavi z le
tom poprej, neko l iko pove
čalo. Največje povečanje so 
zabeleži l i na območju PP Ž a 
lec, največji upad kazn iv ih 
dejanj pa na o b m o č j u PP 
Šmarje pri J e l š a h . 

V največjem porastu so deja
nja s področja premoženjske 
kriminalitete. Tako se je obrav
navano število vlomov s pred
lanskih 768 lani povečalo na 
1005, tatvin s 1119 na 1391. 
primerov nasilništva z 20 na 
30. V celotni kriminaliteti je 
razmeroma veliko kaznivih de
janj z elementi nasilja, kot so 

preprečitve uradnih dejanj urad
nim osebam, hude telesne poš
kodbe, roparski napadi ipd. V 
skupnem deležu kriminalnih 
dejanj pa so mladoletne osebe 
udeležene kar s 15 odstotki. 

V letu 1999 so v policisti in 
kriminalisti posebno pozornost 
namenjali odkrivanju in pre
gonu kaznivih dejanj spolnega 
nasilja in nasilja v družini, ki 
so v porastu, pri tem pa dobro 
sodelovali s centri za socialno 
delo. 

Na področju organiziranega 
kriminala so bili celjski poli
cisti in kriminalisti v minu
lem letu zelo 'uspešni , tu gre 
predvsem za razkrivanje oseb, 
vpletenih v trgovanje z mami
li, tatvine vozil in ponarejanje 
denarja. 

Na področju gospodarske 
kriminahtete so najpogostejša 

kazniva dejanja goljufije, po
narejanja in uporaba ponare
jenih vrednotnic, zloraba ne-
krit^ga čeka in bančne ali kre
ditne kartice ter poneverbe. 

Na Celjskem so se v letu 
1999 zgodili 4 umori (leta 
1998 osem), obravnavali so 
1391 tatvin (1119), štiri po
sebno hude telesne poškodbe 
(2), 77 hudih telesnih poš
kodb (74), 30 primerov nasil
ništva (20), 9 primerov posils
tva (12) itd. 

Za konec navajamo še nekaj 
najbolj odmevnih dogodkov, 
ki so na območju PU Celje 
zaznamovali leto 1999 in uso
de ljudi, povezane s temi do
godki: 23. aprila je policisti 
PP Celje pri opravljanju urad
nih nalog uporabil strelno orož
je zoper Celjana Naserja B. in 
ga pri tem smrtno ranil. 

Celjski kriminalisti so apri
la v Cerovcu pri Rogaški Slati
ni zaključili večmesečno akci
jo, v kateri so odkrili in prijeli 
sedemčlansko združbo prepro
dajalcev orožja in mamil. 

2. septembra sta v Velenju 
oče in sin po večletnih sosed
skih sporih napadla J . S . V obra
čunu na cesti je M . M . starejši 
v J . S . izstrelil iz pištole več 
nabojev, zaradi česar je ta umrl. 

30. septembra je, po dlje 
časa trajajočem sosedskem spo
ru v Janškovem selu pri Vele
nju, A . D . vstopil v hišo soseda 
B.H. in ga z nožem dvakrat 
zabodel in mu prizadejal smrt
ne rane. 

11. novembra je J . S . v Slan-
cah pri Celju fizično napadel 
P.B. in mu prizadejal hude 
poškodbe na glavi. Da bi deja
nje prikril, ga je nato vrgel v 
vodnjak na hišnem dvorišču, 
truplo pa so iz vodnjaka po
tegnili policisti. 

M A R J E L A A G R E Ž 

MINIKRIMIČI 

V izložbo po 
motorko 

v noči na 28. marec je nez
nani storilec vlomil v izložbo 
trgovine Kmetijske zadruge 
Laško v Globokem pri Rim
skih Toplicah. Iz izložbe je 
izvlekel ter odpeljal motorno 
žago Husquarna, vredno 111 
tisoč tolarjev. 

Od zadaj po glavi 
Jožica Š. je šla 28. marca 

popoldne peš po parkirišču za 
nekdanjim lokalom Barfly v 
Celju, za njo pa se je s kole
som pripeljal neznan mlajši 
moški, ki je žensko udaril z 
roko po glavi in ji iz roke 
iztrgal plastično vrečko in tor
bico z denarjem in osebnimi 
dokumenti. Takoj za tem je 
nasilnik pobegnil v smeri mest
nega parka. 

Napadalec z nožem 
Nasilje je 28. marca okoli 

21. ure doživela tudi 51-letna 
Olga M . , ki je šla peš mimo 
otroškega dispanzerja Z D v 
Celju proti Kersnikovi ulici. 
Tam sta jo dohitela dva mlajša 
moška. Eden od njiju je zgra
bil za torbo, ki jo je nosila na 
rami. Ker ženska torbe ni ho
tela izpustiti iz rok, je napada
lec z nožem prerezal ročaje, 
pri tem pa napadeno porezal 
po podlahti leve roke. Nez
nanca sta nato stekla v smeri 
bližnje gimnazijske zgradbe, 
kasneje pa preštela denar, do 
katerega sta prišla z nasiljem. 
Olga M . je oškodovana za oko
li 7 tisoč tolarjev. 

Tudi žvecilice 
v torek, 28. marca dopoldne, 

je neznani storilec vlomil v Ma-
co bar za kmetijsko šolo v Šent
jurju. Ukradel je nekaj stekle
nic piva in manjšo vsoto denar
ja ter več žvečilnih gumijev. 
Lastnik Marjan B. je oškodovan 
za okoli 15 tisoč tolarjev. 

Skaženi nacii 
v torek, 28. marca ponoči, 

je budni občan prekrižal načrt 

osebi, ki jo je opazil, ko je v 
Petrovčah vlomila v kiosk pod
jetja Sadex. Še preden si je 
neznani storilec uspel nabrati 
dovolj robe, so ga presenetili 
žalski policisti in varnostnik 
podjetja Varnost. Ti so ugoto
vili, da je vlomil in kradel 38-
letni Štefan K. 

Kradejo na 
gradbiščih 

Najrazličnejša gradbišča, de-
lovišča in skladišča so zanimi
va območja za zmikavte. Tako 
se je koncem prejšnjega tedna 
zgodilo, da je iz laboratorija 
asfaltne baze v Veliki Pirešici 
neznani storilec ukradel elek
tronsko tehtnico, vredno oko
li 200 tisoč tolarjev. 

Ž e kar na začetku 
v sredo, 29. marca zjutraj, 

torej dva dni po otvoritvi trgo
vine, je neznani storilec poš
kodoval steklo ob vratih trgo
vine Vele na Gubčevi ulici v 
Celju. Z dejanjem je trgovska 
družba Vele oškodovana za 
približno 50 tisoč tolarjev. 

Zažigalecna 
balkonu 

v sredo, 29. marca okoli 
11.30 ure, je neznani storilec 
zanetil ogenj na balkonu vi
kend objekta v Podkraju pri 
Velenju, last Mihaela K. Ogenj 
je najprej na balkonu zajel 30 
lesenih gajbic, od tam pa se je 
razširil na celoten objekt. Kljub 
intervenciji gasilcev iz Pesjega 
in Velenja je zgorelo celotno 
ostrešje, uničen pa je tudi strop 
in večina inventarja v notra
njosti vikenda. Gmotna ško
da, ki je nastala, znaša približ
no 8 milijonov tolarjev. 

Ukradena ibiza 
v noči na 30. marec, je s 

parkirišča pred stanovanjskim 
blokom na Ulici Kozjanskega 
odreda v Rogaški Slatini izgini
lo temnozeleno osebno vozilo 
Seat Ibiza 1.4, ki ima registr
sko oznako C E 85-06F in ki je 
last Milenke B. , ki je oškodo

vana za 1 milijon 200 tisoč 
tolarjev. Če bi kdo kaj vedel o 
pogrešanem vozilu, naj pokli
če na telefonsko številko 113. 

Okrasna tatvina 
v noči na 30. marec je nekdo 

preplezal ograjo v Vrtnarstvu 
na Ljubljanski cesti v Celju in 
se podal v tamkajšnjo dreve
snico, kjer je nakradel za okoli 
200 tisoč tolarjev sadik različ
nega okrasnega grmičevja. 

izkoristil priložnost 
v četrtek, 30. marca okrog 

poldneva, se je neznani stori
lec mudil na enoti Pošte Slo
venije na Krekovem trgu v Ce
lju in izkoristil kratko odsot
nost poštne delavke, odmak
nil steklena vratca in z delov
nega pulta ukradel pisemsko 
kuverto, v kateri je bilo 100 
tisoč tolarjev gotovine. 

Vlomil V Turista 
v četrtek, 30. marca zjutraj, 

je nekdo vlomil v bife Turist 
na Kovaški cesti v Zrečah. Tam 
si je izbral nekaj alkoholnih 
pijač, cigaret, zgoščenk, žve
čilne gumije ter fotografski 
aparat Kodak. Lastnik Vasja B. 
je oškodovan za pribhžno 70 
tisoč tolarjev. 

Vita so našli pri 
Petru 

v četrtek, 23. marca zjutraj, 
je bilo izpred stanovanjske hi
še v Letušu ukradeno kombi
nirano vozilo Mercedes Vito, 
last podjetja Touring Marovt, 
žalski policisti pa so čez teden 
dni odkrili, kdo ga je ukradel. 
To so ugotovili med hišno prei
skavo pri Petru M . (46), stanu-
jočem na območju Mozirja. 

Oškodovala 
delodajalca 

Natakarica T.F, iz Vojnika, 
zaposlena v kava baru ele
menti v Vojniku, je osumlje
na, da je v noči s četrtka na 
petek ukradla dnevni izkupi
ček ter nekaj alkoholnih pijač 
in cigaret. Lastnika lokala je 
oškodovala za okoli 70 tisoč 
tolarjev. 

Neslana zabava 
Slabo zabavo sta si, minuli 

četrtek popoldne, na Starem 
trgu v Konjicah privoščila 28-
letni Konjičan Viktor M . in 27-
letni Velenjčan Danijel A. Okoli 
15.30 ure se je Viktor spom
nil, da ima doma zračno puš
ko, jo potem napolnil, 'name
ril skozi okno in ustrelil. Nav
dušen nad početjem prijatelja 
je enako storil tudi Danijel, 
oba pa sta neznansko uživala, 
ko sta zadela vsak v svojo tar
čo, v peško Amalijo A. , ki je 
zaradi izstreljenega metka utr
pela lahko telesno poškodbo, 
in v Franca K., ki je zavpil od 
bolečine. Policisti so kmalu 
ugotovili, od kod je bilo stre
ljano, puško zasegli, oba strel
ca pa se bosta za svoje početje 
zagovarjala pri sodniku. 

Vlomilci V Kerosu 
Neznani storilci so v noči s 

30. na 31. marec vlomili v 
prodajalno Keros na Rogaški 
cesti v Šmarju pri Jelšah. Ukrad
li so veliko prodajnih izdel
kov, kot so motorne žage, škro
pilnice, visokotlačni čistilci, 
razno električno orodje, avto-
radijski sprejemniki, videore-
korderji, glasbeni stolpi in te
lefonski aparat. Omenjeno pod
jetje so oškodovali za okoli 1 
milijon 200 tisoč tolarjev. 

Kradli les 
V času od 19. do 31. marca, 

so neznani storilci na območ
ju Bohorja posekali in ukradli 
okoli 8 kubičnih metrov smre
kovega in približno 4 kubične 
metre javorjevega lesa. Sklad 
kmetijskih zemljišč in gozdov 
R Slovenije je oškodovan za 
207 tisoč tolarjev. 

M . A . 

PROMETNE NEZGODE 

Trčenje s službenim 
vozilom 

Na Čopovi ul ici v Cel ju se je 
27. marca dopoldne pripetila 
nezgoda, v kateri se je kasne
je ugotovilo, da sta dve osebi 
utrpeli hude telesne poškod
be, gmotna škoda pa znaša 
pribl ižno 700 tisoč tolarjev. 

Patrulja Prometne policij
ske postaje Celje se je navede
nega dne s službenim vozilom 
peljala na ogled kraja promet
ne nezgode, ki se je zgodila 
pred križiščem Čopove ulice 
in magistralne ceste Zahod v 
Celju. Ker je na Čopovi ulici 
stala kolona vozil, je voznik 
službenega avtomobila, 31-letni 
Robert K., vključil modre ro
tacijske luči in sireno ter zape
ljal po levi strani mimo stoje
če kolone. Takrat je iz ulice na 
Lavi pripeljal voznik osebne
ga avtomobila, 32-letni Bojan 
Z . , ki je v križišču zavil levo 
na Čopovo ulico, kjer sta poli
cijsko vozilo in vozilo Bojana 
Z. trčili. Hude telesne poškod
be sta utrpela voznik službe
nega vozila policije in 27-letni 
sopotnik Vojko S.. 

Nepazljivo na 
prednostno cesto 
Na Goriški cesti v Velenju 

se je v torek, 28. marca po
poldne, pripetila nezgoda , v 
kateri je ena oseba utrpela 
hude telesne poškodbe, ena 
pa lažje . Gmotna škoda zna
ša okoli 100 tisoč tolarjev. 

Denis P. (17) je vozil kolo z 
motorjem po Splitski cesti. 
Na prednostno Goriško cesto 
je zapeljal v trenutku, ko je z 
njegove leve strani pripeljal 
voznik osebnega avtomobila, 
18-letni Suvad B . , nakar je 
prišlo do trčenja, v katerem je 
voznik kolesa z motorjem utr
pel hude telesne poškodbe, 
voznik osebnega avtomobila 
pa lahke. 

Nesreča V križišču 
V S lancah se je 31. marca 

popoldne pripetila prometna 
nezgoda, v kateri sta bil i dve 
osebi hudo telesno poškodo
vani , gmotna škoda pa zna
ša okoli 850 tisoč tolarjev. 

Peter S. (22) iz Levca je 
vozil osebni avtomobil iz smeri 
Kidričeve ulice proti Teharju. 
V križišču z lokalno cesto Slan-
ce - Bukovžlak je zavijal v 
levo, takrat pa je po glavni 
cesti iz smeri Štor pripeljal 
voznik osebnega avtomobila, 
40-letni Marjan Z . iz Šentjan
ža nad Štorami. V trčenju sta 
hude telesne poškodbe utrpe
la voznik Marjan Z . in njegova 
sopotnica, 36-letna Marjeta Z . , 
prav tako iz Šentjanža nad 
Štorami. 

Trčenje V koloni 
Na regionalni cesti ^^ 

naselja Nova Cerkev se 
petek, 31. marca popoln' 
pripeti la nezgoda, v kalen 
bila ena oseba hudo telj, 
poškodovana , na vozilih 
je škode za pr ibl ižno 1 q, 
jon tolarjev. 

J o ž e f e . (48) iz Vinske G, 
je vozil kombinirano vo; 
(kot zadnji v koloni vozil 
smeri Lemberga proti Vj 
vasi. Ko je kolona pripejj 
do neoznačene ovire navo 
ču, so se vozila pričela ust 
Ijati, voznik Jožef C . pa jet 
v vozilo pred njim, ki gj 
upravljal 28-letni Matjaž V 
•Vinske Gorice. V trčenja j 
hude telesne poškodbe utrp 
sopotnik v vozilu Matjaža ^ 
32-letni Vincenc Š. iz Klanci 

V drevo 
Na Cest i na Ostrožno vC( 

lju se je v soboto, 1. aprilao 
2.50 uri , pripetila nesreča, 
kateri sta bili dve osebi hud 
ranjeni , na vozi lu pa je šk( 
de za okoli 100 tisoč tolarje 

Robert D. (21) iz Galicijei 
vozil osebni avtomobil po O 
sti na Ostrožno iz smeri Čopi 
ve ulice proti Lopati. Ko i 
pripeljal v blagi levi ovinek, 
zapeljal z vozišča na nasip in 
sprednjim delom vozila trčil 
drevo. Pri tem sta se voznik 
sopotnik, 17-letni Bojan P, 
Velike Pirešice, hudo teles 
poškodovala. 

Silovito V 
priklopnik 

Na regionalni cesti zuni 
naselja Stranice se je v sob« 
to, 1. aprila popoldne, pripf 
tila nezgoda, v kateri sta bil 
ranjeni dve osebi, ena huje 
na voz i l ih pa je škode i 
pr ib l ižno 700 tisoč tolarjev, 

Gregor K. (28) iz Celja j 
vozil osebni avtomobil iz sme: 
Slovenskih Konjic proti Viu 
nju. Za križiščem za Vitanjef 
dohitel voznika traktorja, '̂ 
letnega Milana S. iz Ivence.t 
je imel k traktorju prikljuft 
no enoosno prikolico, silovii' 
trčil v prikolico, potem pa S 
je, skupaj s traktorjem, odbili 
desno z vozišča. Voznik Grč 
gor K. je bil lažje ranjen, hud 
telesne poškodbe pa je utrpi 
voznik Milan S. 

Zanašalo ga je 
Na regionalni cesti zun̂  

naselja Velenje se je v n^i^ 
Ijo, 2. aprila dopoldne, prip̂  
tila nezgoda, v kateri sta bi 
ranjeni dve osebi, ena hû ^ 
Na voz i lu je nastalo za oki)' 
pol mi l i jona tolarjev škod« 

Jasmin A. (19) iz Velenja!' 
vozil osebni avtomobil po 
gionalni cesti iz smeri Veleî '' 
proti Skalam. Ko je zapeljal' 
oster levi pregledni ovinek" 
zapeljal na nasprotno vozî "̂ ^ 
pri tem ga je začelo zana^^i' 
tako da je zapeljal preko 
kine v jarek na desni str̂ :̂ 
ceste. Pri tem je voznik ufP, 
hude telesne poškodbe, l^J' 
ranjen pa je bil sopotnik, 
letni D .A. 

M 
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^ torek, 28. marca okoli 
, 30 ure, je nastal požar na 
^isno naseljeni stanovanj-

h i š i v Migojnicah, last 

"ogenj je zajel hodnik, dnev
ni sobo, kuhinjo in kopalni-
^ požar pa sta pogasila os-
jjnik hiše in njegova hči. 
jjfgjskovalci so ugotovili, da 
.(lo požara prišlo zaradi krat
ka stika na električni nape-
pvi na hodniku, kjer je elek-

omarica. Gmotna škoda, 
Ijje nastala, znaša okoli 300 
jsoč tolarjev. 

Ogorek povzročil 
požar 

v soboto, 1. aprila okoli 
550 ure, je izbruhnil požar 
( Z b i r a l n i c i odpadkov v Zdra-
rijišču Laško. 
Najprej je zagorelo v pla-

itičnem kontejnerju, od ko-
jer se je ogenj razširil še na 
tontejner iz kovine. Zaradi 
lisoke temperature se je na 
stropu začela topiti nadomet-
laelektrična napeljava. Požar 
iopogasiU gasilci iz Laškega, 
potna škoda, ki je nastala, 
B znaša okoli 200 tisoč tolar-
(V. Najverjetneje je požar na-
tal zaradi malomarno odvr-
lenega cigaretnega ogorka. 

Nevarnost na dveh kolesih 
Poostreni nadzori voznikov enoslednih vozil nekoliko drugače in bolj učinkovito - Zaseg predelanih vozil 

Pomlad je tu in spet so 
množično na cestah kolesar
ji in vozniki motornih koles, 
koles z motorjem in podob
nih enoslednih vozil, ki v 
prometu in na neprometnih 
površinah povzročajo tudi ne
malo nevšečnosti, hrupa in 
nesreč. Da bi bila udeležba 
teh voznikov v prometu in 
stanovanjskih soseskah to 
sezono čim manj boleča in 
moteča, so v P U Celje pripra
vili vrsto akcij nadzora. 

Po statističnih podatkih je v 
času od maja do septembra kar 
30 odstotkov vseh prometnih 
nesreč takšnih, v kateri so ude
leženi vozniki enoslednih vo
zil, 25 odstotkov pa je med 
njimi povzročiteljev promet
nih nesreč. Najpogostejši vzro
ki za te nesreče so prehitra 
(divjaška) vožnja, objestnost, 
nespoštovanje prometnih pra
vil, precenjevanje sposobno
sti, premalo izkušenj, nespo
štovanje svedobnih prometnih 
znakov, divje vožnje po pešpo
teh, zelenicah in podobnih po
vršinah itd. V letih od 1997 do 
1999 je bilo v prometnih nesre
čah na Celjskem udeleženih 
1286 voznikov enoslednih vo
zil (tudi kolesarjev), 21 jih je v 
nesrečah umrlo, 707 pa jih je 

utrpelo hude ali lahke telesne 
poškodbe. Najpogostejši pov
zročitelji nesreč so vozniki ko
les z motorjem, ki so, glede na 
starost (večinoma mladi do 20 

Minuli petek so policisti 
na območju celjske uprave 
izvedli poostren nadzor nad 
vozniki enoslednih vozil . 
Kontrolirali so jih 126. Zo
per 24 voznikov in 3 potnike 
bodo podali predloge za uved
bo postopka pri sodniku za 
prekrške, na kraju samem 
pa so denarno kaznovali 12 
storilcev prekrškov. Na ob
močju Žalca so skladno z 
zakonskim določilom zača
sno zasegli 3 kolesa z motor
jem Tomos A P N 6, katerih 
hitrost je bila bistveno večja 
od dovoljene za tovrstna vo
zila. V postopku so ugotovi
li, da so ta kolesa z motorjem 
predelana, zato so jih preda
li pooblaščenemu serviserju. 

let) tudi najbolj problematična 
in moteča kategorija voznikov. 

Žal so policisti edini, ki se 
ukvarjajo s to problematiko, 
ki sproža tudi nenehne pritož

be občanov. V letošnji sezoni, 
vse tja do oktobra, bodo to 
kategorijo voznikov še bolj 
nadzirali in učinkoviteje ukre
pali. Praksa kaže, da klasične 
metode pri nadzoru enosled
nih vozil niso dovolj učinko
vite, zato letos uvajajo civilni 
policijski nadzor, ti nadzori 
pa bodo usmerjeni na območ
ja in ceste, kjer je kršitev in 
posledic nepravilnega ravna
nja in obnašanja največ. Slab
še se piše tudi tistim vozni
kom, ki se prevažajo s prede
lanimi dvokolesniki, kar omo
goča večje hitrosti od tistih, ki 
jih je predvidel proizvajalec. 
Nedovoljene predelave bodo 
ugotavljali s posebnimi meri

tvami, predelana vozila pa last
nikom zasegU in j ih izročiU 
pooblaščenemu serviserju, da 
jih vrne v prvotno stanje. Se
veda bo stroške nosil lastnik 
vozila. Č e se pri serviserju ne 
bo oglasil v treh mesecih in 
poravnal računa, bo takšno 
vozilo prodano na dražbi. 

V tem tednu, zlasti pa v 
tednu prometne varnosti (od 
1. do 7. maja), bodo policisti 
obiskovali šole in se pogosteje 
zadrževali v teh okoljih in bli
žini šolskih zgradb, kjer bodo 
nadzirali promet in ugotavlja-
h najpogostejše kršitve, zlasti 
drzne vožnje po igriščih in 
pešpoteh. 

M A R J E L A A G R E Ž 

Nesreča, v kateri je življenje izgubil motorist. Policisti bodo naredili vse. kar je v njihovi 
moči in pristojnosti, da bi bilo takšnih prizorov na naših cestah čim manj. 

Za krmilom z 2,93! 
Brez vozniškega dovolje-

ija, z neregistriranim avto
mobilom in z ogromno dozo 
»Ikohola v organizmu, je 44-
letni Bogdan K. 29. marca 
sedel za volan in se podal v 
promet. 
OkoU 15. ure se je peljal po 

ivtocesti iz smeri Celja proti 
Dramljam, na njegovo srečo 
fetudi se je sam ne zaveda) in 
srečo vseh ostalih udeležen
cev v prometu, pa so ga pri 
počivališču Z ima ustavili po-
icisti, ki so že na prvi pogled 
igotoviU, da je Bogdan pijan 
izato nevaren. Njegovo psi-
'olizično stanje so preverili z 
'll^otestom, ta pa je pokazal 
^lo visoko stopnjo, kar 2,93 
Promile alkohola v izdihanem 
^aku. Seveda se s tako obre
menjeno glavo ne da pametno 
l^rnišljati, zato je Bogdan, 
%b temu da so m u pohcisti 
Prepovedali nadaljnjo vožnjo, 
P̂et veselo pritisnil na phn in 

se peljal proti domu. Seveda 
ne dolgo, saj je pri izvozu 
Dramlje zagledal drugo patru
ljo, vozilo ustavil, potem pa 
besno zapeljal vzvratno in tr
čil v nek osebni avtomobil, ki 
je tam stal. O b tako brezup
nem primeru policistom pač 
ni preostalo drugega, kot da so 
brezvestnega voznika odpelja
li v prostore za pridržanje, 
seveda pa se bo Bogdan K. 
srečal še s sodnikom za pre
krške, ki bo ukrepal skladno z 
zakonom. M . A . 

Omahnil S sirehe 
Nesreča pri delu s hudimi telesnimi poškodbami se je 

zgodila 29. marca dopoldne v Podvinu pri Žalcu. 
Darko S. (40) je med močnim nalivom popravljal žleb na 

hišnem nadstrešku, ker je meteorna voda tekla po fasadi. Na 
mokri strehi mu je nenadoma spodrsnilo, zato je omahnil in 
padel z višine 5,5 metra na betonsko površino. Pri padcu je 
utrpel hude telesne poškodbe. 

Radarj i bodo . . . 
* v petek, 7. aprila dopoldne, na območju Velenja, popold-

pa na območju Slovenskih Konjic, 

* v soboto, 8. aprila dopoldne, na območju Šentjurja pri 
Celju, v popoldanskem času pa na območju Žalca, 

* v nedeljo, 9. aprila dopoldne, na območju Slovenskih 
•Konjic, popoldne pa na območju Celja, 

* v ponedeljek, 10. aprila dopoldne, na območju Rogaške 
^'3tine, popoldne pa na območju Velenja, 

* v torek, 11. aprila dopoldne, na območju Mozirja, v 
^^Opoldanskem času pa na območju Šentjurja pri Celju, 

* v sredo, 12. aprila dopoldne, na območju Celja, popold-
Pa na območju Slovenskih Konjic in 

* v četrtek, 13. aprila dopoldne, na območju Šentjurja pri 
^Iju, popoldne pa na območju Velenja. 

NOČNE 
CVETKE 

o Policisti so biU 19. marca 
zvečer obveščeni, da se v blo
ku Na Otoku nahaja pijanec, 
ki oddaja neprijetne zvoke in 
ki je zelo moteč faktor v tam
kajšnjem okolju. Možje po
stave so tam našli obnemogle
ga gospoda Josipa , ki je ležal 
na tleh in se ni zmenil za 
zgražanje stanovalcem in vseh 
ostalih mimoidočih. 

• Alojz R. je bil 30. marca v 
lokalu Pigal zelo neugoden. 
Ne le, da je po lokalu vpil in 
robantil, ampak se je tako ze
lo spozabil, da je v točajko 
vrgel kozarec. Gostišče je za
pustil še pred prihodom poli
cistov, ti pa so ga našli v doma
čem okolju, kjer je bil prav 
tako razgrajaško nastrojen. Ker 
ni kazalo, da se bo ohladil, se 
je v naslednjih urah ohlajal v 
prostorih za pridržanje. 

• V petek okrog treh je za 
intervencijo zaprosila Metka, 
ki ji je težil in jo napadal njen 
izvenzakonski partner. Da bi 
bil v prepiru dovolj učinkovit, 
je Miran svojo Metko pospre-
jal s solzivcem. 

• V stanovanju na Bezenško-
vi je Edvard Š. v soboto zvečer 
zmerjal in tepel svojo ženo. 

• V nedeljo okrog pol treh je 
bila uri primerna scena v Miki 
baru v Malih Dolah. Tam je 
Dušan L. udaril Jurija T. 

O Pred diskoteko Jungle je 
bila v noči z nedelje na pone
deljek običajna vikend situa
cija. Tokrat so se tam tepli 
Branko R., Bojan K. , J o ž e P. in 
še en neidentificirani osebek. 

M . A . 
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NINA VAS OPAZUJE 
Cel Janka jih je tokrat 

dobila po glavi 
Glavni dogodek, o kate

rem govori Slovenija, se je 
zgodil v nedeljo zvečer na 
slavnostni podelitvi zlatih 
petelinov. Pred preseneče
nim nekdanjim Kameleo
nom in sedanjim Halojem 
Tuliom Furlaničem, ki bi 
moral izročiti nagrado za 
najboljši spot skupini 
300.000 V.K., to so preoble
čeni Laibachovci, se je poja
vilo dekle, si ljubko odpelo 
gumbek, nakar ji je plašč 
padel na tla, ona pa je mirno 
in popolnoma gola prejela 
nagrado. 

Še bolj kot Tulio je bil pre
senečen glavni organizator 
prireditve Urban Centa, nek
danji Agropopovec in nekda
nji soprog televizijske novi
narke Barbare Jerman, ki o 
vsem tem ni imel niti pojma. 
Kot tudi režiser ne. Še sreča, 
da se m u ni zatresel glas in ni 
ukazal obrniti kamere 
vstran. Zdaj- se po Ljubljani 
govori, da so Laibachovci na
jeli neko Ukrajinko, ji za vse 
skupaj plačali 300 mark in 
naredili prvovrstno presene
čenje. 

Se pa govori tudi o mogočni 
šefici, generalni sekretarki 
slovenske vlade, Celjanki Ne-
venki Črešnar-Pergar, drugi 
soprogi direktorja Kompasa 
Janeza Pergarja. Ta je pisala 
pismo ljubljanski županji Vik
toriji Potočnik in v pismu 
zahtevala, da novi ljubljanski 
prometni odlok ne velja za 
vlado in njene ministre. Župa
nja naj prepreči uveljavitev ti
stega člena, ki piše, da imajo 
lahko vladne službe in ostali 

rezervirane parkirne prosto
re v strogem središču samo 
od 7. do 17. ure. Županja je 
izjavila: »Ne, tega nikoli ne 
bodo dosegli,« in dodala: »Za
kaj pa ni v pismu niti z besedi
co omenila, da je vlada pri
pravljena dati denar za grad
njo parkirne hiše za njihove 
uslužbence?« In ima županja 
prav. Mladi rod novodobnih 
birokratov je zasedel najbolj
še parkirne prostore v središ
ču mesta. Rezervirane imajo 
vse dneve, tudi ob sobotah in 
nedeljah, ko ni nobenega od 
njih niti blizu, kaj šele, da bi 
takrat delali. Tisti meščani, ki 
bi radi popoldan, zvečer ali pa 
ponoči šli v kino, opero ali 
gledališče ali pa preprosto v 

kakšen lokal, pa ne smejo 
parkirati praktično nikjer v 
središču, razen, če plačajo do
kaj draga parkirišča. Ljubljan
ski-redarji jih sicer takoj oglo-
bijo. Nismo pa še videli list
kov na dveh parkirnih mestih 
naproti ministrstva za notra
nje zadeve, to je na Štefanovi 
ulici ob izhodu iz ljubljanske
ga nebotičnika. Na veliki tabli 
piše: »dve parkirni mesti za 
taksi«, so pa tam vedno avto-
mobih uslužbencev omenje
nega ministrstva. Redarja pa 
nobenega. 

Na Obal i pa so zadnjič ble-
steh ljudje s celjskega kon
ca. Točneje, blesteli so v ho
telu Koper v Kopru, ki se je 
nekoč imenoval Triglav, ko 

je novinarsko društvo pode
ljevalo odličja in nagrade 
Consor t iuma Veritatis, 
Bratstva resnice. Najprej 
»zagr izenemu Laščanu«, kot 
s a m z a s e pravi S t a n e Tr-
bovc iz Dela in sicer nagrado 
za življenjski prispevek k 
razvoju slovenskega novi
narstva. Stane Trbovc, odlič
ni poznavalec košarke in 
plavanja, plaval je cel jskem 
Neptunu , slovi na Delu kot 
honorarec z najdaljšim sta
ž e m med vsemi novinarji , 
saj je začel delati že pri nek
danjem pokojnem Poletu in 
to kot študent, nato pri Delu 
in se je šele po dolgih letih 
dela redno zaposl i l . Pravza
prav bi zanj lahko rekli, da 
mu o športu sploh ni bil 
problem pisati, kajti v življe
nju je poleg plavanja igral 
tudi vaterpolo in to v drugi 
zvezn i ligi, branil je za roko
metno reprezentanco celj
ske gimnazi je , z navadnimi 
smučmi je skakal in dosko-
čil pri dvajsetih metrih, na
kar je hotel še tekmovati z 
a lpskimi smučmi , pa se je 
hudo polomil . Bil je med ti
stimi, ki so v Laškem začel i s 
košarko . 

Nagrado je dobil tudi Ce
ljan Brane Piano, novinar, za 
katerega bi mnogi iz celjske
ga konca najraje videli, da ga 
sploh ne bi bilo, tako j im je 
stopil na žul j . 

N I N A K A V R A N - A D L E Š I Č 

NASMEH, 
PROSIM! 

Justina Gostečnik iz Rako-
velj pri Braslovčah je poslala 
nekaj šal. 

Služba 
Službo sem iskal že večkrat, 

a povsod je na vratih pisalo: 
»Nezaposlenim vstop prepo
vedan. « 

VITEZI BELEGA MESTA 

TRAČNICE 
iris in morski sadeži 

v delitveni bilanci bivše žalske občine najdemo nekaj /jmj 
cukrčkov. Največji ,je verjetno ugotovitev, da je imela ^ 
občina Žalec samo dve umetniški sliki, ki se ju splača raz^ 
Obe sta delo Rudija Španzla; sedanji žalski občini TUI 
pripadla Iris s kostanjem, vsem drugim občinam v rozn, 
števila prebivalcev pa Morski sadeži. Simbolično, ni kaj. 

Delo in škoda 
Po zgoraj omenjeni delitveni bilanci Občini Prebold pripQ 

vsa stanovanja; nekatera med njimi ne v prav čudovitem std 
Zlobneži, ki poznajo odnos župan-direktor, natolcujejo, dai 
da bo ta stanovanja lahko saniral Ingrad. Sicer ostaja oi 
vprašanje, kdo bo popravila plesal - in spet se najdejo zlobne, 
odločno zagovarjajo rek: »Samo, da se dela, pa magari škod 

Savinjcani in denar 
v dobrobit prihodnjega sodelovanja med Zgornje in Spoc 

savinjcani uredništvo Tračnic svetuje žalskemu županuLoj: 
Posedela, da ko pripoveduje o zatikajočih besedah, 
Savinjcani govorijo o denarju (kot je to bila prilika ob odi 
Galerije savinjskih likovnikov) točno locira, katere Savinj 
ima v mislih - pred ali po Soteski. 

Sejnine 
v zadnjem času je v modi, torej »in«, takšno in drugain 

odpovedovanje svetniškim sejninam. Uredništvo Tračnic \ 
pripravilo nekaj predlogov, kaj bi, če bi, svetniki lahko korii 
no uporabili namesto sejnin: 

- svetniki v Preboldu bi verjetno prikimali, če bi namM 
sejnin dobili prost vstop v prenovljen Hotel Prebold v ^ 
Ukrajinca; 1 

- svetniki v Mozirju bi sicer s kislim obrazom, pa vendaili 
sejnine namenili kot vstopnice za tobogansko dričanje po kk 
na mostu v Loke; 

- svetniki v Lučah bi s sejninami s popustom odkupili bet« 
ki bi ga delali v lučki betonami; i 

- svetniki v Celju bi si namesto sejnin kupili prostor najunUi 
plakatih - kakorkoli obračamo, volitve bodo slej kot prej tu; 

- svetniki v Žalcu bi se strinjali, da sejnine namenijo knh 
nim delavcem, da ti ne bi pripravljali prireditev - potemi 
župan ne bi zmerjal, zakaj se prireditev ne udeležujejo; I 

- svetniki v Velenju se sejninam ne morejo odpovedati, km 
se jim že. Tako je neljub dvig roke postal moreča stvarnost, i 
katero je uredništvo Tračnic prepričano, da se v drugih občim 
ne bo ponovila. 
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Služba v senci 
Geslo letošnjega svetovnega dneva zdravja je »Kri rešuje življenje« - V celjski regiji lani preko 10 tisoč 

odvzemov krvi - Vse več tudi avtotransf uzij 

^etovna zdravstvena or-
jnizacija je geslo letošnje-
5vetovnega dneva zdrav
ili ga bomo obeležili jutri, 
3prila, posvetila prizade-
jpjern za zagotovitev stal-
j preskrbe s kakovostno in 
jfavo krvjo. Kri rešuje živ-
jjja, za varno kri pa lahko 
zdravim načinom življe-

ustrezno prehrano, ne-
jlino skrbjo za dobre hi-
ifiiske razmere ter z izogi-
ĵem tveganim vzorcem ve-

jjja poskrbi vsak posamez-; 
I Zdravstvene službe po" 
lem svetu vsako leto dobijo 
j krvodajalcev več kot 100 
jlijonov enot krvi, kar pa 
glede na svetovne potrebe 
tmalo, poleg tega lahko 
jrezno količino varne krvi 
igotovi le četrtina vseh 
Iravstvenih sistemov. 

V Sloveniji je odnos do kr-
idajalstva že tradicionalno 
izitiven, pripravljenost ljudi 
idarovanje krvi je še vedno 
ika. Zaradi tovrstne pomo-
imamo pri nas na voljo 

i o krvi, kot jo potrebuje-
0. Na leto zberemo 43.000 
[OV krvi, daruje pa jo okoli 
I tisoč ljudi. Prav zaradi 
Ikšnega števila darovalcev 
TUDI vseh tistih, ki priprav
ijo krvodajalske akcije, še 
isti pa zaradi nenehne skrbi 
IŽB za transfuzijo, da bi za-
TOVILE zadostne količine ka-
ivostne in zdrave krvi, je 
TOŠNJE geslo svetovnega dne-
I zdravja še toliko bolj po-
erabno. »Vseskozi smo ne-

Osrednja regijska priredi-
(f ob svetovnem dnevu zdrav-
ibo danes, 6. aprila, v Vele-
iii. Na okrogli mizi, ki se bo 
rtčela ob 18. uri v prostorih 
lestne občine, bodo sodelo-. 
Jli predstavniki velenjske-
> zdravstvenega doma, celj-

bolnišnice. Rdečega kri-
'in Zavoda za zdravstveno 
Jrstvo Celje. Dan zdravja 
"do z manjšo razstavo o 
''nsfuziji skozi čas ter s po-
l̂inim vabilom vsem, ki že-

Marovati kri ali pa si samo 
gledati, kakšen je postopek 
''^^ema, obeležili tudi v celj-
^ transfuziološki službi. 
^ 8. in 10. uro bodo na 
"«fonski številki 482-078 od-
^^3rjali tudi na vsa vpraša
li' povezana s krvodajals-
'"•n, zbiranjem in testira-
!^^rvi ter s transfuzijo. 

Î̂ n̂a služba v senci,« pravi 
.'^'Istojnica transfuziološke 

v celjski bolnišnici Ma-
' i Wjevarič, dr. med. »Mno 
f'iudi še vedno ne ve, da je 
J^anje naše stroke zelo ši-
S saj se ukvarjamo z vse-
Področji, ki zadevajo krvo-
'̂̂ 'stvo, zbiranje, testiranje 
f'^edelavo krvi, transfuzijo 

7^ 'n krvnih pripravkov ter 
Jj^^ljenj s krvjo, krvnimi pri-
fl^i in z zdravili iz krvi. 
I^gtega v vseh šestindvajse-
5j '^tih, kolikor že delam v 
^l^žbi, še nisem slišala, da 
I f e k d o , ki mu je darovana 

kri rešila življenje, še posebej 
zahvalil darovalcem.« 

Ceijsica služba med 
bolje opremljenimi 

v celjski tranfuziološki služ
bi, ki jo je pred dobrega pol 
stoletja »postavila na noge« in jo 
nato vse do leta 1982 tudi vodila 
prim. Stanislava Štravs, dr. med., 
so prvo dozo krvi odvzeli in 
konzervirali novembra leta 1949. 
V začetku petdesetih let je bilo 
blizu 1.600 darovalcev, na leto 
pa so zbrali od 670 do 720 
litrov krvi. Danes , so številke 
precej višje. Lani so zabeležili 
preko 10.000 odvzemov in zbrali 
nekaj več kot 4.614 litrov polne 
konzervirane krvi. »Pomembno 
je, da število krvodajalcev ne 
upada, za kar so zaslužni tudi 
prostovoljni aktivisti in pred
stavniki območnih združenj Rde
čega križa, še zlasti pa je razve
seljivo, da je med darovalci vse 
yeč mladih,« pravi dr. Šunjeva-
ričeva. 

Tako kot vsa medicinska stro
ka je tudi transfuzijska medi
cina doživela v zadnjih letih 
velik napredek. Celjska služ
ba, ki je od leta 1992 v novih 
prostorih ob Ipavčevi ulici, 
sodi med bolje opremljene v 
Sloveniji. Celotno organizaci
jo in izvajanje krvodajalskih 
akcij spremljajo z računalni
ki, računalniško podprti so 
tudi postopki zbiranja, prede
lave, testiranja in izdaje krvi. 

Prvi v Sloveniji so imeli pose
ben aparat za testiranje prisot
nosti povzročiteljev hepatitisa 
B in C ter aidsa v krvi. Izvajajo 
tudi program plazmafereze, to 
je odvzema plazme s pomočjo 
aparata. Lani so opravili 166 
takšnih posegov, pri katerem 
darovalcem vzamejo iz krvi le 
plazmo, ki jo še zlasti potre
bujejo na oddelku za intenziv
no nego, vse ostale celične 

»Leta 1950 so krvodajalci 
dobili 2 din za vsak mililiter 
darovane krvi, malico, ko
zarček konjaka ali vina, po
vračilo potnih stroškov ter 
dodatno nakaznico za živila, 
in sicer eno, če je daroval do 
300 mililitrov krvi, ali dve, če 
je daroval več krvi. Odvzem 
se je vršil ob sredah, krvoda
jalci so prihajali vsaka dva 
meseca.« (Iz kronike celjske 
transfuziološke službe) 

elemente pa jim vrnejo. Po
stopek, ki ga je pri posamezni
ku mogoče ponoviti vsak me
sec, traja 20 do 30 minut. 

Na področju krvodajalstva 
se v Celju od leta 1998 vse bolj 
uveljavlja tudi avtotransfuzija 
- transfuzija lastne krvi. Lani 
se je za to najbolj varno obliko 
transfuzije, pri kateri ni sta
rostnih omejitev, ki sicer ve
ljajo za odvzem krvi, odločilo 
štirinajst bolnikov, med kate
rimi je bilo največ takšnih, ki 
so čakali na operacijo na orto

pedskem oddelku. Specialist
ka transfuzijske medicine J a 
nja Pajk, dr. med., je poveda
la, da število ljudi, ki se odlo
čajo za avtotransf uzij o sicer 
narašča, vendar je v primerja
vi z razvitimi državami še ved
no zelo nizko. Prav zato že 
nekaj časa načrtno osveščajo 
ljudi in j im predstavljajo vse 
podrobnosti v zvezi s postop
kom, ki se začne s temeljitim 
pregledom bolnika, ki čaka na 
operacijo, in se, če je z njego
vo krvjo vse v redu, nadaljuje s 
trikratnim odvzemom krvi. 
Klji*b poudarjanju prednosti 
avtotransfuzije pa brez pro
stovoljcev, predvsem v nujnih 
primerih, pravi dr. Pajkova, 
tudi v prihodnje ne bo šlo. 

Lani je začel v celjski bolni
šnici delovati transfuzijski ko
mite, ki ga sestavljajo pred-

Odvzem krvi traja pet, naj
več šest minut. Darovalci 
morajo iti kar skozi nekaj 
rešet. Najprej morajo izpol
niti posebno anketo z vpra
šanji o njihovih morebitnih 
boleznih in vzorcih obnaša
nja, nato opravijo labora-
torjski pregled hemoglobina 
in krvne skupine. Sele po 
pregledu pri zdravniku in če 
so izvidi dobri, gredo na od
vzem. Njihova kri gre v na-
daljno uporabo šele potem, 
ko so opravljeni vsi testi na 
prisotnost povzročiteljev si
filisa, hepatitisa B in C ter 
aidsa. Hidi če obstaja še ta
ko majhen sum, v tranfuzio
loški službi kri zavrnejo. 

stavniki največjih porabnikov 
krvi v bolnišnici in transfuzio
loške službe. Glavna naloga 
komiteja je nadzor nad upora
bo in ravnanjem s krvjo, krv
nimi pripravki in zdravili iz 
krvi, poleg tega spremlja tudi 
učinkovitost zdravljenja in 
stranske učinke po transfuziji. 
Dosedanje izkušnje so poka
zale, da se je poraba krvi urav
notežila in zmanjšala. Komite 
skrbi tudi za uvajanje strokov
nih in doktrinarnih novosti, 
za osveščanje zdravnikov za 
čim bolj razumno uporabo 
transfuzijske terapije. 

J A N J A I N T I H A R 
Foto: G R E G O R K A T I C 

Gonilna sila celjskega transfuziološkega oddelka, kjer dela 
sedemnajst ljudi, sta zdravnici Marija Šunjevarič (levo) in 

Janja Pajk. 

Darujmo k r i ! 
Humanost je ena izmed človekovih vrlin in je za normal

no delovanje družbe nujno potrebna. Ljudje za svoj obstoj 
potrebujemo drug drugega, da si stojijo ob strani in na 
različne načine pomagamo. Pohvale vredno dejanje je tudi 
darovanje krvi. Le kaj je nekaj kapelj krvi v primerjavi z 
občutkom, da je morda ravno ta nekomu rešila življenje? 
Kaj menijo o krvodajalskih akcijah mimoidoči na celjskih 
ulicah in obiskovalci transfuziološke službe? 

Gregor Roje: »Nisem še sli
šal, da bi kje proizvajali sinte
tično kri, zato se mi darovanje 
krvi zdi v redu. To je pomoč 
sočloveku. Če pošteno povem, 
sam ne darujem pogosto krvi. 
Ker sem še srednješolec, jo 
navadno darujem preko šole, 
saj nam tako odpade nekaj ur 
pouka. Tisti, ki nujno potre
buje kri, verjetno ne razmišlja 
ali je transfuzija danes že po
polnoma varna. Vsak dan smo 
na cesti in izpostavljeni nesre
či, zato bolj zaupam krvi kot 
pa prehodu za pešce.« 

Barbara Krumpak: »Krvo
dajalstvo se mi zdi dobra stvar. 
Tudi sama vsako leto darujem 
kri, saj se mi zdi, da so danda
nes tovrstne akcije že varne.« 

A n a Kovač ič : »Darovanje 
krvi se mi zdi zelo humanitar
no dejanje, zato ga tudi podpi
ram. Veliko je vredno, če je 
človek tak, da daruje kri. J a z 
sem jo do sedaj že dvanajst
krat. Vsakemu se lahko zgodi, 
da jo bo jutri že sam potrebo
val. Sama sem imela operaci
jo in potrebovala kri. Varnost 
pri darovanju krvi se mi zdi še 
vedno dokaj vprašljiva. Kon

trola krvi je sicer dobra, tako 
da ni nevarnosti kakšnih okužb. 
Pred leti sva z možem darova
la kri najini hčerki. Če bi ji jo 
daroval kdo drug, pa bi ga 
želela spoznati in se mu od
dolžiti.« 

Rado Ambrožič: »Kri sem 
daroval že devetdesetkrat, na
zadnje pred tremi leti, ko sem 
bil star 70 let. Začel sem kot 
dijak leta 1946 v Ljubljani. 
Štipendije so bile nizke in je 
vsak dinar prišel prav. Sčaso
ma mi je krvodajalstvo >prišlo 
v kri<, rad sem pomagal dru
gim, poleg tega pa človek ni
koli ne ve, kdaj bo kri tudi 
sam potreboval. Moram tudi 
povedati, da je darovanje krvi 
ugodno vplivalo tako na mojo 
dušo kot telo. Po vsakem od
vzemu sem se namreč dva ted
na počutil zelo dobro.« 

Tadej Posl: »Danes sem kri 
daroval prvič. Odločilo se nas 
je nekaj sošolcev razredu, pred
vsem zato, da pomagamo dru
gim. Počutim se dobro in za
gotovo sem se bom še večkrat 
vpisal med krvodajalce.« 

SK, J I 
Foto: G K 



34 Z L A T I P E T E L I N I 

Ooli zlati petelini 
Večer Tinkare Kovač in skupine Siddartha 

v Cankarjevem domu v 
Ljubljani je bila v nedeljo 
podelitev zlatih petelinov, 
letnih nagrad za najboljše 
dosežke v slovenskem glas
benem prostoru. Letos so v 
primerjavi z minulimi leti 
podelili kar za polovico 
manj petelinov, letošnja no
vost pa je nagrada za resno 
glasbo. 

Predvsem bi se veljalo zami
slili ob praznih stolčkih v Gal
lusovi dvorani in bi v prihod
nje povabiti tudi druge, ne 
samo nominirane glasbenike. 
Elza Budau je zlate peteline 
označila za inventuro, morda 
pa tudi avanturo. So nagrade, 
ki nekaterim glasbenikom po
menijo ogromno, nagrado za 
vse tiste ure, ki so jih vložih v 
glasbo, vzpodbudo za v pri
hodnje, nekaterim pa se zdi ta 
nagrada popolnoma brezpred
metna, ne zdi pa se j im smisel
no, da morajo založbe za prija
vo skladb, izvajalcev oziroma 
albumov to tudi plačati. 

Za večje razburjenje na pri
reditvi je poskrbela mladen
ka, ki je že pred prireditvijo 
privabila radovedne poglede 
in vprašanja, kdo pravzaprav 
je. Z nenavadno frizuro, sonč
nimi očali in v tigrastem plaš
ču je ob razglasitvi zlatega 
petelina za najboljši videos-
pot Fresh Window stopila na 

oder, izgubila plašč in kipec 
sprejela - gola. To menda ni 
bilo v scenariju, kot je komen
tiral voditelj prireditve Mario 
Galunič. Maria pa ni zmedla 
samo mladenka, ampak tudi 
Nuša Derenda z globokim de-
koltejem, čeprav jo je pred 
prireditvijo hvalil, da v teh 
oblačilih izgleda odlično. In 
ko smo pri oblačilih - tangice, 

ki jih nosi tudi skupina Nude, 
je imela za prireditev obleče
ne Lara Baruca. 

Zlate peteline bi lahko oz
načili tudi kot večer Tinkare 
Kovač in skupine Siddartha. 
Zlatega petelina je Tinkara 
prejela za najboljši pop album 
»Košček neba«, skladba leta je 
»Ko bo prišel«, postala pa je 
tudi izvajalka leta. A lbum je 

bil nagrajen tudi za najboljšo 
tonsko realizacijo zvoka, ki jo 
je opravil tonski tehnik in pro-
ducent J a n e z Križaj. 

Skupina Siddartha je dobila 
zlate peteline za najboljši rok 
a lbum »Id«, ki je tudi a lbum 
leta, skupina pa je debitantka 
leta. 

Najboljši jazz album je 
»Hunski hrbti« Big banda R T V 

Slovenija. Najboljši etno in 
folk album je »Med dvema 
ognjema« dueta Juhej in Vuh-
mepiš. 

Zlatega petelina za najboljši 
a lbum glasbe za otroke so do
bile »Najlepše pesmi Janeza 
Bitenca« različnih izvajalcev, 
najboljši a lbum narodno za
bavne glasbe je album »Kje je 
tisto leto« Štirih kovačev. Naj

boljši a lbum resne glasbe 
»Potrtet« Janeza Lotriča, zla 
ga petelina za kompilaciji 
a lbum leta je dobil Bendolo 
ja Janeza Bončine Benča, 
ovitek albuma je z zlatimi 
telinom okiten album Auti 
rotic. 

S I M O N A BRGIi 
Foto: G R E G O R KAl 

Boštjan Dermol, pevec skupine Nude, ki je bila nominirana v kategoriji najboljši album 
popa, v družbi Celjana Zvezdana Martiča, ki pravi, da še nismo slišali vsega, da pa se s 

Tinkaro pripravljata na skok v tujino. 

Največje presenečenje je bila dama, ki je zlatega petelk 
prejela gola. 
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ZDRAVILO ZA DOM 

Kitajski mobili ne 
sodijo povsod 

^^bili so tiste kovinske palčke, ki 
'jjo na vrvici in cingljajo v vetru in 
avenijo nič kaj slovensko. Pa so 

Lno preplavili cvetličarne in trgo-
jijg. Opazimo, da visijo vsepovsod 
00 tam ne, kjer bi morali), so 
j^iičnih oblik in velikosti, nekateri 
^ prav »kravji«, da se jih človek 
jtraši, ko mu zadonijo nad glavo, 
i^obili so vsekakor zelo koristna 
j i g e t a l a « . So feng shui zdravila za 
jojtore. Ker jih lahko kupimo brez 
j c e p t a « , bi morali prebrati vsaj navo-
j3 za uporabo. Ta pa niso priložena, 
jto delamo napake. Z nepravilnim 
^e^anjem mobilov tako škodimo sebi 
1 prostoru, v katerem bivamo. To je 
jbližno tako, kot da bi vzeli tablete za 
je, č e se nas loti prehlad. 
liiobili z zvokom ustvarjajo vibracije, 
fočni valovi, ki pri tem nastajajo v 

prostoru, ublažijo premočan tok energi
je, ki prihaja od zunaj, jo delno zaustavi
jo in razdelijo ter zmanjšajo njeno nega
tivnost. Če je prostor sam pa sebi dober, 
to je, pravilno projektiran in tudi notra
nja oprema ne ovira pretoka energije, ni 
nobene potrebe, da bi jo preusmerjali z 
mobili. Kitajci jih obešajo pred vhodna 
vrata svojih domov, trgovin in restavracij 
zato, da z njimi opozorijo, da se je ob 
vstopu v prostor spremenila živahna 
energija ulice v umerjeno energijo doma 
ali restavracije. Človek, ki vstopa, naj bi 
zato prilagodil svojo energijo (spremenil 
svoje obnašanje in utišal svoj glas). Ni-
koh pa ne obešajo mobilov na vhodna 
vrata z notranje strani, kot to počnemo 
iz nevednosti pri nas. Takšna postavitev 
mobila je s imbohčno podobna napisu 
»opustite vse upe, vi, ki vstopate«. Sčaso
ma se v takšnem prostoru izrabi vsa 
vitalna energija, ki je potrebna za delo in 
dobro počutje. Dotok sveže energije od 
zunaj pa je oviran z mobilom, zato tak
šen prostor ne diha in je tako rekoč 

mrtev. Ljudje, ki tu vsak dan po več ur 
delajo, se hitro utrudijo, so brezvoljni, 
nezadovoljni in zato tudi hitreje zbolijo. 
Tudi naval strank ali gostov v takšne 
prostore ni zavidanja vreden. 

Veliko bolje napravite, če namesto 
mobila obesite na njegovo mesto kovin
ske zvončke ali kakšne druge predmete, 
ki se ne razbijejo in prav tako s svojim 
zvokom najavijo prihod. 

K\e je pravi prostor za 
mobiJe? 

Mobile pa vsekakor potrebujemo za 
»zdravljenje« nekaterih prostorov, kljub 
temu, da niso naše gore listi. Do sedaj še 
niso iznašli bolj zahodnjaškega predme
ta, ki bi opravljal enako funkcijo. Potre
bujemo jih, kadar je zgradba projektira
na tako, da je okno nasproti katerihkoli 
vrat v zgradbi (vrata - okno v isti liniji). 
Obesimo ga na okno in tako delno zau
stavimo in preusmerimo premočan in 
prehiter tok energije, ki se nima »časa« 
porazdeliti po prostoru. Takšen tok 

energije je škodljiv za zdravje, če se 
dolgo zadržujemo v tej hniji. Poleg tega 
ostanemo brez nujno potrebne vitalne 
energije v prostoru. Enako hitro zdirja 
energija čez zadnja vrata dolgega hodni
ka, če so ta v isti liniji z vhodnimi vrati in 
vmes ni nobenih preprek (sten ali pohiš
tva), da bi se energija lahko pomudila in 
s tem napravila kakšno korist. Do sob, ki 
so na vsaki strani takšnega hodnika, 
pride zelo malo blagodejne energije, ki 
jo potrebujemo za normalno življenje. V 
takšnem primeru obesimo mobil na 
strop hodnika, vendar nikoli preblizu 
vhodnih vrat. Obesimo pa ga lahko tudi 
na več drugih mest, kjer pa ni tako nujno 
potreben. 

Ko izbirate mobil, naj vam bo vodilo 
za nakup njegov zvok, šele nato njegova 
oblika. Višino tona in kvaliteto zvoka 
oziroma zvočne valove vsak človek dru
gače sliši, zato je pravi mobil za vas tisti, 
ki vam prijetno zveni in bo zato imel v 
vašem stanovanju največji učinek. 

mmmmmmmmmm m i r j a m j a n e ž i č 

KOZMETIČARKA SVETUJE 

Pravilno in zdravo 
potenje v savni 

Kdor si privošči savno en-
attedensko, krepi svoje te-
lin duha. Poveča se izloča-
[ strupenih presnovkov 
ksinov), pospeši se krvni 
itok, okrepi se srčna miši-
, mišice se sprostijo in ko-
ipostane svilnato gladka. 
Savnanje vpliva tudi na le-, 
to, potrebno je le poznati 
avilni potek oz. postopek. ' 
Jjmanj osemkrat se leži na • 
Etji (ali drugi), leseni klopi 
ijveč 15 minut! Preden odi-
fmo iz savne, sedemo za 
'e minuti na prvo - torej 
ijnižjo k lop. Potem savno 
ipustimo. 
Prve minute naj bodo na-
enjene ohlajanju. Potem 
•ustimo nase hladen tuš. 
to se obrišemo do suhega, 
oblečemo kopalni plašč in 
ohlajamo prav tako dolgo 

"rej 15 minut) kot smo se 
'vnali. Mogoče le nasvet, da 
pri zadnjih dveh počitkih, 
' počivamo na hladnem 
^ostoru (normalna tempera-

privoščimo malce daljši 
f̂ttek - do 30 minut. 

nekaj pomembnih nas-
%\\ 

• I- Če ste ljubitelj daljšega 
'^anja - do 20 minut pote-
"î na 85 do 95 stopinjah, naj 

opozorim, da je takšno 
Jnanje zadostno s tremi 
IJiodi v savno in prav tako 
Jtemi ohladitvami izven 

Ni priporočljivo hitro pla-
Jije v bazenih med vmesni-
J počitki - ohladitvami, saj 
J^eč obremenjuje srce in že 
Nčene mišice se utrdijo. 

• Če se vas je gripa (preh-
J^Že dodobra prijela, sav-
Ĵ ie ni priporočljivo, to bi bil 
J^elik napor za že preveč 
î JJ^ogio telo, ki so ga na-
^ »virusi«. Takrat pride v 
^ zdravnik in predvsem 

ter dovolj tekočine. 
|. Nikar ne jej te preveč 
^^ Odhodom v savno: mo-
' ^ ta dan celo malce manj 

kot običajno. Vsekakor pa si 
priskrbite dovolj tekočine za 
dehidrirano telo po odhodu iz 
nje. Najbolj so priporočljivi 
mlačni in nesladkani napitki, 
zeliščni čaji... 

5. Seveda pa se tudi dobro 
oblecite (nikar ne pozabite na 
glavo), preden pridete s ko-
paUšča. 

Kozmetičarka V E S N A 
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KAJ BI DANES KUHALI? 
Zelenjavni lonec, 
piščančja bedra s 
sadjem, 
višnjeva torta. 

Zelenjavni lonec 
Potrebujemo (za 4 osebe): 

10 dag blitve, 3 stare krompir
je, 1 glavico čebule, 2 stroka 
česna, kumarico (svežo ali ki
slo) narezano na kockice, 2 
bučki, 1 peteršiljevo korenino 
narezano na kockice, 25 dag 
graha, vejico rožmarina, 4 žli
ce olivnega olja, 2 dag nariba-
nega sira parmezana, 2 dl be
lega vina, 8 lističev bazilike, 
kocko kokošje juhe, 8 rezin 
kruha, sol, poper. 

Priprava: oprano blitvo na
režemo na rezance, krompir in 
bučki pa na kockice. Olupimo 
in sesekljamo čebulo in česen 
in na malo olja skupaj z rožma-
rinovo vejico na hitro prepraži-
mo. Zalijemo s 1,5 1 hladne 
vode, dodamo zelenjavo, vino 
in jušno kocko. Kuhamo 45 
minut, nato dodamo seseklja
no baziliko, okus pa dokonča
mo s soljo in poprom ter preo
stalim olivnim oljem. Zelenjav
ni lonec postrežemo z opeče
nim kruhom in parmezanom. 

Pišiancja bedra s 
sadjem 

Potrebujemo (za 4 osebe): 
4 piščančja bedra, 20 dag kisle 
smetane, 2 glavici rdeče čebu
le, l imono, 2 banani, 4 rezine 
ananasa, 2 dag masla, 2 kavni 
žl ički curryja, 3 žlice olivnega 
olja, 3 dag narezanih man
dljev, sol, poper. 

Pr iprava: na olju in maslu z 
obeh strani opečemo bedra, 
da se rumeno obarvajo. Do
damo sesekljano čebulo in 
pol ure dušimo na nizki tem
peraturi. Banane narežemo 
na obročke, ananas na kocki
ce ter pokapljamo z l imonim 

sokom. Bedra shranimo na 
toplo, v kožico pa dodamo 
curry. Kuhamo dve minuti, 
dodamo kozarec vode in 
smetano, temperaturo pa zvi
šamo, da omaka zavre. Pri
mešamo banane in ananas in 
čez nekaj minut odstavimo s 
štedilnika. V ponev ponovno 
položimo bedra, vse posoli-
mo, popopramo in posujemo 
z mandlji. Ponudimo toplo. 

Višnjeva torta 
Potrebujemo: za testo: 10 

dag margarine-Hza model, 13 
dag sladkorja, malo soU, 2 
jajci, 15 dag moke-i-za model, 
2 žlički pecilnega praška, 2 
žlici vinjaka. Za nadev: 75 
dag visenj brez koščic, 3 jajca, 
10 dag sladkorja, ž l ičko cime
ta, 5 dag mletih orehov, ž l i co 
kokosove moke , 1,5 dl sladke 
smetane, 2 žlici drobtin. 

Priprava: stopljeno marga
rino pustimo, da se malo oh
ladi in postane kremasta. Z 
mešalnikom zmešamo jajca s 

sladkorjem in soljo. Dodamo 
margarino, vinjak in moko 
pomešano s pecilnim praš
kom. Pripravljeno testo nane-
semo v model premera 26 
cm. Testo v modelu prepika-
mo z viUco in potrosimo z 
drobtinami. Nanj porazdeli
mo višnje in prelijemo z na
devom. Za nadev zmešamo 
rumenjake s sladkorjem in 
cimetom, dodamo orehe, ko
kosovo moko in smetano, na
zadnje pa trd beljakov sneg. 
Pečemo 25 do 35 minut v 
pečici segreti na 175 stopinj C . 

Piše: M A J D A K L A N Š E K 

DOMIN VRT 

Narava je moja učiteijicci 
Cvetličarstvo in umetnost aranžiranja cvetja 

sta se razvijala vzporedno z vrtno umetnost
jo . Razvoj je bi l dolgotrajen in j e odseval:* 
miselnost posameznega obdobja. 

Spoštljivost in strah pred božanskimi silami 
narave, potrebe po varnejšem življenju, so se 
sčasoma odmikale, pojavila se je želja po 
obvladanju, nadvladanju in spreminjanju. Sča
soma je postal vrt ne le ograjen in zavarovan 
prostor, ki je varoval, branil in ščitil, ne le 
gospodarska potreba, ampak podaljšek stano
vanjske hiše, postal je prostor za gibanje na 
prostem, namenjen tudi uživanju. Ker je člo
vek vedno oblikoval naravo po svoji zamisli, je 
ustvarjal vrtove tudi v zgradbah, v katerih je 
živel. Naravo je prinesel v svoje domove. Kitil 
jih je s cvetjem, z njim je krasil in posipal mize 
in postelje, s pletenicami in venčki je polepšal 
notranjost stavb, vhodna vrata, okna, ovijal 
stebre ali pa se je z njimi okrasil tudi sam. 

Cvetje je bilo sprva del verskih svečanosti, 
daritvenih obredov, športnih tekmovanj, z njim 
so častili bogove in zmagovalce v bojih, pa tudi 
sestavni del praznovanj ter zahval. Rodila se je 
umetnost vezanja cvetja; lahko bi celo rekli, da 
je stara ravno toliko, kakor naša kultura in je 
odsev zgodovinske značilnosti posameznega 
obdobja. Cvetje ni bilo domena le bogatih 
slojev, tudi med preprostimi ljudmi so se 
ohranile številne poganske navade in običaji, 
povezani z življenjem in preživetjem, od rojs
tva do smrti, z letnimi časi in z uporabo cvetja 
in zelenja. Z njim so odganjali iz prebivališč 
zle duhove, v e r o v a U s o , da imajo nekatere 
rastline magično moč, da večajo plodnost in 
rodovitnost. Te je cerkvena in posvetna oblast 
sprejela, tako jih tudi ohranila, zgodovini časa 
pa se je njihov prvotni pomen preoblikoval in 
zabrisal. V nekoliko spremenjeni obliki pa jih 
poznamo, spoznavamo, ohranjamo in iščemo 
njihov izvor ter korenine, pomen in simboliko 
tudi danes. 

Mini v r l 
Tudi mi lahko v vrtove spremenimo naša 

stanovanja, če bomo pri delu zaprosili za 
pomoč srce in zgled poiskali v naravi, smo 
vsekakor na pravi poti. Izdelek, ki ga bomo 
naredili, lahko podarimo kot darilo ali pa ga 
ohranimo kot miniaturni vrtiček - rastlinjak v 
okras. 

Potrebujemo dovolj velik gli
nen krožnik, ki ga za centime
ter na debelo napolnimo z 
ghnoporjem in na sredino po
stavimo odporno lončnico v 
okrasni glineni posodi. Pred 
tem jo seveda presadimo v 
primeren substrat in ji ob ro
bu lončka dodamo še kakšno 
sadiko bršljana, poskrbimo za 
drenažo in zali jemo. Nato de-
koriramo; dekoracijo razpo
redimo v skupinah ob lončni
ci med bršljanom ter po krož
niku in ji zelene dele poprši-
mo . Uporabimo blazinice ma
hu, storže, zanimive kamne, 
gUnopor, sadike bršljana. Za 
ogrodje rastlinjaka uporabi
mo dovolj debele poganjke z 
zanimivim lubjem, ki jih med 
sabo povežemo in prepleteino 
z okrasno bakreno ž ičko . Č i 

sto na koncu uporabimo folijo za gospodinj 
tvo, razporedimo jo v različnih smereh in 
večih plasteh po ogrodju in vmes dodan 
posušeno cvetje za okras. Tako zavarova 
rastlini lahko dodajamo potrebno vlago, kad 
je potrebno, tudi tako, da namočimo glini 
podstavek za nekaj minut v vodo. 

M O J C A R E J C SODI 
Vrtnarska šola Ce! 

IŠČEMO DOM 
Več informacij o ž iva l ih dobite v zavet išču in hotelu 

m a l e ž iva l i Z o n z a n i na tel.: 03 749 06 00 in na spletni strai 
h t t p : / / c o m e . t o / z o n z a n i . 

Triletno bemardinko so našli v oklici Šmarja pri 

Grea t lengths - sistem 
podal jševanfa las 

V prejšnjem č l a n k u s m o 
govori l i o tem, k a k o in kje se 
je zače lo podal jševanje las , 
danes pa v a m b o m skuša la 
to predstaviti m a l o bol j po
drobno. 

Še enkrat bi rada poudarila, 
da se naravni lasje pritrdijo na 
strankine lase brez voska, le
pila, spletanja kitic ali kakr
šnihkoli umetnih materialov. 

Vsaka, ki želi več informa
cij, je dobrodošla v salonu, saj 
ji lahko le tako tudi vizualno 
predstavimo, kako to izgleda. 
Z naše strani pa je lažje, če 
stranko vidimo in ji lahko ta
ko svetujemo, vse od tega, 
kakšna dolžina ji ustreza, ka
ko goste lase ima... Na osnovi 
tega lahko izračunamo, kak
šna je končna cena, ki vsako

gar najbolj zanima. Če pa stran
ke ne vidimo, je takšno oceno 
skoraj nemogoče dati. Glede 

na njeno gostoto las ji lahko 
ponudimo tri različne debeli
ne las, tri vrste kodrov, tri 
dolžine las in 24 različnih barv. 

Ker so to naravni lasje, si jih 
lahko kasneje normalno umi
vate, češete, barvate, spenja-
te... Poskrbljeno je tudi za 
lasno kozmetiko, ki jo nudi 
Great lengths, vendar koristi 
tem lasem vse, kar koristi tudi 
vašim naravnim. 

Č e vas še karkol i z a n i m a o 
podal jševanju las, se l ahko 
obrnete na naslov: Hair cen
ter Darja, Ul ica frankolov-
sk ih žrtev 35, 3000 Ce l j e , 
telefon: 414-542. 

http://come.to/zonzani
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ZDRAVNIK SVETUJE 
^ l e n j e j e t e r ? 

gf̂ lka Ana sprašuje: operi-
^ sem bila na želodcu in 

itranili so mi žolčnik. Še 
' >„o imam dieto. Sili me na 
^̂ l̂ anje, izbruham tudi 
jiio tekočino. Sumim, da z 
Jjjjflii jetri nekaj ni v redu. 

Ugovor: vaše težave so 
^̂ n,erjetneje posledica obo-

jeter ali žolčevodov, lah-
,̂ pa tudi želodca. Z a natanč-
^ postavitev diagnoze in 
predelitev sedanjih težav je 
ulfebno opraviti celoten 
jpgled in različne laborato-
j5J(e preiskave krvi. Verjet-
b̂o potreben tudi pregled 

p specialistu gastroenterolo-
, O tem se bo odločil vaš 
^ani zdravnik po pregledu 

in opravljenih osnovnih prei
skavah. Do takrat pa vam 
svetujem, da opustite pitje al

kohola in se še naprej držite 
dietnih navodil. O nadaljnjem 

Če imate tudi vi zdravstve
ne težave in ne veste, kako 
ravnati, pišite na Novi ted
nik, Prešernova 19, Celje za 
rubriko Zdravnik svetuje in 
strokovnjaki iz Zdravstvene
ga doma vam bodo odgovo-
rili. 

zdravljenju se posvetujete s 
svojim zdravnikom. 

Prim. J A N E Z T A S I Č , . 
dr.med., spec.int. kardiolog 

MOJA POKOJNINA 

Odgovori o u p o k o j e v a n j u 
ôv zakon o pokoj nin-

jgm in invalidskem zavaro-
(jnju, ki velja od 1. januarja 
;jOO, je prinesel v slovenski 
pokojninski sistem veliko 
(prememb. Čeprav se bodo 
ioločila zakona uveljavljala 
postopoma v naslednjih de-
leiih letih, marsikoga že se-
iaj zanima, kdaj se bo lahko 
ipokojil. V sodelovanju s 
(etrom Šalejem, vodjo od-
Mka za pokojninsko in in-
ridsko zavarovanje, pri 
tfljski enoti Z P I Z , bomo od-
jovarjali na vaša vprašanja, 
ošljite jih na Novi tednik, 
Prešernova 19, Celje, z ozna-
to Pokojnina. 

Stara sem 48 let (13. 4. 
1552), imam 21 let in 5 me
scev delovne dobe, že se-
iem let sem prijavljena na 
Zavodu za zaposlovanje. 
Sem invalid V. kategorije in 
prejemam invalidnino. Kdaj 
'ise lahko upokojila? 
Vaša upokojitev glede na 
poročene podatke je časov-
1° odmaknjena v leto 2013, 
o bi dopolnili 61 let. Pišete, 
^ ste prijavljeni na zavodu 
^ zaposlovanje, vendar to-
t̂ni status iskalca zaposli-

'^po novi zakonodaji iz po-
nninskega in invalidskega 
V̂arovanja ne prinaša boni-

pri upokojevanju. M o ž -
°̂st predčasne upokojitve 

No le tisti zavarovanci, ki 
'°bilina31.12.1999 prijavlje-
Ĵ a zavodu za zaposlovanje 
*f so prejemali nadomestilo 
^ primer brezposelnosti, 
N pogojem, da j im je do 
Wnitve pogojev za pridobi
jo pravice do starostne ali 
î ^dčasne pokojnine po 
ppis ih , veljavnih do uve-
ptve tega zakona, manjka 
j'Jet starosti in pokojninske 

ali manj. Isti člen pre-
p^e določbe veljavnega za-
''̂ 3 govori, da imajo mož-

pridobiti pravico do 
.;'̂ (^asne oz. starostne po-
inine po starih predpisih 

J'' ki so bili na zadnji dan v 
1999 delovni invalidi 11. 

kategorije. 
K^^^i pišete, da ste invalid 
j^^^tegorije in prejemate in-

'^ino. Vaša trditev je ver-
^ nekoliko napačna, sa' 

so po veljavni zakonodaji de
lovni invalidi razvrščeni v tri 
kategorije invalidnosti. V I. 
kategoriji invalidnosti so tisti 
invalidi, ki so popolnoma iz
gubili delovno zmožnost , v II. 
tisti, ki lahko opravljajo svoje 
ali drugo ustrezno delo s pol
nim delovnim časom, in v 111. 
kategoriji tisti, ki lahko oprav
ljajo polni delovni čas drugo 
ustrezno delo. Invalidnina pa 
je denarno nadomestilo zava
rovancu za njegovo telesno 
okvaro. 

Iz opisanega sledi, da ne 
izpolnjujete nobenega pogoja 
ugodnejše upokojitve s pravi
co do predčasne pokojnine, 
marveč bi lahko pridobili pra
vico do starostne pokojnine 
pri že omenjeni starosti 61 let. 

Glede zdravstvenih težav 
se je smiselno posvetovati z 
vašim osebnim zdravnikom, 
če ni mogoče pri vas pogojev 
za invalidnost. V kolikor je 
mnenje zdravnika pozitivno, 
naj sproži postopek ugotav
ljanja invalidnosti pri Zavodu 
za pokojninsko in invalidsko 
zavarovanje O E Celje s tako 
imenovanim obr. 3. 

Rojen sem 21. 8. 1947 in 
imam 34 let in 9 mesecev 
delovne dobe. Rad bi vedel, 
kdaj bom imel možnost pri
dobitve zaslužene pokojni
ne? 

Vaša prva možnost prido
biti pravico do starostne po
kojnine po veljavni zakono
daji bo predvidoma glede na 
sporočene podatke v avgustu 
leta 2005. O b pogoju stalnega 
zavarovanja do dneva upoko
jitve boste dopolnili 40 let po
kojninske dobe, takrat pa bo
ste že stari 58 let, kar je mini
malni pogoj starosti moškega 
za upokojitev. 
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Najboljši je Porno film 
O d 30. marca do 1. apri la je b i l v 

portoroškem Avditori ju 3. festival slo
venskega f i lma, na ka terem so m e d 
d r u g i m na ogled ponudi l i pet nov ih 
ce lovečernih f i lmov - Nepopisan list, V 
petek zvečer, Porno f i lm, M o k u š i n 
J e b i ga . 

Zmagovalec festivala je Porno film, ki 
je dobil nagrado strokovne žirije za naj
boljši celovečerni film, prav tako pa je 
žirija občinstva Porno film režiserja 
Damjana Kozoleta izbrala za najboljše
ga, ker je film čustven, realen in življenj
ski, hkrati pa je občutljiva tema prikaza
na domiselno. Porno filmu, ki je nastal v 
produkciji E-motion filma, je svoje priz
nanje podelila tudi žirija Društva sloven
skih filmskih kritikov. 

Strokovna žirija 3. festivala slovenske
ga filma je podelila več nagrad. Nagrado 
za najboljšo montažo so podeliH Vesni 

Niko lovsk i Krž i šn ik za film D o m svo
bode, za najboljšo scenografijo sta na
grado prejela M a t j a ž Pav lovec in M i l a n 
Z o m i k za film Mokuš . Za kratki film 
Hop, Skip&Jump je dobil nagrado Zdrav-
k o Bariš ič za scenarij, Srdjan Vule t i č za 
režijo, hkrati pa je bil film izbran za 
najboljši kratki film. Nagrado za najbolj
ši študentski film je prejel M a r t i n Sre-
botnjak za film Kaj bi še rad?, za najbolj
še televizijsko igrano ali dokumentarno 
delo pa sta bila nagrajena Tomo K r i ž n a r 
in M a j a Weiss za film Nube, čisti ljudje. 

Žirija G.I .Z. Slovenskih filmskih produ-
centov je nagrado v višini 1.000 U S D v 
filmskem materialu podelila direktorju 
fotografije Tomis lavu Pinterju za celo
večerni film Mokuš režiserja Andreja 
Mlakarja, ki je dobil tudi nagrado stro
kovne žirije za najboljšo fotografijo. 

Najdaljšo tradicijo nagrad, ki sega še v 
čas Tedna domačega filma v Celje, imajo 
nagrade revije Stop slovenskim igral

cem. Z urami podjetja Slovvatch so okitiU 
P r i m o ž a Pe tkovška , Johna iz Porno fil
ma, ki je postal Stopov obetaven igralec 
leta. Stopova epizodna igralka leta je 
K a r m e n Rupn ik , Prida iz filma Jebiga, 
Stopov igralec leta je postal M a t j a ž La -
tin, Čarli iz Porno filma in Stopova igral
ka leta je postala Natali ja Dani lova , Ka-
linka iz Porno filma. Stopova žirija si ni 
ogledala filma Mokuš , ker menda kopija 
filma ni bila dostavljena v predpisanem 
roku, proti čemur je producent filma 
protestiral in opozoril na zakulisne igre. 

Tekmovalni program je dopolnjevala 
retrospektiva Janeta Kavčiča, ki je bil 
predstavljen s štirimi filmi, tremi otroški
mi in mladinskimi, ter s polnočno petko
vo projekcijo prvega slovenskega krimi
nalnega filma Minuta za umor. Jane Kav
čič je tudi letošnji Badjurov nagrajenec 
za življenjsko delo, zato je bila njemu 
posvečena tudi razstava. 
mmmmmmtmtmm s i m o n a b r g l e z 

Jebiga 
Mi/ia Hočevar, režiser, ki je 

širši javnosti morda najbolj 
znan po svoji slavni reklami o 
»Dobrih vilah«, bo menda lah
ko za svoj simbol obdržal kar 
vile. Če že ne tistih nadnarav
nih, pa vsaj tiste povsem narav
ne, tj. kmečke. Ja, tudi v Jebi
ga imajo pomembno vlogo. 
Zgodbo naredijo. Edino pravo 
zgodbo v filmu, v katerem se 
zgodba tako intenzivno išče. 
Filmu, ki vas bo prisilil prekli
njati Vsaj pred kino blagajno. 

Preprosto: pasje poletje je. 
Vročina na višku. »Pivo poma
ga,« kot pravi film. Miško je 
»glavni junak«, fotoreporter, ki 
mu šef na rame natovori sorod
nika, novinarja amaterja, ki bi 
rad na vsak način iz vsakod-
nevnosti izbrskal kakšno senza
cionalno novico. Toda skupina, 
v kateri se Miško giblje, grdi, 
umazani, zli, da ne rečem tudi 
neumni, letargični in brez de
narja, je sposobna vsega, pred
vsem pa goltanja vsakršne do
bre ideje in spreminjanja le-te v 
nič. Tako da... veliko novico 
napravi šele kmet ki mu fantje 
na povratku z neke žurke zbije-
jo kravo in mu jo ubijejo. Nič ne 
dogaja v mestu, ne. Šele pode
želje ima »žmoht«, poenostav
ljeno rečeno. In v ozadju vsega 
tega počasi teče »ljubezenska 
zgodba« med Miškom in Bazi
liko, skrajšano Bazo. 

Ste zaslutili humor tukaj 
vmes? Obstaja, bodite prepri
čani. Film se začne tako iskrivo 
duhovito in neposredno sme
šno, ljudsko, da s prvo sekven-
co naravnost osvoji. Hočevar 
pozna ulico. Kar ne pomeni, 
da ne zna odlično tipizirati 
tudi kmeta in »razredni boj« 
med njim in meščanom. Dialo
gi so pristni, verjetni - čeprav 
včasih malce predolgi. (Reci

mo končni monolog lastnika 
lokala.) Sučejo se med prepro
stimi improvizacijami, črnim 
humorjem in surovo nemoral-
nostjo, ki se vsa odraža v na
slovu (ni čudno, da je film 
nepriporočljiv za mlade pod 
16. letom), in ki je mene na 
trenutke asociirala celo na 
kakšno domačo verzijo Trains-
pottinga. Film ima nekaj te
meljev za kontroverznost in 
morda bo polemiko ali dve 
tudi izzval, kar je zanj lahko le 
dobro. Toda tisto, kar mu 
manjka, je tisto, kar išče. Seve
da. Spet Zgodba. Trdna oziro
ma trdnejša rdeča nit ki bi 
bolj ali manj posrečene skeče 
povezala med sabo in ki bi jih 
vodila do prepletenega vrhun
ca, do katarze. Pazite: kadar 
so ti skeči učinkoviti, so izjem
ni, zelo posebni, ne le za slo
vensko filmsko sceno, temveč 
za svetovno - ker tegale članka 
ne pišem z varnostno mrežo, 
nastavljeno posebej za sloven
ski film. (To naredi več škode 
kot koristi.) In res je, da mora 
sama notranja zgradba filma 
dokazovati njegovo poanto. V 
tem primeru poanto nedogaja-
nja in neumnosti. A potem bi 
moral film biti svoji zgradbi 
ves čas zvest Jebiga pa kot da 
se ne more odločiti in potem 
malce bega ali se celo izgubi 
In zato po filmu ostane rahel 
občutek nedorečenosti Če bi 
dajal ocene, bi bila tole okoli 
trojke. Kar pa je v bistvu kar 
veliko, ali ne? 

Igrali so: Matej Družnik, 
Marko Miladinovič, Gorazd 
Obersnel, Damijan Škafar, Po-
lotm JuhinKarmenRupnik, ki 
si je s tole vlogo sladostrastne 
frizerke pravkar pridobila na
ziv Stopove epizoUne igralke na 
festivalu v Portorožu. 

peter ZUPANC 

Blaž Ogorevc 
Pred leti sem občasno delal 

intervjuje za ljubljanski lite
rarni časopis Mentor, kjer so 
me poprosili, da ob izidu 
Tropske melanholije, zadnje 
knjige Blaža Ogorevca, nare
dim intervju z njim, ker sem 
se jim zdel takšen^ bolj man-
dljast tip, ki lažje naveke stik z 
mandeljcem, kakršen naj bi 
bil Blaž Ogorevc^ Sic&ffMlnar, 
Mladine. Kepimmn rad njego
vo literatu/o Jnjegovp knjigo 
bi zmeraj dal med mojih 10 
the best of) in ga neizmerno 
cenim kčt novinarja, pravza
prav se mi zdi najboljši nopi-
nar v Sloveniji, sem ubogi 
naivnež pristal na stvar. Ker 
sva se predhodno poznala, 
sva se hitro domenila za in
tervju, ampak pisno. Poslal 
sem mu vprašanja, on pa naj 
bi mi vrnil avtoriziran interv
ju. Nima smisla zgubljati be
sed, da iz vsega skupaj ni bilo 
nič, čeprav mi je nekoč, kasne
je rekel, da je prav užival ob 
mojih vprašanjih, a so mu, ni 
hudič, izbrisali podatkovno 
bazo na pisiju, ko so na Mla
dini spreminjali računalniško 
infrastrukturo. No, a težava 
zame je bila predvsem v tem, 
da nisem vedel, kaj bi ga 
sploh vprašal Njegovo pisa
nje se mi je zdelo namreč tako 
nazorno, iskreno in stilno bra-
vurozno, da so se mi vsa moja 

vprašanja zdela nesmiselna, 
puhla in odveč, moje prilaga
janje formi intervjuja pa meni 
v posmeh. Lahko bi mu zgolj 
zapel himno, hvalnico, da je 
slovenski jezik obogatil kot že 
dolgo ne nihče, če sploh kdoi 

Navkljub tej zelo slabi iz
kušnji sem ga povabil na ra
dio in spet tvegal intervju z. 
njim. Napaka! In kakšna je 
izkušnja? Ne boni,'pisal o ste-
reodjpu, ki smo ga vlekli skozi 
oddajo, pač pa o stereotipno-
&l( medijev jf^ ljudi, ki se z 

^l^diji ukvarjamo (sicer ne 
'^me-vem-koliko, a vendar). 
Domnevamo, da se da iz prav 
vsega nekaj narediti Ne re
čem, da se ne da, a za določe
ne stvari je potrebno ogromno 
časa in morda še česa! A ob tej 
priložnosti, ob tem radijskem 
intervjuju, ki seveda ni bil či
sto za en sem se spomnil 
besed nekega tipa, ki je imel o 
marsičem pojma; dejal je, da 
so nekatere stvari pač takšne, 
da se v njih ne sme dregati 
Katere so takšne in kdaj v kaj 
dregati ali pa ne, pa je stvar 
življenjske izkušnje. Z Blažem 
ga bomo še radi kdaj nazdra
vili, prebrali njegove članke 
ali knjige, drezali pa ne bomo 
več vanj, ker zmeraj vse sam 
pove! 

MOHOR HUDEJ 

KINO 
Cel j sk i k inematograf i si pridržujejo pravico do spremem

be programa. 
U n i o n : 6. 4. ob 18. in 20.30 in od 7. do 12. 4. ob 17., 19. in 2 1 . 

uri slovenski film J e b i g a (mlajšim od 16 let odsvetujejo ogled). 
O b 20.30 uri se bo predstavila ekipa f i lma. 

M a l i U n i o n : od 6. do 12 . 4. drama Gla v n a postaja. 
Metropol : od 6. do 9. 4. ob 16.30 in 18.30 ameriška komedija 

A m e r i š k a pita, ob 20.30 ameriški film Pravica do umora , 7. in 
8. 4. ob 22.45 ter 8. 4. ob 0.00 slovenski film J e b i g a , od 10. do 
12 .4 . ob 18.30 Pravica do umora in ob 20.30 drama Prebujena 
vest. 

K i n o Ž a l e c : 6. 4. ob 18. in 20. uri, 7. 4. ob 15.30, 8. 4. ob 10. in 
15.30 ter 9.4. ob 15.30 ameriški film A m e r i š k a pita; 7. in 8.4. ob 
20. uri ter 9. 4. ob 18. in 20. uri ameriška komedija Pobegla 
nevesta. 

Janez Čadež 

• Generalni direktor RTV J a 
nez Čadež ne more zatajiti 
svojega gorenjskega porekla. 
Nacionalka bo pozitivna ali pa 
je ne bo, je menda izjavil in še 
bolj priprl finančno pipico us
tvarjalcem programa. Tudi 
razvedrilnemu. Pomagali niso 
niti vsi čari vsemogočne ured
nice Miše Molk . Petka je pre
draga in Ivana Šundov bo 
kmalu vzela slovo. Čisto slu
čajno gre za tisto Petko, ki so 
jo nacionalkini sindikalni novi
narji pred nekaj meseci izpo
stavili kot primer neracional
nega in škodljivega trošenja 
denarja. Kaj bo poslej počel 
Čadežev mrzli sorodnik, ki je 
imel pri produkciji pomem
bno vlogo, ne ve niti o vsem 
obveščeni sindikalni funkcio
nar Rajko Gerič , ki je, odkar je 
postal urednik, precej bolj bla
gohoten do RTV vodstva. 
• Projekt celournega infor
mativnega programa na T V S 
je za sabo potegnil tudi kup 
logističnih težav s prostori. 
J u r e Pengov je tako zaukazal 
selitev nekaterim ustvarjal
cem, kar je povzročilo nema
lo razburjenja. Zaradi pro
storske stiske bi lahko bili 
gledalci prikrajšani celo za 
800. jubilejno oddajo T V Ted
nik. Njen urednik Drago Ba-
l a ž i č je zagrozil, da oddaje ne 
bo, ker je on in njegovih 50 
sodelavcev enostavno ne mo
rejo narediti v nemogočih po

gojih: v eni sobi, z enim r̂ ,̂ 
nalnikom. Več jih je m^^^ 
razkošni, s fotelji opremij 
sobi, kjer sedita Lado Ami 
ž i č in A l e k s Š takul , vedo 
vedati tisti, ki so lahko 
kali v posvečeni prostor i 
šega« in »nedotakljivega«. 

Aleks Štakul 

• Oboževalke voditelja Odmt 
vov U r o š a S l a k a , ki jih ti 
med mladimi honorarnimi 
delavkami oddaje ne man 
so po novem prikrajšane 
skrite poglede, ki so mu 
namenjale, ko se je v redal 
pred njimi preoblačil za nas 
v oddaji. Voditelji oddaj in 
mativnega programa so 
mreč prvič dobili majhen 
štor, imenovan garderoba, 
se poslej lahko v miru preo 
čejo. 'Pri tem jih spremlji 
budno oko mlade stilistke, 
pa je, na veliko žalost nekol 
starejših voditeljev Slavka 
b o v n i k a in J a n k a Šoparja 
lepoto moškega telesa povse 
neobremenjena. 
• Si Ka t j a T ra tn ik res bai 
lase? Vprašanje so redal 
Skrite kamere postavili gle 
ci, ki so prepričani, da voditt 
ca jutranjega programa na PP 
TV, glede na to, kaj in kal 
sprašuje svoje goste, ne mffl 
biti nič drugega kot pristt 
blondinka. Načelno to seveč 
drži, konkretno pa bomo zat 
vo preverili pri velikem POP̂ ^ 
šefu J a n e z u Ujčiču. 

Gremo v Icino! 
Film Lepota po ameriško je prejel pet oskarjev. Nagrajen' 

so: Janja Topolak, Žlavsova 4, 3212 Vojnik, Milena Šum^ 
Šentjanž 27, 3220 Štore in Katja Štebih, Pohorska 6, Celj« 
Prejeli bodo vstopnico Celjskih kinematografov za ogled 

Tokrat se nagradno vprašanje glasi: rež iser f i lma Preb# 
na vest M i c h a e l M a n n je m a r s i k o m u ostal v spominu 1" 
čudovit i epski zgodbi , posneti 1992 z D a n i e l o m Dif^ 
Levvisom in Made le ine Stowe v g lavn ih v logah . Z a kat«̂  
f i lm gre? Odgovore pošljite na Novi tednik, Prešernova 1'' 
3000 Cel je , do ponedel jka, 10 apri la . Izžrebali bomo ^ 
dobitnike vstopnice za ogled filma. 
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Spidi in G o g i šou 
Slovenska junaka otroških 

srcSpidija in Gogija so celjski 
radijci v soboto, 8. aprila, po
vabili v diskoteko Jungle , 
lijer bosta od 16. ure dalje 
pripravila Spidi in Gogi šou. 
Jo bo tudi predstavitev nove 
lasete in C D plošče Spidija in 
Gogija. Spidi pravi, da gre za 
»Bum promocios de la nova 
kasetos pa cd tlačenkos - Los 
pesmicos za zabavos in praz-
Dovanjas«. Vstopnine ne bo! 
Spidi in Gogi imata s tovrst

nimi prireditvami vehko izku
šenj, saj sta skoraj vsak teden 
v kateri izmed slovenskih di

skotek, zaupala pa sta nam 
tudi nekaj pomembnih podat
kov, kot npr.: vsak otrok naj 
ima zraven očka, mamico, 
dedka ali babico, nekaj drobi
ža za pijačo, primerno obutev 
za rajanje... Spidi in Gogi bo
sta pripeljala s sabo zanimive 
glasbene goste, plesne skupi
ne, poskrbela pa bosta tudi za 
številne nagrade. Ker bo to 
promocija, bo možno po zni
žani ceni kupiti tako kaseto 
kot C D ploščo Spidija in Gogi
ja s podpisi in še kakšnim 
presenečenjem. 

S I M O N A B R G L E Z 

Festival jazza v Velenju 
Ae le festivalov, ampak tudi nastopov jazz skupin pri nas 

ni prav mnogo, zato so takšne prireditve še toliko bolj 
zanimive. Za ljubitelje te glasbe so prejšnji teden v Velenju 
pripravili 2. M a x jazz festival, ki je potekal v klubu M a x , 
hotelu Paka in Domu kulture Velenje. Prireditev so prvič 
pripravili lansko leto, sicer pa bi naj postala tradicionalna. 

V programu so nastopili trobentač Dominik Kranjčan s 
svojim kvartetom, bobnar Alvin Queen s triom in trobentačem 
Bruceom Adamsom, Boško Petrovič z zasedbo Ali Starš. 
Skupino Max Club Kvintet pa so sestavljali udeleženci j azz 
seminarja, ki je pred časom potekal v Velenju. Festival se je 
zaključil s koncertom, na katerem so nastopili Big Band RTV 
Slovenija in pevka Alenka Godec . BORIS G O R U P I Č 

Slovenska polka In 
valček v Ljubljani 

v soboto, 8. aprila, bo v 
^ubljani šesti festival slo
venske polke in valčka, na 
'̂ 3|erem bo nastopilo dva-
•̂ ĵst glasbenih skupin. 

Organizatorji so imeli z raz-
P'som kar nekaj težav, saj so 
pobili premalo kvalitetnih 
•̂̂ •adb, pa tudi razpisnih ro-

^°vse niso vsi natančno drža-
Komisija je pregledala 76 

J^̂ adb in izbrala dvanajst naj
boljših, šest polk in prav toliko 
''^Čkov. 

^olke bodo zaigrali ansambel 
> a d o (Vinska kraljica), Ši-

(Za vsakega naj sonce 
y'^J. Kvintet Dori (Avto moj ne 
^ J , Sredenšek sekstet (Taprava 

in ansambel Svetlin (Od 
p̂ d̂eda do pravnuka), valčke 

Čuki (Kraljestvo naše sreče), 
^ (Ljubezen za prihodnost 

otrok). Vasovalci (Kamen na sr
cu). Kraški kvintet z Bracom 
Korenom in Anko Čop (Ljubim 
te). Šaleški fantje (Kaj bi brez 
prijateljev) in ansambel Tonija 
Sotoška (Stara sHka). Glasbeni 
gost bo ansambel Igor in Zlati 
zvoki. T V 

Deveto 
srečanje na 

Frankolovem 
Glasbena prireditev Ostani

mo prijatelji bo v nedeljo, 9. 
aprila, ob 16. uri v telovadnici 
osnovne šole na Frankolovem. 
Nastopilo bo trinajst glasbenih 
skupin, kot gostje pa Vagabun-
di in Klobasekov Pepi. TV 

Deset let ansambla 7. raj 
Pr^H^ jubileju bo ansambel 7. raj iz Zreč pripravil koncert in 
a o M ^ ^ ^ ^ ' l "^^^ glasbeni izdelek. Koncert bo v nedeljo, 9. 

'̂ î a, ob 16. uri v športni dvorani v Zrečah. Kot gostje bodo 
^^stopiii Ptujskih 5, Vesna in Vlasta, Zreških 6, Natalija 

'""oten in nekaj mladih domačih pevcev T V 

Citrarji v Grižaii 
Sklad RS za ljubiteljske 

kulturne dejavnosti in K U D 
Svoboda Griže bosta v sobo
to, 8. aprila, pripravila finale 
4. državnega tekmovanja 
slovenskih citrarjev. Tekmo
vanje se bo začelo ob 10. uri 
v dvorani Doma Svobode v 
Grižah in bo trajalo do večer
nih ur, ko bodo razglasili re
zultate in podelili priznanja. 
Najboljši citrarji bodo nasto
pili v šestih kategorijah. 

1. kategorija: Janja Brleč, 
Natalija Grdovič, Alenka Iljaš, 
Petra Klavž, Nina Kokot, Bar
bara Komatar, Ana Krajnc, An-
ja Krmavnar, Helena Meglic, 
Špela Obšteter, Andreja Pagon 
in Jerneja Terlikar. 2. kategori
ja: Tinka Budič, Franja Koč
nik, Manca Pavli in Špela Rav
nikar. 3. kategorija: Irena Glu
šič, Urša Ježovnik , Blaž Klad-

nik, Janja Kolter, Pr imož Kur-
nik, Urška Praprotnik, Polona 
Vreček, Maja Založnik, Irena 
Zdolšek, Martin Zlobko in 
Barbara Žunič . 4. kategorija: 
Maja Frangež in Dejan Pra
protnik. 5. kategorija: Duet ci-
ter G Š Kamnik, Kvartet G Š 
Kamnik, Andreja Jernejčič in 
Anja Krmavnar, Ana Krajnc in 
Mateja Avšič, Mira Lenko in 
Mojca Lenko ter Jasmina Man-
d ž u k a in Dejan Praprotnik. 6. 
kategorija: Fani Lapajne in To
ne Mlačnik. 

Nagrajenci finalnega tekmo
vanja bodo prvič nastopili na 
koncertu v Gallusovi dvorani v 
Cankarjevem domu v Ljublja
ni v nedeljo, 16. aprila, ob 17. 
uri, kar je za organizatorje in 
citrarje v Grižah veliko prizna
nje. 

T .VRABL 

EXPRESS EXPRESS 
• Fantovska zasedba 'N Sync 
je samo v Z D A v enem dnevu 
prodala več kot milijon kopij 
svojega novega, drugega albu
ma »No String Attached«, v 
naslednjih šestih dneh pa še 
1,4 milijona izvodov, kar do 
sedaj ni uspelo še nikomur. 
Svojevrsten rekord pa je na tej 
strani Atlantika postavil irski 
boy-band Westlife, ki se je že 
petič zapored uvrstil na sam 
vrh britanske lestvice - tokrat 
s singlom »Fool Again«. 
• Za posledicami raka na je
trih je prejšnji torek star 57-let 
umrl legendarni britanski 
poet, pevec, avtor in pianist 
lan Dury, tri dni prej pa je ta 
svet za vedno zapustil 74-letni 
trombonist A l Grey. 
• Izšel je najavni single »If 
Onlv« dolgo pričakovanega al
buma »This Time Around« tria 
Hanson. LP bo luč sveta ugle
dal na praznik dela, 1. maja. Z 
novo ploščo bo evropske 
najstnice kmalu razveselil 
nemšk i pevec Sasha . S ing le 
»Let M e Be The One« je že v 
trgovinah. 
• Po štiriletnem premoru so 
se na svetovno glasbeno prizo
rišče z novim LP-jem »Stiff 
Upper vrnili avstralski rockerji 
A C - D C . 
• S Koncertom v Minneapoli-
su je Tina Tlirner začela svojo 
zadnjo svetovno turnejo. 
• Po smrti ljubljene žene 
Linde ima »neutolažljivi« ex-
beatle Paul McCartney ljubi
co - enonogo manekenko 
Heather Mills . 

• Prihodnji teden bo izšel co-
me-back album »Minor Earth 
Major Sky« ene izmed najus
pešnejši pop zasedb druge po
lovice osemdesetih A - H A . 
• Vstopnice za koncert mega 
popularne ameriške ročk za
sedbe Pearl J a m , ki bo v Ljub
ljani nastopila 19. junija, so že 
na prodaj. Tudi v Celju (Eko-

pool), kjer lahko kupite tudi 
vstopnice za koncerte Stevea 
Vaia (13.4.), skupine Jehtro 
Tuli (11.5) in Stinga (14.5). 
• Izšla je nova plošča »Odise
ja« Vilija Resnika. 
• Babewatch so v petek v 
klubu Hound Dog predstavih 
svoj drugi album »Dilema«. 
• Power Dancers so z novim 
»imageom« in novo skladbo 
»Na luno« spet ogrela srca do
mačih ljubiteljev lahkotne ple
sne godbe. 
• Agencija Didakta (064 715-
515) vabi na obisk največjega 
glasbenega sejma na svetu 
Musikmesse, ki bo sredi tega 
meseca v Frankfurtu. 
• Ta teden naj bi izšla nova, 
četrta kompaktna plošča »Pazi 
na korake« popularne idrijske 
skupine Kingston. 
• Laški The Stroj bodo jutri 
nastopili na mednarodnem fe
stivalu Big Torino 2000. 
• V soboto so v klubu Orto 
prvič podeljevali glasbene na
g rade B o o m e r a n g - S t u d i o 
city Music Awards. Nagrado 
Opus 2000 za življenjsko delo 
so prejeli Laibach, med zma
govalci in nominiranci pa velja 
omeniti še skupine Siddharta, 
Random Logic, Psycho Path, 
Pure - H in pa velenjsko tehno 
navezo Dope Control. 

S T A N E Š P E G E L 

VRTILJAK POLK IN 
VALČKOV 
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Septembra audi A2 
Pred dvema letoma je nemš

k i A u d i na f rankfur tskem 
a v t o m o b i l s k e m sa lonu po
stavi l na og led koncep tno 
vozi lo audi A12. Tedaj še ni 
b i lo jasno , al i bo najmanjši 
aud i res ug leda l luč dneva, 
čeprav je b i lo po svoje logič
no , da se bo poskusi l v razre
du ma jhn ih avtomobilov. Se
daj je nekdanj i A12 nared, le 
da so ga krstil i za audija A2 . 
To je za sedaj najmanjši av
tomobi l , k i bo pred poletjem 
pripeljal i z ingolstadtske to
va rne , 

Audi A2 je 382 centimetrov 
dolg avtomobil, ki ga večino
ma primerjajo z mercedesom 
A razreda, zdi pa se, da ga bo 
mogoče na marsikaterem trgu 
uvrstiti med t.i. kompaktne eno-
prostorske avtomobile. Pri iz
delavi tega najmanjšega audi
ja, ki je ohranil znano zasnovo 
- motor spredaj, pogon prav 
tako - je tovarna uporabila svo
je izkušnje pri uporabi alumi

nija, saj je skoraj povsem iz 
aluminija največji audi A8. TVi-
di A2 je narejen po sistemu 
Audi Space Frame (ASF), kar 
pomeni, da osnovno zgornjega 
dela vozila predstavlja iz alu
minija narejena vozniška celi
ca oziroma kletka. Zaradi tega 
tehta novi audi vsega 895 kilo
gramov, kar je za 150 kilogra
mov manj kot v povprečju teh
tajo podobni avtomobili. S tem 
se je seveda zmanjšala tudi 
povprečna poraba, kar je bis
tvenega pomena v sedanjem 
konkurenčnem boju. 

Audi A2 je kompaktna, pe-
tvratna kombilimuzina, ki je 
razmeroma visoka (155 centi
metrov), zunanja oblika pa je 
sveža, morda tudi inovativna. 
Značilen je relativno dolg pred
nji del, ki je močno potisnjen 
navzdol, na zadku oziroma na 
zadnjem oknu, ki je veUko, pa 
je med drugim nameščen tudi 
spojler, kar ima seveda svojo 
vlogo oziroma pomen; je pa . 

tako pravijo pri tovarni, tudi 
stiUstični element. Notranjost 
je narejena v dovolj prepoz
navnem Audijevem slogu, zna
čilno pa je dokaj udobno sede
nje tudi na zadnjih dveh sede
žih. Prtljažnik je različno ve
lik, od najmanj 390 do največ 
1085 litrov, pri čemer so upo
rabili sistem dvojnega dna. Oba 
zadnja sedeža je mogoče zlo
žiti ali pa ju povsem odstraniti 
iz vozila, na voljo pa je še 
nekaj drugih posebnosti. Za
nimiva jezložljiva sončna streha 
(Open Sky System), za dopla
čilo si je mogoče omisliti po
seben predal, ki je nameščen v 
dno za prednjim sedežem, po
sebej ponosni pa so na t., ser
visni modul. Gre preprosto za 
to, da je nad prednjo masko 
pokrov, pod katerim je na
meščena posoda z vodo za 
pranje vetrobranskega stekla 
in merilnik količine olja. Ta
ko ni treba odpirati motorne
ga pokrova, pač pa na hitro 
opraviti pregled osnovnih funk
cij motorja. Omembe vredno 
je tudi, da so redni servisi 
predpisani na 30 tisoč kilome
trov oziroma na dve leti (kar 
velja za bencinski motor). Mo
torja sta dva, oba z gibno pro
stornino 1,4 litra in oba z 
močjo po 75 K M , vendar je 
eden bencinski, drugi T D l . Pr
vi je štirivaljnik in požene no
vega aiidija do največ 173 k m / 
h (pospešek je točno 12 se
kund do 100 k m / h ) , TDI pa je 
trivaljnik, ki zmore največjo 
hitrost prav tako 173 k m / h , 
pospešek do 100 k m / h pa je 
12,3 sekunde, vendar naj bi 
bila njegova povprečna pora
ba vsega 4,3 litra dizelskega 
goriva. Menjalnik je za sedaj 
petstopenjski ročni, avtomati
ka ni predvidena. 

Avto nastaja v tovarni v Nec-
karsulmu, pri Audiju pa raču
najo na letno produkcijo prib
ližno 60 tisoč vozil . K nam bo 
mali audi pripeljal septem
bra, o cenah še ni nič znanega. 
Ve pa se, da bodo v Nemčiji 
ponujali izvedenko z bencin
skim motorjem za malenkost 
manj kot 32 tisoč mark, s TDI 
motorjem pa za nekaj manj 
kot 35 tisoč mark. 

Na sliki: audi A2 . 

Honda S2000 za gurmane 
J a p o n s k a Honda je ena ti

stih tovarn, ki je i z j emno 
dobro unovči la svoje nekda
nje sodelovanje v formuli 1. 
Del tistega tehničnega zna
nja, k i izvira i z v isoke teh
nologi je , pa je uspešno pre
nesla tudi v serijsko izdela
vo oz i roma avtomobi le . Vse 
kakor to velja za S2000, po
vsem sveži roadster, k i se te 
dni vozi na s lovenski avto
mobi l sk i trg. 

Pri Hondi pravijo in so tudi 
prepričani, da je mogoče 
S2000 primerjati zgolj s porsc-
hejem boxsterjem; S2000 je 
seveda dvosedežnik klasične 
zasnove, kar pomeni, da je 
motor nameščen predaj, po
gon pa je speljan k zadnjemu 
kolesnemu paru. Bistvo tega 
avtomobila je, seveda motor, 
ki je pravzaprav tehnični bi
ser. Zanimiv je podatek o spe
cifični moči, ki je kar 120 K M 
na liter gibne prostornine, pri 
čemer pa gre za bencinski šti
rivaljnik brez turbinskega pol
nilnika.- Največja moč je torej 

240 K M pri 8300 vrtljajih v 
minuti, avtomobil pa zmore 
največ 241 k m / h in do 100 
km/h . pospeši v 6,2 sekunde. 
O b teh zmogljivostih je bilo 
treba še posebej učvrstiti ka
roserijo, ki je zelo toga, poleg 
tega so s postavitvijo motorja 
za prednjo premo dosegli tako 
rekoč idealno razporeditev te
že v razmerju 50/50. 

Pri ACMobi l , ki je ura 
predstavnik Honde na Slov 
skem, menijo, da se jim 
letos posrečilo prodati k 
snih devetnajst S2000. 1] 
števaje zgolj ceno (7,97 n 
jona tolarjev) se zdi načrt 
kaj zahteven, upoštevaje n; 
ližjo konkurenco in njene 
ne pa ne. 

Na sl iki: honda S2000. 

Prihaja šlcoda f abia 
č e š k a Škoda je bila lani iz

j emno uspešna (o čemer smo 
ž e pisal i ) , sedaj pa tudi na 
slovenski trg prihaja z novim 
avtomobilom. 

Fabia ni nadomestilo za že 
precej zastarelo felicio, poleg 
tega pa slednji avtomobil še 
nekaj časa ostaja v programu. 
Tako tovarna ta hip ponuja tri 
modele (ob omenjeni fabii še 
felicio in octavio), pri čemer pa 
je jasno, da naj bi prav fabia 
sčasoma postala najbolje proda
jano vozilo. Nova škoda je nare
jena na osnovni, na kateri se 
bodo v prihodnjih letih (aU me
secih) rodili tudi drugi avtomo
bili Volkswagnovega koncema 
(70-odstotni lastnik Škode je kon
cern V W ) , kot recimo novi V W 
polo, pa novi seat ibiza ipd. Za 
sedaj bo avto na voljo le v eni 
karoserijski varianti, in sicer kot 
petvratna kombilimuzina, tovar
na pa napoveduje še nekaj dru
gih izvedenk. Notranjo prostor

nost določa 246-centimetrska 
medosna razdalja, medtem ko 
prtljažnik v najskromnejši va
rianti meri 260 in v najboljši 1016 
litrov, kar je ob zunanji dolžini 
396 centimetrov povsem spo
dobna številka. 

Škoda fabia bo na slovenski 
trg pripeljala 14. aprila, ko bo 
tudi uradno stekla prodaja. Slo
venskim kupcem bodo na voljo 
trije paketi opreme (classic, com-
fort in elegance), za doplačilo 
pa bo mogoče vse tri opremske 
pakete popestriti oziroma nad
graditi. Motorjev bo sedem, ven
dar bo slovenski uradni uvoz
nik, to je ljubljanski Avtoimpex, 
za začetek ponudil fabio z dve
ma 1,4-litrskima motorjema, ki 
bosta zmogla 68 oziroma 101 
K M , pa 1,9-litrski SDI , ki bo 
ponudil 64 K M . Do konca leta 
oziroma pozno jeseni bodo po-
nudih tudi druge motorne razh-
čice, in sicer fabio z 1,0-litrskim 
agregatom (50 K M ) , pa še z 

enim 1,4-litrskim motorjen 
K M ) , nato najzmogljivejši 
litrski motor s 120 K M in 
koncu 1,9-litrski TDI , ki bo] 
mogel 101 K M . Za začetek h 
ponudili samo petstopenjski ro 
menjalnik, avtomatika pridei 
vrsto kasneje in bo vsaj na z 
četku naprodaj v varianti z 1,-
litrskim agregatom s 75 KM. 

Slovenskim kupcem bi rai 
letos prodali nič manj kot 15( 
fabij, kar je razmeroma visok 
vendar, tako se zdi sedaj, tu 
uresničljiva številka. Za začett 
bo naprodaj 100 fabij, dobaw 
rok naj bi bil 90 dni. In ceni 
Konkurenčne, o tem ne moi 
biti posebnega dvoma. Takot 
fabia z 1,0-litrskim agregato 
na voljo za 1,55, varianta z 1, 
litrskim motorjem in s 68 KM; 
1,76 milijona tolarjev, medte 
ko naj bi ta hip najdražja fab 
1,9 TDI stala 2,52 milijona ioli 
jev. 

Na sl iki: škoda fabia. ; 
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Subaru prenovil foresterja 
pred skoraj tremi leti j e 

nski Subaru, ki j e vsaj 
loma v kapi ta lskem soro-

t z velikim General Motor
ni, postavil na cesto fore-

terja- Avto, tako pravi tovar-
a predstavlja kombinaci jo 
Jfliuzine in terenca in ga j e 
PŽko uvrstiti v povsem dolo-

avtomobilski razred, 
forester se je na trgu dobro 
ĵ jel, večinoma pa ga uvršča

jo ped S U V ali šport utility 
Jhicle, kar bi pomenilo, da je 
^^enjen predvsem proste-
0 času. Sedaj na pomlad se 
jj tovarna odločila nekoliko 
jpremeniti ali malo posodobiti 
jvtomobil, ki je med drugim 
0 uspešen tudi v Z D A . Novi 
jli prenovljeni f orester z ozna-
loAWD M Y 2000 se od prejš
njega razlikuje zaradi novih 
odbijačev, pokrova motorja, 
maske, zadnjih luči, na bokih 
so večje obrobe, drugačna so 
lita platišča. Osnov se niso lo

tevali, kar pomeni, da so di
menzije ostale nespremenje
ne, avto še vedno poganja 
bokserski motor, motor je 
stalni štirikolesni. Ob vsem 
tem so vendarle dodelali pred

nji vzmetni osi, spremenili ne
gativni previs zadnjih koles, 
spremenili so tudi kolotek ipd. 
Dokaz, da je forester tudi te
rensko vozilo, utegnejo neka
teri videti v razmeroma veliki 
oddaljenosti trebuha vozila od 
tal (najmanj 19 centimetrov). 

Motorja sta dva, oba z gibno 
prostornino 2,0 litra, oba bok-
serske zasnove, vendar razhč-
ne moči. Tako prvi ponuja 125 
K M , drugi pa veliko bolj raz
burljivih 170 K M . Zraven je 
bodisi ročni menjalnik bodisi 
prestavna avtomatika, opre
me pa zelo različne, s tem pa 
tudi cene. Tako stane izveden
ka 2,0 G L (125 KM) 4,6 milijo
na tolarjev, sledi enaka različi
ca, vendar z nekaj bogatejšo 
opremo G X ; na voljo je za 5,4 
milijona tolarjev. S turbo (170 

KM) je naprodaj za 6,0 milijo
na tolarjev, medtem ko samo
dejni menjalnik to varianto 
podraži na 6,48 milijona tolar
jev. Omeniti je treba še, da 
uradni predstavnik Avtomotiv 
Rado ponuja v aprilu pri vseh 
variantah foresterja 200 tisoč 
tolarjev popusta. Na s l iki : novi 
subaru forester. 

Fiesta budget za 1 0 0 lisoc 
tolarjev cenejša 

Fordova fiesta j e b i la lani nekol iko prenovljena, precej 
^sa pa je trajalo, da so jo pripeljali na s lovenski trg in 
ponudili s lovensk im k u p c e m . 

Sedaj uradni zastopnik Forda pri nas, ljubljanski Summit 
Motors, ponuja izvedenko z oznako budget. Avto je serijsko 
opremljen z eno zračno varnostno blazino, ima tonirana 
stekla, odbijači so v barvi karoserije, zraven je tretja zavorna 
luč, pa digitalna ura in še nekaj drugih malenkosti. Zraven je 
seveda 1,3-litrski motor z močjo 60 K M , za to varianto pa 
hočejo v maloprodaji 1,484 milijona tolarjev, kar je za dobrih 
M tisoč tolarjev manj, kot je bila sedanja cena. 

Tujci bodo imeli svo j sa lon 
Lani je južnokorejska avtomobilska industri

ja v Seulu pripravila avtomobilski salon. Ven
dar pa so ga tuje, predvsem evropske avtomo
bilske tovarne ignorirale, saj so menile, da so 
stroški preveliki, poleg tega pa j im niso zagoto
vili ustreznih razstavnih prostorov. 

Prav zaradi tega so se te hiše odločile, da v 
Šeulu letos pripravijo »svoj« avtomobilski salon. 

Med drugim so prepričane, da se jim bo tudi tako 
posrečil večji prodor na skoraj hermetično zaprti 
južnokorejski avtomobilski trg. Tam so lani pro-
dah 910 tisoč vozil, vendar od tega samo 2400 
tujih, torej 0,26 odstotka vseh. Kot pravijo tuje 
tovarne, bi moral biti v normahiih okoUščinah 
njihov tržni delež vsaj pet odstotkov. Računajo 
pa, da bodo letos prodale pet tisoč avtomobilov. 
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Ustvarjalne delavnice 
v oš Polzela smo v letoš

njem šolskem letu p o g u m n o 
in polni prijetnih pričako
vanj začeli s poskusn im uva
janjem devetletke. Ne le 
šestletniki, temveč tudi še-
stošolci, pardon, sedmošol-
ci. Kar naprej kaj počnemo. 
Delovnih sobot v šoli sicer 
n i smo preveč navajeni, ven
dar smo jo nazadnje pope
strili z vrsto ustvarjalnih de
lavnic. 

V prvih razredih so izvedli 
2. tehniški dan. Osvajah so 
tehniko zabijanja žebl jev v 
les, pletenja pajkovih mrež 
iz volne, izdelovali papirna
te pajke, gradili statične 
konstrukcije iz lesenih teles 
in na koncu predstavili svoje 
delo s pr ikupno razstavo v 
šolski avli . V sedmih razre
dih so se v delavnicah pre
pletale dejavnosti s področja 
tehnike, naravoslovja in 
gospodinjstva. O delu v njih 
so spregovorili kar učenc i 
sami. 

Bila sem v zel iščni delav
nici , ki jo je vodi la gospa 
Nevenka Jer in . V njej smo 
pripravljali kami l ično kremo 
za nego rok. Kuhal i smo od
merjene kol ič ine posušenih 
kamil ic , čebeljega voska, la-
nol ina, rastlinskega olja, gli
cerina, v o d e . . . ' Z m e s se je 
morala kuhati dve uri. Vsa
kih deset minut smo se me
njali pri mešanju in merjenju 
temperature. Na koncu smo 
lahko odnesli nekaj kreme 
tudi d o m o v ( S U Z A N A Č U K ) 

V biološki delavnici smo 
raziskovali in opazoval i mi
kroorganizme in vodne 

reakcije. Zlast i nas je zani
mala voda iz bl ižnjega poto
ka Struge. Tudi v ekološkem 
projektu, ki poteka na naši 
šoli , letos posvečamo največ 
pozornost i vodam v našem 
kraju in okol ici . Delavnico je 
vodila gospa Nada Turnšek. 
(PETER O Ž I R ) 

V fizikalni delavnici smo 
delali poskuse s svetlobo. 
Opazoval i smo igro barv ob 
nj ihovem mešanju, risah 
sončni lom, delati poskuse s 
svečo. . . Izvedel sem vel iko 
zanimivost i , za katere je po
skrbela gospa Danica G o 
bec. ( D A V O R I N G O V E D I Č ) 

V tehnični uči lnici smo se 
v družbi našega učitelja, 
gospoda Cirila Roškarja, lo
tili popravljanja šolskih miz 
in stolov. Najprej smo j ih 
pobrusi l i , pokitali in na kon
cu prebarvali, da so postali 
znova takšni, kot so bili ne
koč. (ROK Š l N C E K ) 

Bila sem v delavnici pri 
gospe Andreji Špajzer. Tam 
smo izdelovali okrasno em
ba lažo (darilne škatl ice in 
vrečke) . Ze lo smo se zaba
vali in na koncu smo kar 
žareli od ponosa , ker se 
nam je posrečilo narediti ta
ko lepe izdelke. ( M O J C A 
Č I Z I Č ) 

M i smo poskrbeli za lačne 
že lodčke , zato smo se zbrali 
v gospodinjski učilnici , kjer 
nas je čakala mentorica Mile
na Hriberšek. Ob ložen i kruh
ki in naravni sokovi so bili 
lepi na pogled, da o njihovem 
dobrem okusu niti ne spre
govorimo. ( V E R O N I K A BLA
G O T I N Š E K ) 

STARŠEM KRATKOHLAČNIKOV 

Prva leta so najbolj pomembno 
Morda bo ob tem naslovu 

kdo dejal: Ne pretiravajte! 
Pa je vendarle res, da se v 
prvih letih življenja pod 
vplivom okolja (v družini in 
širšem okolju, tudi v vrtcu) 
usidrajo v otroka značilni 
vzorci doživljanja in poteze 
osnovnega ravnanja za vse 
življenje. 

Otroštvo je zato tisti čas, 
ko je otrokovo doživljanje 
odvisno od odnosov in vzor
cev v okolju, v katerem živi , 
predvsem od družine, pa tu
di od drugih pomembnih 
oseb v njegovem življenju: 
starih staršev, vzgojiteljev v 
vrtcu, prijateljev med sovrst
niki... 

Otrok je posebno dovzeten 
za občutke in čustva ljudi, ki 
ga imajo radi in j im ljubezen 
vrača. Njihov zgled, spodbu
da, doslednost in prožnost so 
bistvenega pomena za vzgo
jo. 

Pri doživljanju ni ključno 
to, kaj odrasli mislimo, da je 
za otroka dobro, ampak to, 
kako otrok sam doživlja od
nose z drugimi: starši, sovrst
niki, vzgojitelji... Otroci se na
mreč učijo z opazovanjem 
odraslih in učenjem pravil. 

Vrtec dopolnjuje družinsko 
vzgojo s svojo socializacijsko 
funkcijo, ki je majhne družine v 
urbanih okoljih ne zmorejo več. 
Del svojega poslanstva vidi tudi 
v tem, da sodeluje pri utrjevanju 
zdravega temelja - skupaj s star

ši, toda ne namesto njih. Vz«. 
teljica otroku ni druga 15^ 
Vzgojiteljica je za otroka os« 
ki ji lahko zaupa, ki se z n 
igra in uči, ki mu pomaga vj 
stavljati odnose s sovrstnji; 
reševati probleme..., a tudi( 
ba, ki postavlja pravila in zg 
va, da se jih mora otrok drži 

Vrtec ni drugi dom, am 
hiša, kjer se otrok srečuj 
sovrstniki, z drugačnostjo 
pravili. Seveda v takšnih i 
merah in odnosih, ki jih 21 
re, glede na starost, obvla 
vati in se v njih vživljati v ši 
okolje. Vse to je potrebno 
otrokovo uspešno socialia 
jo, za uspešen začetek ob< 
nega šolanja. 

•
BETKAVRBOVŠE 

Vrtec Točke Čečeve 

N a ob isku v psihiatr ični 
bolnišnici 

Prva ura. Zemljepis. Spet 
enako. Atlas na strani 106. 
Afrika. Simon je vprašan. Bli
ža se osma ura in naš obisk 
bolnišnice Vojnik. Do tja smo 
odšli po isti poti kot že nekaj
krat na sprehod. Ko smo pris
peti, nas je sprejel prijazen 
dežurni pacient. Nato je prišla 
gospa Darja Boben Bar-
dutzky. 

Sobe. Hodniki. Skupni pro
stori oziroma učilnice, v kate
rih so pacienti razdeljeni po 
razredih. V njih se učijo, ima
jo pa tuSi panoje in table, na 

katerih so razni verzi o prija
teljstvu. Počasi se navajajo na 
življenje zunaj . Sobe so zelo 
lepo urejene. 

Nato smo odšli v jedilnico. 
Prijetno smo kramljali in kar 
pozabili na to, kako hitro teče 
čas. Ko smo se poslavljali, sva 
s Sandijem gospe Bobnovi 
izročila darilo za 8. marec. 

Odšli smo v šolo. Spet isto. 
Angleščina. Past Simple Ten-
se... 

S A R A IVANIŠEVIČ , Z D 
O Š Vojnik 
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Motivi optičnih iluzij 
^jcorakali smo v najbolj »cmerav« mesec in 
000 pesti, da si april ne bo privoščil kakšnih 
pežnih potegavščin, s katerimi nam grozijo 
Lmenarji- Za naš prvi aprilski modni zmenek 

si privoščimo nekaj pogledov na tisto tren-
Msko novost, ki je po nekaj letih čaščenja 
t,rezbarvnega in brezvzorčnega minimalizma, 
ôva novost z veliko začetnico. 

atraktiven miks med modo šestdese-
^ in osemdesetih let z osnovnim miselnim 
0cem: šokirati, pritegniti pogled, razveseliti 

navdušiti. 
[z umetniških platen madžarskega slikarja in 

jjafika Victorja Vasarelyja - utemeljitelja op-arta 
Jy\ndyja Warhola - enega vodilnih predstavni-
j,gvpop-arta iz šestdesetih let, v modno pomlad 
jj, poletje 2000, bi lahko imenovali novost. Skok 
(desetletja stara umetniška in modna vzdušja 

prinaša mar-
kantno poti
skane tkani
ne. Ko »zani
hajo« pred na
šimi očmi, 
nas najprej 
preplavi ob
čutek primer
ljivosti s pla
katnim optično izkrivljenim 
slogom geometričnih vzorcev 
in divjih barv, ki jih moda meša 
po trenutnem navdihu. Črte, ki 

se zvijugajo v trikotnike, stož
ce, kroge, sončna, sijoča, na 
trenutke naravnost agresivna 
barvna paleta, se je po zaslugi^ 

visoko razvite računalniške 
tehnologije preselila na prosoj
ne in svetleče tkanine oziroma 
tanke pletenine. 

Tole vzorčno-barvno atrak
tivnost, od katere oči živahno 
poplesujejo, pa si seveda ni 
potrebno privoščiti v »total-
looku«, kot predlagajo Fendi, 
Armani, Missoni, Krizia, Gaul-
tier in še nekaj drugih eminent-
nih kreatorskih imen. 

Se pa lahko z igro teme in 
svetlobe ustvari optične efekte, 
s katerimi se imenitno korigira 
postava in ustvari iluzija večje
ga, manjšega, ožjega, širšega... 
Eksperimentirajte! Lahko tudi 
po enobarvnem oblačilu s čo
piči in barvami za tekstil! 

Giorgio Armani 

Krizia 

Fendi 

^ Nagrajenka marca je Janja 
Čretnik, Jenkova 38, Celje, 
ki je pravilno odgovorila, da 
so kavbojke najprej postale 
modno oblačilo v Z D A . Za 
nagrado si bo lahko izbrala 
hlače podjetja Scala Zarja iz 
Petrovč. 

Pripravila: V L A S T A 
w ; ( ? A H - Ž E R O V N l K 

Nagradno vprasanie apri la: 
Po KATERI I G R A L K I IN PRINCESI (1928-1982) SE I M E N U -

^^0 LETOS M O D N E TORBICE? 
Grace Kelly, 

)̂ Lili Novy, 
Edith Piaf. 

»Viktor jonska« moda - res nič 
od niča ali kič do kiča? 

Zadeva je časovno malce 
oddaljena, saj so se domala 
že vsi domači mediji razpi
sali o njej. O letošnjih pode
l i tvah pr iznanj za najboljše 
medijske dosežke na sloven
skem, Viktorjih popularno
sti. T\idi o »viktorjanskih« 
bolj ali manj slovesnih obla
či l ih , k i so j i h za ta gala 
večer nosili bolj ali manj 
znani Slovenci. Pravzaprav 
Slovenke, saj moški svet ra
zen čas tn ih iz jem res ni pre
bral sporočilca na dnu vabi
la: »Zaželena večerna oble
ka«. 

Torej, ko se je in se še govo
ri o večerni modi po sloven
sko, to pomeni, da teče bese
da o gospeh in gospodičnah. 
N o , tukaj pa nastopi tipičen 
slovenski sindrom »vsi se 
spoznamo na vse«, saj se je v 
mnogih časnikih pojavila kri
tika na račun oblek obisko
valk. Že res, da j ih je bilo 
izmed 300 le kakšen ducat 
primernih, lepih, trendov-
skih. Da jih je veliko »izgore
lo« v preveUki želji, biti na 
vsak način opažen.. . Ampak , 
konstruktivno kritiko lahko 
napiše o določeni temi le s 
tega področja strokovno pod
kovan človek, ni tako? V tem 
primeru poznavalec, ki se s 
modo oziroma estetiko obla
čenja poklicno ukvarja. Pri 
nas pa se o osebnih vizualnih 
opažanjih po sistemu »vsake 
oči imajo svojega malarja« 
prav veselo »modruje« kar 
povprek. In pri tem potegne 
najkrajšo prav bralec. Ž e tako 
je namreč naša kultura obla
čenja na nezavidljivi ravni, ob 
takšnih razlagah, kaj je dobro 
in kaj zanič, pa je dilema in 

zmeda le še večja. Škoda. Pri
hodnjič si morda še tiste, ki 
sledijo trendom in jih tudi 
znajo uskladiti s svojo vizual
no podobo, značajem in polo
žajem, ne bodo upale odeti se 
v modne kroje, barve in vzor
ce. Da se j im kakšen »stro
kovnjak« ne bi posmehoval. . . 
J a , morda bi tovrstnim pis
cem le ne škodilo malce sa-
mokritičnosti v smislu izreka 

Manekenka, doma iz Letuša, 
Nataša Dobelšek. z razkritim 

hrbtom. 

Manca Košir: naj sije sonce. 

španskega slikarja Pabla Pi-
cassa: »Ce ne obvladam an
gleškega jezika, to še ne po
meni, da je angleščina trapa
sta.« 

Pa še nekaj utrinkov iz 
omenjene prireditve: uspe
šnica je bila vsekakor barva 
ciklame, čeprav je bilo med 
prevladujočo črnino opaziti 
tudi nekaj trendovske rume
ne, rdeče, zlate in srebrne. Pa 

Lanska evrovizijska zmago
valka Charlotte Nilsson v 
trendovskem zavezalkanem 
korzetu in ciklamnem krilu. 

orientalnih vzorcev, ki so v 
letošnji modni sezoni v sa
mem modnem vrhu. Nekaj 
sicer preprostih oblek je nudi
lo presenečenje ob pogledu 
od zadaj. Globoki hrbtni izre
zi, sem ter tja prepletenimi z 
trakovi, ki so asociirali na ba
ročne steznike. Pašmine ozi
roma široki svileni šali so kot 
modni dodatek iz svetovnih 
modnih stez vendarle prišli 
tudi do nas. Čeprav, kot reče
no - vsega čednega in domi
selnega je bilo vendarle - pre
malo. 

w w ; 4 « t t t & . . « Foto: S T A N E J E R K O 
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Prva celjska disk džokeja po treh desetletjih. Janko Sopar in Branko Stamejčič sta bila v 
soboto v drugačni vlogi, kot ju pozna najširša javnost. 

Light show po starem, s pomočjo barvnega tuša. Rudi Lorenčak s posebej prirejenim 
diaprojektorjem. 

Prsti niso zar jave l i 
Spomin na prvi celjski disko in prva disk džokeja mestne g laskne zgodovine - Za honorar napolitanke 

in ora - Vrata dj$|i jo|a|[r[[ofa |L^^^ hore legalis ^ 

v Celju je v soboto oživel 
disko z glasbo iz šestdesetih 
in sedemdesetih let. Prvi 
mestni disko se je namreč 
pojavil leta 1969 v Mladin
skem klubu (v poslopju da
našnjega urada za delo), 
kjer sta vrtela plošče Janko 
in Branko, prva disk džoke
ja mestne glasbene zgodovi
ne. 

Janko Sopar, danes eden od 
voditeljev dnevnika T V Slove
nija, in Branko Stamejčič, 
novi direktor hiše N T & R C , sta 
v soboto predstavila glasbo, ki 
je navduševala že današnje 
mamice in očke ter nekatere 
babice in dedke. 

V Sloveniji je bil prvi disko 
Stopoteka bratov Plibernik 
pod ljubljansko Halo Tivoh, 
nato so se ga razveselili na 
slovenski obali, kjer je skrbel 
zanj J o ž e Slak, brat režiserja 
Francija Slaka. Potem so bili 
na vrsti Celjani, kjer je bilo za 
razliko vse na ljubiteljski os
novi. Celjski disko je nastal, 
ko je upravnik Mladinskega 
kluba Vaso Starovič povabil 
za disk džokeja Janka in Bran
ka, ki je imel zavidanja vred
no zbirko plošč. . 

Prva celjska jezdeca plošč 
sta imela na voljo en sam gra
mofon, ojačevalec 2 krat 7 
watov, zvočnika in en mikro
fon, ki sta si ga izmenjevala. 
Disko je deloval ob sredah in 
sobotah, med leti 1969 in 
1972. Celjska mladina se je 
lahko pozibavala po plesnih 
ukazih obeh džokejev med 17. 
in 21. uro, ko je nastopila hora 
legalis, čas ko so morali biti 
najstniki doma. Janko in 
Branko sta prejela za svoje 
delo seveda honorar: napoli
tanke in oro, »pijačo naše mla
dosti.« 

Branko je porabil za plošče 
vso žepnino. Pozneje ko je bil 
v Ljubljani študent, jih je ku
poval v Trstu, kamor je odšel z 
avtoštopom. Iz Trsta se je vča
sih vrnil naravnost v Celje, 
kjer je mladina uživala tudi ob 
poslušanju albumov, ki so šele 
izšli. V disku so prebrali tudi 
svetovne glasbene novice, pri 
čemer so se posluževali revije 
Džuboks , časopisa New Musi-
cal Express ter tistega, kar so 
sporočali po radiu Luxem-
burg, kultnem radiu tistega 
časa. 

Zelo veliko se je spremenilo 
od takrat, le eno ne. Glasba, ki 
so jo poslušali današnji starši, 
je všeč še njihovim otrokom 
in vnukom. To se je znova 
izkazalo na letošnjo prvoa-
prilsko soboto, na nekdanji 
dan mladinskih delovnih bri
gad. Janko in Branko sta bila 
pred občinstvom v celjski dvo
rani Forum (bivši Barfly) spet 
v vlogi jezdecev zvoka. Na ste
nah so bili posterji iz Džubok-
sa in drugih revij nekdanjih 
najstnikov. Tako je oživel vi
zualni spomin na Franka Zap-
po, J immyja Hendrixa, na sku
pino Jethro Tuli in druge, ki so 
danes celo že med pokojnimi. 

Za plesno vzdušje so v sobo
to dodatno poskrbele plesalke 
Plesnega foruma Celje, z light 
showom pa sta se znova odli
kovala Rudi Lorenčak in Mi -
šo Kolar, ki sta si kot nekoč 
pomagala z barvnim tušem. V 
posebej predelanem diapro-
jektorju sta s kapalko spuščala 
barve med stekelca ter vrtela v 
ritmu glasbe. Pri vsem skupaj 
sta J anko in Branko dokazala, 
da tudi njuni prsti še niso 
zarjaveli, kot je obetal naslov 
prireditve Zarjaveli prsti (po 
28 letih, odkar sta prenehala z 
vrtenjem plošč za najširše ob
činstvo). Tako je bilo slišati 
dobre stare skupine Beatles, 
Rolling Stones, Santana, Deep 
Purple, Led Zepellin, Kame
leoni, pa Janis Joplin. . . 

M e d poslušalci oziroma ple
salci so bili pesnica in pisate
ljica Bina Štampe-Žmavc in 
Andrej Žmavc dr. med., celj

ska podžupan ja Janja Romih, 
pisateljica in ilustratorka Li-
Ijana Praprotnik-Zupančič in 
vsestranski Bori Ž . Zupančič, 
direktor KILI Liboje Srečko 
Šrot in sodelavka T V Sloveni
ja Nada Kumer, dopisnik Ra
dia Slovenija Miran Korošec 
ter številni drugi, ki prisegajo 
na glasbo šestdesetih in se
demdesetih. Janko in Branko 
sta prav tako izpolnjevala glas
bene želje. Skratka bilo je kot 
nekoč, vendar leta 2000 brez 
kritičnih moralistov, ki so ne
koč tarnali, »kakšna je današ
nja mladina«, z vsemi dolgo-
lasci (v mestu je bila zaradi 
njih na delu frizerska »polici
ja«), divjaško glasbo v tujem 
angleškem jeziku in vulgar
nim pozibavanjem. 

Pa ni bilo tako hudo. J anko 
Sopar in Branko Stajnejčič sta 
danes, tako kot mnogi drugi iz 
nekdanjega Mladinskega klu
ba, upoštevana Celjana. Tele
vizij ec Janko se je pred krat
kim preselil iz bloka na celj
skem Otoku v hišo na Ostrož-
Tiem, Branko je postal prejšnji 
mesec direktor hiše Novi ted
nik in Radio Celje. Oba sta 
bila po naključju skupaj vse 
od vrtca do konca novinarske 
fakultete in tudi njuna druga 
domova sta v gričevju Šentjur
skega. Janko si je izbral Pre-
vorje, Branko je začel pred 
štirimi leti delati v vinogradu 
v Zagaju, med Dramljami in 
Ponikvo. 

Častni gost prireditve Zar
javeli prsti je bil nekdanji 

upravnik Mladin
skega kluba Vaso 
Starovič, ki je spu
stil v Celje ročk 
glasbo. Starovič, ki 
je med drugo sve
tovno vojno preži
vel bitki na Nere
tvi in Sutjeski, je 
danes upokojenec. 
V Mladinski klub 
sta prihajala tudi 
njegova otroka, sin 
Vojko (danes di
rektor hotelov Me
tropol v Portorožu) in včasih 
hči Danijela (magistra eko
nomije je zaposlena na ljub
ljanski ekonomski fakulteti 
ter je soproga generalnega di
rektorja Nove ljubljanske ban
ke Marka Voljča, nekdanjega 

kandidata za presednika: 
venske vlade). Pa naj še j 
robanti čez današnjo 
no! 

•
B R A N E JERAN 

Foto: G R E G O R M 

Vaso Starovič, udeleženec bitk m 
Neretvi in Sutjeski, je človek, ki j 

spustil v Celje ročk glasbo. 


